
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 5ο Γυµνάσιο Αγίας Παρασκευής, το Δηµοτικό
Σχολείο Κιβερίου Αργολίδας, το 31ο Δηµοτικό Σχολείο Περι-
στερίου και το Γυµνάσιο Γερακίου Λακωνίας, σελ.2067,
2073,2075,2088,2094

2. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-
λευτικής Δεοντολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτή-
σεις της Εισαγγελικής Αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτών, σελ.2084

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.2035-2037
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.2037-2061
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 3 Δεκεµβρίου 2010, σελ.2090
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
i) σχετικά µε το νέο Υγειονοµικό Χάρτη της Χώρας, την

υποβάθµιση των Νοσοκοµείων κ.λπ., σελ.2062
ii) σχετικά µε τη χορήγηση πολυτεκνικού επιδόµατος στους

οµογενείς της Βορείου Ηπείρου κ.λπ., σελ.2063
iii) σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Ορ-

γανισµού Περίθαλψης Ασφαλισµένων Δηµοσίου κ.λπ.,
σελ.2065

β) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη διεκδί-
κηση των γερµανικών αποζηµιώσεων και οφειλών προς τη
Χώρα µας κ.λπ., σελ.2067

γ) Προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις αλλαγές στο δικαίωµα µετεγ-
γραφής των φοιτητών κ.λπ., σελ.2068

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
i) σχετικά µε την εξαγορά της ΕΛΒΙΖ Α.Ε. από την ΑΒΓΗ

ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε., τη στρατηγική διαχείρισης της περιουσίας της
Α.Τ.Ε. κ.λπ., σελ.2069

ii) σχετικά µε την πιθανή κατάργηση των ΔΟΥ Τυρνάβου
και Αγιάς, στα πλαίσια του σχεδίου αναδιάταξης των ΔΟΥ
κ.λπ., σελ.2073

ε) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την κατασκευή της επαρχιακής οδού Καρδίας-Τρι-
λόφου-Μηχανιώνας στο Δ.Δ. Τριλόφου κ.λπ., σελ.2071

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Συζήτηση επί της αρχής της πρότασης νόµου αρµοδιότη-

τας του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας: «Εκσυγχρονισµός του Γενικού Εµπορικού Μη-
τρώου και απλούστευση διαδικασίας ίδρυσης επιχειρήσεων»,
σελ.2076

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ.2075
ΑΡΓΥΡΗΣ Ε., σελ.2070
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ., σελ.2063,2064
ΔΙΩΤΗ Η., σελ.2065
ΔΟΛΛΗΣ Δ., σελ.2067,2068
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ., σελ.2068
ΚΟΥΣΕΛΑΣ Δ., σελ.2074,2075
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.2072,2073
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.2062
ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ Ι., σελ.2068,2069
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2073,2074
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ., σελ.2070,2071
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ.2071,2072
ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ Μ., σελ.2062,2063,2064,

2065,2066
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ., σελ.2067

Β. Επί της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουρ-
γείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας:

ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Α., σελ.2086,2087
ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Σ., σελ.2087
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ Ο., σελ.2088
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ., σελ.2082
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.2090
ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ Κ., σελ.2084
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α., σελ.2084
ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ Χ., σελ.2091,2092
ΡΟΒΛΙΑΣ Κ., σελ.2080,2085,2086,

2089,2096
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2093
ΤΖΕΚΗΣ Α., σελ.2078,2080,2092
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ Γ., σελ.2077,2095
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ., σελ.2076,2077,2094,

2095
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ.2080
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Δεκεµβρίου 2010, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟΔΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Μαυρουδή Βορίδη,
Βουλευτή Νοµού Αττικής, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή
Αγώνα κατά των Λιγνιτών αιτείται την προστασία της ευρύτερης
περιοχής της Δράµας από το ενδεχόµενο της παραχώρησης των
λιγνιτών σε ιδιώτες,το οποίο προβλέπεται ότι θα δηµιουργήσει
αρνητικό περιβάλλον για την οικονοµία και την ποιότητα ζωής
των κατοίκων της περιοχής.

2) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Βιο-
τεχνών Λαϊκής Τέχνης ζητεί να ληφθεί απόφαση για την αυτοτελή
και αυτόνοµη λειτουργία του ΕΛΚΕΑ (Ελληνικό Κέντρο Αργιλλο-
µάζης),ή για την ενοποίησή του µόνο µε το ΕΛΚΑ (Ελληνικό Κέ-
ντρο Αργυροχρυσοχοϊας), προκειµένου να συνεχισθεί   η
εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους απλήρωτους
εκπαιδευτικούς  προσθετικής διδακτικής στήριξης στα Λύκεια. 

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην αντίθεση της
Πανελληνίου Ένωσης Θεολόγων στην κατάργηση του µαθήµα-
τος των θρησκευτικών. 

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται στη διαµαρτυρία
του εµπορικού Συλλόγου Πάτρας για τον προϋπολογισµό του
2011.  

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται στη διακοπή απο-
γευµατινών υπηρεσιών των ιατρών στα απογευµατινά ιατρεία των

νοσοκοµείων, καθώς και τα προβλήµατα πληρωµών των εργα-
στηριακών ιατρών του ΠΓΝΠ. 

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε δήλωση του Διοι-
κητή της Υγειονοµικής Περιφέρειας, Παναγιώτη Γκούµα ότι
απαιτείται τελικά  περισσότερος χρόνος -απ’ότι αρχικά είχε εκτι-
µηθεί -για τη διαλεύκανση της υπόθεσης που αφορά το κύκλωµα
πώλησης µωρών σε Πάτρα και Τρίπολη.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  το Γεωτεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας Πα-
ράρτηµα Πελοποννήσου και Δυτικής Στερεάς Ελλάδας αιτείται
την ανάκληση της απόφασης για την άσκηση της εποπτείας του
ΕΦΕΤ από το υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης. 

9) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Πα-
νελλαδική Οµοσπονδία Επιχειρήσεων Τουρισµού  αιτείται την
ένταξη του κλάδου τους στο συντελεστή ΦΠΑ του 6.5%

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η καθυστέρηση
της παράδοσης της νέας πτέρυγας του Νοσοκοµείου «Αγίου Αν-
δρέα» του Νοµού Αχαΐας. 

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Διευθυντής του Κέντρου  Υγείας Σκο-
πέλου αιτείται τη στελέχωση του Κέντρου Υγείας µε επαρκές ια-
τρικό προσωπικό.

12) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ, και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Εθνικό Δίκτυο Νέων Μαρτυρικών Πόλεων
και Χωριών Ελλάδος (περιόδου 1940-1945) αιτείται την ανάδειξη
των Μαρτυρικών Πόλεων και Χωριών και όχι την περιθωριοποί-
ησή τους, όπως συµβαίνει µέσω της  διοικητικής µεταρρύθµι-
σης του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

13) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ, και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Συντονιστική Επιτροπή Μερισµατούχων
της  ΕΛ.ΑΣ. αιτείται την παύση των περικοπών(σε µισθούς, συ-
ντάξεις, επιδόµατα και µερίσµατα),την κατάργηση του άρθρου
27 του ν.1911/1990, την άµεση αναγνώριση του ΜΤΣ ως ταµείου
Επικουρικής Ασφάλισης κ.λπ..

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδε-
µόνων Γυµνασίου -ΤΑΔ και Γενικού Λυκείου -ΕΤΑΔ Πόµπιας  εκ-
φράζουν τη δυσαρέσκειά τους για το γεγονός ότι η πολιτεία
αρνείται να καλύψει οικονοµικά τα δροµολόγια των µαθητών-
αθλητών  µε µισθωµένα λεωφορεία προς τους αθλητικούς χώ-
ρους,καθώς και την επιστροφή τους προς το σχολείο.

15) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή Οµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία Θεσσαλίας στηρίζει την εκστρατεία της
Εθνικής Οµοσπονδίας Τυφλών κατά της επαιτείας και της εκµε-
τάλλευσης των ΑΜΕΑ  και καταγγέλλει κάθε προσπάθεια καπη-
λείας της αναπηρίας.

16) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρέη
του  ΓΟΕΒ Πηνειού-Αλφειού τα οποία απεικονίζουν την απελπι-
στική κατάσταση στην οποία βρίσκεται ο οργανισµός.

17) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στα 3,6 εκα-
τοµµύρια εµβόλια που παρέλαβε πέρυσι   η Ελλάδα για την
αντιµετώπιση της νέας γρίπης. 

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απόρριψη χρη-
µατοδότησης για την στέγαση Μονάδας Σπαστικών παιδιών στις
εγκαταστάσεις του ΠΙΚΠΑ στην Πάτρα. 

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Θεόδωρος Δέδες εκφράζει
την ανησυχία του, µε αφορµή τη δηµόσια προσευχή χιλιάδων
Μουσουλµάνων στην Αθήνα,  για τις πολιτικές σκοπιµότητες που
κρύβονται πίσω από τέτοιες πράξεις.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα του
κτηριακού συγκροτήµατος της λαχαναγοράς της Πάτρας. 

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην µη κάλυψη
κενών θέσεων εκπαιδευτικών καθώς και την µεταφορά των µα-
θητών των ΤΑΔ - ΕΤΑΔ Πάτρας. 

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά τις «οντισιόν»
των νέων αστυνοµικών.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα που αντιµετωπίζουν οι αστυνοµικοί προκειµένου να
συντηρήσουν τα υπηρεσιακά αυτοκίνητα και µοτοσυκλέτες τους. 

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται στην καθυστέ-
ρηση εξέτασης πενήντα χιλιάδων αιτήσεων για παροχή πολιτικού
ασύλου. 

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη µετακίνηση
των αστυνοµικών από την Αθήνα στο Αεροδρόµιο που ενώ γινό-
ταν µε υπηρεσιακό λεωφορείο,τώρα έχει διακοπεί , µε συνέπεια
αυτό να επιβαρύνει οικονοµικά τους ίδιους.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία κάλυψης νοσηλείας στο εξωτερικό αστυνοµικού που
τραυµατίστηκε εν ώρα υπηρεσίας.  

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην  καθυ-
στέρηση  τοποθέτησης  των µηχανηµάτων ελέγχου στα Υπουρ-
γεία.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Προσωπι-
κού της ΔΕΗ καταγγέλλει την ενέργεια της εργοδότριας ΔΕΗ
Α.Ε. να χορηγήσει στη συνδικαλιστική οργάνωση ΓΕΝΟΠ/ΔΕΗ
δάνειο ύψους 500.000 ευρώ.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επιχειρησιακών
Σωµατείων Ιδιωτικών Καζίνο  αιτείται την άµεση απόσυρση των
κυβερνητικών σχεδίων για αδειοδότηση και νοµιµοποίηση παρά-
νοµων δραστηριοτήτων τυχερών παιχνιδιών.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο κλεί-
σιµο κέντρων φιλοξενίας ηλικιωµένων, την κατάργηση εκδροµών
και διακοπών για την µείωση  εξόδων. 

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο χρο-
νικό διάστηµα αναµονής της συνταξιοδότησης των αστυνοµικών.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αναφέρεται στην µεγάλη ποσό-
τητα κατεσχεµένων ναρκωτικών στη ΓΑΔΑ. 

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην καθυστέρηση
αλλαγής της εκπαίδευσης των δοκίµων αστυνοµικών στην ΕΛΑΣ. 

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Ιδιωτι-
κών ΚΤΕΟ αιτείται , αναφορικά µε το σχέδιο νόµου για την Οδική
Ασφάλεια , τη λήψη µέτρων, ώστε να εξασφαλιστεί η αντικειµε-
νικότητα και η υψηλή ποιότητα ελέγχου από τους φορείς που
διεξάγουν τον τεχνικό έλεγχο.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε προσλήψεις
στελεχών υψηλής εξειδίκευσης στην ΕΛ.ΑΣ. 

36) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Σπυρίδης  αι-
τείται της επίλυσης του προβλήµατος καθυστέρησης της
συνταξιοδότησης του από τον ΟΓΑ. 

37) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Μπέγια Λάµπρος του Παύλου,
οµογενής κάτοικος Έδεσσας  αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
την πορεία αιτήµατος πολιτογράφησης που υποβλήθηκε από την
κόρη του Μπέγια Φωτεινή.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών  κα-
ταγγέλλει την επιχειρούµενη απαξίωση  του λειτουργήµατος και
των λειτουργών της υγείας.

39) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ  ΝΑΣΙΩΚΑΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Δαµασίου
Νοµού Λαρίσης αιτείται την οικονοµική ενίσχυσή του και την
αποζηµίωση ανά κιλό των αµπελουργών από τον ΕΛΓΑ για τα
αδιάθετα σταφύλια.

40) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Από-
στρατων Αξιωµατικών  διαµαρτύρεται για µια σειρά εθνικών,
στρατιωτικών, ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών ζητηµάτων των
Ενόπλων Δυνάµεων και Σωµάτων Ασφαλείας. 

2036 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Γενική Πανελλαδική Οµοσπον-
δία Επιχειρήσεων Τουρισµού εκφράζει τη δυσαρέσκεια του
κλάδου των επιχειρηµατιών τουριστικών γραφείων και τουριστι-
κών λεωφορείων  για το γεγονός ότι η µείωση του συντελεστή
ΦΠΑ κατά 4,5% αφορά µέχρι στιγµής µόνο τα καταλύµατα.

42) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων Δηµοτικού Σχολείου Αρχαίας Κορίνθου αιτείται την

χρηµατοδότηση από τον ΟΣΚ για την ανέγερση νέου σχολικού
κτιρίου στην αρχαία Κόρινθο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 2820/14-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 114805/ΙΗ/15 -
11-2010 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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2038 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 2976/17-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 117001/ΙΗ/15-

12-2010 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3120/21-09-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου και Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη)
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 118439/ΙΗ/15-11-2010 έγγραφο από την

Υφυπουργό Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων  η
ακόλουθη απάντηση:

2040 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2042 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2044 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 3290/24-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουτµερίδη Ευστάθιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 120419/ΙΗ/15-

11-2010 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 4115/30-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 123377/ΙΗ/15-11-2010

έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

2046 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 4417/05-10-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Βόζεµπεργκ Ελισσάβετ (Ελίζα) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

125367/ΙΗ/15-11-2010 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

2048 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στις µε αριθµούς 4600/6-10-2010, 4729/08-10-2010 και
4765/8-10-2010 ερωτήσεις των Βουλευτών κυρίων Κεφαλογιάννη
Εµµανουήλ, Στυλιανίδη Ευριπίδη και Τσιάρα Κωνσταντίνου, δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 125645/ΙΗ/15-11-2010 έγγραφο  από την
Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων  η
ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 4798/11-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χαρακόπουλου Μάξιµου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 128038/ΙΗ/15-

11-2010 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

2050 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΓ’ - 2 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010                                                                                           2051



9. Στην µε αριθµό 5136/19-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τσούρα  Αθανασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 671/15-11-2010 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

2052 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



10. Στην µε αριθµό 5185/19-10-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μπακογιάννη Θεοδώρας (Ντόρας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
47569/ ΕΥΣ 6559 /15-11-2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οι-

κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απά-
ντηση:
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11. Στην µε αριθµό 5324/21-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δρίτσα Θεοδώρου και Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε

το υπ’ αριθµ. 2360/15-11-2010 έγγραφο από την Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης  η ακόλουθη απάντηση:

2054 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



12. Στην µε αριθµό 5337/21-10-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φωτίου - Φανουρίου και Τσούκαλη Νικολάου δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 48049/ΔΕ-6470/15-11-2010 έγγραφο  από

τον Υφυπουργό Οικονοµίας Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:

2056 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



13. Στην µε αριθµό 5400/22-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Υ/ΙΓ/39 /16-11-

2010 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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2058 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



14. Στην µε αριθµό 5450/25-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

6611/336/15-11-2010 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας
του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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2060 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



15. Στην µε αριθµό 5604/27-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/337/15-11-2010

έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-
ρίδη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση
των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου: 
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 246/29.11.2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου
Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης σχετικά µε το νέο Υγειονοµικό Χάρτη της Χώρας, την
υποβάθµιση των Νοσοκοµείων κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Μαρκό-
πουλο, θα απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης. 

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.  

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύρια Πρόε-
δρε. 

Κύριε Υπουργέ, τον τελευταίο καιρό και δηλώσεις της ηγεσίας
του Υπουργείου Υγείας αλλά και δηµοσιεύµατα, που δεν έχουν
διαψευστεί, µιλούν για ένα νέο σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στη δη-
µόσια υγεία. Υπάρχουν και φήµες για συγχωνεύσεις ή κλείσιµο
νοσοκοµείων. 

Σε κάθε περίπτωση το ζήτηµα αυτό αφορά το σύνολο της ελ-
ληνικής κοινωνίας, δεν αντέχει σε κοµµατικούς ανταγωνισµούς -
και νοµίζω ότι αυτά τα θέµατα δεν αξίζουν για να µονοµαχούµε
σε αυτήν την Αίθουσα- και έχει δηµιουργήσει πολλές ανησυχίες.
Στο Νοµό της Εύβοιας υπάρχουν δηµοσιεύµατα που µιλούν για
υποβάθµιση του Νοσοκοµείου Καρύστου και του Νοσοκοµείου
Κύµης, από νοσοκοµεία σε κέντρα υγείας. Την ίδια στιγµή ενώ
βρίσκεται σε εξέλιξη κατασκευαστικό σχέδιο στο Κέντρο Υγείας
Ιστιαίας και η µετατροπή του σε µικρό νοσοκοµείο, δεν αναφέ-
ρετε τίποτα γι’ αυτό. 

Υπάρχουν, λοιπόν, δυο πολύ βασικά ερωτήµατα για την Κυ-
βέρνηση. Πρώτα από όλα σε ποιο βαθµό και µε ποιο αξιολογικό
σύστηµα είναι αυτή η φηµολογία περί συγχωνεύσεων; Υπάρχει,
επίσης, ένα πολύ σηµαντικό ερωτηµατικό: Ποιος είναι ο νέος
υγειονοµικός χάρτης στον οποίο θέλει να πάει η Κυβέρνηση; Με
ποιον τρόπο θα πάει η Κυβέρνηση; Και πώς αυτό θα εξυπηρετή-
σει τα ζητήµατα της δηµόσιας υγείας; 

Αυτό αφορά  ειδικότερα το Νοµό της Εύβοιας, όπου είναι ένας
νοµός του οποίου η απόσταση από τα δυο άκρα στο κέντρο ξε-
περνάει το σύνολο των πέντε ωρών. Είναι δυόµισι ώρες από το
ένα άκρο µέχρι το κέντρο του νοµαρχιακού νοσοκοµείου της
Χαλκίδας, το οποίο και αυτό είναι µικρότερο του αναµενοµένου.
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι έχει ενταχθεί στο ΕΣΠΑ το σχέδιο για το
νέο νοσοκοµείο. Υπάρχει τεράστια ανησυχία. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να παρακαλέσω να διευκρινιστούν οι προ-
θέσεις της Κυβέρνησης,  πρώτα από όλα για το αξιολογικό σύ-
στηµα µε το οποίο θα κάνει τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και δεύτερον,
σχετικά µε το τι λέει ο στρατηγικός σας σχεδιασµός για το Νοµό
της Εύβοιας, γιατί υπάρχει ένα ζήτηµα.

Μπορεί η κρίση να είναι βαθιά. Η κρίση, όµως, ενώ επιβάλει
αποφάσεις και µειώσεις δαπανών, τολµώ να σας πω ότι στο θέµα
της υγείας δεν αντέχεται η µείωση της εξυπηρέτησης της δηµό-
σιας υγείας και του συµφέροντος των πολιτών.

Σας δίνω ένα παράδειγµα. Όταν µία οικογένεια φτωχαίνει,
κύριε Υπουργέ, µπορεί να κόψει τα πάντα, εκτός από τα φάρ-
µακα στα µικρά παιδιά και τα φάρµακα στους ηλικιωµένους. 

Η δική σας Κυβέρνηση, εν µέσω διαχείρισης κρίσης, τι θα κάνει
στον τοµέα της υγείας και ειδικότερα στο Νοµό Ευβοίας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαρκόπουλο.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Τιµοσίδη να λάβει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, χάρηκα ιδιαίτερα για την αναφορά που κά-
νατε στο θέµα της υγείας των πολιτών και στο θέµα της εξυπη-

ρέτησης µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο αυτού του αναγκαίου
αγαθού, το οποίο οφείλει κάθε πολιτεία να παρέχει απρόσκοπτα.
Αυτό δεν είναι θέµα που πρέπει να αποτελεί αντικείµενο αντιπα-
ραθέσεων και κοµµατικών σκοπιµοτήτων.

Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, στο παρόν διάστηµα, αλλά,
όπως θυµάµαι και στο προηγούµενο, προσπαθεί να ασκεί πολι-
τική, µε τρόπο ώστε να µη δηµιουργούµε τέτοιου είδους αφορ-
µές και εντάσεις.

Έτσι, λοιπόν, σχετικά µε το καίριο ερώτηµα που θέσατε γύρω
από το αν θα κλείσουν νοσοκοµεία ή αν θα συγχωνευτούν νοσο-
κοµεία αν υπάρχουν ειληµµένες αποφάσεις, κρυφές ή όχι, σας
ενηµερώνω ότι βεβαίως και παρακολουθούµε τα δηµοσιεύµατα
τα οποία, όπως ξέρετε και εσείς, τις περισσότερες φορές δεν
ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα.

Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, για τη θέση του Υπουργείου. Δεν
έχει γίνει καµµία συζήτηση, δεν έχει ληφθεί καµία απόφαση και
δεν τίθεται αυτή τη στιγµή ζήτηµα, είτε συγχωνεύσεων είτε κα-
ταργήσεων είτε κλεισίµατος νοσοκοµείων. 

Τι είναι αυτό που έχουµε ανακοινώσει και το οποίο έχουµε πει
και σε δηµόσιες δηλώσεις και παρουσίες µας; Έχουµε ανακοι-
νώσει –και έχει γίνει παρουσίαση και στο Υπουργείο Υγείας από
την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας-τον υγειονοµικό χάρτη της
Χώρας, κάτι που συζητείται για πάρα πολλά χρόνια, όπως ξέρετε.
Υπάρχει η ρητή και κατηγορηµατική δέσµευση δική µας ότι αυτή
η µελέτη –που είναι ένα σύγχρονο διαχειριστικό εργαλείο ορθο-
λογικής εκτίµησης και λήψης της καλύτερης απόφασης που µπο-
ρεί να λάβει κανείς- θα συµβάλλει στη διαχείριση της παροχής
υπηρεσιών υγείας µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, είτε µε γεω-
γραφικά κριτήρια, είτε µε υγειονοµικά, πληθυσµιακά, νοσηρότη-
τας, κ.λπ.. 

Έτσι, λοιπόν, έχουµε δεσµευτεί ότι στο τέλος Μαρτίου θα πα-
ραδοθεί αυτή η πρόταση από την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας.
Εµείς δεσµευόµαστε σε διάλογο µε όλους τους εµπλεκόµενους
φορείς της ιατρικής κοινότητας, των νοσηλευτών, κυρίως όµως
των τοπικών φορέων και, βεβαίως, της ίδιας της Βουλής, στην
οποία θα καταλήξει ο διάλογος, που θα διαρκέσει συγκεκριµένο
χρονικό διάστηµα. Εκεί, λοιπόν, εµείς θα παρουσιάσουµε όλα τα
στοιχεία και θα πούµε µε ποιον τρόπο εκτιµούµε ότι θα πρέπει να
γίνεται η παροχή υπηρεσιών υγείας στους πολίτες.

Πρέπει να σας θυµίσω εδώ, ότι ήδη υπάρχει πρωτοβουλία, την
οποία υλοποιούµε.Έχουµε κάνει ήδη συναντήσεις µε το Υπουρ-
γείο Εργασίας και Ασφάλισης σχετικά µε το άρθρο 31, µε το
οποίο όπως γνωρίζετε γίνεται η µεταφορά όλων των υπηρεσιών
παροχής υγείας από όλα τα ασφαλιστικά ταµεία στο Υπουργείο
Υγείας και κοινωνικής Αλληλεγγύης. Επίσης, νοµίζω ότι έχει συµ-
φωνήσει και το δικό σας κόµµα να γίνει και η µεταφορά των
πόρων των ασφαλιστικών ταµείων σε έναν ενιαίο φορέα, ώστε
να υπάρχει καλύτερη διαχείρισή τους και να έχουµε τη δυνατό-
τητα µέσα από ένα κέντρο να ασκήσουµε µία πολιτική που θα
είναι για το καλό των πολιτών.

Στη δευτερολογία µου, κυρία Πρόεδρε, θα αναφερθώ και στα
συγκεκριµένα ζητήµατα που έχει θέσει ο κύριος συνάδελφος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε ικανο-

ποιήσατε κατά 50% και εύχοµαι στη δευτερολογία να πάρω το
υπόλοιπο 50%. Πιστέψτε µε ότι αυτό δεν θα αποτελεί προσωπική
ή κοµµατική νίκη, αλλά νίκη της λογικής.

Με ικανοποιήσατε στο γεγονός ότι θα συζητήσετε διαφανώς -
εντός και εκτός Βουλής- το ζήτηµα της µείωσης των σπαταλών
στον τοµέα της υγείας, για τον οποίο όπως ξέρετε, δεν υπάρχει
ούτε ένα σχέδιο νόµου της δικής σας Κυβέρνησης, το οποίο δεν
το στηρίξαµε σ’ αυτήν τη Βουλή. 

Δεν µε ικανοποιήσατε, όµως, στο πώς θα κόψετε κι από πού θα
µειώσετε τα περίπου 9 δισεκατοµµύρια τα οποία είναι υπογε-
γραµµένα στο µνηµόνιο για τα επόµενα τρία έως πέντε χρόνια
στον τοµέα της υγείας, χωρίς να µειώσετε τις κλίνες. 

Δεν µε ικανοποιήσατε σ’ αυτά τα οποία λέει η Σχολή Δηµόσιας
Υγείας, την οποία επιφόρτισε το Υπουργείο για να κάνει την έκ-
θεση που µιλάει για παραγωγικότητα και αποδοτικότητα των νο-
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σοκοµείων µε βάση τις µέρες νοσηλείας, µε βάση τον αριθµό εισ-
ροής των ασθενών, οσάν δηλαδή τα δηµόσια νοσοκοµεία της
χώρας, τα οποία αποτελούν ύψιστο κοινωνικό έργο, να αποτε-
λούν τράπεζα ή πολυµετοχική εταιρεία, η οποία πρέπει να βγά-
λει κέρδος. 

Δεν λέω ότι πρέπει να έχουµε ένα κουµπαρά µε τρύπες, στον
οποίο να ρίχνουµε από πάνω και να µην γεµίζει ποτέ. Λέω, όµως,
ότι περιµένω τη δέσµευση από εσάς στη δευτερολογία σας ότι
δεν θα µειωθούν οι κλίνες και κυρίως για το νοµό της Εύβοιας, ότι
τα δύο περιφερειακά νοσοκοµεία της Κύµης και της Καρύστου
δεν θα κλείσουν, ότι δεν θα υποβαθµιστούν σε κέντρα υγείας κι
ότι δεν θα χάσουν τη δυνατότητα της νοσηλείας. 

Μάλιστα, το Νοσοκοµείο της Κύµης έχει και µονάδα τεχνητού
νεφρού καινούργια. Το Νοσοκοµείο Καρύστου είναι βαθµολογη-
µένο µε 100%, σε ό,τι αφορά την αποδοτικότητα από την έκθεση
της δηµόσιας υγείας και µε 97% είναι βαθµολογηµένο το Νοσο-
κοµείο της Κύµης. Είναι από τα πρώτα νοσοκοµεία σε πανελλα-
δική απόδοση, έστω όπως χρησιµοποιεί την έννοια αυτή η Σχολή
Δηµόσιας Υγείας. 

Αυτά είναι τα βασικότερα ερωτήµατα τα οποία αφορούν το
Νοµό της Εύβοιας και για τα οποία θα ήθελα σαφή απάντηση την
οποία δεν έχω πάρει κι εύχοµαι να την πάρω. 

Επίσης, αν έχετε την καλοσύνη, µου λέτε, αν γνωρίζετε, για το
Νοσοκοµείο Χαλκίδας, αν θα προχωρήσει το ΕΣΠΑ. Αν στο Κέ-
ντρο Υγείας Ιστιαίας, που θα αποκτήσει δεκατρία κρεβάτια µε
την τελευταία µελέτη που έχει γίνει, θα τελειώσουν οι εργασίες
και θα φτιαχτεί ο οργανισµός. Γιατί; Διότι ο Νοµός της Εύβοιας
µε τη γεωγραφική κατανοµή που έχει, έχει τεράστια δυσκολία
µετακίνησης, που σηµαίνει µεγάλη επικινδυνότητα. 

Είναι γνωστό σε εµάς τους γιατρούς -γιατί έχουµε και την άλλη
κοινή ιδιότητα- ότι στα ατυχήµατα και στα επείγοντα περιστατικά
η πρώτη µισή ώρα έως µία, σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση ενός
επείγοντος πολυτραυµατία, είναι κρίσιµη για τη ζωή του. Αυτό
σηµαίνει ότι η έλλειψη νοσοκοµειακής κλίνης και στοιχειώδους
οργανισµού νοσοκοµείου σηµαίνει αύξηση των θανάτων των πο-
λυτραυµατιών και των εργατικών ατυχηµάτων. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Θέλω να πω, για το γενικό ερώτηµα που τέθηκε,
ότι η µελέτη της Σχολής Δηµόσιας Υγείας είναι ένα εργαλείο που
θα µας δώσει κάποια στοιχεία. Την απόφαση θα την πάρει η
πολιτική ηγεσία, θα γίνει συζήτηση και να είστε βέβαιος ότι η
απόφασή µας αυτή δεν θα είναι εις βάρος των πολιτών. Γι’ αυτό
θέλω να είστε ήσυχος. 

Όσο δε για τα 9 δισεκατοµµύρια που είπατε ότι πρέπει να
περικοπούν, ξέρετε πολύ καλά κι εσείς ότι υπήρχε µία
κατασπατάληση πόρων. Εµείς εκτιµούµε ότι είµαστε σε καλό
δρόµο. Πετυχαίνουµε βήµα - βήµα τις µειώσεις αυτές που πρέπει
ήδη. Έχουµε δεσµευτεί ως το 2011, χωρίς να υπάρχει κανένα
πρόβληµα για τους Έλληνες και τις Ελληνίδες ασθενείς, να
κάνουµε αυτήν την περικοπή.

Θα αναφερθώ, όµως, στα συγκεκριµένα ερωτήµατα που
θέσατε για την Εύβοια. 

Έχετε δίκιο, πράγµατι ο Νοµός Εύβοιας είναι ένας ιδιαίτερος
νοµός, ένας νοµός που πέρα από τη µεγάλη απόσταση του ενός
άκρου µε το άλλο, παρουσιάζει µορφολογικά χαρακτηριστικά τα
οποία καθιστούν πολύ δύσκολη την επικοινωνία. Συµφωνώ µαζί
σας, ότι τα πρώτα λεπτά, τα πρώτα δέκα µε δεκαπέντε λεπτά
είναι και τα πιο κρίσιµα λεπτά. Άρα, λοιπόν, ο σχεδιασµός θα είναι
τέτοιος, που δεν θα δηµιουργήσει τέτοιου είδους προβλήµατα. 

Να σας πω συγκεκριµένα: Επειδή είπατε ότι µπορεί να κλείσει
το Γενικό Νοσοκοµείο Καρύστου ή το Γενικό Νοσοκοµείο Κύµης,
δεν υπάρχει και δεν έχει συζητηθεί τέτοιο πράγµα. Θέλω να σας
διαβεβαιώσω γι’ αυτό. 

Δεύτερον, για ενίσχυση µάλιστα των υπηρεσιών αυτών έχουν
συσταθεί στο τρέχον έτος συνολικά τέσσερις θέσεις ειδικευµέ-
νων γιατρών ΕΣΥ, παθολογίας και παιδιατρικής στο Γενικό
Νοσοκοµείο Χαλκίδας και δέκα θέσεις στο Γενικό Νοσοκοµείου

Κέντρο Υγείας Καρύστου, νεφρολογίας, παθολογίας, αναισθη-
σιολογίας και πέντε θέσεις για το Γενικό Νοσοκοµείο - Κέντρο
Υγείας Κύµης. Άρα, λοιπόν, αυτό και µόνο υποδηλώνει ότι δεν
θα υπάρξει ένας τέτοιος συνδυασµός, όπως τουλάχιστον
επισηµαίνετε εσείς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θέλω δε να πω ότι το Νοσοκοµείο Χαλκίδας –το ξέρετε πολύ
καλά κι εσείς- έχει µία περιπέτεια. Εδώ και χρόνια έχει ξεκινήσει
η ιστορία να κατασκευαστεί, γιατί όντως είναι µικρό το υπάρχον
νοσοκοµείο και δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις πραγµατικές
ανάγκες που έχει ο νοµός.

Από τη δεκαετία του 2000 έχει ξεκινήσει αυτή η προσπάθεια,
αλλά κωλυσιεργεί. Έγιναν εγκαίνια πριν λίγο καιρό –τα ξέρετε
αυτά- µε τη δική σας διακυβέρνηση. Δεν µένω σ’ αυτό. 

Θα πω µόνο ότι είναι εξασφαλισµένη, πράγµατι, από το επι-
χειρησιακό πρόγραµµα του ΕΣΠΑ 2007-2013 η προµήθεια του
ιατροτεχνολογικού εξοπλισµού. Είναι πολύ συγκεκριµένα αυτά
και µπορώ να σας δώσω λεπτοµέρειες. Όσο δε για την κατα-
σκευή του έργου, είναι δεσµευµένο και το ποσό, το οποίο αφορά
στην κατασκευή.

Υπήρξε το πρόβληµα της εύρεσης του συµπληρωµατικού οι-
κοπέδου, το οποίο ήταν ιδιοκτησία του Υπουργείου Εθνικής Άµυ-
νας και έχει συνεννοηθεί σχετικά το Υπουργείο Οικονοµικών µε
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Εχθές συζήτησα µε τον κ. Παπα-
κωνσταντίνου, που είναι ο επισπεύδων πια, και µου είπε ότι σε
πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα είναι αισιόδοξος ότι θα επιλυθεί
και αυτό το πρόβληµα και θα ξεκινήσει, επιτέλους, η κατασκευή
αυτού που χρειάζεται όντως ο Νοµός Εύβοιας.

Για το Κέντρο Υγείας Ιστιαίας, το οποίο πράγµατι είναι προ-
γραµµατισµένο να έχει και κάποιες κλίνες, θέλω να σας διαβε-
βαιώσω ότι υπήρξε µία καθυστέρηση τεσσάρων µηνών, γιατί δεν
είχε ολοκληρωθεί. Θα σας πω ακριβώς τι µας απάντησε η ΔΕ-
ΠΑΝΟΜ: «Επειδή υπήρξε µία παράταση της τµηµατικής προθε-
σµίας της ολοκλήρωσης των οικοδοµικών και ηλεκτροµη-
χανολογικών εργασιών κατά τέσσερις µήνες, αυτό οδηγεί και σε
παράταση της ολοκλήρωσης του έργου κατά τέσσερις µήνες».
Δηλαδή, ενώ έπρεπε να παραδοθεί το έργο στις 29/11 -από 29/9
που ήταν η κανονική ηµεροµηνία, που έπρεπε να τελειώσει-
πήραν παράταση οι οικοδοµικές και ηλεκτροµηχανολογικές ερ-
γασίες τον Ιανουάριο και επειδή ακριβώς καθυστέρει αυτό, δια-
βεβαιώνει ότι θα είναι έτοιµη -κι αυτό το έχω ελέγξει κι εγώ- στις
29 Απριλίου του 2011 και θα παραδοθεί το έργο. Σήµερα, δη-
λαδή, είναι κοντά στο 40% η υλοποίησή του και θα ολοκληρωθεί
γιατί θα τρέξει µε πιο γρήγορο ρυθµό.

Ολοκληρώνοντας, θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι δεν υπάρχει
αυτήν τη στιγµή θέµα και τίποτα από αυτά που γράφονται ή φη-
µολογούνται δεν ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα. Σας είπα
ποια είναι η δική µας βούληση και ποιος είναι ο δικός µας σχε-
διασµός. Εδώ, λοιπόν, στη Βουλή θα τα πούµε όλα και θα συνα-
ποφασίσουµε –µακάρι- όλα τα κόµµατα της Βουλής, για να
βρούµε το καλύτερο δυνατό για την ανάπτυξη  Εθνικού Συστή-
µατος Υγείας σε όλη τη χώρα, δεδοµένου ότι θα έρθουν στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας και τα πρωτοβάθµια κέντρα του ΙΚΑ κι
έτσι θα δοθεί µία καλύτερη δυνατότητα να στηρίξουµε τους Έλ-
ληνες πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 256/29-11-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυ-
ρουδή Βορίδη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης,  σχετικά µε τη χορήγηση πολυτεκνικού επιδόµα-
τος στους οµογενείς της Βορείου Ηπείρου κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Μαυρουδή Βορίδη θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ο κ. Τιµοσί-
δης, που έχει σήµερα την τιµητική του.

Παρακαλώ, κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είχε χορηγηθεί ένα πολυτεκνικό επίδοµα

στους οµογενείς Βορείου Ηπείρου µε το ν. 2459�1997, όπως

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΓ’ - 2 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010                                                                                           2063



αυτός τροποποιήθηκε µε διάφορους νόµους και ουσιαστικά ονο-
µάζεται αυτό το πολυτεκνικό επίδοµα ισόβια σύνταξη. Στην πραγ-
µατικότητα είναι ένα επίδοµα, το οποίο παίρνουν οι πολύτεκνοι
και είπαµε να το δώσουµε και στους οµογενείς µας στην Βόρεια
Ήπειρο. 

Ετέθη τότε ως κριτήριο η ύπαρξη µονίµου εγκαταστάσεως
στην Ελλάδα. Όπως αντιλαµβάνεστε, στα πλαίσια µίας γενικότε-
ρης πολιτικής έχουµε κάθε συµφέρον να ενθαρρύνουµε τη εγκα-
τάσταση των οµογενών µας στη Βόρεια Ήπειρο για λόγους
εντελώς προφανείς. Το ζήτηµα δεν είναι να ενθαρρύνουµε την
παραµονή των οµογενών µας στον ελλαδικό χώρο, αλλά να εν-
θαρρύνουµε την εγκατάσταση των οµογενών µας εκεί που βρί-
σκονται. Και αυτού του τύπου οι προνοιακές πολιτικές έχουν
νόηµα –αν θέλετε- για το καθ’ αυτό τους νόηµα για ορισµένες
περιπτώσεις, για ορισµένες κοινωνικές οµάδες, όπως ειδικώς
είναι η εκ Βορείου Ηπείρου οµογενείς µας, να δίνονται και στα
πλαίσια άσκησης µιας γενικότερης εθνικής –ας το πω- πολιτικής.

Εκείνο, λοιπόν, το οποίο εµφανίζεται τώρα είναι ότι εφαρµό-
ζεται πολύ αυστηρά η συγκεκριµένη διάταξη και µόλις κάποιος
έχει µετακινηθεί, είτε έχει µόνιµη εγκατάσταση στην Ελλάδα ή
ακόµα κρίνουν οι Αρχές ότι έχει µόνιµη εγκατάσταση στην Ελ-
λάδα –διότι αυτό, όπως αντιλαµβάνεστε τώρα, το τι είναι µόνιµη
εγκατάσταση και το τι δεν είναι, είναι κι ένα εριζόµενο ζήτηµα-
αρχίζει και λέει ότι επισκέπτεται µερικές ηµέρες την Ελλάδα.
Επειδή, λοιπόν, θεωρείται ότι επισκέπτεται µερικές ηµέρες την
Ελλάδα ή µάλλον µερικές ηµέρες τη Βόρειο Ήπειρο ή την Αλ-
βανία, του κόβουν το επίδοµα. 

Θέλω να δούµε κατά πόσο υπάρχει η πρόθεση της Κυβερνή-
σεως να ρυθµίσει το ζήτηµα αυτό, στα πλαίσια, όµως, αυτού που
σας ανέπτυξα, της ασκούµενης εθνικής πολιτικής και όχι τόσο
στα πλαίσια τα προνοιακά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-
ρίδη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είµαι παιδί πολύτεκνης οικογένειας και είµαι

ο πρώτος της τετραµελούς οικογένειας. Η µητέρα µου χαίρει
αυτής της επιδοµατικής πολιτικής. Ξέρω ακριβώς πόσο είναι και
τι είναι.

Πράγµατι, ο νόµος είχε ρυθµίσει αυτά τα θέµατα και µάλιστα,
αυτό επεκτάθηκε και για τις τρίτεκνες οικογένειες, αν θέλετε, όχι
µε τον τρόπο που θα ήθελε και ο κ. Ροντούλης, που παρίσταται
δίπλα σας. Παρ’ όλα αυτά, όµως, συνεχίζεται αυτό το επίδοµα
να δίνεται, µέχρι στιγµής. 

Αναγνωρίζουµε ότι το ζήτηµα µίας πολύτεκνης οικογένειας,
πέρα από το γεγονός ότι το δηµογραφικό είναι ένα καίριο
πρόβληµα, το οποίο κι εγώ θέλω να οµολογήσω ότι δεν το
συζητούµε τόσο συχνά και δεν το βλέπουµε στις πολιτικές µας να
µπαίνει σε προτεραιότητα, είναι κάτι που πρέπει να το δούµε µε
περισσότερη ένταση και περισσότερη φροντίδα και ενδιαφέρον.
Παρ’ όλα αυτά, συνεχίζεται και υπάρχει το συγκεκριµένο
νοµοθέτηµα, που είπατε κι εσείς.

Θέτετε ευθέως ένα πολύ σοβαρό ερώτηµα και θέµα, το οποίο
βεβαίως ξεπερνάει τις αρµοδιότητες του Υπουργείου Υγείας. Δεν
είναι δικό µας αποκλειστικά ζήτηµα. Εξάλλου εµείς υλοποιούµε
την απόφαση και είµαστε το επισπεύδον Υπουργείο, το οποίο και
χορηγεί αυτές τις συντάξεις. Όµως, δεν είµαι έτοιµος να σας
απαντήσω αυτήν τη στιγµή, αν θα µπορούσα να είµαι θετικός ή
αρνητικός στο ότι µπορώ να το κάνω µε αυτόν τον τρόπο. Όπως
καταλαβαίνετε, θέλει νέα νοµοθετική ρύθµιση. 

Θα µείνω, όµως, στις δύο παρατηρήσεις που κάνατε. Άρα,
λοιπόν, επιφυλάσσοµαι και θα µεταφέρω αυτό το αίτηµά σας και
ίσως αρµοδίως υπάρξει και µία συζήτηση γι’ αυτό το θέµα. 

Θέλω να αναφερθώ στο συγκεκριµένο που έχετε αναφέρει ότι
παρερµηνεύεται ποιος είναι µόνιµος ή όχι. Αντιλαµβάνοµαι κι εγώ
κι όλοι µας ότι δεν µπορεί να αποδεικνύει κάποιος τις τριακόσιες
εξήντα πέντε ηµέρες του χρόνου ότι µένει εκεί. Υπάρχει
ελευθερία µετακίνησης.

Υπάρχει κατάχρηση; Οι υπηρεσίες λένε ότι: «Ναι, είναι η
επίσκεψη πολύ λίγες ηµέρες. Τον περισσότερο χρόνο είναι

εκτός». Είναι ένα θέµα, όµως, που µπορούµε αυτό να το
ελέγξουµε και να µην είναι εις βάρος του επιδοτούµενου
πολυτέκνου. Αυτό δεσµεύοµαι να το παρακολουθήσουµε και να
µην είµαστε τόσο αυστηροί σε τέτοιου είδους πράγµατα. 

Όµως, αν δεν αποδεικνύεται, όπως καταλαβαίνετε κι εσείς, ότι
παραµένει στη χώρα, ο νόµος είναι νόµος και δεν µπορούν οι
υπηρεσίες να κάνουν διαφορετικά. 

Παρ’ όλα αυτά θα κλείσω µε αυτήν την επισήµανση και θα
µεταφέρω αυτό το ζήτηµα να συζητηθεί µε άλλη σύνθεση. Είναι
ένα θέµα που ξεφεύγει όντως της δικής µας αρµοδιότητας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εµένα η άποψή µου είναι, για να το-

ποθετηθώ πολιτικά στο θέµα αυτό, ότι αυτό πρέπει πράγµατι να
λυθεί µε νοµοθετική ρύθµιση. Δηλαδή, πρέπει οι οµογενείς µας
της Βορείου Ηπείρου να απεµπλακούν από αυτήν την υποχρέ-
ωση. Εγώ θα σας έλεγα ότι αντιστρόφως θα έπρεπε να τους εν-
θαρρύνουµε να µένουν εκεί. Το ακριβώς αντίστροφο θα έπρεπε
να κάνουµε.

Αλλά εν πάση περιπτώσει, σε επίπεδο νοµοθετικής ρυθµίσεως
ένα από τα ζητήµατα το οποίο µπορεί να γίνει είναι, ειδικώς για
τους οµογενείς µας της Βορείου Ηπείρου, να αφαιρεθεί αυτή η
υποχρέωση να αποδεικνύουν τη µόνιµη παραµονή τους στην Ελ-
λάδα. Αυτό, λοιπόν, είναι ένα νοµοθετικό ζήτηµα. Ακούω ότι θα
το δείτε. Ελπίζω να το δείτε το συντοµότερο δυνατό.

Το δεύτερο είναι ότι καλό θα ήταν –µιλώ τώρα για τη δική σας
ευθύνη- να υπάρξει µία οδηγία, ώστε να αντιµετωπίζεται µε ελα-
στικότητα το ζήτηµα αυτό. Έχω, παραδείγµατος χάριν, εδώ µία
απόφαση στα χέρια µου και µάλιστα είναι σχεδόν τυποποιηµένη,
που λέει ότι προκύπτει από τις σελίδες του διαβατηρίου του ότι
ο συγκεκριµένος δεν διαµένει µόνιµα στην Ελλάδα και ότι την
επισκέπτεται για λίγες ηµέρες. Τι σηµαίνει τώρα αυτό; 

Γι’ αυτό λέω ότι από τη στιγµή που κάποιος έχει µια σχέση και
µια σύνδεση µε την Ελλάδα, την οποία ούτως ή άλλως οι περισ-
σότεροι των οµογενών µας την έχουν εκ των πραγµάτων, διότι
έχουν παιδιά, γνωστούς, φίλους, διότι έρχονται και διότι σε τε-
λευταία ανάλυση συναλλάσσονται µε τις υπηρεσίες µας στην Ελ-
λάδα, τι άλλο χρειάζεται να αποδείξει κανείς, για να τύχει αυτής
της ευνοϊκής µεταχειρίσεως µε το πνεύµα το οποίο σας ανέ-
πτυξα; Δεν θα ήµουν τόσο επιεικής, αν µιλούσαµε για µια άλλη
κοινωνική οµάδα. Όµως, µιλάµε για τη συγκεκριµένη οµάδα, µε
τη συγκεκριµένη ευαισθησία, την οποία πρέπει να έχουν στο χει-
ρισµό αυτό. 

Άρα, ενδεχοµένως, µια υπηρεσιακή διευκρίνιση για τον τρόπο
µε τον οποίο πρέπει να αντιµετωπίζονται τα συγκεκριµένα αιτή-
µατα θα διευκόλυνε την κατάσταση, µέχρι να λυθεί ριζικά το ζή-
τηµα µε νοµοθετική ρύθµιση. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Όση ώρα µιλούσατε, κύριε Βορίδη, µε τον παριστάµενο

Υφυπουργό Εξωτερικών -γιατί και αυτός, ως Υπουργός
Εξωτερικών, έχει λόγο – συµφωνήσαµε ότι θα το συζητήσουµε
πολύ σύντοµα το θέµα, θα το φέρουµε εκεί που πρέπει και θα
σας πούµε πού ακριβώς µπορεί να καταλήξει αυτή η υπόθεση. 

Άρα, µε αφορµή την ερώτησή σας είχαµε µια καλή ευκαιρία
να δούµε αυτό το ζήτηµα, γιατί πολλές φορές –ξέρετε- τρέχουν
τα προβλήµατα που έχουν πιο επείγοντα χαρακτήρα και µπορεί
να παραµείνουν στάσιµα κάποια πράγµατα. 

Σας ευχαριστούµε γι’ αυτό. 
Για το δεύτερο θέµα που λέτε, αυτό που δεσµεύοµαι απέναντί

σας είναι ότι θα το συζητήσουµε µε τις υπηρεσίες του
Υπουργείου και θα δούµε πώς µπορεί να γίνει στο πνεύµα αυτό
που είπατε, χωρίς να καταστρατηγείται –να µην πω το γράµµα,
γιατί είναι πιο αυστηρό- ο νόµος. Σύντοµα νοµίζω ότι θα έχετε
και από µένα µια ενηµέρωση για το τι ακριβώς τρέχει γι’ αυτό το
θέµα που αναφέρατε στην ερώτησή σας. 
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Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό και τον κ. Βορίδη που έκανε αυτήν την ερώτηση. Θα
υπάρχει συνέχεια και ίσως θετική απάντηση, όπως την
προσδοκάτε. 

Θα  συνεχίσουµε µε την πέµπτη µε αριθµό 258/29-11-2010
επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Ηρούς Διώτη προς τους Υπουργούς Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων του Οργανισµού Περίθαλψης
Ασφαλισµένων Δηµοσίου κ.λπ..

Στην κ. Διώτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Τιµοσίδης. 
Ορίστε, κυρία Βουλευτά, έχετε το λόγο. 
ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µέρα µε τη µέρα –το γνωρίζετε καλά- τα

ασφαλιστικά ταµεία -όχι µε υπαιτιότητα των γιατρών, όχι µε
υπαιτιότητα των ασφαλισµένων τους, όχι µε ευθύνη των
φαρµακοποιών που εκτελούν ως οφείλουν τις συνταγές-
καταρρέουν. 

Στις 3 Αυγούστου ψηφίστηκε ο ν. 3876/2010, του οποίου το
άρθρο 24 προβλέπει ρυθµίσεις θεµάτων του Οργανισµού
Περίθαλψης Ασφαλισµένων Δηµοσίου, ρυθµίσεις που ακόµη και
σήµερα –τέσσερις µήνες- κρατούν όµηρους υπό ένα ιδιότυπο
καθεστώς πάνω από ένα εκατοµµύριο ασφαλισµένους. 

Συγκεκριµένα, η παράγραφος 3 του εν λόγω άρθρου
προβλέπει ότι δεν εκκαθαρίζονται δαπάνες που αφορούν
ιατρικές πράξεις και παρακλινικές εξετάσεις, εάν δεν έχουν
κοστολογηθεί µε προεδρικό διάταγµα. Αυτό το προεδρικό
διάταγµα παραµένει, λόγω κυβερνητικής ολιγωρίας, σε
εκκρεµότητα, µε αποτέλεσµα οι ασφαλισµένοι να πληρώνουν
από την τσέπη τους µια σειρά από εξετάσεις. 

Βέβαια, µακάρι το ζήτηµα να ήταν τόσο απλό και να
εξαντλούνταν τα προβλήµατα εδώ. Μακάρι το πρόβληµα να ήταν
η έκδοση ενός προεδρικού διατάγµατος και ως δια µαγείας να
επιλύονταν όλα τα προβλήµατα. 

Όµως, κάτι τέτοιο, κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι
δεν συµβαίνει. Αντίθετα, ο ΟΠΑΔ αυτήν τη στιγµή που µιλάµε,
µολονότι οι ασφαλισµένοι του πληρώνουν αδρά όλο αυτόν τον
καιρό, επί της ουσίας δεν έχουν ουσιώδη δικαιώµατα
ασφαλισµένου.  

Εξηγούµαι: Σε  πρόσφατο έγγραφο που απεστάλη  προς τον
Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο και κοινοποιήθηκε στο Υπουργείο
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, το οποίο έφθασε και στους
κατά τόπους ιατρικούς συλλόγους, ο οργανισµός αποδέχεται ότι
είναι υποχρέωσή του η έγκαιρη αποπληρωµή των  υποχρεώσεών
του προς συµβεβληµένους γιατρούς. Και, όµως, δηλώνει
αδυναµία εκτέλεσή τους, υποδεικνύοντας παράλληλα ως
µοναδικό υπαίτιο το Υπουργείο Οικονοµικών να διαθέτει
πιστώσεις, οι οποίες ως τώρα δεν έχουν διατεθεί και Κύριος οίδε
πότε θα διατεθούν. 

Παράλληλα, το σύνολο των φαρµακοποιών της χώρας
αναµένουν εξόφληση από τον ΟΠΑΔ εκτελεσµένων συνταγών
από τον περασµένο Μάρτη. Σήµερα έχουµε 4 Δεκέµβρη. Ξέρετε
πόσο έχουν εξοφληθεί; Μηδέν. 

Όλα όσα σας προανέφερα έχουν ένα κοινό παρανοµαστή.
Είναι εις βάρος τόσο των ασφαλισµένων όσο και των γιατρών
όσο και των φαρµακοποιών. Τα χρέη του ΟΠΑΔ γυρίζουν
µπούµερανγκ προς όλους.  

Δεν θα πω κάτι παραπάνω. Θα περιµένω µόνο απάντηση στα
ερωτήµατα: 

Πότε θα εκδοθεί το προεδρικό διάταγµα για την κάλυψη από
τον ΟΠΑΔ σειράς ιατρικών εξετάσεων, που σήµερα είναι
κοµµένες; 

Για ποιους λόγους δεν έχετε προχωρήσει µέχρι σήµερα στη
λήψη µέτρων για την αποπληρωµή των οφειλών του ΟΠΑΔ;

Πότε προβλέπεται να αποπληρωθούν οι εκπρόθεσµες
υποχρεώσεις του οργανισµού απέναντι στους γιατρούς και
στους φαρµακοποιούς; 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡEYOYΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο Υφυπουργός κ. Τιµοσί-

δης έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, έχετε θέσει δύο πολύ σοβαρά θέµατα. Το
ένα έχει να κάνει µε την έκδοση του προεδρικού διατάγµατος και
το άλλο έχει να κάνει µε τη συνέπεια που πρέπει να έχει ο ΟΠΑΔ,
ο Οργανισµός Ασφάλισης Δηµοσίων Υπαλλήλων. 

Σχετικά µε το θέµα του προεδρικού διατάγµατος, είχε συντα-
χθεί σχέδιο προεδρικού διατάγµατος και το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας το απέστειλε πίσω. Δεν το ενέκρινε γιατί ακριβώς δεν
ήταν επικαιροποιηµένη η τιµολόγηση όλων των ιατρικών πρά-
ξεων. Εµείς προχωράµε λοιπόν σ’ αυτήν την τακτοποίηση.Είµα-
στε σ’ αυτήν τη διαδικασία. Δεν είχε τηρηθεί ο ουσιώδης τύπος
για τη διαδικασία της έκδοσης του προεδρικού διατάγµατος. Τυ-
πικοί ήταν οι λόγοι, γι’ αυτό λοιπόν επεστράφη. 

Το Κεντρικό Συµβούλιο Υγείας σε πολύ εύλογο χρονικό διά-
στηµα, περίπου τον επόµενο µήνα, θα τιµολογήσει όλες τις ια-
τρικές πράξεις και εξετάσεις, ώστε να αποσταλεί, να εγκριθεί
από το Συµβούλιο της Επικρατείας και να έχουµε ένα προεδρικό
διάταγµα βάσει του οποίου θα µπορούν να τιµολογούνται και να
πληρώνονται από τον ασφαλιστικό φορέα όλες οι εξετάσεις και
να µην πληρώνει ο ασθενής, και µετά να πρέπει να διεκδικεί να
πάρει πίσω τα χρήµατα της εξέτασης αυτής. Κάποιες απ’ αυτές
τις εξετάσεις µάλιστα δεν µπορεί να τις κάνει κιόλας ο ίδιος ο
ασθενής επειδή δεν είναι τιµολογηµένες. Άρα, λοιπόν, γι’ αυτό
το θέµα προχωράει η διαδικασία και πιστεύω ότι στις αρχές του
χρόνου θα είµαστε πολύ κοντά στην έκδοση του προεδρικού δια-
τάγµατος. Αυτό είναι το ένα θέµα.

Στο άλλο ζήτηµα που θέσατε κι εγώ θα συµφωνήσω µαζί σας
ότι ο οργανισµός δεν ανταποκρινόταν στις υποχρεώσεις του. Θα
σας πω ότι σήµερα µέχρι και τον Ιανουάριο του 2010 έχουν πλη-
ρωθεί οι ιατρικές πράξεις των εργαστηριακών γιατρών. Ξέρετε
πολύ καλά ότι για δε τους γιατρούς πάει ακόµη πιο πίσω. Θα σας
πω συγκεκριµένα γι’ αυτό το θέµα. Για τις δαπάνες, αποπληρω-
µής παραστατικών ιατρικής περίθαλψης και παρακλινικών εξε-
τάσεων των συµβεβληµένων γιατρών έχουν υποβληθεί και έχουν
πληρωθεί µέχρι και τον Ιανουάριο του 2010. Παραµένει βέβαια το
ζητούµενο να µπορεί ο Οργανισµός να ανταποκριθεί στους χρό-
νους που πρέπει. Επ’ αυτού θα σας πούµε ποιες είναι οι δικές
µας πολιτικές και τι φιλοδοξούµε και τι ακριβώς εκτιµούµε ότι θα
γίνει από το 2011 και µετά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Η κ. Διώτη έχει το λόγο.
ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν εκλεγώ Βουλευτής παρακολουθούσα

πολύ στενά την κατάσταση στο χώρο της υγείας και από τον το-
πικό τύπο στην πόλη που ζω, στη Λάρισα, θυµάµαι πληθώρα δη-
µοσιευµάτων για το ζήτηµα των οφειλών του ΟΠΑΔ. Μετά από
γενικές συνελεύσεις γιατρών και φαρµακοποιών όλοι κατέληγαν
στην ίδια κατακλείδα. Έλεγαν: «Ή µας εξοφλούν ή διακόπτουµε
τις συµβάσεις για τους γιατρούς ή σταµατάµε τη διάθεση επί πι-
στώσει φαρµάκων για τους φαρµακοποιούς». Το ποιοι «πληρώ-
νουν» στο διά ταύτα «τη νύφη» νοµίζω ότι είναι ηλίου φαεινότερο. 

Κύριε Υπουργέ, οι ασφαλισµένοι του δηµοσίου ουδέποτε κή-
ρυξαν στάση πληρωµών στο ασφαλιστικό τους ταµείο και ποτέ
δεν σταµάτησαν να πληρώνουν τις εισφορές τους προκειµένου
να έχουν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. Όχι δηλαδή ότι τους
είχε δοθεί και καµµία εναλλακτική, όµως αυτή ήταν κι έτσι θα
πρέπει να παραµείνει η ουσία της κοινωνικής ασφάλισης. Σήµερα
χωρίς να φέρουν καµµία ευθύνη, µια ατέρµονη σειρά εξετάσεων
-αν και όποτε τη χρειαστούν- θα πρέπει να την πληρώνουν από
την τσέπη τους. Έναν µακροσκελή κατάλογο φαρµάκων, χωρίς
να ευθύνονται, θα πρέπει να τον προµηθεύονται επί πληρωµή
από τα φαρµακεία διότι, όπως είπατε, ένα προεδρικό διάταγµα
ακόµα παραµένει ανέκδοτο και αν θα γίνει, θα γίνει το Γενάρη
και αν θα περάσει από το Συµβούλιο της Επικρατείας, όπως εί-
πατε.

Το σύνολο των συµβεβληµένων γιατρών παραµένει επί σειρά
µηνών ανεξόφλητο από τον ΟΠΑΔ και πολλοί σύλλογοι έχουν
εξετάσει πολλές φορές το ενδεχόµενο να καταγγείλουν και να
διακόψουν τις συµβάσεις στον οργανισµό. Οι κατά τόπους φαρ-
µακευτικοί σύλλογοι, όπως ο Σύλλογος Θεσσαλονίκης, κουρά-
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στηκαν από τις υποσχέσεις της Κυβέρνησης ότι θα εξοφληθούν
και αποφάσισαν να διακόψουν την επί πιστώσει χορήγηση φαρ-
µάκων στους ασφαλισµένους του ΟΠΑΔ. Κάποιος, λοιπόν, µπο-
ρεί να σκεφτεί: Είναι ανάλγητοι οι λειτουργοί του τοµέα της
υγείας; Η απάντηση είναι αρνητική. Απλώς, τόσο η προηγούµενη
όσο και η σηµερινή Κυβέρνηση έχουν φέρει και τους δύο κλά-
δους στα όριά τους. 

Συζητώντας πρόσφατα µε προέδρους του Ιατρικού, αλλά και
του Φαρµακευτικού Συλλόγου στη Λάρισα, είχα την ευκαιρία να
διαπιστώσω ότι δεν διαµαρτύρονται αδίκως. Το Ταµείο Υγείας
Δηµοτικών και Κοινοτικών Υπαλλήλων χρωστά στους φαρµακο-
ποιούς από τον Οκτώβριο του 2009 και ο ΟΠΑΔ από το Μάρτιο
του 2010. Οι εργαστηριακοί γιατροί αναµένουν τα οφειλόµενά
τους από το Σεπτέµβριο του 2009, ενώ οι κλινικοί έχουν ακόµα
χρωστούµενα, κύριε Υπουργέ, από τις ιατρικές επισκέψεις και
πράξεις από τον Οκτώβριο και το Νοέµβριο του ίδιου έτους, δη-
λαδή το 2009. Αυτό σε απόλυτους αριθµούς µεταφράζεται σε
χρέη ενός εκατοµµυρίου ανά µήνα στα φαρµακεία και 2,5 εκα-
τοµµυρίων για το ίδιο χρονικό διάστηµα για τους γιατρούς.

Τα ερωτήµατα που τέθηκαν υπ’ όψιν σας, κύριε Υπουργέ, είναι
σαφέστατα και δυστυχώς γεννούν επιπλέον και άλλα ερωτήµατα.
Καλείστε σήµερα να πείσετε ολόκληρη την κοινωνία ότι ο ΟΠΑΔ
δεν είναι απλά η αρχή. Ότι δεν είναι ο ασφαλιστικός φορέας-πι-
λότος και δείγµα ελέγχου, για να δείτε πώς θα αντιδράσει ο κοι-
νωνικός ιστός σε µια επερχόµενη περικοπή του συνόλου των
ασφαλιστικών και των φαρµακευτικών παροχών, τις οποίες πλη-
ρώνει αδρά. Ότι δεν οδηγείτε, οµολογουµένως έντεχνα, σε διά-
λυση την κοινωνική ασφάλιση, τη δηµόσια υγεία και την ιατροφα-
ρµακευτική περίθαλψη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Πρόσφατα ο κύριος Πρωθυπουργός, θέλοντας να δείξει ότι

κατά βάθος παραµένετε σοσιαλιστική Κυβέρνηση, εξήγγειλε την
ιατροφαρµακευτική και νοσοκοµειακή κάλυψη των ανέργων.
Αυτό µας το είπε και η κ. Κατσέλη προχθές στην Επιτροπή για τα
άτοµα µε αναπηρία. 

Ας µην µιλάµε, κύριε Υπουργέ, για σκοινί στο σπίτι του κρεµα-
σµένου. Εδώ ηθεληµένα δεν καλύπτετε τους εργαζόµενους. Για
να εξοικονοµήσετε έστω και δυο δεκάρες, χαρατσώνετε όσους
πηγαίνουν στα εξωτερικά ιατρεία των νοσοκοµείων και των κέ-
ντρων υγείας, ασχέτως αν έχουν ήδη πληρώσει µέσω της φορο-
λογίας ό,τι τους αναλογεί για να έχουν αυτή την κάλυψη. Και
πάτε να λειτουργήσετε ως ολοήµερα τα νοσοκοµεία τη στιγµή
που δεν υπάρχει προσωπικό και χρήµα για να καλυφθεί επαρκώς
έστω και µία βάρδια. Κόπτεσθε, λοιπόν, για τους ανέργους;

Πρέπει να οµολογήσετε ότι το µνηµόνιο και οι όροι του, τους
οποίους συναποφασίσατε και συνυπογράψατε µε την τρόικα, βρί-
σκονται σε απόλυτη αρµονία και σύµπνοια µε τα σχέδιά σας. Και
θέλετε να παραδώσετε αµαχητί τη δηµόσια υγεία στους ιδιώτες.
Μόνο όσοι έχουν την οικονοµική επιφάνεια τελικά θα µπορούν
να χαίρουν και υγειονοµικών υπηρεσιών. Η δηµόσια ασφάλιση
είναι ήδη στο χείλος του γκρεµού. Και όπως όλα δείχνουν, είστε
πρόθυµοι να της δώσετε το τελειωτικό πλήγµα, τη σπρωξιά που
θα τη ρίξει στο γκρεµό και µαζί µε αυτή θα ρίξει στον Καιάδα και
όλους τους ασφαλισµένους.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι προβλέπεται ένας πολύ
θερµός Δεκέµβρης. Η κοινωνία και όλα τα κοινωνικά και οικονο-
µικά στρώµατα, όλοι οι επαγγελµατικοί φορείς και κλάδοι ασφυ-
κτιούν, λόγω των δικών σας συνειδητών επιλογών. Και δεν
επιχειρείτε να σώσετε τη χώρα. Κανείς δεν τρέφει αυταπάτες για
αυτό. Η 15η Δεκέµβρη, ηµέρα γενικής απεργίας, είναι πολύ
κοντά. Θέλουµε να πιστεύουµε ότι οι εργαζόµενοι µε τη συµµε-
τοχή τους σε αυτήν την κινητοποίηση θα δώσουν το µήνυµα ότι
δεν πάει άλλο και ότι, εφόσον εσείς δεν προαιρείσθε, η κοινωνία
θα αναλάβει από µόνη της να βγει από το τέλµα όποιο και αν είναι
το κόστος. Ελπίζουµε ότι αυτήν τη φορά θα λάβετε το µήνυµα, θα
βγείτε από τα υπουργικά σας γραφεία, για να καταλάβετε ότι η
κοινωνία είναι καζάνι που βράζει και θα συνειδητοποιήσετε ότι οι
µέρες στο τιµόνι της χώρας αυτής είναι µετρηµένες.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία
Διώτη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. Εσείς απ’ ό, τι ξέρω έχετε λίγο
καιρό σε υπουργικό θώκο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης):  Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Δεν πειράζει. Παρακολούθησα µε µεγάλο ενδιαφέρον όλα όσα
είπε η συνάδελφος µε τη νεανική ορµή της. Την παρακολούθησα
µε ιδιαίτερη προσοχή και ενδιαφέρον. 

Θα συµφωνήσω σε ένα πράγµα: ότι πρέπει να βγούµε από τα
υπουργικά µας γραφεία. Θέλω να σας διαβεβαιώσω, λοιπόν, ότι
το κάνω. Παρ’ ότι περνάω πάρα πολλές ώρες στο Υπουργείο,
βγαίνω έξω από το γραφείο και στην περιοχή µου και στην πόλη,
στην Αθήνα, αλλά και σε όλα τα µέρη της Ελλάδας. Έχουµε επι-
σκεφτεί τα περισσότερα νοσοκοµεία, έχουµε συζητήσει µε τους
περισσότερους συνδικαλιστικούς φορείς και οργανισµούς και
στο Υπουργείο και εκτός Υπουργείου. Προσπαθούµε, να είµαστε
κοντά στους πολίτες. Ξέρουµε την αγωνία τους, ακούµε τα προ-
βλήµατά τους και προσπαθούµε. Και θέλω να σας διαβεβαιώσω
µόνο µε µία απάντηση σε όλα όσα είπατε στο τέλος του ερωτή-
µατος που θέσατε, στη δευτερολογία σας, να µην ανησυχείτε. Ο
ελληνικός λαός όντως υποφέρει και τον έχουµε ζορίσει. Δίνει,
όµως, σε όλους µας και ιδιαίτερα στην Κυβέρνηση την ευκαιρία
να προσπαθήσουµε, γιατί έχει πειστεί ότι αυτή η Κυβέρνηση κα-
ταβάλει ειλικρινά προσπάθειες να ισορροπήσει πράγµατα πα-
ρελθόντων ετών, κυρίως σε µία περίοδο πρωτόγνωρης οικονο-
µικής κρίσης για τη χώρα µας, αλλά και για την παγκόσµια Κοι-
νότητα.

Όµως, θα επιµείνω και θα απαντήσω στα ερωτήµατα, τα οποία
θέσατε. Την  ανακοίνωση που έκανε ο Πρωθυπουργός και η
Υπουργός Εργασίας κ. Κατσέλη, για τους ανέργους, δεν ξέρω
πώς εσείς την εκτιµάτε. Να ρωτήσουµε, όµως, και τους ανθρώ-
πους, οι οποίοι ευνοούνται από αυτήn τη ρύθµιση, αν τους βοη-
θάει στην πράξη ή όχι για το 2011. Είµαστε πολύ σαφείς,
κάνουµε πολύ συγκεκριµένες ανακοινώσεις που να είναι υλοποι-
ήσιµες. Η εκτίµηση η δική µου είναι ότι τους βοηθάει. 

Δεν λύνουµε το πρόβληµα. Προσπαθούµε, όµως, να βρούµε
λύση και για την ανεργία. Αλλά όταν ένας άνεργος δεν έχει και
την ιατροφαρµακευτική περίθαλψη, τα πράγµατα είναι ακόµη πιο
σοβαρά.

Όσον αφορά τον ΟΠΑΔ, πράγµατι ο ΟΠΑΔ είχε βεβαρηµένο
παρελθόν. Όλα τα χρόνια οι πληρωµές γίνονταν µε καθυστέρηση
δώδεκα µηνών, δεκατεσσάρων µηνών, δεκαέξι µηνών. Παραλά-
βαµε ως Κυβέρνηση έναν ΟΠΑΔ που πλήρωνε στους δεκατέσ-
σερις µήνες. Έγινε µια προσπάθεια µηχανοργάνωσης του ΟΠΑΔ,
που είναι σε πάρα πολύ καλό σηµείο. Είναι έτοιµος να ελέγχει
και ηλεκτρονικά πια τη συνταγογράφησή τους, η οποία θα γίνει
και µέσα από το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, τουλάχιστον στο επί-
πεδο των εξωτερικών ιατρείων. Εµείς έχουµε ανακοινώσει ένα
πρόγραµµα –και το τρέχουµε- και σύντοµα θα δεσµευτούµε πότε
θα είναι αυτό έτοιµο για να το παραδώσουµε.

Ο ΟΠΑΔ έχει µια ιδιορρυθµία. Δεν είναι ακριβώς ασφαλιστικό
ταµείο, όπως είναι το ΙΚΑ ή τα άλλα ασφαλιστικά ταµεία, ώστε
να µπορεί να κάνει τις πληρωµές του έναντι και να είναι συνεπής
στις υποχρεώσεις του. Χρηµατοδοτούνταν από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών και όποτε έπαιρνε τα χρήµατα, αποπλήρωνε τα χρέη.
Έγιναν πολλές συζητήσεις µε το Υπουργείο Οικονοµικών και το
Υπουργείο Υγείας και δεσµεύτηκε το Υπουργείο Οικονοµικών να
µας χρηµατοδοτεί από 1.1.2011 ανά µήνα. Δηλαδή θα γίνει δω-
δεκατηµόριο η χορήγηση των οικονοµικών που απαιτούνται για
τις ιατρικές πράξεις και για ό,τι χρειάζεται ο ΟΠΑΔ. Έτσι, θα µπο-
ρούµε να πληρώνουµε στο µήνα τις υποχρεώσεις µας και προς
τους συµβεβληµένους ιατρούς για τις πράξεις αυτές και προς
τα συµβεβληµένα φαρµακεία, τα οποία επισκέπτονται οι ασφα-
λισµένοι του δηµοσίου.

Γίνεται αυτός ο εξορθολογισµός. Η δέσµευση του Υπουργείου
είναι ότι θα κλείσουµε το 2010 χωρίς να κουβαλάµε τα χρέη του
παρελθόντος, που αυτά ήταν το κακό. Ο ΟΠΑΔ όταν δηµιουρ-
γήθηκε, πήρε µια «προίκα» χρέους 350 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτό
είναι που δηµιουργεί και ανακυκλώνει το πρόβληµα. 

Είπατε ότι οι γιατροί έχουν να πληρωθούν από το 2009. Τα
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συµβεβληµένα φαρµακεία έχουν πληρωθεί µέχρι και το Μάιο.
Είναι η πρώτη φορά που η πληρωµή γίνεται σε λιγότερο από
δέκα µήνες. Θα µας ρωτήσετε: Είµαστε ικανοποιηµένοι; Όχι βέ-
βαια, αλλά κάναµε ένα βήµα. Και όπως είπα, από το 2011 θα είναι
διαφορετικά.

Οι δε γιατροί έχουν πληρωθεί µέχρι και τον Ιανουάριο του
2010. Μέχρι το τέλος του χρόνου εκτιµούµε ότι αυτό το θέµα θα
έχει κλείσει και θα πάµε σε ένα σωστό σύστηµα.

Τέλος, να ανακοινώσω ότι συµφωνήθηκε µεταξύ των δύο
Υπουργείων Οικονοµικών και Υγείας, επιτέλους ο ΟΠΑΔ να γίνει
µε νοµοθετική ρύθµιση ασφαλιστικό ταµείο, για να µπορεί να έχει
την ευελιξία που έχει οποιοδήποτε ασφαλιστικό ταµείο και να
κάνει τις δικές του ρυθµίσεις. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 247/29.11.2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά
µε τη διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων και οφειλών
προς τη Χώρα µας κ.λπ.. 

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Σπυρίδωνα Χαλβατζή θα απαντή-
σει ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Δηµήτριος Δόλλης. 

Ο κ. Χαλβατζής έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εµείς επανερχόµαστε στο θέµα των γερµανικών αποζηµιώ-

σεων και των υποχρεώσεων που έχει η Γερµανία να πληρώσει
στη χώρα µας. Είναι πολύ επίκαιρο το θέµα. Μέχρι σήµερα δεν
έχει γίνει ουσιαστικά τίποτα. Η Ελλάδα έχει απαιτήσεις πραγµα-
τικές. Είναι το υποχρεωτικό κατοχικό δάνειο που πήραν οι γερ-
µανικές δυνάµεις κατοχής. Υποχρέωσαν τη χώρα µας να τους
δώσει ένα τεράστιο ποσό. 

Δεύτερον, είναι οι αποζηµιώσεις που οφείλουν στα θύµατα των
θηριωδιών των γερµανικών στρατευµάτων κατοχής. 

Τρίτον, οφείλουν και πρέπει να επιστρέψουν, τους αρχαιολο-
γικούς θησαυρούς, τους οποίους έκλεψαν από τα ελληνικά µου-
σεία και τους αρχαιολογικούς χώρους.

Τέταρτον, οφείλουν γιατί κατέστρεψαν τις υποδοµές της
χώρας µας, τις επικοινωνίες, τα πάντα. 

Είναι αξίας πολλών δεκάδων δισεκατοµµυρίων αυτή η υπο-
χρέωσή τους.

Το 1990 υπεγράφη στη Μόσχα η οριστική Συνθήκη Ειρήνης.
Πέρασαν είκοσι χρόνια. Όλες οι γερµανικές κυβερνήσεις ανα-
βάλλουν συνεχώς την πληρωµή των υποχρεώσεών τους. Οι οφει-
λές είναι πλέον απαιτητές από τη χώρα µας. 

Μέχρι σήµερα, παρά το γεγονός ότι πέρασαν είκοσι χρόνια,
καµµία κυβέρνηση, είτε της Νέας Δηµοκρατίας είτε του ΠΑΣΟΚ,
δεν διεκδίκησαν αυτές τις οφειλές. 

Σε προηγούµενη ερώτηση ο Πρωθυπουργός, ως Υπουργός
Εξωτερικών, είχε απαντήσει ότι το θέµα είναι ανοικτό. 

Πέρασαν εξήντα πέντε χρόνια από τη συντριβή του φασισµού.
Πέρασαν εξήντα πέντε χρόνια από τη λήξη του Β’ Παγκοσµίου
Πολέµου και παραµένει το θέµα ανοικτό. Πρέπει να κλείσει το
πρόβληµα και να ξεκινήσει η διεκδίκηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Είναι τεράστιες οι ευθύνες, κυρία Πρόεδρε, όλων των µετα-
πολεµικών κυβερνήσεων. Τότε ήµασταν κάτω από τη µπότα των
Ες – Ες και της Βέρµαχτ. Σήµερα η χώρα µας είναι κάτω από τη
µπότα του Γερµανού καπιταλιστή, του Γερµανού τραπεζίτη. Οι
Γερµανοί τραπεζίτες, το γερµανικό κράτος και σήµερα λοιδορεί
τους Έλληνες, λοιδορεί τη χώρα µας τη στιγµή που δεν πληρώ-
νουν οι γερµανικές κυβερνήσεις τις υποχρεώσεις τους. Αυτή
είναι µία ιµπεριαλιστική τακτική. Το κύριο είναι τι θα κάνει η ελ-
ληνική Κυβέρνηση. Και πρέπει να το κάνει τώρα!

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Χαλ-

βατζή.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Δηµήτρης Δόλ-

λης να απαντήσει.
Έχετε τρία λεπτά, κύριε Υφυπουργέ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΟΛΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, σας ευχαριστώ για τη δυνατότητα να επι-
στρέψω µετά από µία απουσία έντεκα ετών σε κοινοβουλευτική
αίθουσα και φυσικά να έχω τη δυνατότητα να απαντήσω στην
πρώτη ερώτηση σαν Υφυπουργός.

Ανοικτό παραµένει το θέµα του κατοχικού δανείου. Η εν λόγω
υποχρεωτική σύµβαση δανείου θεωρούµε ότι αποτελεί πολεµικό
γεγονός, δηλαδή, συνιστά πράξη η οποία έλαβε χώρα κατά τη
διάρκεια της εχθρικής κατοχής και εποµένως, διέπεται από τους
συναφείς κανόνες Διεθνούς Δικαίου. 

Το θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων ως συνέπεια του Β’
Παγκοσµίου Πολέµου απασχολεί επί µακρόν χρόνο την Ελλάδα
και αποτελεί ζήτηµα µε ιστορικές, όπως έχετε πει, ανθρωπιστι-
κές, πολιτικές και νοµικές παραµέτρους. 

Συγκεκριµένα, οι πολεµικές αποζηµιώσεις του Β’ Παγκοσµίου
Πολέµου ρυθµίστηκαν προσωρινά από τη Συµφωνία του Λονδί-
νου «Περί εξωτερικών γερµανικών χρεών» το 1953, η οποία προ-
έβλεπε την αναβολή του οριστικού διακανονισµού των
αποζηµιώσεων µέχρι την υπογραφή της Συνθήκης Ειρήνης.

Ο οριστικός διακανονισµός δεν έλαβε χώρα ποτέ, διότι µέχρι
σήµερα δεν έχουν υπογραφεί συνθήκες ειρήνης. Η εκκρεµότητα
του οριστικού διακανονισµού αιτιολογείτο από την τότε διαίρεση
της Γερµανίας. Η διευθέτηση των αποζηµιώσεων δεν έγινε ούτε
µε την επανένωση των δύο Γερµανιών το 1990, Συνθήκη δύο συν
τέσσερα. Στη σχετική Συνθήκη, όπως ξέρετε πολύ καλά, δεν γί-
νεται οποιαδήποτε µνεία του θέµατος ούτε έχει υπάρξει άλλη συ-
ναφής ρύθµιση έκτοτε. Ξέρετε ότι οι ελληνικές κυβερνήσεις
έχουν προβεί κατά καιρούς σε ενέργειες και διαβήµατα προς τη
γερµανική πλευρά µε στόχο τη λύση αυτού του θέµατος.

Το ζήτηµα, εποµένως, παραµένει ανοικτό.
Θέλω να σας πω ότι διατηρούµε πάντοτε το δικαίωµα και τις

δυνατότητες για το χειρισµό και φυσικά για την ικανοποιητική κα-
τάληξη αυτού του πολύ σοβαρού θέµατος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι παρακολου-
θούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από
το 5ο Γυµνάσιο Αγίας Παρασκευής στο πλαίσιο εκπαιδευτικού
προγράµµατος που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο ερωτών Βουλευτής κ. Σπυρίδων Χαλβα-
τζής.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, το θέµα δεν έχει ξε-
κινήσει καν. Μπορώ να σας πω ότι το 1959 έγινε µια προσπάθεια
ρύθµισης µε τη συµφωνία για µια ορισµένη ανταλλαγή αγροτι-
κών και άλλων προϊόντων και µηχανηµάτων. Το 1961 κάτι ανα-
φέρθηκε και τότε. Το 1991 υπήρξε µια αναφορά όταν ο κ.
Σαµαράς ήταν Υπουργός Εξωτερικών. Μιλήσατε για το 1993.
Άλλες χώρες, όπως η Πολωνία και µερικές ακόµα, πήραν από
αυτές τις γερµανικές αποζηµιώσεις. Ουσιαστικά, δεν άνοιξε το
θέµα από την πλευρά των ελληνικών κυβερνήσεων. Όταν λέει ο
σηµερινός Πρωθυπουργός και Υπουργός Εξωτερικών σε απά-
ντησή του ότι θέσαµε το θέµα στον Πρεσβευτή της Γερµανίας
σε µια συζήτηση, αυτό δεν λέει τίποτα. 

Εµείς θεωρούµε ότι είναι ανάγκη σήµερα, τώρα να θέσει το
ζήτηµα η ελληνική Κυβέρνηση, να πάρει όλα τα απαιτούµενα
µέτρα, να αρχίσει να διαµορφώνεται και ένα κλίµα. Είναι ανοικτή
η διαδικασία, µόνο εάν ξεκινήσει η απαίτηση. Δεν λέµε να κηρύ-
ξουµε πόλεµο µε την Γερµανία. Δεν λέµε κάτι τέτοιο. Λέµε ότι
πρέπει να διεκδικήσουµε αυτά που χρωστάνε, αυτά που έχει ανα-
γνωριστεί από το Διεθνές Δίκαιο ότι είναι υποχρεωµένη η γερ-
µανική κυβέρνηση να δώσει.

Το καίριο ζήτηµα είναι το κατοχικό δάνειο. Είναι µετρήσιµο
ποσό. Είναι εξήντα επτά, εξήντα οκτώ χρόνια. Θα το διεκδική-
σετε; Αυτό είναι το ερώτηµα. Θα καταθέσετε άµεσα το αίτηµα;
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Γιατί αν δεν κατατεθεί σήµερα, τώρα αυτό το αίτηµα πρέπει να
πούµε ότι τα περιθώρια στενεύουν.

Η Κυβέρνηση, κατά την άποψη µας, κυρία Πρόεδρε, πρέπει να
δεσµευτεί τώρα ότι θα ξεκινήσει αυτές τις διαδικασίες. Θα κάνει
ένα, δύο, τρία, τέσσερα πράγµατα. Τι θα πει είναι ανοικτό το
θέµα; 

Πέρασαν εξήντα πέντε χρόνια –είπαµε- από τη συντριβή του
φασισµού. Πρέπει πρώτα να διεκδικηθεί το κατοχικό δάνειο, αυτά
τα συγκεκριµένα ποσά σε χρυσό που πήραν από την Τράπεζα
της Ελλάδας οι κατοχικές δυνάµεις και από εκεί και περά να υπο-
λογιστούν όλα όσα έχει υποστεί ο Ελληνικός λαός, οι καταστρο-
φές που έχουν γίνει στις υποδοµές, στις επικοινωνίες, στις
µεταφορές, στους δρόµους, στα γεφύρια, στα λιµάνια, στα αε-
ροδρόµια.

Εµείς θεωρούµε ότι δεν πρέπει να καθυστερήσει η Κυβέρνηση
ούτε µέρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαλβατζή.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΔΟΛΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα ήθελα

να επαναλάβω ότι αυτή η Κυβέρνηση, όπως και καµµία προη-
γούµενη ελληνική κυβέρνηση, δεν έχει παραιτηθεί των σχετικών
αξιώσεων.

Η Ελλάδα διατηρεί πάντα το δικαίωµα και τις δυνατότητες για
το χειρισµό της εκκρεµούσας αυτής υπόθεσης µε σκοπό να πε-
τύχουµε την καλύτερη δυνατή λύση, κύριε Βουλευτά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Συζητείται τώρα η πρώτη µε αριθµό 249/29-11-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Μιχαήλ Κατρίνη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις αλλαγές στο δικαίωµα
µετεγγραφής των φοιτητών κ.λπ..   

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Μιχαήλ Κατρίνη, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ.
Πανάρετος.

Παρακαλώ, κύριε Κατρίνη, έχετε το λόγο, για δύο λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µε το ν.3879 που πρό-

σφατα ψηφίσαµε, δόθηκε η δυνατότητα για πρώτη φορά σε αρ-
κετές κατηγορίες φοιτητών να σπουδάσουν µε ευνοϊκότερους
όρους µεταγραφόµενοι κοντά στον τόπο των συµφερόντων τους. 

Και η σηµαντική αυτή νοµοθετική πρωτοβουλία ήρθε σε µια
πολύ κρίσιµη οικονοµικά συγκυρία, προκειµένου να ανακουφίσει
χιλιάδες φοιτητές και τις οικογένειές τους. Πλέον οι µεταγραφές
γίνονται µε εντελώς αδιάβλητο και αντικειµενικό τρόπο, που είναι
µια πολύ σηµαντική κατάκτηση. Όπως επίσης, είναι πολύ σηµα-
ντικό το γεγονός ότι γίνονται µε τέτοια ταχύτητα που επιτρέπει
στους µεταγραφόµενους φοιτητές να µη χάσουν ούτε ένα εξά-
µηνο σπουδών τους. 

Παρά, όµως, την έντονα κοινωνική και αντικειµενική διάσταση
του νόµου, παρατηρούνται αρκετές περιπτώσεις φοιτητών που,
ενώ έχουν τις ουσιαστικές προϋποθέσεις, δεν καλύπτονται από
το ισχύον νοµοθετικό πλαίσιο. Και οι περιπτώσεις αυτές δεν µπο-
ρούν -εκ του αποτελέσµατος το λέω αυτό- να καλυφθούν από
ερµηνευτικές εγκυκλίους, µε ορατό κίνδυνο να έχουµε πολλές
περιπτώσεις που θα αδικηθούν. Πολλοί πραγµατικοί δικαιούχοι
θα αδικηθούν και θα απορριφθούν οι αιτήσεις τους για µετεγ-
γραφή.

Γι’ αυτό, λοιπόν, το ερώτηµά µου είναι αν προτίθεται η Κυβέρ-
νηση να συµπληρώσει το νοµοθετικό πλαίσιο µε νέα νοµοθετική
πλέον ρύθµιση περί µετεγγραφών, χωρίς βεβαίως να αλλοιώνει
το σκοπό, το χαρακτήρα, τη διαδικασία και τα κριτήρια επιλογής,
ώστε να αρθούν και αυτές οι λίγες περιπτώσεις αδικιών που προ-
κύπτουν σε αρκετές περιπτώσεις. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Κα-

τρίνη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως ο κ. Κατρίνης παρατήρησε, έγινε φέτος µια προσπάθεια

να βελτιώσουµε το σύστηµα των µετεγγραφών σε δύο κατευ-
θύνσεις. Η µία είναι να βοηθήσουµε οικογένειες που -και λόγω
της οικονοµικής κρίσης- αντιµετωπίζουν περισσότερες δυσκο-
λίες απ’ ό,τι στο παρελθόν, αλλά και να κάνουµε τις διαδικασίες
ταχύτερες και περισσότερο αδιάβλητες.

Δεν χρειάζεται να αναφέρω τις βελτιώσεις όσον αφορά τους
ενδιαφερόµενους που επήλθαν µε τη νοµοθετική ρύθµιση στην
οποία αναφερθήκατε. Ιδιαίτερα ο κ. Κατρίνης γνωρίζει το θέµα
πολύ καλά. Ενδιαφέρεται µε πραγµατικά ουσιαστικό τρόπο για
τις µετεγγραφές και όχι απλώς για µια εξυπηρέτηση ενδιαφερο-
µένων.

Θέλω να πω το εξής: Το θέµα των µετεγγραφών είναι ένα δύ-
σκολο θέµα και οι νοµοθετικές ρυθµίσεις πρέπει να γίνονται µε
ιδιαίτερη προσοχή. Θα αναφερθώ σε δυσκολίες που αντιµετωπί-
σαµε φέτος στην προσπάθειά µας όχι µόνο να βοηθήσουµε τους
ενδιαφερόµενους, αλλά να είµαστε πιο δίκαιοι. Να απορρίψουµε,
δηλαδή, περιπτώσεις ενδιαφεροµένων που εκµεταλλευόµενοι το
νόµο χρησιµοποιούν είτε πλαστά πιστοποιητικά είτε εµφανίζο-
νται –για παράδειγµα θα αναφερθώ σε αθλητές- να έχουν πραγ-
µατοποιήσει επιτυχίες, που στην πραγµατικότητα δεν υφίστανται. 

Η προσπάθεια συγκερασµού µιας ορθολογικής αντιµετώπισης
µε την κοινωνική δικαιοσύνη στο θέµα των µετεγγραφών είναι
ένα δύσκολο εγχείρηµα. Θα σας πω ένα παράδειγµα για να γίνει
αντιληπτή η έκταση του προβλήµατος. Στο ΤΕΙ της Αθήνας, αν
δεν κάνω λάθος, εφέτος οι εισακτέοι ήταν γύρω στους εννιακό-
σιους µε εννιακόσιους πενήντα. Μετά τις µετεγγραφές οι υπο-
ψήφιοι που θα εγγραφούν στο ΤΕΙ Αθήνας θα είναι χίλιοι
πεντακόσιοι. 

Και τίθεται το ερώτηµα: Είναι απλώς η λύση να επιτρέψουµε
µετεγγραφές αλλά οι µετεγγραφόµενοι, όπως κι εκείνοι οι οποίοι
εισάγονται κανονικά µε τις εξετάσεις, να µην έχουν τη σωστή εκ-
παίδευση; Αυτό είναι εκείνο που θέλουµε να προσπαθήσουµε να
διορθώσουµε. Η πρόθεσή µας είναι να δούµε το θέµα της δίκαιης
αντιµετώπισης περιπτώσεων που θα πρέπει να έχουν ειδική µε-
ταχείριση, χωρίς ταυτόχρονα να αλλοιώνουµε την ποιότητα  της
εκπαιδευτικής διαδικασίας.

Δεν νοµίζω ότι φέτος µπορούµε να κάνουµε κάποια ρύθµιση.
Για του χρόνου, θα µου επιτρέψετε να πω στη δευτερολογία µου,
πώς σκεφτόµαστε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα αυτό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό. 
Κύριε Κατρίνη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι κανένας δεν διαφωνεί ότι το θέµα

των µετεγγραφών χρειάζεται µία δυναµική πολιτική απόφαση.
Είναι µια αµαρτωλή –θα µου επιτρέψετε να πω- ιστορία που έχει
απασχολήσει πολλά χρόνια την εκπαιδευτική κοινότητα. Αυτό
όµως, δεν σηµαίνει, κατά την άποψή µου, ότι δεν πρέπει κάποιες
περιπτώσεις µε όρους δικαιοσύνης, µε όρους ορθολογικούς να
έχουµε την πολιτική πυγµή και το θάρρος να τις αντιµετωπί-
σουµε. 

Βεβαίως, εγώ επικροτώ την πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης
φέτος να κάνει εντελώς αδιάβλητο –όχι πιο αδιάβλητο, όπως εί-
πατε- τον τρόπο µετεγγραφών και µε τέτοια ταχύτητα, ώστε
πραγµατικά ο φοιτητής να απολαµβάνει τις ωφέλειες. Η συζή-
τηση όµως, και η ρύθµιση αυτή γίνεται σε µία οικονοµική συγκυ-
ρία που γνωρίζετε ότι είναι ιδιαίτερα δραµατική. Πολλές
οικογένειες έχουν µείωση των εισοδηµάτων τους. Και βεβαίως,
πολλοί φοιτητές, ακόµη και αν το ήθελαν, αδυνατούν πλέον να
εργαστούν, ώστε ταυτόχρονα να µπορούν και να σπουδάσουν.
Και αυτό γίνεται παρά τη µεγάλη προσπάθεια, µε ορατά αποτε-
λέσµατα του Υπουργείου να αυξήσει τον αριθµό και το εύρος
των δικαιούχων σε φοιτητικές εστίες. Υπάρχουν πάρα πολλές πε-
ριπτώσεις οι οποίες µένουν ακάλυπτες. Άρα, υπάρχει η δραµα-
τική πραγµατικότητα που λέει ότι πάρα πολλοί φοιτητές σήµερα
αδυνατούν να σπουδάσουν σε πόλεις µακριά από τον τόπο κα-
τοικίας τους και αυτό δεν είναι µία επίφαση. Αυτό δεν είναι άλ-
λοθι. Είναι µια πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ. 

2068 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Θα ήθελα, για να γίνω πιο ακριβής, ενδεικτικά να αναφέρω µια-
δύο περιπτώσεις που υπέπεσαν στην αντίληψή µου για να κατα-
δείξω την αναγκαιότητα να γίνει νοµοθετική ρύθµιση άµεσα. Γιατί
θεωρώ ότι ενώ υπάρχει πολιτική βούληση και απόφαση όλες
αυτές οι περιπτώσεις να καλυφθούν χωρίς να επιβαρυνθούν τα
ιδρύµατα, αλλά ταυτόχρονα να δοθεί η δυνατότητα και το δικαί-
ωµα σε επιτυχόντες των εξετάσεων των πανελληνίων να σπου-
δάσουν, αυτό το πράγµα δεν γίνεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Μάλιστα, θα αναφερθώ και σε µία απάντηση σε ερώτηση που
είχα υποβάλλει σε εσάς: Ενώ προβλέπεται από το νόµο ότι όπου
υπάρχουν ταυτόχρονα δύο αδέλφια που σπουδάζουν µακριά από
τον τόπο κατοικίας τους, έχουν δικαίωµα να πάρουν µετεγγραφή
και οι δύο σε µια πόλη εκτός λεκανοπεδίου και Θεσσαλονίκης,
το ίδιο δικαίωµα δεν παρέχεται όταν σπουδάζει η µητέρα και το
παιδί. Και µιλάµε για µητέρα η οποία δεν είναι αιώνια φοιτήτρια,
µιλάµε για µητέρα, η οποία έχει περάσει µέσα από τις πανελλή-
νιες εξετάσεις. Και απαντάτε στην ερώτησή σας ότι αυτό το
πράγµα προβλέπεται, θα συζητηθεί και µε µια νοµοθετική ρύθ-
µιση θα βελτιωθεί. 

Δεύτερη περίπτωση, η κατηγορία των τριτέκνων. Τα αποτελέ-
σµατα βγήκαν στις 25 Αυγούστου. Ο νόµος συζητήθηκε περί τις
10 Σεπτέµβρη. Το γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ενώ
έγκαιρα και εσείς και η κυρία Υπουργός είχατε βγει και είχατε δι-
ευκρινίσει το νέο καθεστώς µετεγγραφών και για τη συµπλήρωση
του µηχανογραφικού, αλλά και για να γνωρίζουν οι επιτυχόντες
τους όρους και τις προϋποθέσεις, πολλές υπηρεσίες του Υπουρ-
γείου σας το διάστηµα από τέλη Αυγούστου µέχρι και τη ψήφιση
του νόµου έδιναν –θα τολµήσω να το πω- εσφαλµένη πληροφό-
ρηση, ότι το καθεστώς των τριτέκνων θα ισχύσει. Και όταν λέω
για το καθεστώς των τριτέκνων, δεν µιλάω για το δικαίωµα εγ-
γραφής, το οποίο βεβαίως δόθηκε µε πολιτική απόφαση και παρά
το γεγονός ότι και ο αγαπητός κ. Ροντούλης, που βρίσκεται τώρα
στην Αίθουσα, είχε επιχειρηµατολογήσει τότε ότι η Κυβέρνηση
θα άρει αυτήν την ευνοϊκή µεταχείριση. Νοµίζω ότι σήµερα αι-
σθάνεται και ο ίδιος δικαιωµένος από την υπευθυνότητα αυτής
της Κυβέρνησης. Καταργήθηκε, όµως, η δυνατότητα της επιλο-
γής µε αποτέλεσµα πολλοί δικαιούχοι, οι οποίοι στα τέλη Αυ-
γούστου γνώριζαν ότι µε τον παλιό νόµο –και είχαν και την
ενηµέρωση από το Υπουργείο- είχαν τη δυνατότητα να έχουν δύο
επιλογές σε όποια πόλη επιθυµούν να προχωρήσουν και να νοι-
κιάσουν σπίτια. Μετά από είκοσι µέρες άλλαξε ο νόµος και σή-
µερα βρίσκονται εκτός καθεστώτος και δυνατότητας
µετεγγραφής στον τόπο επιλογής τους. Αυτό, λοιπόν, είναι µια
αδικία που, κατά την άποψή µου, θα πρέπει να διευκρινιστεί και
να διασαφηνιστεί, ώστε να µην χάσουν αυτό το δικαίωµα περι-
πτώσεις, οι οποίες είναι πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης και
του Υπουργείου να τυγχάνουν αυτής της ευνοϊκής µεταχείρισης.

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε –και ευχαριστώ για την ανοχή
σας- θέλω να πω ότι υπάρχουν περιστατικά για τα οποία νοµίζω
ότι θα µπορούσε να υπάρξει πρόβλεψη και συνεργασία µε τους
Προέδρους των Ιδρυµάτων, οι οποίοι σε πολλές των περιπτώ-
σεων –θα µου επιτρέψετε να πω- κύριε Υπουργέ, διαπραγµατεύ-
ονται µε οικονοµικούς όρους πολιτικές επιλογές της
Κυβέρνησης, όπως είναι η µετεγγραφή. Δηλαδή, λένε: «Ναι, µε-
τεγγραφές, αλλά δώστε µας χρήµατα, όχι µόνο για τον αριθµό
των φοιτητών που θα έρθουν, αλλά για να καλύψουµε και άλλα
κενά». 

Υπάρχουν περιπτώσεις που ενώ είναι τρία αδέλφια, το ένα
σπουδάζει στην Αθήνα και το άλλο ως τρίτεκνο δικαιούται να
πάρει µετεγγραφή, ο νόµος του δίνει µετεγγραφή για τη Χαλ-
κίδα. Στην ίδια οικογένεια, δηλαδή, ενώ η πολιτεία προνοεί να
είναι κοντά τα δύο αδέλφια και να σπουδάζουν για να µειωθεί το
κόστος, το ένα παιδί σπουδάζει στην Αθήνα και το άλλο, λόγω
του ότι έχει χαµηλή βαθµολογία, παίρνει µετεγγραφή για τη Χαλ-
κίδα, που φέτος –πολύ σωστά- οµαδοποιήθηκε στα ΤΕΙ του Λε-
κανοπεδίου. Όµως, σε περιπτώσεις που ταυτόχρονα σπουδάζει
και άλλο παιδί της ίδιας οικογένειας στην Αθήνα, νοµίζω ότι θα
πρέπει να υπάρξει  µία πρόβλεψη να γίνεται µετεγγραφή καθ’
υπέρβαση και του δεύτερου παιδιού, ώστε να σπουδάζουν µαζί

και τα δύο παιδιά.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

τρίνη. 
Ο Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-

των ο κ. Πανάρετος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Νοµίζω ότι µε τον τρόπο που
ανέλυσε την επιχειρηµατολογία του ο κ. Κατρίνης στην δευτε-
ρολογία του, έδωσε σε αρκετή έκταση τις δυσκολίες που αντι-
µετωπίζει αυτός που πρέπει να πάρει αποφάσεις, για να επιλύσει
προβλήµατα, τα οποία από την φύση τους δεν έχουν µία εύκολη
λύση. Δηλαδή, η εξισορρόπηση αυτού που έχει υποχρέωση να
κάνει το κράτος, είναι να βοηθά όλες εκείνες τις ειδικές κατηγο-
ρίες που πρέπει να τις βοηθήσει, ακόµη και εάν πρόκειται για ένα
µόνο άτοµο. Σωστά το επισηµάνατε. Θυµάµαι την ερώτησή σας
και θυµάµαι και την απάντηση για τη µητέρα και το παιδί. Δεν
είναι προφανώς εύκολο να έχει προβλέψει κανείς -και αναφέρο-
µαι και στις προηγούµενες ηγεσίες- όλες τις λεπτοµέρειες. 

Προσπάθεια κάνουµε για να αντιµετωπίσουµε ειδικές περι-
πτώσεις. Αναφερθήκατε και στην οµαδοποίηση των σχολών, προ-
κειµένου να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα που σας είπα
προηγουµένως, ενός µεγάλου αριθµού αιτήσεων που ενδιαφέ-
ρονται να µετεγγραφούν. 

Η άποψή µου είναι ότι ο οριστικός τρόπος  για να αντιµετωπί-
σουµε την ουσία του θέµατος της εξυπηρέτησης των ειδικών κοι-
νωνικών οµάδων που πρέπει η πολιτεία να φροντίσει -και γι’ αυτό
είπα προηγουµένως ότι θα σας αναπτύξω τις σκέψεις για το πώς
βλέπουµε να αντιµετωπίζεται το θέµα- είναι ο εξής:

Μία ρύθµιση, στην οποία όλες οι ειδικές κατηγορίες θα ανα-
φέρονται στον αριθµό εισακτέων κάθε τµήµατος µε ειδικά πο-
σοστά. Δηλαδή, όταν καθορίζεται ο αριθµός των εισακτέων, να
καθορίζεται για κάθε τµήµα και ποσοστό των ειδικών κατηγοριών
έτσι ώστε και αυτοί που χρειάζεται από την πολιτεία να εξυπη-
ρετηθούν να εξυπηρετούνται, ταυτόχρονα όµως και η εκπαιδευ-
τική διαδικασία να γίνεται µε σωστό τρόπο, ώστε το κάθε
πανεπιστηµιακό τµήµα, το κάθε πρόγραµµα σπουδών ενδεχοµέ-
νως στο µέλλον, να γνωρίζει ακριβώς και εκ των προτέρων, πόσοι
θα είναι οι εισακτέοι. Ο κάθε υποψήφιος, ανάλογα µε την από-
δοσή του, θα γνωρίζει, επίσης, εκ των προτέρων τις επιλογές που
έχει την δυνατότητα να κάνει. Γιατί το λέω αυτό; Όταν οι δυνα-
τότητες είναι άλφα, κάπως πρέπει να κάνουµε µια κατηγοριο-
ποίηση και από αυτούς που θέλουµε να βοηθήσουµε κοινωνικά,
να δούµε ποιος θα πάει στο Α’ τµήµα και ποιος θα πάει στο Β’
τµήµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Για να γίνει αυτή η ιεράρχηση, δεν υπάρχει καλύτερο κριτήριο
από την απόδοση στις εξετάσεις. Εάν υπάρχει δυνατότητα στο Α’
τµήµα, να εγγραφούν δέκα φοιτητές και δέκα στο Β’ τµήµα, θα
πρέπει οι δέκα που θα πάνε στο Α’, να είναι οι δέκα που απέδω-
σαν καλύτερα. 

Αυτή είναι η σκέψη, αυτή είναι η πρόθεση και νοµίζω ότι µε
αυτόν τον τρόπο θα πετύχουµε και κάτι άλλο. Όλα τα παιδιά θα
γνωρίζουν από την έκδοση των αποτελεσµάτων πού θα σπουδά-
σουν. Αυτή είναι η πρόθεσή µας και όπως σας είπα, και για τις ει-
δικές περιπτώσεις, πάντα κάνουµε ό,τι µπορούµε. 

Όσον αφορά –και θα κλείσω µε αυτό- τα οικονοµικά, θα πρέ-
πει να σας πω ότι οι οδηγίες που έχει δώσει η ηγεσία του Υπουρ-
γείου Παιδείας για τις πρόσθετες χρηµατοδοτήσεις, είναι ότι
αυτές θα γίνονται µε βάση συγκεκριµένες ανάγκες που προκύ-
πτουν από τις µετεγγραφές. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 251/29-11-2010 επί-

καιρη ερώτηση του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελου Αργύρη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την εξαγορά της «ΕΛΒΙΖ Α.Ε.» από την
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ΑΒΓΗ «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», τη στρατηγική διαχείρισης της περιου-
σίας της ΑΤΕ κ.λπ..

Στον ερωτώντα Αντιπρόεδρο της Βουλής, κ. Ευάγγελο Αρ-
γύρη, θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών, κ. Φίλιππος Σα-
χινίδης.

Κύριε  Αργύρη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε την ερώ-
τησή σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε  Υπουργέ, το 2008 η ΑΤΕ έχοντας στην κατοχή της τις
επιχειρήσεις «ΕΛΒΙΖ Α.Ε.» έδωσε εντολή σε µια εταιρεία να κάνει
αποτίµηση ενός εργοστασίου στην  Πεδινή Ιωαννίνων. Στη συνέ-
χεια η ίδια, η ΑΤΕ δηλαδή, δίνει εντολή στη θυγατρική της, τη
«ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», να αγοράσει αυτήν την επιχείρηση, αποκόπτο-
ντάς την από τον κορµό των επιχειρήσεων «ΕΛΒΙΖ Α.Ε.» και δη-
µιουργώντας η ΔΩΔΩΝΗ µια θυγατρική τη «ΖΩΔΩ Α.Ε.». 

Το πρώτο που παρατήρησε η τοπική κοινωνία και οι ενδιαφε-
ρόµενοι ήταν ότι το τίµηµα ήταν πάρα πολύ ακριβό. Το δεύτερο
είναι ότι χωρίς να ρωτήσει κανέναν από τους ενδιαφερόµενους
και τους µετόχους της «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», προχώρησε σε αυτήν
την εξαγορά. Σήµερα ξανά αναστατωµένη η τοπική κοινωνία και
οι εργαζόµενοι αυτού του εργοστασίου η Αγροτική Τράπεζα ξα-
ναδίνει εντολή στη «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», τη θυγατρική της εταιρεία,
να πουλήσει ξανά αυτήν την επιχείρηση.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι υπάρχει ένα τεράστιο πρόβληµα.
Αυτή είναι µια σωστή στρατηγική επενδύσεων της Αγροτικής
Τράπεζας ή είναι µία έµµεση λειτουργία στο πώς θα µπορέσει να
φέρει σε δύσκολη θέση τη «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.»; Γιατί πώς µπορεί κα-
νείς να πιστέψει ότι είναι σωστή διαχείριση από µία τράπεζα του
µεγέθους της Αγροτικής Τράπεζας να βάζει σε λειτουργία µια
επιχείρηση που στον πρώτο χρόνο η ίδια έχει 9.818.000 υποχρε-
ώσεις; Και το χειρότερο απ’ όλα είναι ότι ο ενδιαφερόµενος που
φαίνεται να συναλλάσσεται µέσω της εντολής της Αγροτικής
Τράπεζας µε τη «ΔΩΔΩΝΗ», για να πουληθεί αυτή η επιχείρηση,
είναι ότι ζητάει να την αγοράσει, άκουσον-άκουσον, κάποιος ο
οποίος χρωστάει στην επιχείρηση 1,5 εκατοµµύριο ευρώ. 

Εάν αυτό δεν είναι µια έµµεση, αν θέλετε, χρεοκοπία στη θυ-
γατρική της εταιρεία, τη «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», εµείς θέλουµε τουλά-
χιστον την εξήγηση από το προϊστάµενο Υπουργείο προς την
Αγροτική Τράπεζα να µας πει ακριβώς ποια είναι η θέση της για
τη «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.», ποια είναι η θέση δηλαδή του Υπουργείου
Οικονοµικών, τι εντολή έχει δώσει στην Αγροτική Τράπεζα, γιατί
πολλά ακούγονται τώρα τελευταία, για να µπορέσουµε έτσι να
άρουµε τις ανησυχίες σε µία περιοχή που έχει ανάγκη αυτές τις
επενδύσεις, όταν µάλιστα αυτές δραστηριοποιούνται σε έναν
κλάδο πάρα πολύ σηµαντικό για την πραγµατική οικονοµία που
έχει ανάγκη ο τόπος αυτήν την περίοδο, την κτηνοτροφία.

Περιµένουµε, λοιπόν, την απάντησή σας γι’ αυτό το θέµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αρ-

γύρη.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Στα µέρη µας, στη Θεσσαλία, λέει ο λαός «έλα παππού µου να

σου δείξω τα αµπελοχώραφά σου». Κάπως έτσι νιώθω, όταν κα-
λούµαι να απαντήσω στον κ. Αργύρη, ο οποίος, είµαι απόλυτα
πεπεισµένος ότι γνωρίζει πολύ καλύτερα από εµένα τα τεκται-
νόµενα και όλα όσα αφορούν και την ΕΛΒΙΖ και τη ΔΩΔΩΝΗ.

Είναι γεγονός ότι η προηγούµενη διοίκηση της µητρικής εται-
ρείας ΔΩΔΩΝΗ σε υλοποίηση σχετικής απόφασης του διοικητι-
κού συµβουλίου της, προέβη στις 5 Φεβρουαρίου 2009 στην
ίδρυση της θυγατρικής «ΖΩΩΤΡΟΦΕΣ ΔΩΔΩΝΗ» και την εξα-
γορά της µονάδας παραγωγής της ΕΛΒΙΖ στην Πεδινή Ιωαννίνων
µε τίµηµα, το οποίο, είναι αλήθεια, ήταν υψηλό.

Σκοπός αυτής της κίνησης ήταν να ενισχυθεί ο τοµέας των ζω-
οτροφών στην περιοχή δράσης της γαλακτοβιοµηχανίας. Συ-
γκεκριµένα, όπως ανέφερε τότε η διοίκηση της εταιρείας, τα
πλεονεκτήµατα αυτής της µεταβίβασης θα ήταν σηµαντικά τόσο
για τη ΔΩΔΩΝΗ όσο και για τους κτηνοτρόφους της Ηπείρου,
αφού η εταιρεία θα κατάφερνε –σύµφωνα µε τις τότε εκτιµήσεις-
να προµηθεύει στους παραγωγούς ποιοτικά ελεγχόµενες ζωο-

τροφές σε χαµηλότερες και ανταγωνιστικές τιµές. 
Βέβαια, αυτό –όπως όλοι αντιλαµβανόµαστε σ’ αυτήν εδώ την

Αίθουσα- προϋπέθετε επενδύσεις στον εκσυγχρονισµό του ερ-
γοστασίου για τη διενέργεια ερευνών και ελέγχου των πρώτων
υλών που χρησιµοποιούνται για την παραγωγή των ζωοτροφών. 

Η αλήθεια, όµως, είναι ότι τίποτα από όλα αυτά δεν έγινε. Αντί-
θετα, το εργοστάσιο συρρικνώθηκε και η παραγωγή µειώθηκε.
Η εξαγορά αυτή αποδείχθηκε λανθασµένη κίνηση, αφού ούτε την
οικονοµική θέση της εταιρείας ΕΛΒΙΖ βελτίωσε, η οποία έχει δια-
µορφώσει ένα µεγάλο λειτουργικό κόστος µε πολύ µεγάλες δα-
νειακές ανάγκες, αλλά ούτε και τη ΔΩΔΩΝΗ –όπως αποδει-
κνύεται- ωφέλησε. 

Αντίθετα, όπως προκύπτει από τις δηµοσιευµένες οικονοµικές
καταστάσεις, η αγορά του εργοστασίου ζηµίωσε τη ΔΩΔΩΝΗ.
Γι’ αυτό και στόχος της σηµερινής διοίκησης της γαλακτοβιοµη-
χανίας είναι η πώληση του εργοστασίου της. 

Θα µου επιτρέψετε στη δευτερολογία µου να τοποθετηθώ για
τα ευρύτερα ζητήµατα που απασχολούν σήµερα την Αγροτική
Τράπεζα της Ελλάδος, µετά και τις τελευταίες εξελίξεις. 

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Οικονοµικών, κ. Σαχινίδη. 
Κύριε Αργύρη, έχετε το λόγο. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ξέ-

ρετε, κύριε Υπουργέ, καµµία φορά, άµα γνωρίζεις τα πράγµατα,
είναι πολύ χειρότερα και επειδή σε αυτή, την Αίθουσα, στο Κοι-
νοβούλιο, πήραµε δύσκολες αποφάσεις, πήραµε αποφάσεις να
περικόψουµε συντάξεις, επιδόµατα, σηµαίνει ότι η διαχείριση και
του τελευταίου ευρώ πρέπει να γίνεται µε σύνεση. 

Όταν εσείς, λοιπόν, διαπιστώνετε σαν προϊστάµενη αρχή που
ελέγχετε την Αγροτική Τράπεζα, ότι ήδη έχει κάνει δύο ζηµιές,
µια στο εργοστάσιο που το συρρίκνωσε και θα πεταχτούν στο
δρόµο πενήντα οικογένειες συν ο ρόλος της στις ζωοτροφές και
από την άλλη µεριά η ζηµιά σε µια επιχείρηση, η οποία είναι κο-
ρωνίδα της λειτουργίας για την κτηνοτροφία στο σύνολο της
χώρας, καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι δεν µας ευχαριστεί, απενα-
ντίας, µας γεµίζει ανησυχία. 

Επειδή τώρα εσείς ο ίδιος είπατε ότι θα έχουµε εξελίξεις στην
Αγροτική Τράπεζα, θέλω να σας πω ότι τελευταία γράφεται στον
τοπικό, αλλά και στον Αθηναϊκό Τύπο ότι µε τη δική σας εντολή
η Αγροτική Τράπεζα πήρε την άδεια να βγάλει σε δηµόσιο δια-
γωνισµό τη «ΔΩΔΩΝΗ Α.Ε.». 

Θέλω, λοιπόν, να σας πω –το έχω ξαναπεί από εδώ και δεν
είναι δική µου κουβέντα, αλλά είναι αυτό που βγαίνει µέσα από
όλους τους Ηπειρώτες- ότι πρέπει να προσέξετε πάρα πολύ. Θα
είναι αιτία πολέµου η οποιαδήποτε διαφορετική άποψη από αυτή
που θέλουν οι τοπικοί φορείς. 

Και δεν είναι συντεχνία. Δεν είναι συντεχνία, γιατί είναι η µο-
ναδική επιχείρηση από τις δεκατρείς που είχε η Αγροτική Τρά-
πεζα που λειτουργεί και είναι κερδοφόρα. Και αυτό δεν είναι
τυχαίο. Αν η Αγροτική Τράπεζα είχε καλό µάνατζµεντ, θα λει-
τουργούσε και τις υπόλοιπες δώδεκα. Αυτό σηµαίνει ότι η τοπική
κοινωνία τη στηρίζει, την έχει αγκαλιάσει και είναι δεµένη µε
αυτήν την επιχείρηση. 

Επίσης, πρέπει να µην επιδιώξετε να κάνετε την κρίση ευκαι-
ρία, µέσα από το φόβο δηλαδή που υπάρχει του τι θα γίνει αύριο
το πρωί. 

Ακόµη, θέλω να σας πω το εξής: Μην εκθέτετε τον Πρωθυ-
πουργό της χώρας. Είναι αδιανόητο και δεν µπορεί, όταν ο Πρω-
θυπουργός της χώρας κάνει αυτήν τη µεγάλη προσπάθεια για
να άρει αυτό το δυσµενές κλίµα που υπάρχει για τη χώρα µας,
αλλά και µεταξύ των πολιτικών και της κοινωνίας και όταν ο ίδιος
διαβεβαιώνει στις 2 Νοεµβρίου ότι αυτή η επιχείρηση είναι ηπει-
ρωτική και θα πρέπει να συνεχίσει να είναι η κορωνίδα για την
κτηνοτροφία της Ελλάδας και της Ηπείρου, οι υφιστάµενοί σας
–ή δεν ξέρω ποιος άλλος- να βάζουν σε κίνδυνο την αξιοπιστία
του Πρωθυπουργού!

Θέλουµε, λοιπόν, εδώ να διαβεβαιώσουµε ότι τα παιχνίδια τα
οποία ακούγονται και παίζονται για τη βιοµηχανία, όχι απλά µας
ανησυχούν, αλλά µας δηµιουργούν και µια αγανάκτηση, η οποία
µετατρέπεται και σε θυµό. 
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Επίσης, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι είναι αδιανόητο,
έξω από κάθε κοινοτική δεοντολογία -και δεν πρέπει να µείνει
απαρατήρητο- ότι αγνοεί η Κυβέρνηση να απαντήσει σε επτά
Βουλευτές της Ηπείρου.

Έχουµε καταθέσει µια ερώτηση από τις 13 Ιουλίου, η οποία
δεν απαντήθηκε. Είναι αδιανόητο να µπαίνει στο αρχείο µια ερώ-
τηση επτά Βουλευτών. Γι’ αυτό, λοιπόν, επειδή πρόκειται για ένα
πολύ σοβαρό θέµα, πάρτε µια συγκεκριµένη θέση. Εναρµονι-
στείτε µε την Κυβέρνηση, γιατί την Κυβέρνηση την εκφράζει ο
Πρωθυπουργός. Οι Ηπειρώτες τον Πρωθυπουργό άκουσαν και
ένιωσαν µια ανακούφιση ότι αυτή η επιχείρηση θα παραµείνει σε
λειτουργία. 

Εν πάση περιπτώσει, επειδή εγώ ασχολούµαι από το ’93, κάθε
φορά κάποιοι µανδαρίνοι θέλουν µονίµως να πουλάνε αυτήν την
επιχείρηση. Δεν µπορεί να είναι σε διαρκή αναστάτωση και µά-
λιστα σήµερα που θέλουµε περισσότερο από κάθε άλλη φορά
να αναπτύξουµε την κτηνοτροφία.

Διότι, όταν εσείς -που παρακολουθείτε τα οικονοµικά πράγ-
µατα- ξέρετε το ισοζύγιο, δεν µπορείτε να ζητάτε από οπουδή-
ποτε να υπάρξει µια ανάπτυξη. Και δεν µπορούµε, όταν έχουµε
µια κερδοφόρα και δυναµική επιχείρηση, να την έχουµε µονίµως
σε κρίση. 

Δεν την έχουµε τυχαία σε κρίση. Την έχουµε για να εναρµονί-
ζεται µε τα καρτέλ, όπως εναρµονίστηκε επί έξι χρόνια και δεν
έδωσε καµµία αύξηση. Παρέµενε, δηλαδή, όπως όλες οι άλλες
ιδιωτικές επιχειρήσεις. 

Σήµερα προσπαθούµε από τα µέσα να της δηµιουργούµε οποι-
οδήποτε πρόβληµα για να µην αναπτύσσει τον αγροτοσυνεται-
ριστικό της χαρακτήρα, γιατί µπορεί να είναι  αυτή η αιχµή του
δόρατος. Πάνω σε αυτήν εναρµονίζονται όλοι οι υπόλοιποι. Και
από τη δική σας περιοχή, τη Θεσσαλία και από την Κρήτη και από
την Πελοπόννησο και από οπουδήποτε πάντα λένε «τι τιµές έχει
η ΔΩΔΩΝΗ;» και εναρµονίζονται όλοι οι υπόλοιποι. Άρα, λοιπόν,
η ΔΩΔΩΝΗ είναι ένα κόκκινο πανί για όλους τους άλλους.

Είναι αδιανόητο -δεν υπάρχει πουθενά στον κόσµο, πουθενά
στην Ευρώπη- να µην υπάρχει µία συνεταιριστική επιχείρηση. Για
να µη σας πω ότι στο σύνολο της Ευρώπης στα κτηνοτροφικά, οι
συνεταιριστικές επιχειρήσεις είναι πολύ πιο µπροστά σε όγκο και
σε επιχειρηµατική δραστηριότητα από οποιαδήποτε άλλη επι-
χείρηση. 

Λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν, λοιπόν, ότι η ευγένεια των Ηπειρω-
τών αυτήν τη φορά δεν θα είναι απλά αδυναµία, αλλά θα είναι
αιτία πολέµου, εάν δεν συνεννοηθείτε µε τους Ηπειρώτες για το
τι θα γίνει µε τη ΔΩΔΩΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αρ-
γύρη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών, κ. Σαχινίδης.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ο συνάδελφός µου έχει διατελέσει µέλος κυβέρνησης και γνω-

ρίζει πάρα πολύ καλά ότι τόσο οι Υπουργοί όσο και οι Υφυπουρ-
γοί δεν εκτελούν ούτε ασκούν προσωπική πολιτική, αλλά
υλοποιούν τις αποφάσεις της Κυβέρνησης. Εποµένως, δεν τίθε-
ται ζήτηµα για το Υπουργείο Οικονοµικών ότι ασκεί προσωπική
πολιτική. 

Ο συνάδελφός µου παρακολουθεί τις εξελίξεις και αναφέρ-
θηκε ο  ίδιος στις δυσκολίες µε τις οποίες βρίσκεται αντιµέτωπη
η χώρα και στις δύσκολες αποφάσεις που χρειάστηκε να πά-
ρουµε. 

Επίσης, είµαι απόλυτα πεπεισµένος, πως γνωρίζει ότι από την
πρόσφατη αξιολόγηση που έγινε στο ελληνικό τραπεζικό σύ-
στηµα, προέκυψε ότι η Αγροτική Τράπεζα δεν είναι σε θέση να
αντιµετωπίσει κάποια ακραία ενδεχόµενα. Αυτός ήταν ο σκοπός
για τον οποίο έγινε το συγκεκριµένο τεστ. Ήθελε, δηλαδή, να δο-
κιµάσει τις αντοχές που έχει το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα, εάν
βρεθεί αντιµέτωπο µε χρηµατοοικονοµικές συνθήκες. 

Με αφορµή, λοιπόν, αυτό το τεστ πρέπει να παρθούν κάποιες
αποφάσεις, δεδοµένου ότι η Αγροτική Τράπεζα έχει δεχθεί και
την ενίσχυση του ελληνικού δηµοσίου µε βάση ένα νόµο που ψή-
φισε η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Έρχεται, λοιπόν, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και συγκεκριµένα η

Επιτροπή Ανταγωνισµού, κύριε συνάδελφε και λέει ότι η Αγρο-
τική Τράπεζα θα πρέπει να καταθέσει ένα σχέδιο αναδιάρθρω-
σης. Συγκεκριµένα, λέει ότι σε αυτό το σχέδιο αναδιάρθρωσης
θα πρέπει να εξετάσει: Πρώτον, τη µείωση του ενεργητικού, δεύ-
τερον, τη µείωση του κόστους λειτουργίας και τρίτον, την επα-
ναξιολόγηση των δαπανών που έχει. 

Αυτά, λοιπόν, είναι συγκεκριµένα ζητήµατα, στα οποία δε-
σµεύεται τόσο η Ελληνική Κυβέρνηση όσο και η Αγροτική Τρά-
πεζα να απαντήσουν. Διαφορετικά κινδυνεύουµε να κατηγο-
ρηθούµε ότι παραβιάζουµε τους κανόνες του ανταγωνισµού.
Εποµένως, δεν πρόκειται για εκµετάλλευση της ηπειρώτικης ευ-
γένειας ή της ευγένειας όλων των Ελλήνων πολιτών αλλά για το
µέλλον και τις προοπτικές της Αγροτικής Τράπεζας. 

Αυτό το οποίο καλούµεθα εµείς να κάνουµε, είναι να διασφα-
λίσουµε την µετατροπή της Αγροτικής Τράπεζας σε υγιές πι-
στωτικό ίδρυµα. Αυτό απαιτεί ενίσχυση της κεφαλαιακής της
βάσης. Η Κυβέρνηση δεσµεύθηκε ότι θα συµµετάσχει στην αύ-
ξηση του µετοχικού κεφαλαίου κατά 1 δισεκατοµµύριο. Αλλά,
από κει και πέρα η Αγροτική Τράπεζα θα πρέπει να προχωρήσει
και σε µια αναδιάρθρωση των συµµετοχών της. 

Είναι γεγονός –και αυτό το λένε όλοι- ότι πολλές από τις συµ-
µετοχές που έχει η Αγροτική Τράπεζα, δεν ανταποκρίνονται στο
σκοπό της. Η ΑΤΕ είναι τράπεζα και εποµένως δεν υπάρχει κά-
ποιος λόγος να βρίσκονται στο χαρτοφυλάκιό της µη χρηµατο-
οικονοµικές δραστηριότητες. 

Εποµένως, το ερώτηµα που θέτει ο συνάδελφος, δεν θα
έπρεπε να είναι το εάν θα πρέπει να εξακολουθήσει η Αγροτική
Τράπεζα να έχει συµµετοχή σε µη χρηµατοοικονοµικές δραστη-
ριότητες. Αυτό είναι λίγο ή πολύ δεδοµένο, ότι δεν θα πρέπει.

Το ερώτηµα είναι πώς προστατεύουµε τις επιχειρήσεις αυτές,
οι οποίες διασφαλίζουν το εισόδηµα των κατοίκων µιας συγκε-
κριµένης περιοχής, είτε αυτή είναι στη Θράκη είτε στη Θεσσαλία
είτε στη Μακεδονία είτε οπουδήποτε αλλού; Και εκεί είναι το µε-
γάλο δίλληµα και η µεγάλη πρόκληση.

Επειδή σέβοµαι και την εµπειρία του, αλλά και τη δραστηριό-
τητα που είχε ως συνεταιριστής, νοµίζω ότι ήρθε η ώρα των µε-
γάλων προκλήσεων για όλους τους Έλληνες συνεταιριστές να
αναλάβουν την τύχη των συνεταιρισµών στα χέρια τους και να
µην αναζητούν πάντοτε σε κάποιον άλλον την ευθύνη για τη λει-
τουργία των συνεταιρισµών. Γιατί αν έχουµε µάθει κάτι από
χώρες, µε ισχυρή συνεταιριστική παράδοση όπως η Δανία είναι
ότι στις χώρες αυτές οι συνεταιρισµοί είναι πραγµατικά στα χέρια
των συνεταιριστών και έχουν καταφέρει να διασφαλίσουν τα ει-
σοδήµατά τους.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Η δεύτερη µε αριθµό 260/29-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Ιωαννίδη  προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη διακοπή πα-
ροχής φυσικού αερίου στα κολυµβητήρια ΠΟΣΕΙΔΩΝΕΙΟ ΚΑΙ
ΕΘΝΙΚΟ της Θεσσαλονίκης κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 263/29-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Άγγελου Τζέκη προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, σχετικά µε την κατασκευή της επαρχιακής οδού
Καρδίας – Τριλόφου – Μηχανιώνας στο Δ.Δ. Τριλόφου κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή, κ.  Άγγελο Τζέκη, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Ιωάννης
Μαγκριώτης.

Παρακαλώ, κύριε Τζέκη, έχετε το λόγο για να παρουσιάσετε
την ερώτησή σας για δύο λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Είναι σηµαντικό το σηµερινό θέµα που φέραµε για συζήτηση

στη Βουλή. Πρόκειται για τη ανατολική περιοχή της Θεσσαλονί-
κης, συγκεκριµένα, δηλαδή, στο Δήµο Μίκρας του δηµοτικού δια-
µερίσµατος Τριλόφου µε µεγάλη οικιστική ανάπτυξη, µε
επέκταση των οικισµών αυτών στην περιοχή. Και βέβαια µία τέ-
τοια κατασκευή, που θα περάσει µέσα ακριβώς από το συγκε-
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κριµένο οικισµό, θα επιφέρει πολλά προβλήµατα στους χιλιάδες
κατοίκους της περιοχής, προβλήµατα που θα έχουν σχέση και
µε τη σωµατική ακεραιότητα και µε τα κυκλοφοριακά, αλλά και µε
τα περιβαλλοντικά.

Ζητάµε, λοιπόν, σήµερα να ξεκαθαρίσει η Κυβέρνηση αυτό το
οποίο µας έλεγε προηγούµενα, ότι δεν πρόκειται η χάραξη του
δρόµου που θα ενώσει το Τρίλοφο µε τη Μηχανιώνα, να περάσει
µέσα από τον οικισµό, αλλά όπως είχε σχεδιαστεί, θα περάσει χι-
λιόµετρα µακριά και θα γίνει η σύνδεση µε την εξωτερική περι-
φερειακή του Νοµού Θεσσαλονίκης.

Θέτω την ερώτηση, κυρία Πρόεδρε, γιατί επικρατούν και άλλοι
σχεδιασµοί –απ’ ό,τι τουλάχιστον έχει εκφραστεί µέχρι τώρα-
επειδή λόγω άρνησης της Εγνατίας Οδού δεν θα γίνει έτσι όπως
έχει σχεδιαστεί, αλλά επανέρχεται η αρχική χάραξη, που σηµαί-
νει, δηλαδή, ότι θα κόψει το συγκεκριµένο οικισµό της περιοχής
στη µέση.

Ζητάµε, λοιπόν, τη διευκρίνιση σήµερα και βέβαια θα πούµε
περισσότερα στην απάντηση, περιµένοντας βέβαια τη διευκρί-
νηση από τον κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Τζέκη.

Παρακαλώ τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, τον κ. Μαγκριώτη, να λάβει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Θα ήθελα να ενηµερώσω τον αγαπητό συνά-
δελφο, µε τον οποίο έχουµε συνεργαστεί και στο παρελθόν για
τη χάραξη του συγκεκριµένου επαρχιακού δρόµου που είναι
πάρα πολύ σηµαντικός και αναγκαίος για την ευρύτερη περιοχή
και έχουµε ταυτόσηµες απόψεις.

Τονίζω, λοιπόν και πάλι πως ισχύει ακριβώς το αντίθετο. Η
Εγνατία επιµένει στη χάραξη, όπως αρχικώς είχε τοποθετηθεί.
Άλλωστε, αυτό µπορείτε να το δείτε και από το επιχειρησιακό
σχέδιο, από το master plan, για τις κοινωνικές υποδοµές της ευ-
ρύτερης περιοχής της Θεσσαλονίκης, που έχει καταθέσει το
Υπουργείο Υποδοµών για δηµόσια διαβούλευση. Το έχετε κι
εσείς, γιατί έχει σταλεί και σε όλους τους Βουλευτές της Α’ και
της Β’ Θεσσαλονίκης και σε όλους τους φορείς. Είναι αναρτη-
µένο και στο διαδίκτυο,στο site του Τεχνικού Επιµελητηρίου,
όπου θα δείτε ότι η πρόταση της Εγνατίας είναι ακριβώς αυτή
που προτείνετε κι εσείς. Συνεπώς, κάποιοι σας έχουν παραπλη-
ροφορήσει είτε από σκοπιµότητα είτε από άγνοια.

Δεύτερον, θέλω να σας πω ότι η αρµοδιότητα για τη µελέτη
και την κατασκευή του συγκεκριµένου επαρχιακού δρόµου είναι
της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας. Αυτή ξεκίνησε να µελε-
τάται πριν από οκτώ χρόνια περίπου και ολοκληρώθηκε το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα. Και αυτό το γεγονός καταδεικνύει την
παθογένεια του συστήµατος εκπόνησης µελετών, αλλά και κα-
τασκευής δηµοσίων έργων, κάτι που θα αλλάξουµε µε τα δύο νο-
µοσχέδια που πολύ γρήγορα θα φέρουµε στη Βουλή! Δεν είναι
δυνατόν δέκα χρόνια να µελετάται ένας επαρχιακός δρόµος και
την ίδια περίοδο που µελετάται, το Πολεοδοµικό Γραφείο Θεσ-
σαλονίκης να εκδίδει άδειες για την κατασκευή επαγγελµατικών
χώρων, αλλά και κατοικίας, πάνω στη χάραξη την οποία µελετά
άλλη δηµόσια υπηρεσία!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Αυτή είναι η τραγωδία της χώρας µας και γι’ αυτό βρισκόµα-
στε µπροστά σ’ αυτά τα παράδοξα!

Η µελετητική οµάδα η οποία είχε την ευθύνη της εκπόνησης
και της πρώτης και της δεύτερης φάσης της µελέτης, ολοκλή-
ρωσε την εργασία της µε βάση τη σύµβαση. Και, πράγµατι, έχετε
δίκιο, η αρχική σύµβαση ήταν αυτή όπως τη λέτε, στη χάραξη
της οποίας προέκυψαν τα προβλήµατα που ορθώς τονίζετε. Γι’
αυτό ακριβώς και εµείς από την πλευρά της Κυβέρνησης και ο
Δήµος Μίκρας και οι κάτοικοι της περιοχής, αλλά και όλοι οι συ-
νάδελφοι Βουλευτές όλων των κοµµάτων, ζητούν να µετακινηθεί
νοτιότερα η χάραξη στα τελευταία δύο, δυόµισι χιλιόµετρα. 

Αυτή είναι η δική µας πρόθεση. Αυτός είναι ο σχεδιασµός της
Εγνατίας. Τονίζω ξανά, όµως, ότι η ευθύνη είναι στην Περιφέρεια
Κεντρικής Μακεδονίας, η οποία µας δήλωσε ότι η µελετητική
οµάδα στον τελικό φάκελο που κατέθεσε είπε ότι είναι υποχρε-

ωµένη να ολοκληρώσει το συµβατικό έργο όπως η σύµβαση προ-
έβλεπε, αλλά ότι έλαβαν υπ’ όψιν όλες αυτές τις παρατηρήσεις
και τις προτάσεις. 

Γι’ αυτό, αύριο, όταν θα φτάσει η στιγµή της δηµοπράτησης
του συγκεκριµένου έργου, από την αιρετή περιφέρεια πλέον της
Κεντρικής Μακεδονίας, φανταζόµαστε ότι θα λάβει υπ’ όψιν όλα
αυτά και θα δηµοπρατήσει το έργο µε τη µετακίνηση στο τελικό
της τµήµα περίπου δυόµισι, τρία χιλιόµετρα νοτιότερα, προκει-
µένου να «κουµπώσει» µε τον προτεινόµενο σχεδιασµό από την
Εγνατία. Δεν υπάρχει οριστικός από την πλευρά της Εγνατίας,
ήταν µία πρόταση η οποία έχει γίνει στο συγκεκριµένο σηµείο,
το οποίο προτείνετε και εσείς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υφυπουργό Μεταφορών, Υποδοµών και Δικτύων κ. Μα-
γκριώτη.

Ο συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας κ. Τζέ-
κης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε µε ιδιαίτερη προσοχή τον κύριο Υφυπουργό. Βέ-

βαια, δεν υπάρχει καµµία άγνοια όσον αφορά το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, γιατί πριν έρθουµε εδώ µέσα, διευκρινίζουµε τα
πάντα και δεν µένουµε, κύριε Πρόεδρε, µόνο σ’ αυτά που θα µας
πουν αυτοί οι οποίοι ενδιαφέρονται για το συγκεκριµένο ζήτηµα,
διότι κατά τις προηγούµενες απαντήσεις που µας έδωσε το
Υπουργείο, η απάντηση του κυρίου Υπουργού πάντοτε συνο-
δευόταν από την απάντηση της αρµόδιας Υπηρεσίας της Περι-
φέρειας της Κεντρικής Μακεδονίας. Πριν από δεκαπέντε µέρες
που ήρθε η απάντηση στην τελευταία ερώτηση, υπήρχε η απά-
ντηση του Υπουργείου, αλλά δεν υπήρχε η απάντηση της αρµό-
διας Διεύθυνσης της Περιφέρειας Κεντρικής Μακεδονίας.

Σε επίσκεψη που έγινε στην αρµόδια Υπηρεσία από έναν συ-
νεργάτη από την πλευρά µας, πιστοποιήθηκε ότι αλλάζουν τα
σχέδια κατασκευής του συγκεκριµένου δρόµου που θα ενώσει
την Καρδία και τον Τρίλοφο µε τη Μηχανιώνα. Λόγω της άρνη-
σης, δηλαδή, της Εγνατίας Οδού –έτσι ειπώθηκε- επανερχόµα-
στε στην αρχική χάραξη, το οποίο σηµαίνει ότι αυτός ο
επαρχιακός δρόµος θα κόψει στα δύο το δηµοτικό διαµέρισµα
του Τριλόφου του Δήµου Μίκρας. Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, όπως
ειπώθηκε και από τον κύριο Υπουργό, υπάρχουν πολλές άδειες
για κατασκευή σπιτιών, δηλαδή έχουµε µεγάλη οικιστική ανά-
πτυξη.

Εποµένως, οι δικές µας θέσεις πραγµατικά αιτιολογούνται,
όταν ερχόµαστε εδώ µέσα και λέµε ότι η Κυβέρνηση εµπαίζει
τους χιλιάδες κατοίκους της περιοχής, γιατί αλλιώς είχαν σχε-
διαστεί και αλλιώς εξελίσσονται τα πράγµατα. Και ξέρετε γιατί
πλέον γίνεται άρον-άρον αυτή η επαρχιακή οδός; Διότι, κύριε
Πρόεδρε, πρέπει να γίνει η σύνδεση της εξωτερικής περιφερει-
ακής –όπως τη λένε- ή της περιφερειακής που υπάρχει τώρα, µε
το λιµάνι της Μηχανιώνας, ένα µικρό λιµάνι, που όµως θα µετα-
τραπεί σε εµπορικό λιµάνι και θα λειτουργεί βοηθητικά προς το
λιµάνι της Θεσσαλονίκης. Και στα πλαίσια, βέβαια, των κατευ-
θύνσεων της Κυβέρνησης είναι να εκχωρηθούν, να ιδιωτικοποιη-
θούν και αυτά τα λιµάνια.

Άρα δηλαδή, πιστεύουµε ότι εδώ σήµερα πρέπει πραγµατικά
να πούµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Θα γίνει η κατασκευή
της επαρχιακής οδού τρία χιλιόµετρα µακρύτερα από τον οικι-
σµό του δηµοτικού διαµερίσµατος Τριλόφου του δήµου Μίκρας
ή θα γίνει µε την αρχική χάραξη; 

Δεν χωράνε αιτιολογίες όπως «Ξέρετε, τώρα την ευθύνη θα
την έχει η εκλεγµένη Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας», γιατί
µέχρι τώρα τα σχέδια γίνονται από την Κυβέρνηση, από το αρ-
µόδιο Υπουργείο, ναι σε συνεργασία µε τη διεύθυνση της Περι-
φέρειας Κεντρικής Μακεδονίας, αλλά τον πρώτο και τον
τελευταίο λόγο τον έχει η κεντρική διοίκηση, δηλαδή το συγκε-
κριµένο Υπουργείο. Αν υπάρχει η εκφρασµένη θέληση της Εγνα-
τίας Οδού ας κατατεθεί λοιπόν εδώ στα πρακτικά, για να
τελειώνει αυτό το ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε. 

Δηλώνω το εξής: Οι κάτοικοι επισκέφτηκαν και το νέο Δήµαρχο
του δήµου Ανθεµούντα, νυν Δήµαρχο του δήµου Θέρµης, ο
οποίος επιβεβαίωσε αυτά τα οποία σας λέω κι εγώ. Και δηλώ-
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νουν οι κάτοικοι, η επιτροπή δηλαδή αυτή, ότι θα προχωρήσουν
σε κινητοποιήσεις για να µην γίνει η κατασκευή της επαρχιακής
οδού µέσα από τον οικισµό τους. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας όπως στάθηκε στο πλευρό
τους, έτσι θα σταθεί και σε οποιαδήποτε εξέλιξη προς όφελος
των κατοίκων και βέβαια ολόκληρης της περιοχής.

Είµαστε καθαροί, ξεκάθαροι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Τζέκη. 
Κύριε Υπουργέ, κύριε Μαγκριώτη έχετε το λόγο για τρία

λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαριστώ. 
Εγώ συµφωνώ απολύτως µ’ αυτά που λέει ο κ. Τζέκης.

Εκπλήσσοµαι όµως, γιατί δεν αποδέχεται αυτά που λέει ο
Υφυπουργός εκ µέρους της Κυβέρνησης και αποδέχεται αυτά
που του είπε ένας υπάλληλος της περιφέρειας, τον οποίο δεν
τον υποτιµώ καθόλου, αλλά µου ακούγεται λίγο παράλογο. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η µελέτη γίνεται µε την
αρχική χάραξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Τζέκη σας
παρακαλώ, δεν κάνουµε διάλογο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων): Αγαπητέ συνάδελφε, είπα και προηγου-
µένως...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ
απευθυνθείτε στο Σώµα. Δεν κάνουµε διάλογο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Είναι τόσο απλά τα πράγµατα και δεν καταλα-
βαίνω, γιατί τα περιπλέκουµε. 

Λέω ξανά, η αρµοδιότητα για τη µελέτη και την κατασκευή
είναι της περιφέρειας, δεν είναι της Κυβέρνησης. Η περιφέρεια
µέχρι τώρα βεβαίως, ήταν κρατική, από εδώ και πέρα είναι
αιρετή. Συνεπώς, αν θα υλοποιηθεί η µια ή η άλλη χάραξη,
αφορά καθαρά την αιρετή περιφέρεια. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Βλέπετε κύριε Πρόεδρε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και Δικτύων): Παρακαλώ, αφήστε µε να ολοκλη-
ρώσω κύριε Τζέκη. 

Υπάρχει Σύνταγµα και νόµος από το κράτος, ανεξάρτητα αν
δεν ψηφίσατε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και θα εφαρµοστεί. Δηλαδή,
θέλετε να αφαιρέσουµε την αρµοδιότητα από την περιφέρεια;
Αυτό είναι το πρώτο.

Έρχοµαι στο δεύτερο. Το τονίζω και πάλι, η πρόταση η δική
µας και της Εγνατίας, είναι αυτή που προτείνετε εσείς και οι
κάτοικοι της περιοχής και σ’ αυτήν θα επιµείνουµε και θα ζητήσω
από την Εγνατία, όπως και από την αρµόδια υπηρεσία της
περιφέρειας να σας στείλει όλη την αλληλογραφία και την
πρόταση και τη θέση της. 

Σας κάλεσα µάλιστα, να µπείτε στο site του Τεχνικού Επιµελητ-
ηρίου και να δείτε τη χάραξη της Εγνατίας και την πρόταση, γιατί
είναι αναρτηµένη από το Σεπτέµβρη εκεί και είναι αυτό που
προτείνετε. 

Όλα αυτά δεν σας πείθουν. Η πληροφορία ενός εργαζόµενου
στην περιφέρεια σας αναστάτωσε. Κακώς. Ξέρουµε ότι δεν
εµπιστεύεστε την Κυβέρνηση, αλλά εν πάση περιπτώσει, την
εµπιστεύεται ο ελληνικός λαός. Και έχω την αίσθηση ότι αυτά
που λέµε είναι συγκεκριµένα και πρακτικά κι έχουν σχέση µε τους
νόµους και το Σύνταγµα. 

Τρίτον, η Εγνατία πουθενά δεν είπε και σε καµµία περίπτωση
στην περιφέρεια, ότι εµείς δεν συµφωνούµε µε την αλλαγή της
χάραξης. Ακριβώς το αντίθετο είπε.

Ξαναλέω και το διευκρινίζω, για να γίνει κατανοητό. Η
περιφέρεια όταν δηµοπράτησε τη µελέτη και έγινε το 2004, αν
θυµάµαι καλά, µε την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, είχε
αυτήν τη χάραξη την οποία ολοκλήρωσε. Ο µελετητής, ο οποίος
είναι και εκ Σερρών ορµώµενος, ολοκλήρωσε τη µελέτη µε βάση
τη σύµβαση. Δεν µπορούσε να κάνει άλλη µελέτη. Δηλαδή δεν
µπορούσε να του ανατεθεί η µελέτη για συγκεκριµένη χάραξη κι
αυτός να την παραβιάσει και να κάνει άλλη µελέτη. Θα ήταν
παράνοµη και παράτυπη. Επειδή όµως του ζητήθηκε και από την

περιφέρεια -την κ. Λιονή- και από εµάς µέσω της κ. Λιονή και από
την Εγνατία και από τους κατοίκους να δει την εναλλακτική
χάραξη που κι εσείς προτείνετε, ο άνθρωπος έκανε πρόσθετη
εργασία, για να δώσει ακριβώς αυτή τη διέξοδο.

Συνεπώς, όταν θα έρθει η στιγµή η περιφέρεια να βρει τους
πόρους για να δηµοπρατήσει αυτό το έργο εµείς θα επιµείνουµε.
Δεν κατάλαβα την αντίδρασή σας, εµείς θα επιµείνουµε η
χάραξη, που θα υιοθετηθεί τελικά να είναι αυτή που προτείνετε.

Θα σας στείλουµε και τα συγκεκριµένα έγγραφα, αφού δεν
εµπιστεύεστε τα Πρακτικά της Βουλής και τη δηµόσια τοποθέ-
τηση του εκπροσώπου της Κυβέρνησης. 

Συνεπώς, θα είµαστε στο ίδιο µέτωπο µαζί σας και µε τους κα-
τοίκους της περιοχής για την αλλαγή της χάραξης, όπως τυπικά
ορίζει η µελέτη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Μαγκριώτη. 

Πάντως συντάσσεστε πλήρως µε το συνάδελφο κ. Τζέκη. Αυτό
είναι πολύ ευχάριστο. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ε, όχι δα, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου, αλλά και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι οκτώ
µαθήτριες και µαθητές και εκπαιδευτικοί από το εξαθέσιο Δηµο-
τικό Σχολείο Κιβερίου Αργολίδας. Κάπου εκεί έφτιαξαν και την
πρώτη ελληνική σηµαία. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 257/29-11-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέ-
ριου Ροντούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
πιθανή κατάργηση των ΔΟΥ Τυρνάβου και Αγιάς, στο πλαίσιο του
σχεδίου αναδιάταξης των ΔΟΥ κ.λπ..

Ο κ. Αστέριος Ροντούλης, Βουλευτής Λαρίσης, έχει το λόγο
για δύο λεπτά. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, να µιλήσουµε σήµερα µε τη γλώσσα της

αλήθειας, χωρίς υπεκφυγές. Νοµίζω ότι ο φορολογικός «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ» είναι προ των πυλών για όλη τη χώρα. Στο πλαίσιο
αυτό, στη Θεσσαλία, µετά από αλλεπάλληλα δηµοσιεύµατα του
Τύπου, γνωρίζουµε ότι θα καταργηθούν έξι ΔΟΥ σε περιφερεια-
κούς δήµους  και θα συγχωνευθούν άλλες δύο µεγάλες ΔΟΥ. 

Έτσι φθάνουµε και στο επίµαχο ζήτηµα της σηµερινής επίκαι-
ρης ερώτησης, που σας κατέθεσα για την κατάργηση των ΔΟΥ
Τυρνάβου και Αγιάς στο Νοµό Λάρισας. 

Στην πρωτολογία µου θα σας πω µόνο ένα πράγµα, κύριε Υφυ-
πουργέ: Η πολιτική σας εµφανίζει δύο µεγάλες αντιφάσεις.

Πρώτη αντίφαση: Υποστηρίζετε -ως Κυβέρνηση εννοώ- ότι
είστε υπέρ του διαλόγου και υπέρ της ανοικτής διακυβέρνησης,
υπέρ της κοινωνικής διαβούλευσης, µα από την άλλη πλευρά
εσείς δεν κάνατε κανέναν απολύτως διάλογο µε τις τοπικές κοι-
νωνίες του Τυρνάβου και της Αγιάς. 

Οι τοπικές κοινωνίες, λοιπόν, δεν µπορούν να δεχθούν την πο-
λιτική του «αποφασίζοµεν και διατάζοµεν», που εκπορεύεται από
ένα αθηνοκεντρικό κράτος. Αν δεν υπήρχαν πρωτοβουλίες τοπι-
κών παραγόντων –να σας επισκεφθούν, να συνοµιλήσουν µαζί
σας και να έχουν την αγωνία για το τι µπορεί να συµβεί στο µέλ-
λον- θα υπήρχε µαύρο σκοτάδι, όσον αφορά την ενηµέρωση των
τοπικών κοινωνιών. 

Δεύτερη αντίφαση: Πριν από λίγο καιρό υποστηρίζατε, ψηφί-
ζοντας τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», ότι ψηφίζουµε ένα νοµοσχέδιο, που
θα δώσει µία αναπτυξιακή ώθηση στις τοπικές κοινωνίες. Μα,
εσείς µε αυτά που κάνετε τώρα, µε την κατάργηση των ΔΟΥ, όχι
µόνο δεν δίνετε αναπτυξιακή ώθηση στις τοπικές κοινωνίες, αλλά
κάνετε το αντίθετο, δηλαδή βάζετε αναπτυξιακή τρικλοποδιά σε
κοινωνίες και σε περιοχές που έχουν συγκριτικά πλεονεκτήµατα. 

Συγκεκριµένα να σας πω ότι ο Τύρναβος και η Αγιά, κύριε
Υπουργέ, είναι περιοχές που έχουν µια ισχυρή παραγωγική βάση
στον πρωτογενή τους τοµέα, µε επώνυµα προϊόντα. Είναι περιο-
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χές που έχουν δυνατές εµπορικές αγορές. Είναι περιοχές που
φιλοξενούν εκατοντάδες µεταποιητικές επιχειρήσεις και είναι πε-
ριοχές που εµφανίζουν µία αξιοπρόσεκτη δυναµική, όσον αφορά
την προβολή του τουριστικού τους προϊόντος. Εσείς δεν τα λαµ-
βάνετε αυτά καθόλου υπ’ όψιν. Με µία µονοκοντυλιά θέλετε να
καταργήσετε τη ΔΟΥ Τυρνάβου και τη ΔΟΥ Αγιάς και, όπως σας
είπα, να βάλετε µία αναπτυξιακή τρικλοποδιά. 

Δεν βάζετε αναπτυξιακή τρικλοποδιά, όµως, µόνο στις περιο-
χές αυτές, κύριε Υπουργέ. Βάζετε τρικλοποδιά και στην αξιοπι-
στία, στο κύρος και στη φερεγγυότητα της δικής σας πολιτικής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ευχαριστήσω και το συνάδελφο, τον κ. Ροντούλη, για

την ευκαιρία που µου δίνει να αναφερθώ στο µεγάλο ζήτηµα της
αναδιοργάνωσης του φοροεισπρακτικού µηχανισµού. 

Για την Κυβέρνηση, κύριε Ροντούλη, το θέµα της αναµόρφω-
σης συνολικότερα του κράτους και της δηµόσιας διοίκησης, ανα-
µόρφωσης που έχει ως στόχο ένα µικρότερο, επιτελικό, πιο
ευέλικτο και αποτελεσµατικό κράτος, είναι θέµα πρώτης προτε-
ραιότητας. Θέλουµε ένα δηµόσιο τοµέα που θα σέβεται τα χρή-
µατα που πληρώνει ο Έλληνας πολίτης και που θα τον εξυπη-
ρετεί καλύτερα. Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, εντάσσεται και η
πρώτη φάση αναδιοργάνωσης, σε περιφερειακό επίπεδο, του
φοροεισπρακτικού µηχανισµού, που αφορά τις εφορίες, τα τε-
λωνεία, κ.λπ.. 

Σήµερα στη χώρα µας έχουµε συνολικά διακόσιες ενενήντα
ΔΟΥ. Οι ογδόντα από αυτές, δυστυχώς, δεν καλύπτουν παρά το
1% των συνολικών εσόδων. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, τι σηµαίνει
αυτό. Από την άλλη πλευρά, έχουµε σοβαρές ελλείψεις προσω-
πικού. Και στα πλαίσια της γνωστής δέσµευσης πέντε προς ένα,
υπάρχει αδυναµία για κάλυψη όλων των κενών που υπάρχουν,
µε αποτέλεσµα να έχουµε ΔΟΥ, οι οποίες υπολειτουργούν, δι-
ευθυντές που παραδίδουν τα κλειδιά και τους πολίτες κυριολε-
κτικά να ταλαιπωρούνται στις ουρές που δηµιουργούνται.

Ο στόχος µας, λοιπόν, ποιος είναι; Θέλουµε να δηµιουργή-
σουµε ισχυρές, οργανωµένες, πλήρως στελεχωµένες και µηχα-
νογραφηµένες ΔΟΥ. Υπηρεσίες, δηλαδή, που θα µπορούν να
ανταποκριθούν θετικά και στις φορολογικές και στις εισπρακτι-
κές, αλλά και στις ελεγκτικές διαδικασίες, που χρειάζεται σήµερα
ο φοροεισπρακτικός µηχανισµός. Παράλληλα, στόχος µας είναι
να περιορίσουµε την ανάγκη προσέλευσης στις εφορίες. Αυτό
το κάνουµε πράξη µέσα από µια σειρά διαδικασιών.

Κατ’ αρχάς, η φορολογική ενηµερότητα, τα αντίγραφα εκκα-
θαριστικών σηµειωµάτων και µια σειρά από άλλες εργασίες θα γί-
νονται µέσω των ΚΕΠ. 

Δεύτερον, η είσπραξη οφειλών, όπως γνωρίζετε, καθώς και η
περαίωση, στο µεγαλύτερό τους βαθµό πέρασαν µέσα από τις
τράπεζες. Οι πληρωµές των διαφόρων δαπανών του δηµοσίου,
που µέχρι σήµερα γινόντουσαν µέσα από τις ΔΟΥ, µε την έναρξη
της λειτουργίας της Ενιαίας Αρχής Πληρωµών θα γίνεται πλέον
µέσω τραπεζικών λογαριασµών. Οι στόχοι µας, λοιπόν, είναι
αυτοί, τους οποίους προανέφερα. Είναι στόχοι, µε τους οποίους
–πιστεύω- ούτε κι εσείς µπορείτε να διαφωνήσετε.

Σε ό, τι αφορά το συγκεκριµένο ζήτηµα που θέτετε. Δεν µπορώ
να καταλάβω, αν πιστεύετε εµάς ή τα όποια δηµοσιεύµατα. Σας
είπα και στη συνάντηση που είχαµε ότι δεν υπάρχουν τελικές
αποφάσεις γύρω από το ζήτηµα αυτό. Οι συγχωνεύσεις και η µεί-
ωση του αριθµού των ΔΟΥ σε όλη την Ελλάδα θέλω να σας δια-
βεβαιώσω –και θα το δείτε στην πράξη- θα γίνουν µε
αντικειµενικά και σαφή κριτήρια, έξω από πελατειακές, αλλά και
από τοπικιστικές, αν θέλετε, σκοπιµότητες µε κριτήρια, τα οποία
θα είναι σε όλους γνωστά. Εξάλλου, δεν είµαστε εµείς εκείνοι,
οι οποίοι αρνηθήκαµε –ούτε εγώ προσωπικά- το διάλογο. Έχω
κάνει τρεις συναντήσεις -η µία έγινε µε την παρουσία σας- µε
όλους τους φορείς της περιοχής, οι οποίοι ζήτησαν να µας δουν
και απάντησα στα ζητήµατα που είχαν θέσει.

Θέλω λοιπόν να σας καλέσω να στηρίξετε αυτή µας την προ-

σπάθεια, γιατί είναι µια προσπάθεια η οποία θα ωφελήσει µε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο, όχι µόνο τον φοροεισπρακτικό µηχανι-
σµό και την αύξηση των εσόδων, αλλά και την καλύτερη εξυπη-
ρέτηση των Ελλήνων πολιτών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κουσελά. 

Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης του ΛΑΟΣ για τρία λεπτά. 
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για

την ανοχή που δείχνετε στο χρόνο. 
Κύριε Υπουργέ, να στηρίξω, αλλά πώς να στηρίξω κάτι που

είναι αόριστο και ασαφές; Να γίνουµε, λοιπόν, περισσότερο συ-
γκεκριµένοι. Πρέπει στις αποφάσεις σας –και νοµίζω ότι θα το
κάνετε αυτό- να είστε νουνεχείς και µετρηµένοι, γιατί γνωρίζετε
πολύ καλά ότι η κατάργηση µιας ΔΟΥ δεν είναι απλό ζήτηµα. Συ-
νεπάγεται κόστος σε χρήµα και κόστος σε χρόνο όσον αφορά
την εξυπηρέτηση των φορολογουµένων πολιτών. Άρα, πράγµατι
θα πρέπει να ισχύσουν κάποια κριτήρια. 

Σας ερωτώ, λοιπόν: Ποια είναι αυτά τα κριτήρια, για να τα µά-
θουµε και εµείς; Είναι το πληθυσµιακό κριτήριο; Θα πρέπει, κατά
την άποψή µας, να είναι ένα εκ των κριτηρίων. Είναι το κριτήριο
του οικονοµικού δυναµισµού, των αναπτυξιακών προοπτικών που
εµφανίζει µια περιοχή; Αυτό είναι ένα δεύτερο κριτήριο. 

Ένα τρίτο κριτήριο –και νοµίζω σ’ αυτό αναφερθήκατε και
εσείς- είναι η εισφορά εσόδων στα κρατικά ταµεία από µια ΔΟΥ.
Σας πληροφορώ, παραδείγµατος χάριν, ότι η ΔΟΥ Τυρνάβου
δίνει τριάντα µε τριάντα πέντε εκατοµµύρια ευρώ ετησίως στα
κρατικά ταµεία. Άρα, λοιπόν, εγώ περιµένω από εσάς –περίµενα
τουλάχιστον σήµερα- να µου πείτε τέσσερα, πέντε αντικειµενικά
κριτήρια, για να ξέρουµε και εµείς πού θα βαδίζουµε.

Δεύτερον, θέλω µια δέσµευση από εσάς. Σας είπα να µιλή-
σουµε µε τη γλώσσα της αλήθειας. Στην περίπτωση που –ας το
πούµε έτσι υποθετικά- καταργηθεί η ΔΟΥ Τυρνάβου και η ΔΟΥ
Αγιάς, θα υπάρξει εναλλακτική λύση, δηλαδή θα υπάρξει στις πε-
ριοχές αυτές ένα οργανωµένο φορολογικό ΚΕΠ, για να εξυπη-
ρετεί τον πολίτη και στον Τύρναβο και στην Αγιά; Αυτό θέλω να
το ξεκαθαρίσετε, να ακουστεί ότι δεν θα µείνει ξεκρέµαστος ο
φορολογούµενος πολίτης. 

Για να δείτε ότι σε σωστές αποφάσεις και ενέργειες, εµείς συµ-
µετέχουµε και συνδράµουµε και πως κινούµαστε πάντα µε καλή
προαίρεση, θα σας κάνω και µια πρόταση. Εφόσον εσείς ο ίδιος
παραδέχεστε ότι κάνετε µια τέτοια αναδιάρθρωση των οικονοµι-
κών υπηρεσιών του κράτους για να υπάρξει εξοικονόµηση χρη-
µάτων, θα πρέπει να κινηθείτε γρήγορα –το Υπουργείο
Οικονοµικών εννοώ- και να αποκτήσετε ένα ιδιόκτητο κτήριο στην
πόλη της Λάρισας, προκειµένου οι δώδεκα διάσπαρτες τώρα οι-
κονοµικές υπηρεσίες, που είναι στη Λάρισα, να στεγαστούν σ’
αυτό το κτήριο. 

Ξέρετε τι θα γλιτώσετε, κύριε Υπουργέ, µια που ενδιαφέρεστε
γι’ αυτές τις οικονοµίες κλίµακος, όπως όλοι ενδιαφερόµεθα; Θα
γλιτώσετε 824.000 ευρώ ετησίως, που τώρα δίνετε σε µισθώ-
µατα. Κάντε µια τέτοια ενέργεια και θα δείτε και εξοικονόµηση
χρηµάτων, πλην όλων των άλλων ευεργετηµάτων για την τοπική
οικονοµία. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Ροντούλη. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά ο κύριος Υπουργός κ. Κουσελάς.  
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θέλω κατ’ αρχάς να πω στον κ. Ροντούλη το εξής. Είµαι και

εγώ, κύριε Ροντούλη, Βουλευτής της περιφέρειας και σέβοµαι
και κατανοώ και τις τοπικές ανησυχίες, αλλά και τις πιέσεις που
υπάρχουν στους Βουλευτές σε πολλές τέτοιες καταστάσεις.

Πρέπει όµως, σε σχέση µε τέτοιου είδους ζητήµατα, ο καθένας
να αναλαµβάνει τις ευθύνες του. Και το δίληµµα είναι καθαρό.
Θέλουµε κράτος και δηµόσια διοίκηση που θα λειτουργεί απο-
τελεσµατικά, θα εξυπηρετεί αποτελεσµατικά τον πολίτη, θα σέ-
βεται και θα εξασφαλίζει τις οικονοµίες που πληρώνει µέσα από
τη φορολογία ο Έλληνας πολίτης ή θα µπούµε στη λογική να συ-
ντηρούµε πολλές φορές υπηρεσίες «σφραγίδες», υπηρεσίες που
έχουν µόνο την ταµπέλα εξωτερικά, και εσωτερικά δεν µπορούν
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να προσφέρουν αυτά που πρέπει να προσφέρουν; Αυτά δεν τα
λέω -για να µην υπάρξει καµµία παρεξήγηση- για τις δύο εφο-
ρίες στις οποίες αναφέρεστε. Μιλάω συνολικότερα.

Θέλουµε, λοιπόν, µια τέτοια δηµόσια διοίκηση, η οποία θα δη-
µιουργεί ουσιαστικά «µαύρες τρύπες», µε αποτέλεσµα οι όποιες
θυσίες γίνονται σήµερα από πλευράς του ελληνικού λαού να πη-
γαίνουν χαµένες ή µια δηµόσια διοίκηση, όπως είπα, ευέλικτη,
αποτελεσµατική πάνω απ’ όλα, η οποία θα λειτουργεί και θα εξυ-
πηρετεί µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο τον Έλληνα πολίτη; Πι-
στεύω ότι θέλουµε τη δεύτερη δηµόσια διοίκηση, γι’ αυτό και
σας κάλεσα να συνταχθείτε σ’ αυτή τη λογική. 

Τα κριτήρια που θα χρησιµοποιήσουµε –δεν έχουν τελειώσει οι
επεξεργασίες, όπως σας είπα- θα ανακοινωθούν και θα τα κου-
βεντιάσουµε. Είναι κριτήρια συνολικά. Δεν θα είναι ένα και µόνο
κριτήριο. Θα είναι ένα «καλάθι» κριτηρίων, που θα λαµβάνει υπ’
όψιν και αυτά που εσείς σήµερα µε την τοποθέτησή σας θέσατε
εδώ. Δεν µπορούµε, όµως, να κλείνουµε τα µάτια µπροστά σε
κάποιες πολύ συγκεκριµένες καταστάσεις. Για παράδειγµα, το
µέσο έσοδο ανά υπάλληλο, µε βάση τα σηµερινά στοιχεία, βγαί-
νει ότι θα έπρεπε να είναι σε κάθε εφορία 3 εκατοµµύρια ευρώ.
Έχουµε εφορίες όπου το µέσο έσοδο ανά υπάλληλο είναι λιγό-
τερο κι από 360.000 ευρώ. 

Το µέσο επίπεδο των δηλώσεων θα έπρεπε να είναι τουλάχι-
στον πεντακόσιες πέντε ανά υπάλληλο. Έχουµε κάτω κι από τρια-
κόσιες εξήντα. Καταβαίνετε, λοιπόν, ότι υπάρχουν καταστάσεις
που δεν µπορούν σε καµµία περίπτωση να διατηρηθούν, γιατί
απλά αυτό που κάνουν είναι ότι από τη µια πλευρά ανεβάζουν
κόστος και από την άλλη δεν προσφέρουν αυτά που πρέπει να
προσφέρουν. 

Αυτό που θέλω να πω είναι ότι µας ενδιαφέρει και µας πονάει
και είµαστε εκείνοι που πρώτοι δώσαµε και δίνουµε τον καλύτερο
εαυτό µας για την περιφερειακή ανάπτυξη, για τη στήριξη της
περιφέρειας. Άλλωστε και γι’ αυτό πήγαµε στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»
και στην εκλεγµένη Περιφέρεια και στις αρµοδιότητες και τις
εξουσίες που δώσαµε στην Περιφέρεια, προκειµένου το κέντρο
λήψης των αποφάσεων να µην είναι στην Αθήνα, αλλά στην Πε-
ριφέρεια.

Όµως ανάπτυξη δεν νοείται, είτε µε υπηρεσίες διαλυµένες

είτε µε υπηρεσίες-«σφραγίδες». Ανάπτυξη νοείται µε υπηρεσίες
που θα έχουν τη δυνατότητα να προσφέρουν µια πλήρη γκάµα
υπηρεσιών στον Έλληνα πολίτη και να στηρίζουν πραγµατικά την
ανάπτυξη. Αυτές τις υπηρεσίες, λοιπόν, θέλουµε να φτιάξουµε
και εκεί αποσκοπούν οι ενέργειές µας. Δεν έχουµε πάρει τελικές
αποφάσεις σ’ αυτό το ζήτηµα.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για το φορολογικό ΚΕΠ που σας
είπα δεν απαντήσατε. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θέλω
να σας διαβεβαιώσω, όπως σας είπα και πάλι, ότι θα υπάρξει «κα-
λάθι» κριτηρίων, τα οποία θα είναι σαφέστατα, έξω και πέρα από
όποιους τοπικισµούς ή οτιδήποτε άλλο. 

Να προσθέσω  ακόµα ότι αυτό που είπατε για τα ΚΕΠ θα ισχύ-
σει. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ και σας διαβεβαιώ ότι ο κ. Ροντούλης
δεν νιώθει Βουλευτής της περιφέρειας. Νιώθει ειδικά του Τυρ-
νάβου και της Αγιάς ως κέντρο της Ελλάδας, χωρίς το βασιλικό
κτήµα µέσα!

Η πέµπτη µε αριθµό 259/29-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ
Κριτσωτάκη προς τους Υπουργούς Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε την ανάγκη δηµιουργίας Τµήµατος Υποδοχής 1 στο Γυ-
µνάσιο των Ανωγείων, τη στελέχωση της Μαθητικής Εστίας κ.λπ.,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφε-
ται. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, είκοσι εννέα µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαι-
δευτικοί από το 31ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας «Εκσυγχρονισµός του Γενι-
κού Εµπορικού Μητρώου και απλούστευση διαδικασίας ίδρυσης
επιχειρήσεων».

Κύριοι συνάδελφοι, θα σας διαβάσω τρεις επιστολές που
απευθύνονται στον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων, σχετικά
µε τον ορισµό Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου και ειδικού αγο-
ρητή για τη συζήτηση της πρότασης νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο για τη συζήτηση της πρότασης νόµου σχετικά µε τον
εκσυγχρονισµό του Γενικού Εµπορίου Μητρώου και την απλού-
στευση διαδικασίας ίδρυσης επιχειρήσεων, τον Βουλευτή κ. Άγ-
γελο Τζέκη.

Επίσης, από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό, αναφορικά µε την
ίδια συζήτηση της πρότασης νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, ορίζεται ως ειδικός αγορη-
τής ο Βουλευτής κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.

Τέλος, από το Συνασπισµό της Ριζοσπαστικής Αριστεράς για
την πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας µε το ίδιο θέµα, δηλαδή τον
εκσυγχρονισµό του Γενικού Εµπορίου Μητρώου και την απλού-
στευση διαδικασίας ίδρυσης επιχειρήσεων ορίζεται ειδικός αγο-
ρητής ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνος Χατζηδάκης, για δέκα πέντε λεπτά.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συ-

νάδελφοι, καθώς οι Έλληνες πολίτες ζητάνε από το πολιτικό σύ-
στηµα σοβαρότητα και αξιοπιστία και έχουν φυσικά απόλυτο
δίκιο, ο ρόλος της Αντιπολίτευσης δεν είναι µόνο να κάνει αξιό-
πιστη κριτική, αλλά να κάνει και αξιόπιστες προτάσεις. Αυτό ήταν
το σκεπτικό µας, πίσω από την κατάθεση της συγκεκριµένης πρό-
τασης νόµου για την απλούστευση ίδρυσης εταιρειών.

Στόχος ήταν να δοθεί µία πολύ συγκεκριµένη λύση σ’ ένα εξί-
σου συγκεκριµένο και επώδυνο πρόβληµα, µε απώτερο σκοπό,
φυσικά, να γίνουµε µια χώρα πιο φιλική στις επενδύσεις, µια
χώρα που να ενισχύει την επιχειρηµατικότητα, µια χώρα που θα
κατορθώσει να δώσει αναπτυξιακή πνοή στην οικονοµία της.

Η Νέα Δηµοκρατία ως Κυβέρνηση το 2005 είχε κάνει ήδη ένα
πρώτο βήµα προς αυτή την κατεύθυνση µ’ έναν σχετικό νόµο, ο
οποίος περιόρισε τα βήµατα τότε από περίπου σαράντα, σε πε-
ρίπου είκοσι, για την ίδρυση µιας επιχείρησης.

Πιστεύουµε φυσικά ότι πρέπει να προχωρήσουµε περαιτέρω.
Πιστεύουµε πως πρέπει να υπάρξει απλούστευση γενικότερα του
επιχειρηµατικού περιβάλλοντος και στο επίπεδο που κουβεντιά-
ζουµε, αλλά και ευρύτερα. 

Γι’ αυτό το λόγο, από τότε που είχα την τιµή να είµαι Υπουρ-
γός Ανάπτυξης, είχαµε προχωρήσει στην επεξεργασία αυτής της
πρότασης νόµου, που τότε θέλαµε να την καταθέσουµε ως νο-
µοσχέδιο. Την καταθέσαµε ως πρόταση νόµου στις 11 Μαρτίου,
συζητήθηκε στην επιτροπή περί το Μάιο και σήµερα η συζήτηση,
πρέπει να πω, έχει κάποια στοιχεία σουρεαλισµού, υπό την έν-
νοια ότι αργότερα η Κυβέρνηση –η προηγούµενη πολιτική ηγε-
σία- κατέθεσε δικό της σχέδιο νόµου επί του ιδίου θέµατος, το
οποίο «έτρεξε» γρηγορότερα από τη δική µας πρόταση µέσα στη
Βουλή, ψηφίστηκε και είναι νόµος του κράτους από τον Ιούνιο.
Ωστόσο η σηµερινή συζήτηση µπορεί να είναι χρήσιµη, γιατί θα
αναδείξει, νοµίζω, συγκεκριµένες αδυναµίες της πολιτικής που
ακολουθείται σ’ αυτό τον τοµέα και µπορεί να αποτελέσει και την
αφορµή για έναν ευρύτερο προβληµατισµό ως προς την ανα-
πτυξιακή πολιτική της Κυβέρνησης. 

Πρέπει να ξεκαθαρίσω ότι εµείς είχαµε ψηφίσει το νοµοσχέ-
διο της Κυβέρνησης επί της αρχής. Το είχαµε ψηφίσει, γιατί σε
πολλά σηµεία έµοιαζε µε τη δική µας πρόταση νόµου. Και τα δυο

σχέδια είχαν ως στόχο να µειώσουν το χρόνο που απαιτείτο για
την ίδρυση µιας εταιρείας. Και τα δυο κείµενα προέβλεπαν ότι η
εταιρεία µπορούσε να ιδρύεται µέσα σε µια ηµέρα. Και τα δύο
κείµενα µιλούσαν για one stop shop. Και τα δύο κείµενα καθιέ-
ρωναν ενιαίο τέλος, για να αποφεύγεται η ταλαιπωρία όλων εκεί-
νων που ήθελαν να συστήσουν µια καινούργια εταιρεία. Ωστόσο,
τα δύο κείµενα διέφεραν επίσης σε κάποια σηµεία, τα οποία τε-
λικώς φαίνεται πως ήταν κοµβικής σηµασίας. 

Εµείς πιστεύουµε πως αν η Κυβέρνηση είχε δεχθεί τότε τις
δικές µας προτάσεις, δεν θα σηµειώνονταν οι καθυστερήσεις
που σηµειώνονται σήµερα στην εφαρµογή του νόµου της κ. Κα-
τσέλη, όπως έχουµε συνηθίσει να λέµε, για την απλούστευση της
ίδρυσης προσωπικών και κεφαλαιουχικών εταιρειών. Φαίνεται,
όµως, ότι τότε το κοµµατικό πείσµα επικράτησε της κοινής λογι-
κής και έτσι, ενώ θα έπρεπε από τις 17 Οκτωβρίου να ιδρύονται
εταιρείες µέσα σε µια ηµέρα µε τη διαδικασία αυτή του one stop
shop, ο νόµος αυτός παραµένει στα χαρτιά και σήµερα έχουµε
µπροστά µας ένα τοπίο στην οµίχλη, καθώς δεν ξέρουµε πότε
ακριβώς θα εφαρµόζεται στην πράξη –όχι θεωρητικά- ο νόµος
αυτός.

Υπό αυτό το πρίσµα, νοµίζω ότι θα ήταν προτιµότερο να επι-
κεντρωθώ σ’ αυτές τις ενστάσεις. Διότι, κύριε Υπουργέ, εµείς πι-
στεύουµε ότι και σήµερα αν τις λάβετε υπ’ όψιν, µπορείτε να
κάνετε τις τροποποιήσεις στο νοµοθετικό πλαίσιο που ισχύει, έτσι
ώστε να απεµπλακούν κάποιες διαδικασίες και να περάσουµε
στην εφαρµογή των διατάξεων του νόµου, να µην είναι κάποιες
διατάξεις απλά και µόνο στο χαρτί.

Η πρόταση νόµου της Νέας Δηµοκρατίας αποτελείται από δύο
µέρη. Στο πρώτο µέρος νοµοθετείται το ηλεκτρονικό Γενικό
Εµπορικό Μητρώο και θεσπίζεται η απλοποιηµένη διαδικασία
ίδρυσης, ενώ στο δεύτερο µέρος προσαρµόζεται η σχετική εµπο-
ρική νοµοθεσία για τις ΑΕ και τις ΕΠΕ.

Η Κυβέρνηση προτίµησε να υιοθετήσει µια, θα έλεγα, απλοϊκή
µορφή νόµου. Πρώτον, αντί να περιγράφει αναλυτικά κάθε στά-
διο στη διαδικασία ίδρυσης εταιρειών, τα βήµατα και τα έγγραφα
που απαιτούνται, παρέπεµψε όλες αυτές τις λεπτοµέρειες και τις
θεώρησε σε µια κοινή υπουργική απόφαση, η οποία θα έπρεπε να
εκδοθεί µέχρι τις 17 Οκτωβρίου.

Είχαµε προειδοποιήσει από τότε πως ήταν λάθος η προσέγ-
γιση και πως δεν ήταν ντροπή για την Κυβέρνηση να υιοθετήσει
τη δική µας άποψη και τη δική µας προεργασία. Η τότε πολιτική
ηγεσία επέµεινε όµως, ότι έπρεπε να προχωρήσει µε τον δικό
της τρόπο και πέρασαν οι µήνες. Μάλιστα, στην αρχή υπήρχε
προθεσµία για τρεις µόνο µήνες για την έκδοση υπουργικής από-
φασης και είχαµε πει: «Κυρία Υπουργέ, δεν θα προλάβετε». Κατά
παραχώρηση είχε βάλει τότε τέσσερις µήνες, πέρασαν και οι τέσ-
σερις µήνες και δεν εξεδόθη η υπουργική απόφαση. Περιµέ-
νουµε να δούµε από την τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού στη
συνέχεια ποιος είναι ο χρονικός ορίζοντας, διότι σε µία επίκαιρη
ερώτηση που είχα καταθέσει προ ηµερών δεν είχα λάβει πολύ
συγκεκριµένη απάντηση για το πότε θα ξεκινήσει να εφαρµόζε-
ται ο νόµος. 

Δεύτερον, εµείς είχαµε προβλέψει να προσαρµόζεται η νοµο-
θεσία για τις ΑΕ και τις ΕΠΕ στις διατάξεις του νόµου και κάναµε
τις συγκεκριµένες τροποποιήσεις. Τις προβλέπει η πρόταση
νόµου που σήµερα συζητάµε. Ούτε αυτό το δεχθήκατε, παρ’ ότι
ήταν προφανές πως εξυπηρετούσε τη λειτουργικότητα των προ-
βλέψεων του νόµου.

Τρίτον, µε τη δική µας πρόταση προτείνουµε, η διαδικασία one
stop shop να έχει ως βασικό κέντρο τα επιµελητήρια και δευτε-
ρευόντως τα ΚΕΠ. Εσείς το µπερδέψατε. Κρατήσατε τα επιµε-
λητήρια, βάλατε και τα ΚΕΠ σ’ έναν παράλληλο ρόλο, αλλά
προσθέσατε και τους συµβολαιογράφους στις ΑΕ και στις ΕΠΕ.
Έτσι, το όλο εγχείρηµα αυτονόητα κατέστη δυσκολότερο.

Άρα -για να συνοψίσω- δεν συµπεριλάβατε όλες τις διαδικα-
σίες, που εµείς είχαµε ενσωµατώσει για να περάσουµε από την
θεωρία στην πράξη. Τις παραπέµψατε σε ΚΥΑ, που δεν εξεδόθη.
Δεν κάνατε τις τροποποιήσεις για τις ΑΕ και τις ΕΠΕ και µπλέ-
ξατε τη διαδικασία, προσθέτοντας στα ΚΕΠ και τους συµβολαι-
ογράφους κι έτσι τελικώς ο νόµος αυτός έγινε µέχρι στιγµής
τουλάχιστον δώρον άδωρον για όλους εκείνους οι οποίοι ενδια-
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φέρονται να συστήσουν εταιρεία. Τώρα, η Κυβέρνηση για να δι-
καιολογήσει τα αδικαιολόγητα προσπαθεί να επιρρίψει τις ευθύ-
νες της καθυστέρησης στο νόµο του 2005. Ο κύριος Υπουργός
όταν µου απάντησε στην επίκαιρη ερώτηση, µου είπε: «Ξέρετε,
υπάρχει αυτό το πρόβληµα διότι έχει προηγηθεί ένας νόµος της
Νέας Δηµοκρατίας, ο οποίος προέβλεπε πολλά προεδρικά δια-
τάγµατα και κάποιες περίπλοκες διαδικασίες οι οποίες είναι πε-
ρίπου µια «βαριά κληρονοµιά» από το παρελθόν». Του απάντησα
και τότε και λέω και τώρα πως όταν πέρασε ο νόµος της κ. Κα-
τσέλη, προφανώς υποθέτω ότι όλοι ήµασταν στην ίδια χώρα και
όλοι ξέραµε ότι υπήρχε αυτός ο νόµος του 2005 και δεν τον ανα-
καλύψαµε εκ των υστέρων. Όµως η τότε πολιτική ηγεσία έλεγε:
«Μη στεναχωριέστε, εδώ είµαστε, εµείς έχουµε το «µαγικό φίλ-
τρο», είναι ο δικός µας νόµος, θα προχωρήσουµε µε τη διαδικα-
σία» -που περιέγραψα προηγουµένως- «και µέχρι τις 17
Οκτωβρίου οι εταιρείες θα ιδρύονται σε µία µέρα. Τελείωσε, δεν
χρειάζεται παραπάνω σκέψη». Ανατρέξτε στα Πρακτικά τότε,
Μαίου-Ιουνίου, και θα δείτε τις συζητήσεις που είχαν γίνει.

Άρα, οι δικαιολογίες ότι φταίει δήθεν ο νόµος του 2005 κανέ-
ναν δεν πείθουν διότι η Κυβέρνηση έπρεπε να γνωρίζει το πλαί-
σιο στο οποίο κινείτο -εµείς την είχαµε προειδοποιήσει γι’ αυτό-
τόσο από νοµικής όσο και από τεχνικής πλευράς προεργασίας
στα επιµελητήρια και ούτω καθεξής.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς φυσικά δεν περιµένουµε σήµερα
να δεχθεί η Κυβέρνηση τη δική µας πρόταση νόµου. Όµως, κύριε
Υπουργέ, ειλικρινά περιµένουµε να µας πείτε αν συµφωνείτε µ’
αυτές τις παρατηρήσεις που κάνουµε έστω και εκ των υστέρων,
πώς σκοπεύετε να κινηθείτε από δω και πέρα πρακτικά και κυ-
ρίως ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα, για να ξέρουµε συγκεκρι-
µένα ότι τον τάδε µήνα του τάδε έτους οι εταιρείες πλέον θα
µπορούν να ιδρύονται, όπως θεωρητικώς λέει ο νόµος, µέσα σε
µία µέρα και µ’ ένα ενιαίο τέλος.

Να ξέρετε ότι εµείς, από την πλευρά µας, θα συνεχίσουµε σε
αυτή την κατεύθυνση. Όπως έχω πει κι άλλη φορά, στόχος µας
δεν είναι να κάνουµε ακραία αντιπολίτευση, αντιπολίτευση του
βουνού. Είµαστε εδώ προφανώς για να κάνουµε αντιπολίτευση,
για να επισηµαίνουµε τις παραλείψεις σας -είναι θεσµική µας
υποχρέωση- αλλά είµαστε εδώ και για να κάνουµε αντιπροτά-
σεις. 

Έχουµε καταθέσει κι άλλη πρόταση νόµου. Πρόταση νόµου
για τα επιχειρηµατικά πάρκα, την οποία την έχουµε καταθέσει
από τον Ιούλιο. Για κάποιους λόγους, που κάποιος πρέπει να
τους εξηγήσει -φαντάζοµαι ότι θα υπάρχουν εξηγήσεις- η πρό-
ταση αυτή περιµένει στο «ψυγείο» της Επιτροπής Παραγωγής
και Εµπορίου, από τον Ιούλιο και δεν έχει εισαχθεί ακόµα για συ-
ζήτηση. Προβλέπει ότι πρέπει να καλυφθούν υπάρχοντα κενά
στην ελληνική νοµοθεσία, σχετικά µε την ανάπτυξη και οργάνωση
επιχειρηµατικών πάρκων -γι’ αυτό προτείνει τη δηµιουργία one
stop shop, που περιορίζει το χρόνο και τη γραφειοκρατία στη
διαδικασία αδειοδότησης νέων επιχειρηµατικών πάρκων- ενώ θε-
σµοθετεί κίνητρα και αντικίνητρα για να έχουµε τις επιχειρήσεις
πια σε οργανωµένα πάρκα και όχι χύδην σε διάφορες περιοχές
του αστικού ιστού.

Επίσης, προβλέπει ρυθµίσεις για την άναρχη χωροθέτηση επι-
χειρηµατικών δραστηριοτήτων, που σήµερα οδηγούν στην υπο-
βάθµιση του περιβάλλοντος. Και µέσα από συγκεκριµένες
χωροθετικές και περιβαλλοντικές προϋποθέσεις δίνεται η δυνα-
τότητα σε περιοχές όπου υπάρχει ήδη άτυπη βιοµηχανική συ-
γκέντρωση, να δηµιουργηθούν οργανωµένα επιχειρηµατικά
πάρκα. Εδώ είναι και πολλές περιοχές της Αττικής. 

Τρίτον, θέλουµε, µε την πρόταση αυτή, να δηµιουργηθούν επι-
χειρηµατικά πάρκα που περιλαµβάνουν νέες δραστηριότητες για
την Ελλάδα, όπως logistics, ερευνητικά κέντρα και εργαστήρια,
που σχετίζονται µε εφαρµοσµένη βιοµηχανική και ενεργειακή
έρευνα, ανανεώσιµες πηγές ενέργειας κ.λπ.. 

Η πρόταση είναι πολύ συγκεκριµένη. Είναι κατατεθειµένη στη
Βουλή. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, παρ’ ότι δεν είναι αυστηρά της δικής
σας προσωπικά αρµοδιότητος, ότι θα ήταν µία καλή αρχή, αντί να
περιµένετε να ετοιµάσετε µία παραπλήσια πρόταση, η οποία
απλώς να έχει τη σφραγίδα της Κυβέρνησης, να πείτε µε γεν-

ναιότητα: Εξετάζουµε την πρόταση αυτή της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης. Τη δεχόµαστε. Τη δεχόµαστε εν µέρει, βάζοντας κά-
ποιες δικές µας τροποποιήσεις και προχωρούµε µπροστά, διότι
µιλάτε για συναίνεση. Και καλά κάνετε και µιλάτε για συναίνεση.
Κι εγώ πιστεύω στη συναίνεση και στη συνεννόηση. Μόνο που
δεν πρέπει να είναι σύνθηµα. Πρέπει να είναι καθηµερινή πράξη.

Να, λοιπόν, µία αφορµή που έχετε µπροστά σας. Εµείς σας
κάνουµε µία πρόταση. Αντί να έχετε κάποιους υπαλλήλους οι
οποίοι να δουλεύουν για να κάνουν µία πρόταση που θα έχει ελά-
χιστες διαφορές, τελικώς, από τη δική µας -και βεβαίως θα την
παρουσιάσετε ως κάτι πρωτοπόρο και καινοτόµο, ως συνήθως
γίνεται - να έρθετε να κουβεντιάσετε τη δική µας πρόταση για τα
επιχειρηµατικά πάρκα. Και νοµίζω ότι θα το πίστωναν οι Έλλη-
νες πολίτες σε όλο το πολιτικό σύστηµα. Θα πίστωναν αυτή τη
θετική πρακτική σε όλο το πολιτικό σύστηµα.

Αυτή είναι η δική µας κατεύθυνση. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Πότε θα τη φέρετε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Τη φέραµε τον Ιούλιο, κύριε

Πρωτόπαπα και δεν την έχουµε συζητήσει ακόµη στην επιτροπή.
Και πιστέψτε µε ότι είναι καλά επεξεργασµένη.

Εµείς πιστεύουµε πως περισσότερο παρά ποτέ πρέπει να δώ-
σουµε έµφαση στην ανάπτυξη. Για να γίνει αυτό θα πρέπει να
προχωρήσουµε στην απλούστευση του επιχειρηµατικού περι-
βάλλοντος. Θα πρέπει να περιορίσουµε τη γραφειοκρατία. Θα
πρέπει να δώσουµε κίνητρα στην επιχειρηµατικότητα. Τόσο η
πρόταση που συζητάµε σήµερα, όσο και η πρόταση για τα επι-
χειρηµατικά πάρκα, προς αυτήν την κατεύθυνση κινούνται.

Παράλληλα, όµως, κύριε Υπουργέ –σας τα έχω ξαναπεί πολ-
λές φορές- πρέπει και οι διακηρύξεις της Κυβέρνησης γύρω από
την ανάπτυξη, να µη µείνουν διακηρύξεις. Να κάνετε, επιτέλους,
κάτι για το ΕΣΠΑ. Δεν είναι κατάσταση να έχουµε πέσει από την
πέµπτη στην εικοστή τρίτη θέση. Να κάνετε κάτι για το ΤΕΜΠΜΕ
και τη ρευστότητα. Το Σύµφωνο Ρευστότητας είναι σύµφωνο.
Θεωρητικό, χωρίς καµµία ουσία µέχρι στιγµής. Το Σύµφωνο που
κάνατε µε τις τράπεζες. Η µετονοµασία ή η εξέλιξη του ΤΕΜΠΜΕ
σε ΕΤΕΑΜ, επίσης, δεν νοµίζω ότι θα ενθουσιάσει ιδιαιτέρως την
αγορά. 

Να κάνετε κάτι µε τον επενδυτικό νόµο. Τον είχε καταθέσει η
κ. Κατσέλη. Προφανώς δεν σας άρεσε. Τον επεξεργάζεστε από
την αρχή. Να τελειώσει η επεξεργασία, διότι είχε πει η κ. Κατσέλη
ότι ο προηγούµενος, που καταργήθηκε, της Νέας Δηµοκρατίας,
ήταν ο καλύτερος της Μεταπολίτευσης. Καταργήθηκε, όµως, και
τώρα δεν έχουµε κανέναν.

Φέρτε τον, διότι ξέρετε, όπως σας είπα πριν, ότι δεν φτάνει να
µιλάµε για ανάπτυξη θεωρητικώς, να έχουµε µπει σε αυτό το
βαθύ τέλµα ύφεσης και να µένουµε σε επικοινωνιακού τύπου
προσεγγίσεις. Δεν οδηγεί πουθενά αυτή η αντίληψη. Χρειάζεται
να γίνεστε πιο πρακτικοί, πιο συγκεκριµένοι.

Εµείς, από την πλευρά µας προς αυτήν την κατεύθυνση θα
σας ωθούµε. Προφανώς, όµως, δεν έχει τόσο µεγάλη σηµασία τι
λέει η Αντιπολίτευση -έχει τη σηµασία του και αυτό- αλλά σηµα-
σία έχει κυρίως τι κάνει η Κυβέρνηση. Πρέπει να γίνετε Κυβέρ-
νηση της πράξης και του αποτελέσµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε
πολύ τον κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη από τη Νέα Δηµοκρατία.

Ο κ. Γεώργιος Χαραλαµπόπουλος, εισηγητής από το ΠΑΣΟΚ
έχει το λόγο, για δεκαπέντε λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ–ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητές συναδέλφισες και αγαπητοί συνάδελφοι, παρακο-
λούθησα µε προσοχή την αγόρευση του συναδέλφου του κ.
Κωστή Χατζηδάκη, τον οποίο γνωρίζω από παλιά, στην πολύ επι-
τυχή του καριέρα ως Ευρωβουλευτού και τον εκτιµώ για τις θέ-
σεις του και τη ψύχραιµη σκέψη του. Έκανα µια σκέψη και εγώ
παρακολουθώντας τον ότι θα ήταν ευτυχία για τον κ. Καραµανλή
να είχε τον κ. Χατζηδάκη στο Υπουργείο Ανάπτυξης, τουλάχιστον
τρία χρόνια, γιατί ήταν λίγος ο χρόνος που ήσασταν, κύριε συ-
νάδελφε, και σας αδικεί αυτό. 

Εµείς, όµως, πρέπει να το δούµε πολιτικά. Δηλαδή, ότι ήσα-
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σταν µέρος ενός κόµµατος, µιας κυβέρνησης επί πεντέµισι χρό-
νια, η οποία ευαγγελιζόταν, όταν ήταν στην Αντιπολίτευση, το
σύνθηµα «επανίδρυση του κράτους». Είχατε τότε  πεντέµισι χρό-
νια καιρό, σε καλές χρονιές, µετά τους Ολυµπιακούς Αγώνες µε
αυτά που σας άφησε η κυβέρνηση του Σηµίτη, να κάνετε αυτά,
τα αυτονόητα που λέµε και σήµερα να κάνουµε. Δηλαδή, να τα
βελτιώσετε. Και λόγω ιδεολογικής τοποθέτησης θα έλεγα ότι θα
ήσασταν πιο τολµηροί από ό,τι θα θέλαµε να είµαστε εµείς ή δεν
µας το επιτρέπουν οι αρχές µας, ενδεχοµένως, στο να φτιάξετε
ένα κράτος της προκοπής, που βοηθάει το «επιχειρείν». Να δη-
µιουργήσετε, δηλαδή, ένα ευνοϊκό περιβάλλον για την επιχειρη-
µατικότητα.

Οι φορείς οι οποίοι υπήρχαν πριν το 2004, στήριξης της επι-
χειρηµατικότητας –οι γνωστοί φορείς που θα τους αναφέρω,
όπως: ΟΠΕ, ΕΟΜΜΕΧ, HELEXPO, Γενική Γραµµατεία Έρευνας
και Τεχνολογίας, αλλά και το τραπεζικό σύστηµα- είχαν πια στην
εποχή σας ξεπεραστεί. Αυτό το βλέπαµε και εµείς. Αυτό απεικο-
νιζόταν στη διχοτόµηση που υπήρχε των αρµοδιοτήτων: από την
µια µεριά το τότε Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας και από την
άλλη µεριά το Υπουργείο Ανάπτυξης, τα οποία πήραν αυτούς
τους οργανισµούς και προσπαθούσαν να κάνουν µια πολιτική,
που ήταν λίγο σχιζοφρενής. Με ποια έννοια; Δεν µπορείς να έχεις
έναν Οργανισµό, που τον έχεις φτιάξει επί εποχής Στράτου ή
άλλου Υπουργού του ’60, του ’70 και του ’80 που ήταν στο
Υπουργείο Βιοµηχανίας και εξυπηρετούσε την πολιτική της βιο-
µηχανίας και να τον βάλεις µετά στην περιφερειακή ανάπτυξη
κ.ο.κ..

Αυτό πιστεύω ότι το είδε η πρώτη κυβέρνηση του Γιώργου Πα-
πανδρέου, η περσινή του ΠΑΣΟΚ, και έφτιαξε το Υπουργείο,
όπως το ξέρουµε και σήµερα, όπου όλοι αυτοί οι φορείς είναι
µέσα. Δεν είναι -και εγώ θα έλεγα ότι σηκώνει συζήτηση αυτό- η
Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας που έχει πάει στο
Υπουργείο Παιδείας. Ελπίζω, δηλαδή, να υπάρχει ένας συντονι-
σµός και µε αυτούς.

Έχουµε, λοιπόν, όλα τα δεδοµένα -και τα είχαµε όλο αυτό το
διάστηµα και πριν και τώρα έχουµε περισσότερα- για να βοηθή-
σουµε στη βελτίωση του επιχειρηµατικού κλίµατος. Ο επενδυτι-
κός νόµος δεν είναι πανάκεια. 

Εγώ προσωπικά δεν νοµίζω ότι αν έρθει αυτός ο νόµος τώρα
ή αν είχε έρθει πριν οκτώ µήνες σαν βελτίωση, αν θέλετε, ή σαν
καινοτοµική προσέγγιση  έναντι του δικού σας -ο οποίος ήταν
επιτυχής για εκείνα τα χρόνια- θα αλλάξουν τα πράγµατα, δη-
λαδή, µονοµιάς θα δηµιουργηθεί µια σειρά πρωτοκόλλου δέκα χι-
λιάδων επενδυτών. Δεν έρχονται έτσι οι επενδύσεις ή δεν
γίνονται έτσι οι επενδύσεις. Πρέπει να κοιτάµε την προσαρµο-
στικότητα, δηλαδή το transitional µιας κατάστασης και να προ-
σαρµοζόµαστε στην κατάσταση. 

Σήµερα έχουµε την κατάσταση, όπως την έχουµε, οπότε αυτό
που πρέπει να κάνουµε –και αυτό το λέω και στην αγαπητή Κυ-
βέρνηση- είναι µε την υποστήριξη όλων –και εκεί πρέπει να µπουν
και οι δικές σας απόψεις, νοµίζω ότι δεν είχαµε πρόβληµα να υι-
οθετηθούν και οι δικές σας απόψεις µέχρι τώρα- να καταργή-
σουµε τα αντικίνητρα. Και τα αντικίνητρα είναι όλη αυτή η
πολυνοµία, όλες αυτές οι διαδικασίες, όλο αυτό το κράτος, το
οποίο πλέον δεν αφήνει το επιχειρείν και ιδιαίτερα τη νεανική επι-
χειρηµατικότητα.

Είχα σχεδιάσει να τοποθετηθώ στην πρόταση νόµου που κά-
νετε, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά νοµίζω
ότι το έχουµε εξαντλήσει το θέµα. Δεν είναι το θέµα ότι εσείς εί-
χατε µια καλή πρόταση και εµείς τη «σνοµπάραµε», να το πω
λαϊκά, γιατί θέλαµε να φέρουµε τη δικιά µας, απλώς τα πράγ-
µατα ξεπεράστηκαν.  

Και θα αναφέρω δύο σηµεία, γιατί ξεπεράστηκαν. Πρώτον,
υπήρχε ο αρχικός σας νόµος του 2005 που δεν είχε εφαρµοστεί
και έπρεπε να έλθει η πρόταση νόµου σας το 2009 που, όπως
είπα και πριν, δεν προλάβατε να περάσετε. Αυτή η ιστορία προ-
ϋπέθετε δέκα περίπου κοινές υπουργικές αποφάσεις και ήταν το-
ποθετηµένη στο ΓΕΜΗ, το οποίο το είχατε δώσει να το φτιάξουν
τεχνικά, να γίνει η βάση δεδοµένων, που δεν έγινε, ενώ την πα-
ραλάβατε. Έχουµε, δηλαδή, ένα θέµα ότι αφ’ ενός προσπαθούµε
µέσα σε αυτό το πολυδαίδαλο κράτος να φτιάξουµε µια κατά-

σταση προς την κατεύθυνση που είπα, της δηµιουργίας του ευ-
νοϊκού επιχειρηµατικού κλίµατος και αφ’ ετέρου έχουµε και τε-
χνικά προβλήµατα. 

Μπορώ να πω ναι, ότι όλοι ήµασταν αισιόδοξοι πως στις 17
Νοεµβρίου αυτό το σύστηµα θα ήταν όπως λέµε, up and running,
θα ήταν σε λειτουργία. Απ’ ό,τι παρατηρούµε, σηµειώνει µια
µικρή καθυστέρηση και πιστεύω ότι και ο κ. Ρόβλιας, ο Υπουργός
µας εδώ, θα µας εξηγήσει τις λεπτοµέρειες αυτής της µικρής κα-
θυστέρησης, αλλά είναι ούτως ή άλλως ενταγµένο -που δεν ήταν-
και στο µνηµόνιο για το πρώτο τρίµηνο του 2011, δηλαδή όλα
αυτά τα πράγµατα που είναι να γίνουν.

Δεν είναι, όµως, το θέµα µας εάν ο δικός σας, όπως είπα πριν,
νόµος ή η πρόταση νόµου είναι καλύτερη από τη δικιά µας ή η
δική µας είναι καλύτερη. Δεν πρέπει να µπαίνουµε σε αυτήν την
κουβέντα. Πρέπει να µπαίνουµε στην πηγή. Και η πηγή είναι τι
χρειάζεται ο τόπος για να προχωρήσουµε. Εµείς οι πολιτικοί και
το κράτος, γιατί είµαστε εδώ; Για να εξυπηρετήσουµε τον πο-
λίτη, για να δηµιουργήσουµε δυνατότητες, για να µπορέσει να
έχει µια κοινωνική δικαιοσύνη, µια ευµάρεια, µια πρόοδο και µια
ελπίδα για το µέλλον, για τα παιδιά του.

Αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι είναι κοινός τόπος, άσχετα εάν υπάρ-
χουν και ιδεολογικές τοποθετήσεις για το πώς θα πρέπει να είναι
αυτή η κοινωνία. Εγώ προσωπικά, βλέποντας αυτήν τη στιγµή ξε-
διάντροπο  το διεθνές τραπεζικό σύστηµα να κοιτάει να σώσει
τον εαυτό του και να την πληρώνουν οι λαοί, όπως βλέπετε και
στην Ιρλανδία, λέω, ενθυµούµενος και τα νιάτα µου, ότι κάπου
πρέπει να αλλάξουµε τους στόχους που θέτουµε σε αυτόν τον
πλανήτη, γιατί και κλιµατική αλλαγή έχουµε ως λαίλαπα και µια
άκρατη φυγή προς την αρπαγή και προς το άκρατο κέρδος, το
οποίο δεν µας οδηγεί πουθενά. Δηλαδή, να κάνουµε επενδύσεις
εδώ στην Ελλάδα, να φτιάξουµε αυτοκίνητα και να πουλήσουµε
πόσα; Να πουλήσουµε δέκα εκατοµµύρια αυτοκίνητα; Πρέπει να
τα εξάγουµε. Πού θα τα εξάγουµε; Στην Κίνα; 

Πρέπει να µπουν και ορισµένες ποιοτικές τοποθετήσεις, του-
λάχιστον στα πλαίσια µιας µετάβασης σε ό,τι αφορά τη δική µας
τοποθέτηση ως ΠΑΣΟΚ, σε µια κοινωνία δικαιότερη, σε µια κοι-
νωνία πιο ισορροπηµένη σε ό,τι αφορά τις επιδιώξεις, τα δικαιώ-
µατα και τις υποχρεώσεις.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Γεώργιο Χαραλαµπόπουλο.

Από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο κ. Άγγελος Τζέκης
έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πρόταση νόµου της Νέας

Δηµοκρατίας προσπαθεί να προωθηθεί ένας εκσυγχρονισµός
του γενικού µητρώου και βέβαια, ένας εκσυγχρονισµός που,
όπως είπε και ο εισηγητής, αλλά και η πρόταση νόµου θα πρέπει
να γενικευτεί σε όλους τους τοµείς.

Είχαµε τονίσει και κατά τη συζήτηση του ν.3419/2005 ότι και
αυτό το ΓΕΜΗ δεν µπορεί να αλλάξει τα πράγµατα µέσα στην
επιχειρηµατική κοινότητα. Και το λέµε αυτό, γιατί εκεί λειτουρ-
γούν µικρές, πολύ µικρές, µεσαίες επιχειρήσεις και πολύ µεγάλοι
επιχειρηµατικοί όµιλοι και ότι βέβαια, σε αυτά τα πέντε χρόνια
που πέρασαν παρατηρήσαµε και παρατηρούµε να γίνεται η συ-
γκέντρωση σε όλους τους τοµείς. Δηλαδή, ο ανταγωνισµός των
προτάσεων των νόµων που ψηφίστηκαν από τις κυβερνήσεις της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, αλλά και οι διάφορες προ-
τάσεις νόµου, αυτόν τον κυρίαρχο στόχο εκπλήρωναν και υλο-
ποιούσαν.

Ανατρέχοντας, βέβαια, στα Πρακτικά της τότε συζήτησης, ο
εισηγητής της τότε Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, σηµερινός Υφυ-
πουργός σε Υπουργείο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ήταν αντί-
θετος µε τη λογική που έθετε η Νέα Δηµοκρατία. Και µάλιστα,
έλεγε ότι και αυτή η πρόταση νόµου υπηρετούσε τους µεγάλους
επιχειρηµατικούς οµίλους σε βάρος των µικρών. 

Βέβαια, οι εποχές άλλαξαν, αλλά άλλαξαν και οι θέσεις. Και
τώρα βλέπουµε την πολιτική της σηµερινής Κυβέρνησης να υλο-
ποιεί ό,τι δεν πρόλαβε να υλοποιήσει η κυβέρνηση της Νέας Δη-
µοκρατίας. Διότι και ο νόµος που πέρασε από τη Βουλή για τις
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µεγάλες επενδύσεις δίνει γη και ύδωρ στους µεγάλους επιχει-
ρηµατικούς οµίλους, προκειµένου, δήθεν, να έρθουν να επενδύ-
σουν στη δική µας χώρα, θυσιάζοντας, όµως και χρήµα αλλά και
δικαιώµατα του εργαζόµενου λαού.

Έτσι, λοιπόν, γίνεται µια προσπάθεια να συνδεθούν και µε τα
επιµελητήρια. 

Εδώ τίθεται και ένα ερώτηµα: Εκλογές πότε θα γίνουν στα επι-
µελητήρια; Αν και στα επιµελητήρια βέβαια έχουν κι εκεί δηµι-
ουργηθεί όλες εκείνες οι προϋποθέσεις, ούτως ώστε να ολοκλη-
ρωθεί και να είναι µια µορφή του Κρατικού Επιµελητηρίου, που
θα είναι στην υπηρεσία της εκάστοτε κυβέρνησης, σε βάρος των
εκατοντάδων χιλιάδων µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων, προς
όφελος βέβαια των µεγάλων. Πρόκειται για µια χειραγώγηση.

Λέει η Νέα Δηµοκρατία στην πρόταση νόµου, ότι έτσι θα χτυ-
πηθεί η γραφειοκρατία. Μάλιστα, µιλάει για το δηµόσιο τοµέα.
Μα, αυτός ο δηµόσιος τοµέας είναι δηµιούργηµα διαχρονικό των
εκάστοτε κυβερνήσεων, που άλλοτε τον µειώνετε και άλλοτε τον
αυξάνετε, προκειµένου µέσα στο πλαίσιο του συστήµατος πραγ-
µατικά να είναι στην υπηρεσία των µεγάλων επιχειρηµατικών οµί-
λων και όχι, βέβαια, σε όφελος του εργαζόµενου λαού. Είναι
αλλαγές προσαρµογής που γίνονται στις ανάγκες σήµερα των
µεγάλων επιχειρήσεων. 

Εξάλλου, είναι αποκαλυπτικά τα στοιχεία της Έκθεσης του Ελ-
ληνικού Εµπορίου για τις συνέπειες στους αυτοαπασχολούµε-
νους µικρούς επαγγελµατοβιοτέχνες. Μάλιστα, µιλάει για πάνω
από είκοσι επτά χιλιάδες µισθωτούς που έχασαν τη δουλειά τους
και σαράντα πέντε µε πενήντα χιλιάδες επαγγελµατίες αυτοα-
πασχολούµενους σε µικρές βιοτεχνίες, που πραγµατικά έσβησαν
και έµειναν άνεργοι. Και είναι πρόκληση η παρέµβαση που έκανε
ο ΣΕΒ να ζητάει κοινή πορεία µε όλους αυτούς τους µικρούς.

Κύριε Πρόεδρε, η πολιτική ειρωνεία και οι πολιτικός εµπαιγ-
µός φαίνεται και από την περαίωση που υλοποιείται και σχεδιά-
ζεται τώρα, όπως είχε σχεδιαστεί και στο παρελθόν. Και µάλιστα,
όπως είχαµε τονίσει στο παρελθόν και πρόσφατα µε τη σηµερινή
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, που στο παρελθόν ήταν αντίθετη, πρό-
κειται για ένα µεγάλο «φορογιουρούσι», που πραγµατικά βάζει
το χέρι στην τσέπη των µικρών αυτοαπασχολούµενων επαγγελ-
µατιών, γιατί παράλληλα έλαβε µια σειρά µέτρων και θέσπισε νο-
µοθεσία που απαλλάσσει τους µεγάλους επιχειρηµατικούς
οµίλους.

Εµείς είχαµε τονίσει κατ’ επανάληψη ότι θέλουµε και αυτοί να
πληρώνουν αυτά που πρέπει να πληρώσουν µε βιβλία εσόδων-
εξόδων, µε είκοσι χιλιάδες το αφορολόγητο συν πέντε χιλιάδες
για κάθε παιδί. Παράλληλα, βέβαια, να πληρώνουν το φόρο αυτοί
που βγάζουν τα υπέρογκα κέρδη µε 45%. 

Η περαίωση δεν αφορά µόνο το ΕΒΕ, αφορά και τους αγρότες,
αυτούς που παγίδευσαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις και που τους
έβαλαν να έχουν βιβλία εσόδων-εξόδων και τώρα τους καλούν
να πληρώσουν πέντε, έξι και δέκα χιλιάδες ευρώ. Και εµείς µι-
λάµε για τους µικρούς και για τους µεσαίους αγρότες. 

Πληρώνουν ακόµη µέσω της περαίωσης και οι εργαζόµενοι
που απασχολήθηκαν σε θέσεις εργασίας µε το µπλοκάκι και τους
λέτε «ελάτε να πληρώσετε». 

Κι εµείς σας λέµε να το πάρετε πίσω, γιατί πραγµατικά την ίδια
ώρα υπάρχουν µεγάλες φοροαπαλλαγές. Παραδείγµατος χάριν
στους επιχειρηµατικούς οµίλους που ελέγχουν τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, δεν υπάρχει καµµιά φορολόγηση στον τζίρο που
είναι πάνω από 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, ως έσοδα, στους
πέντε-επτά µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους, ιδιοκτήτες των
τηλεοράσεων κ.λπ.. Ήταν 30%, το πήγε το ΠΑΣΟΚ στο 20% και
η Νέα Δηµοκρατία το µηδένισε. Ήταν 45% ο ανώτατος φορολο-
γικός συντελεστής των ανωνύµων εταιρειών, το έκανε 35% το
ΠΑΣΟΚ, το έκανε 24% η Νέα Δηµοκρατία και τώρα διαγωνίζεστε
να κατέβει και κάτω από το 20%. Έχετε αφορολόγητα καύσιµα
σε εφοπλιστές και σε επιχειρηµατικούς οµίλους, που έχουν τα
αεροπλάνα και µάλιστα σ’ αυτούς δίνετε και µια επιδότηση έξτρα
για τις άγονες γραµµές. 

Αντιλαµβανόµαστε όλοι, λοιπόν, ότι η συζήτηση αυτήν την ώρα
µε αυτό το οικονοµικό πολιτικό σκηνικό, µε αυτές τις συνθήκες
που δηµιούργησαν διαχρονικά οι κυβερνήσεις, να συζητάµε
τώρα για το µητρώο, πραγµατικά είναι πρόκληση για τα εκατοµ-

µύρια του εργαζόµενου ελληνικού λαού, που όπως αποδεικνύε-
ται µε τα τελευταία στοιχεία το 22% ζει µε εισόδηµα κάτω από
500 ευρώ το µήνα, ένα άλλο 22% είναι στα όρια της φτώχειας
και είναι πάνω από πέντε µε έξι εκατοµµύρια που αυτήν την ώρα
τους εµπαίζει η Κυβέρνηση, αλλά και διαχρονικά οι κυβερνήσεις.
Η ταξική πολιτική δηλαδή σε όλο της το µεγαλείο, που βυθίζει
στη φτώχεια, στην ανέχεια και  στην ανεργία εκατοµµύρια εργα-
ζόµενου λαού. 

Και επειδή λέτε µέσω της περαίωσης, ότι έτσι θα έχουµε φο-
ρολογική δικαιοσύνη, σύµφωνα µε την Έκθεση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου για τον απολογισµό και τον ισολογισµό του 2009 τα
βεβαιωθέντα ανείσπραχτα έσοδα είναι 36,85 δισεκατοµµύρια
ευρώ, δηλαδή το 15,8 του ακαθάριστου εγχώριου προϊόντος και
βέβαια οι άµεσοι και έµµεσοι φόροι εξ αυτών είναι 20,5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Ψάχνετε, δηλαδή, για 5 και 6 δισεκατοµµύρια
ευρώ σύνολο. Να τα. 

Ανέτρεξα στις εφορίες, εκεί που είναι οι εφορίες των ανωνύ-
µων εταιρειών Θεσσαλονίκη, Πειραιά και Αθήνα. Ξέρετε πόσα
συγκεντρώνονται βεβαιωµένα; Συγκεντρώνονται 29 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Ξέρετε πόσα εισπράχθηκαν; Εισπράχθηκαν 13,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Βάλτε αυτά που διαγράφτηκαν και αυτά
που επιστράφηκαν, µένουν περίπου άλλα 13 δισεκατοµµύρια
ευρώ µε ηµεροµηνία 31-12-2009. Ποιος εµπαίζει ποιον; Κι εµείς
λέµε καθαρά ότι διαχρονικά οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρα-
τίας, του ΠΑΣΟΚ και όσοι ακολουθούν αυτήν την πολιτική και ψή-
φισαν το µνηµόνιο, είναι εκείνοι που εµπαίζουν τον ελληνικό λαό,
όταν του λένε ότι η χώρα χρεοκοπεί. Όχι, χρεοκοπεί ο ίδιος ο
λαός αλλά οι µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι, εφοπλιστικοί, τρα-
πεζικοί εµποροβιοµηχανικοί είναι εκείνοι που κλέβουν αυτό τον
τεράστιο πλούτο που παρήγαγε και παράγει ο εργαζόµενος
λαός. 

Έτσι, λοιπόν, λέµε: Γιατί η επιµήκυνση της περιόδου εξόφλη-
σης πανηγυρίζεται ως µεγάλο επίτευγµα της Κυβέρνησης; Μα,
αυτό ακριβώς οδηγεί στην πρόσθετη αφαίµαξη του εργαζόµε-
νου λαού και του κοινωνικού πλούτου, γιατί περισσότερα χρόνια
εξόφλησης σηµαίνει περισσότερους τόκους που θα πληρώσεις.
Επιβεβαιώνεται, δηλαδή, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος, ότι
αυτά τα µέτρα που πάρθηκαν είναι µόνιµα µέτρα µέχρι εξόντω-
σης του εργαζόµενου λαού και χωρίς την επιµήκυνση αυτά τα
µέτρα θα έρχονταν. Λέγαµε ότι δεν είναι για τρία χρόνια, αλλά
είναι για µια ολόκληρη ζωή. Λέγαµε ότι δεν χρωστά ο ελληνικός
λαός, γιατί αυτός πλήρωσε και πληρώνει και αποδείξαµε πριν
από λίγο µε στοιχεία ποιος καρπώνεται αυτόν τον τεράστιο
πλούτο, που τα δέκα χρόνια που µας πέρασαν είναι κοντά στα 3
τρισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτά δεν εξαϋλώθηκαν, αυτά παρήχθη-
σαν, αλλά δεν τα καρπώθηκε ο παραγωγός, που είναι ο εργαζό-
µενος λαός.

Έτσι, λοιπόν, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αυτές τις µέρες εκ-
πρόσωποι των βιοµηχάνων, των µεγαλεµπόρων, των εφοπλιστών,
ακριβώς µε τα ίδια επιχειρήµατα απαιτούν µε πρωτόγονο µίσος,
στην κυριολεξία, να ισοπεδωθούν όσα δικαιώµατα έχουν απο-
µείνει στον εργαζόµενο λαό είτε είναι µισθολογικά είτε είναι ερ-
γασιακά είτε είναι συλλογικές συµβάσεις είτε είναι συντα-
ξιοδοτικό, ασφαλιστικό, αλλά και κοινωνικά που έχουν θέµα πρό-
σβασης στη δηµόσια παιδεία, στην υγεία, στην πρόνοια.

Εδώ δεν υπάρχει διαχωρισµός ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα.
Όλοι οι εργαζόµενοι ισοπεδώνονται. Βγαίνουν, λοιπόν, µέσα από
τις τηλεοράσεις και δέχονται και τα συγχαρητήρια της Κυβέρνη-
σης, όπως χθες ο κ. Δασκαλόπουλος, αλλά βγήκε και ο κ. Βε-
ντούρης, ο κ. Μίχαλος και όλοι ξεσάλωσαν. Αυτή, λοιπόν, η
εξουσία, η ολιγαρχία µίλησε και το πολιτικό υπηρετικό προσω-
πικό που συµφωνεί µε αυτές τις κατευθύνσεις πραγµατικά εκτε-
λεί και εφαρµόζει µαζί µε τους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς
του µνηµονίου, δηλαδή την Ευρωπαϊκή Ένωση, την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα και το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, την πολι-
τική που σαρώνει όλα αυτά τα δικαιώµατα, που είπα προηγου-
µένως. Δηλαδή, είναι ένας γενικευµένος πόλεµος που παίρνονται
πίσω όλα όσα κατακτήθηκαν τις προηγούµενες δεκαετίες µε
σκληρούς, ταξικούς και πολλές φορές αιµατηρούς αγώνες. Είναι
ένας πόλεµος που δεν θα µείνει χωρίς απάντηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Θα πάρω λίγο χρόνο από τη δευ-

τερολογία µου.
Τι επιδιώκετε όλοι µαζί όσοι συµφωνείτε; Ο εργαζόµενος λαός

να δεχθεί να έχει τα εξής δικαιώµατα: Μισή δουλειά, µισό µερο-
κάµατο και µισθό, µισή σύνταξη και χωρίς ασφάλιση, χωρίς εγ-
γυηµένες τιµές ο αγρότης, χωρίς τζίρο ο µικροεπαγγελµατίας
και µάλιστα να µην έχουν πρόσβαση στη δηµόσια υγεία, στην
παιδεία, στην πρόνοια. Δηλαδή, τον θέλετε εξαθλιωµένο υπηρέτη
µε µισή ζωή, γιατί έτσι απαιτούν οι δυνάµεις του κεφαλαίου κι
εσείς σχεδιάζετε και υλοποιείτε να έχει µειωµένη τιµή η εργατική
δύναµη, για να µπορέσουν να διατηρήσουν στο πλαίσιο του αντα-
γωνισµού την υψηλή κερδοφορία τους, που έχουν εξασφαλίσει
εδώ και χρόνια µέσω της πολιτικής της Νέας Δηµοκρατίας, του
ΠΑΣΟΚ αλλά και των άλλων πολιτικών κοµµάτων που συνταυτί-
ζονται σε αυτήν την κατεύθυνση υψηλά κέρδη. 

Λέτε ότι αυτή η κρίση που µπορεί να περάσει, η καπιταλιστική
κρίση, είναι κρίση του κεφαλαιοκρατικού τρόπου παραγωγής,
που µπορεί να έχουµε µια αύξηση, ούτως ώστε οι δυνάµεις του
κεφαλαίου να είναι απελευθερωµένες µε ισοπεδωµένα όλα τα δι-
καιώµατα του λαού, για να σταθεροποιηθούν σε πολύ υψηλά επί-
πεδα πραγµατικά τα κέρδη τους.

Λέτε ότι έτσι σώζετε την πατρίδα, σώζετε τους εφοπλιστικούς,
εµποροβιοµηχανικούς, τραπεζικούς οµίλους. Κι εξάλλου έχουµε
τονίσει και έχουµε αποδείξει ότι αυτοί δεν έχουν πατρίδα. Πα-
τρίδα όπου γης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εξάλλου, το αποδεικνύουν οι εφοπλιστές, οι οποίοι δεν φέρ-

νουν επτακόσια τριάντα πέντε πλοία στα δικά µας ναυπηγεία,
αλλά τα πηγαίνουν στην Ινδία, στην Κίνα, στην Κορέα, στην Τουρ-
κία, γιατί εκεί υπάρχει ακόµα πιο φθηνό, εξαθλιωµένο εργατικό
προσωπικό. 

Αγαπητοί κυρίες και κύριοι σύντροφοι, εµείς λοιπόν λέµε το
εξής… 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι «σύντροφοι». Συνάδελ-
φοι!

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Έχετε δίκιο, συνάδελφοι. 
Κάθε διεκδίκηση όλου του εργαζόµενου λαού αντιµετωπίζεται

ως κακόβουλη συντεχνία, µε αυταρχισµό και συκοφαντία και µε
πολιτικές επιστρατεύσεις. Χθες ήταν οι ιδιοκτήτες των µικρών
φορτηγών, σήµερα είναι οι ναυτεργάτες. Νοµίζετε ότι έτσι µπο-
ρείτε, πραγµατικά, να κάνετε το λαό να σκύψει το κεφάλι και να
τα αποδεχθεί αυτά όλα αδιαµαρτύρητα; Όχι. Φοβάστε την ανα-
συγκρότηση του εργατικού κινήµατος. Σας φοβίζει εσάς και τους
πάτρωνες, αυτούς, βέβαια, και τους ηγέτες της συµβιβασµένης
πλειοψηφίας, της ΓΣΕΕ και της ΑΔΕΔΥ. 

Βέβαια, θα πρέπει ο εργαζόµενος λαός να συνειδητοποιήσει
ότι δεν υπάρχουν άλλα περιθώρια να κάνει πίσω. Εκείνο που πρέ-
πει να κάνει είναι η αναδιοργάνωσή του, η οργάνωσή του και να
δώσει απάντηση στην ολοµέτωπη ταξική επίθεση του κεφαλαίου,
της Κυβέρνησης και των άλλων κοµµάτων, που πραγµατικά θέ-
λουν να αρπάξουν τον πλούτο µέσα από τα χέρια αυτού που τον
παράγει.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δηλώνει κατηγορηµατικά
ότι δεν θα κάνει βήµα πίσω από την υπεράσπιση των δικαιωµάτων
του εργαζόµενου λαού. Ο καθείς εφ’ ω ετάχθη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Άγγελο Τζέκη.

Ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, έχει το λόγο για µια παρέµβαση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, για να µην δηµιουργούνται εντυπώσεις, σε
σχέση µε την έκθεση του ΣΕΒ, ήθελα να σας πω ότι η Κυβέρνηση
δεν έδωσε συγχαρητήρια στο ΣΕΒ και πολύ περισσότερο δεν
έδωσε συγχαρητήρια για την ουσία των παρατηρήσεων. Αυτό το
οποίο ακούστηκε ήταν συγχαρητήρια για την εκδήλωση η οποία
διοργανώθηκε. Σας παρακαλώ, να µην δηµιουργούνται τέτοιες
εντυπώσεις. Επί της ουσίας ούτε συγχαρητήρια δόθηκαν ούτε

έχει τοποθετηθεί η Κυβέρνηση.
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Ρόβλια. 
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να πω κάτι; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Τζέκη, θα µου

επιτρέψετε να µην γίνει διάλογος. Σας παρακαλώ πάρα πολύ! 
Ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κ.

Χρυσανθακόπουλος, έχει το λόγο για δεκαπέντε λεπτά.  
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, οι προτάσεις νόµου είναι µια ευκαιρία για συναινετική
νοµοθετική λειτουργία του Κοινοβουλίου και βέβαια, θα πρέπει
να αποτελούν αντικείµενο καλόπιστης συζήτησης –είναι από τις
µοναδικές καλόπιστες συζητήσεις που µπορεί να γίνουν- όταν
έχουν περιεχόµενο, είναι ώριµες και καλά τεκµηριωµένες. 

Γενικά, στο Κοινοβούλιο θα πρέπει να δούµε ότι η προσπάθεια
του ενός να διαφοροποιηθεί από τον άλλον πολλές φορές γε-
λοιοποιεί και τον ίδιο τον πολιτικό λόγο, αλλά και δηµιουργεί
αυτές τις τεχνητές διαχωριστικές γραµµές, λες και το θέµα είναι
να παραµείνουν τα «µαντριά» αγκρέµιστα. 

Είναι µια λογική, η οποία υποτιµά το Κοινοβούλιο και αυτές οι
συζητήσεις των προτάσεων νόµων είναι οι µοναδικές που µπο-
ρούν να το προάγουν. Βέβαια, συνήθως η Κυβέρνηση, όταν συµ-
φωνεί, λέει «θα το εξετάσω» -δεν αποδέχεται- και όταν βεβαίως
διαφωνεί, καταγγέλλει. 

Στο συγκεκριµένο θέµα έρχεται µια πρόταση της Νέας Δηµο-
κρατίας το Μάρτη. Η Κυβέρνηση το καλοκαίρι νοµοθετεί περί-
που στο αντικείµενο αυτό και περιλαµβάνει µια σειρά διατάξεις.
Η Νέα Δηµοκρατία λέει: πάµε µέσα από τα επιµελητήρια, για να
επιταχύνουµε τις διαδικασίες µε µία στάση, µε µια κίνηση να
ιδρύονται οι εταιρείες. Η Κυβέρνηση λέει: πάµε και µέσα από τα
ΚΕΠ, πάµε και µέσα από το συµβολαιογράφο. 

Η Κυβέρνηση ψηφίζει. Ο νόµος υπάρχει. Ο νόµος δεν εφαρ-
µόζεται. Η Κυβέρνηση παύει να υπάρχει, όταν δεν εφαρµόζεται
ο νόµος της. Γιατί ψήφισε το νόµο; Τι την εµποδίζει να τον προ-
χωρήσει; Γιατί οι Υπουργοί δεν εξειδικεύουν µε τις υπουργικές
τους αποφάσεις την εφαρµογή του; Τι είναι εκείνο που κωλυ-
σιεργεί; Μου θυµίζει αυτές τις συµβάσεις µε κάποια κράτη, που
κλείνουµε συµφωνίες φιλίας-συνεργασίας, έχουν πραγµατοποι-
ηθεί ταξίδια, έχουν γίνει όλα και µετά από τρία χρόνια έρχεται
προς κύρωση στη Βουλή. 

Εδώ, όµως δεν έχουµε πράξη. Έχουµε κωλυσιεργία. Η µεν
Νέα Δηµοκρατία εισηγείται ένα νόµο που έχει σωστές παραµέ-
τρους σε αρκετά σηµεία –δεν µας καλύπτει πλήρως βεβαίως- ο
οποίος νόµος είναι κριτική στον εαυτό της γιατί δεν το έκανε
πριν. Διότι στην ουσία έρχεται να αναθεωρήσει, να τροποποιήσει
και να καταργήσει διατάξεις δικού της νόµου του 2005.

Το ΠΑΣΟΚ ψηφίζει ένα νόµο, τον οποίο δεν εφαρµόζει. Εδώ
υπάρχει το εξής ζήτηµα: Έχει ανικανότητα να τον εφαρµόσει,
έχει πολιτική απροθυµία, υστερεί, το ξανασκέφτηκε και αυτήν τη
στιγµή έχει δηµιουργήσει ένα κλίµα στην αγορά, το οποίο είναι
κλίµα αµφιβολίας και αµφισβήτησης ως προς την ικανότητα, την
αποτελεσµατικότητα, τη σταθερότητα, τη συνέπεια. 

Έρχοµαι, όµως, στο περιεχόµενο της πραγµατικότητας, όπου
έχει νόηµα να γίνονται τροποποιήσεις νόµων. Πού παρεµβαίνει η
Κυβέρνηση; Γιατί υπάρχει ανάγκη ταχύτερης λειτουργίας; Διότι
πράγµατι, στο ελληνικό σύστηµα επικρατεί µια γραφειοκρατία.
Μέσω αυτής επικρατεί η διαφθορά και η φαυλότητα, εσκεµµένη
κωλυσιεργία, πρέπει να πάρουν τις µίζες τους οι ελεγκτικοί µη-
χανισµοί ή θα πρέπει κάποια χαρτιά να είναι πραγµατικά ή ψεύ-
τικα ή να παρακαµφθεί ο νόµος, γιατί κάποιος δεν έχει τις
προϋποθέσεις. Αυτό είναι που διευκολύνεται µε ένα καθεστώς,
το οποίο έχει παγιωθεί. Είναι το λεγόµενο «σύστηµα». 

Ποιο είναι το κυρίαρχο σύστηµα στην Ελλάδα; Για δεκαετίες
παγιώθηκε ένα σύστηµα, το οποίο εγώ ονοµάζω «καπιταλισµό
διανοµής», διότι δεν είναι παραγωγικός, βιοµηχανικός, δεν είναι
µεταποιητικός, είναι καπιταλισµός διανοµής του εξωτερικού χρέ-
ους κυρίως, καπιταλισµός διανοµής των εισαγόµενων αγαθών
και υπηρεσιών. 

Γι’ αυτό, κυρίαρχο χαρακτηριστικό στην ελληνική κοινωνία
είναι ο µεταπρατικός χαρακτήρας του συστήµατος, ο αεριτζίδι-
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κος, ο οποίος δηµιουργεί, στην παλιά εµποροµεσιτική και στις
σύγχρονες εκδοχές, αυτές τις λειτουργίες. Με βάση αυτό το χα-
ρακτήρα συντελείται και η λεηλασία των πόρων, των κοινωνικών
αγαθών. Το κράτος λειτουργεί µέσα σε αυτό το πλαίσιο της δια-
φθοράς, της απαξίωσης, της παρακµής, των αδιεξόδων της οι-
κονοµικής πτώχευσης. 

Το τεράστιο έλλειµµα του εµπορικού ισοζυγίου, που συνοδεύει
επί δεκαετίες την ελληνική αγορά, σαφώς δεν αντιµετωπίζεται
µε το αν θα έχουµε ταχύτατη ή καθυστερηµένη ανάπτυξη µιας
εταιρείας. Η καθυστέρηση, όµως, της λειτουργίας µιας εταιρείας
υποδηλώνει το ισχύον καθεστώς. Κάποτε ήταν το ανατολίτικο
µπαξίσι και τώρα λέγεται η νεοελληνική µίζα. Δηλαδή, ήρθες εδώ
και θες να επενδύσεις.  Με  το καθεστώς που επικρατεί, εάν δεν
είσαι φοροκλέφτης, εάν δεν φοροαποφύγεις, εάν δεν φέρεις
πλαστά τιµολόγια για να δικαιολογήσεις τεχνητά έξοδα, δεν σε
συµφέρει να επενδύσεις. Δεν σε συµφέρει καν να πραγµατοποι-
ήσεις εµπορική πράξη. 

Όλο αυτό το πολυδαίδαλο σύστηµα του ελληνικού εµπορίου
έχει πολύπτυχες υποδοµές, που υποδηλώνουν αυτήν τη δια-
φθορά. Για παράδειγµα, όταν κάποιοι εδώ έχουν µαύρο χρήµα,
γίνονται αφανείς εταίροι επιχειρηµατικών δράσεων. Όταν, δεν
υποχρεούται κανείς να πάει σε συµβολαιογράφο και να δηλώσει
το ιδιωτικό συµφωνητικό και την πραγµατική ιδιοκτησία λέγεται
offshore στο διεθνές σύστηµα, αλλά εδώ είναι αφανής εταίρος.
Εδώ είναι κάποιος άλλος αντ’ αυτού, ο οποίος εµφανίζεται είτε
είναι λογιστής είτε είναι εταιρεία είτε είναι οτιδήποτε  άλλο. 

Είδατε τις εταιρείες µέσα στις οποίες εµφανίζονται ως έξοδα
όλος ο τρόπος διαβίωσης αυτού που έχει την πραγµατική ιδιο-
κτησία. Περνάει ως έξοδα τα πάντα, σπίτια, αυτοκίνητα πολυτε-
λείας, το κάθε τι. Άρα, λοιπόν, µπροστά µας βλέπουµε ότι το
σύστηµα πάσχει στη δοµή του. 

Καίρια αντίληψη ανατροπής αυτού του συστήµατος δεν υπάρ-
χει από τη µεριά της Κυβέρνησης. Είναι σύµφυτη η δική σας αντί-
ληψη ότι κάνετε διαχείριση. Σε ποια κατεύθυνση είναι η
διαχείριση; Είναι εισπρακτική, λογιστικού χαρακτήρα, όλων
αυτών που µπορεί να αποδειχθεί ότι οφείλουν προς το δηµόσιο. 

Βρισκόµαστε σε στάση εµπορίου, σε σταδιακή πτώση του τζί-
ρου. Βρισκόµαστε σ’ ένα τέλµα της αγοράς, σε γενικευµένες
πτωχεύσεις, σε κλείσιµο καταστηµάτων. Τώρα, που εµείς συζη-
τάµε –αντιφατικά- για το πώς ανοίγει γρήγορα ένα κατάστηµα,
µια επιχείρηση, µια δράση, έχουµε χιλιάδες επιχειρήσεις που
κλείνουν. Βέβαια, σε αυτές τις συνθήκες δεν µπορεί κανείς να
είναι αισιόδοξος ότι υπάρχει διέξοδος. 

Πώς αλλάζει ο χαρακτήρας αυτού του συστήµατος, το οποίο
οδήγησε τα πράγµατα ως εδώ; Υπάρχει µια εκδοχή ότι κάποιοι
καταλαµβάνουν το κράτος, κρατικοποιούν τα πάντα και ελέγ-
χουν, µε µια κρατική αντίληψη, υπέρ του λαού και του εργαζό-
µενου, τις λύσεις. 

Βέβαια, η αντίφαση αυτών που εισηγούνται αυτήν την πρόταση
είναι ότι αποδέχονται ταυτόχρονα την εγγραφή στην Ελλάδα
εκατοµµυρίων µεταναστών ως εφεδρικό εργατικό δυναµικό, το
οποίο καταργεί µε την παρουσία του τις εργασιακές σχέσεις. Και
ενώ µιλάµε για προλεταριακή αλληλεγγύη, αυτό το δυναµικό ει-
σερχόµενο εδώ, εκµεταλλευόµενο σαφώς από το σύστηµα και
σιωπηρά αποδεκτό -όταν για παράδειγµα έφτιαχνε τα Ολυµπιακά
Έργα, γιατί έπρεπε να κάνουµε γρήγορα- µε άλλη νοοτροπία,
χωρίς ταξική συνείδηση, χωρίς δυνατότητα να ενταχθεί σε πά-
γιες εργασιακές σχέσεις, φέρνει νοοτροπία Αφγανιστάν και Κίνας
στη δική µας αγορά. 

Είναι µια ανατολίτικη νοοτροπία, που δεν περιλαµβάνει την παι-
δεία και τον τρόπο πολιτικής συνείδησης. Διότι, εκεί ο κοµµατι-
κός καθοδηγητής είναι ένας θρησκευτικός ηγέτης, ένας ιµάµης
που του δίνει εντολές. Δεν είναι ούτε το Κοµµουνιστικό Κόµµα
ούτε οποιαδήποτε αριστερά. 

Σ’ αυτό, λοιπόν, το δυναµικό επαφίεται η επερχόµενη κοινω-
νική επανάσταση και πιθανόν, η κρίση, η οποία θα δηµιουργηθεί
πολύ σύντοµα στην ελληνική κοινωνία, για να φτάσουµε σε άλλου
είδους αδιέξοδο.

Όσον αφορά τη µεριά της Κυβέρνησης, αυτή εκπροσωπεί εκεί-
νους, οι οποίοι λειτουργούν όλα τα χρόνια στο να δηµιουργή-
σουν το τεράστιο χρέος και έλλειµµα. Και βεβαίως, η στάση της

Κυβέρνησης αποδεικνύει ότι είναι όµηρος των µηχανισµών απαλ-
λοτρίωσης των κοινωνικών αγαθών και πτώχευσης του Έλληνα
πολίτη, οι οποίοι πάνω σε αυτό το σύστηµα έχουν εδραστεί. Οι
µεν επιχειρηµατικοί κύκλοι αποτελούν το τµήµα εκείνο του εκ-
µαυλισµού, του διαφθορέα, της συναλλαγής και της επιβολής
των όρων στις προµήθειες, τις κατασκευές και τις  διάφορες σχέ-
σεις και από κάτω βρίσκεται το υπηρετικό πολιτικό προσωπικό,
το οποίο δεν διανοείται να συγκρουστεί µε τα συστατικά στοι-
χεία αυτού του συστήµατος, για να απαλλαγούµε από τα αδιέ-
ξοδα.

Έτσι, λοιπόν, αποδεικνύεται εδώ σήµερα ότι η µη εφαρµογή
των νόµων «σκοντάφτει» στη γραφειοκρατία, που ανθίσταται, για
να κρατήσει τα κεκτηµένα και να συνεχίσει αυτή τη διεφθαρµένη
λειτουργία και σ’ αυτούς που υποκειµενικά δεν µπορούν να συ-
γκρουστούν µε τις πηγές του κακού.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Γ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ )

Υπάρχει λύση; Υπάρχει και έρχεται µέσα από την επιβίωση του
εθνικού µας κορµού, του εθνικού µας χώρου, την εθνική παρα-
γωγική και καταναλωτική συµµαχία –το τονίζω- που περιλαµβά-
νει παραγωγούς, διακινητές, εργαζόµενους, καταναλωτές, που ο
ένας στηρίζει τον άλλον. Αν δεν υπερασπιστούµε από κοινού ο,τι-
δήποτε ελληνικό, εάν δεν συµβάλλουµε από κοινού για να στη-
ρίξουµε τα ελληνικά προϊόντα και µόνο τα ελληνικά προϊόντα,
ώστε να στηρίξουµε τον Έλληνα εργαζόµενο, τον Έλληνα πα-
ραγωγό, τον Έλληνα αγρότη, τον Έλληνα µεταποιητή, τον Έλ-
ληνα βιοτέχνη µέσω αυτών, δεν θα καταφέρουµε να επιβιώ-
σουµε.

Όταν συζητάµε για το εµπόριο και δεν επιτυγχάνουµε αυτή τη
συµµαχία, δεν γίνεται καµπάνια καθηµερινή στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, αλλά η κοσµοπολίτικη αστική τάξη αντιλαµβάνεται
τα θέµατα σαν να είναι εδώ απλά κάτι σαν έποικος ή άποικος ή
προσωρινά διαµένων, κάτι σαν ανιθαγενής, δίχως εθνική συνεί-
δηση, δεν πάµε µπροστά.

Πρέπει ενιαία ο ελληνικός χώρος µε αναλογική κατανοµή
βαρών να επιβιώσει σ’ αυτήν τη διαδροµή. Και βλέπουµε ότι
υπάρχει εύκολη λεία. Οι νόµιµοι πολίτες είναι αυτοί που τη πλη-
ρώνουν. Αυτοί, οι οποίοι είναι διάφανοι, είναι αυτοί που πάντοτε
προπληρώνουν. Και στο τέλος έρχονται ρυθµιστικές πράξεις για
να καλυφθούν είτε µε περαίωση είτε µε άλλους τρόπους, όσοι
πάνε να αποφύγουν. Και για τις µεγάλες επιχειρήσεις αυτό είναι
πολύ σοβαρό. 

Θα ήθελα να κλείσω αυτήν την παρέµβαση µε την εξής προ-
τροπή: Αν δεν γίνεται καµπάνια επιλογής και προτίµησης των ελ-
ληνικών προϊόντων και δεν παραγγελθούν αυτά για να
παραχθούν ξανά µέσα στη χώρα µας, η πτώχευση είναι δεδο-
µένη. Χωρίς κοινωνική αλληλεγγύη και µια σχέση συνεργασίας,
χωρίς πραγµατικό κοινωνικό συµβόλαιο και όχι σπασµωδικές κι-
νήσεις –τη µία εκτιθέµεθα στους εργάτες, την άλλη εκτιθέµεθα
στους επαγγελµατίες, την άλλη εκτιθέµεθα σε κάθε παραγωγική
και κοινωνική τάξη, στους µόνους που δεν εκτιθέµεθα είναι στους
«αεριτζήδες», γιατί αυτοί δεν πιάνονται, έχουν «άυλες» αξίες, λει-
τουργούν µόνο σ’ ένα σύστηµα συναλλαγής και µε προµήθειες-
εάν δεν υπάρξει δοµική παρέµβαση επιβίωσης του ελληνικού συ-
στήµατος, δεν θα τα καταφέρουµε.

Είδατε ότι αναγκαστήκατε να κατεβάσετε τις τιµές του ΦΠΑ –
σας το προτείναµε συνεχώς, δεν έχετε ακούσει τις προτάσεις
µας ποτέ ολοκληρωµένα- για το ζήτηµα των ξενοδοχείων. Και
δεν το επεκτείνατε συνολικά. Υπάρχουν τα καταλύµατα, υπάρ-
χουν µία σειρά διαβαθµίσεις. Πρέπει να δούµε συνολικά πώς θα
λειτουργήσει το σύστηµα. 

Εµείς σας είπαµε 5% ΦΠΑ στα είδη διαρκούς κατανάλωσης.
Κάθε αύξηση του ΦΠΑ γίνεται ευκαιρία κερδοσκοπίας από την
αγορά, όπως λειτουργεί σήµερα. Έχετε κρατήσει τις τιµές, για να
δείτε ποιες θα είναι την επόµενη της αύξησης του ΦΠΑ; Θα δείτε
ότι θα κάνουν πρόσθετες επιβαρύνσεις, που δεν θα δικαιολο-
γούνται. Είναι ένα γνωστό παιχνίδι της αγοράς. Γι’ αυτό έχουµε
και στασιµότητα και ύφεση, αλλά και πληθωρισµό, που σηµαίνει
κερδοσκοπία και όχι πληθωρισµό αναλογικά του ΦΠΑ, που αυ-
ξάνεται.

Δεν ελέγχετε την αγορά, αλλά σύρεστε πίσω απ’ αυτή. Μάλι-
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στα, συρόµενοι από την εσωτερική κατάσταση της αγοράς, µ’
ένα διεθνές αυστηρό µάτι, το οποίο θέλει να µας επιβάλλει τους
δικούς του κανόνες και θέλει να συµµορφωθούµε µ’ αυτούς, γί-
νεστε ουραγός µίας αποτυχηµένης διαχείρισης. Για να ξεφύ-
γουµε απ’ αυτά τα αδιέξοδα, θα πρέπει να µάθετε να ακούτε
εµάς που είµαστε η απλή καθηµερινή συνείδηση του ελληνικού
λαού και όλους όσους έχουν εποικοδοµητικές προτάσεις και δεν
ασκούν στείρα αντιπολίτευση, όσους ασκούν εποικοδοµητική
αντιπολίτευση, µε συγκροτηµένες προωθηµένες απόψεις, µε τολ-
µηρές προτάσεις και µε διεξοδικές λύσεις τις οποίες καταθέτουν.

Οφείλετε να πάρετε από την Αντιπολίτευση τις θετικές της
πρωτοβουλίες, να τις αξιοποιήσετε, να τις κωδικοποιήσετε, να
παραδεχθείτε ότι τις πήρατε και να µη λέτε: α, επειδή το είπες
εσύ και θα µου πάρεις τη δόξα, δεν το δέχοµαι σήµερα. Μα, σή-
µερα πρέπει να παρθούν τα µέτρα! Μα, σήµερα πρέπει να υπάρ-
ξουν οι τοµές! Μα, τώρα είναι η ώρα! Αύριο θα υπάρχει
γενικευµένη κατάρρευση και απαξίωση. 

Εµείς προτείνουµε τη ρήξη µ’ αυτό το σύστηµα, µέσα στο
οποίο πολιτικά εσείς λειτουργείτε ως απλοί διαχειριστές του και
όχι ως µεταρρυθµιστές και ανατροπείς του, την προωθούµε και
ταυτόχρονα διασώζουµε την ελληνική οικονοµία και την ελληνική
κοινωνική συνοχή µε τις υπεύθυνες πολιτικές µας προτάσεις.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Μιχάλης Κριτσωτάκης έχει το λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ξεκινούσε ο ει-
σηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χατζηδάκης, είπε ότι η σηµε-
ρινή συζήτηση έχει σηµεία σουρεαλισµού. Νοµίζω ότι αυτό είναι
πολύ σωστό και, µάλιστα, µπορώ να πω µέχρι απόλυτα σωστό.
Είπε, επίσης, ότι αυτή η σηµερινή συζήτηση µπορεί να αποτελέ-
σει αφορµή για να κουβεντιάσουµε και για την αναπτυξιακή πο-
λιτική της Κυβέρνησης.

Εγώ θα ήθελα να πω ότι θα µπορούσε κανείς να κουβεντιάσει
σήµερα και για την ειδησεογραφία, καθώς βλέπουµε ότι πράγ-
µατα που µπαίνουν σήµερα στους πρώτους τίτλους των εφηµε-
ρίδων έχουν σχέση µ’ αυτό.

Κατ’ αρχάς, να πω ότι ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας είπε
«τώρα πρέπει να πληρώσουν και οι έχοντες» -σήµερα φαίνεται
στις εφηµερίδες- και «νοµίζω ότι θα ήταν µία δίκαιη συµπεριφορά
από τους κρατούντες να πιέσουν και από τους έχοντες να ανοί-
ξουν το πορτοφόλι τους, γιατί φοβάµαι ότι πολλοί από τους έχο-
ντες έχουν καβούρια στην τσέπη τους».

Θα µπορούσε κανείς να συµφωνήσει. Όµως, δεν θα µπορούσε
να συµφωνήσει και να µείνει σ’ αυτό, γιατί, τι να κάνουµε, να πα-
ρακαλέσουµε πάρα πολύ εκείνους που αδικούν, όπως λέει και ο
Πρόεδρος της Δηµοκρατίας –και σεβαστός και ο ίδιος και σεβα-
στά αυτά που λέει- να πάψουν να αδικούν; Νοµίζω ότι αυτό είναι
ένα πολύ σοβαρό ζήτηµα. 

Επίσης, σήµερα θα δούµε ότι έχει βγει ο ΣΕΒ –στα πρωτοσέ-
λιδα, παρακαλώ- και µιλά στην ουσία για την πλήρη ισοπέδωση
των εργασιακών δικαιωµάτων, προτείνοντας και αξιώνοντας να
επιβάλει ορισµένα πράγµατα. Το πρώτο που, όπως φαίνεται, έχει
ήδη επιβληθεί είναι ότι υπάρχει µία συµφωνία για επιχειρησιακές
συµβάσεις, που θα περιλαµβάνουν υποδεέστερες αµοιβές έως
12% από τις κλαδικές συµβάσεις.

Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό; Αυτό σηµαίνει µείωση του εργατικού
εισοδήµατος κατά 12%. Σηµαίνει θεσµικά ότι εδώ συµβαίνουν
σηµεία και τέρατα, που σήµερα περνάνε ως πρωτοσέλιδα, αλλά
αύριο θα τα δούµε ως αποτέλεσµα στην κοινωνία. 

Ο ΣΕΒ ζητά τις υπερωρίες, τους περιορισµούς στην εκ περι-
τροπής εργασία, τη µείωση σε 4% από 8% του ποσοστού από τις
ειδικές κατηγορίες των εργαζοµένων! Άκουσον-άκουσον! Μιλάµε
και για µέρες των ατόµων µε ειδικές ανάγκες, κλπ.

Ζητά αναθεώρηση του Κανονισµού περί βαρέων και ανθυγιει-
νών. Όµως, ήδη πρόλαβε χθες το Υπουργείο Εργασίας και ανα-
κοίνωσε ότι θα δει, όπως βέβαια το θέλει ο ΣΕΒ, αυτά που απαιτεί
σήµερα ο ΣΕΒ. Επίσης, µιλάµε για κατάργηση των εισφορών για
επαγγελµατικό κίνδυνο, για στράτευση του «1+1%» και για δια-
µόρφωση τιµών, µε απελευθέρωση των περιθωρίων κέρδους. 

Τι λέτε, λοιπόν, µέσα σ’ αυτήν την περίοδο κρίσης; Δηλαδή,

αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει εκσυγχρονισµός! Εις βάρος ποιου και
εις όφελος τίνος; Αφορά θέµατα τιµολόγησης φαρµάκων και κα-
τάργησης της υποχρέωσης των επιχειρήσεων να ενηµερώνουν
το Υπουργείο Ανάπτυξης για τις αυξήσεις τιµών. Επίσης, δεν θα
ενηµερώνεται η Επιτροπή Ανταγωνισµού για τις αγορές και για
τις συγχωνεύσεις, παρακαλώ!

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο που ζητά και καλύτερες τιµές, αυτές
δεν είναι για τους πάσχοντες ή για τους γέροντες ή γι’ αυτούς
που βρίσκονται στο περιθώριο αυτής της κοινωνίας αλλά είναι
για τις επιχειρήσεις καλύτερες τιµές στον ηλεκτρισµό, στην
ύδρευση, στο φυσικό αέριο, στις λιµενικές υπηρεσίες. 

Τελικά, «ανοίγει η όρεξη τρώγοντας», για τον ΣΕΒ, που θέλει
εδώ και τώρα τις ελάχιστες και τελευταίες προστατευτικές δια-
τάξεις να τις αναιρέσουν από την εργατική νοµοθεσία. Και για
ποιον γίνονται όλα αυτά; Όχι για τις µικρές επιχειρήσεις, όχι για
τον ελληνικό λαό φυσικά, αλλά για τον εκσυγχρονισµό που είναι
αόριστος αλλά καταλήγει κάπου, σε κάποιες τσέπες και για όλα
τα υπόλοιπα. 

Εγώ θα ρωτήσω, πού είναι οι ελεγκτικοί µηχανισµοί σήµερα;
Πού είναι το νοµοσχέδιο για το ΣΕΠΕ που επί δεκατέσσερις
µήνες το περιµένουµε από αυτή την Κυβέρνηση, για να έχουµε κι
έναν έλεγχο επιτέλους σ’ αυτή τη ζούγκλα της αγοράς; Και τι γί-
νεται στον ΟΑΕΔ, στο πώς µοιράζονται τα χρήµατα των εργαζο-
µένων, µέσω επιδοτήσεων των ασφαλιστικών εισφορών, που
καταλήγουν βέβαια στις τσέπες των εργοδοτών;

Σήµερα επίσης, βλέπουµε ότι ο κύριος Πρωθυπουργός θέλει
βήµατα προσέγγισης για ένα κλίµα συνεννόησης. Το έθεσε χθες
στο συνέδριο του Ελληνοαµερικανικού Επιµελητηρίου. Βλέπετε
ότι ζητά συνταγµατική αναθεώρηση µέσα στην επιδίωξη µιας ευ-
ρύτερης συναίνεσης -µνηµονιακής λογικής, βέβαια, και ενάντια
στον ελληνικό λαό- και δεύτερον την υπογραφή κοινωνικού συµ-
βολαίου µεταξύ των εταίρων για τη µείωση των φορολογικών συ-
ντελεστών και των ασφαλιστικών εισφορών, µε την προϋπόθεση
της πάταξης της φοροδιαφυγής. 

Αλήθεια, ποιος θα την κάνει; Όχι το κράτος φυσικά, αφού δεν
θέλει. Δεν το έχει κάνει µέχρι τώρα. Αν ήθελε, θα το είχε κάνει
ήδη. Μισθούς, συντάξεις, εργασιακά, ασφαλιστικό και λοιπά, τα
έχει ήδη κάνει. Έχει πατάξει αυτούς που τα απολάµβαναν µέχρι
τώρα σε ένα κοινωνικό κράτος. Πόσο ήταν κοινωνικό το κράτος
αυτό;

Παρακαλούν, λοιπόν, για την πάταξη της φοροδιαφυγής, λες
και δεν είναι έγκληµα, λες κι είναι κάτι που, αν θέλουν το κάνουν
κι αν δεν θέλουν δεν το κάνουν. 

Εν πάση περιπτώσει, θα σας πω και για ένα σηµείο το οποίο θα
ήθελα να παρακολουθήσετε. Βγήκε σήµερα από την  ICAP το
αποτέλεσµα µιας έρευνας: Αύξηση των ασυνεπών ελληνικών επι-
χειρήσεων κατά 43,82%. Οι πτωχεύσεις και οι καθυστερήσεις των
πληρωµών ονοµάζονται ασυνέπειες στην περίοδο από 1/7/2009
µέχρι 30/6/2010. Η σχέση µε το µέσο ποσοστό ασυνέπειας των
ετών 2003-2009 -πάντα από τη µελέτη αυτή της ICAP- είναι σ’ ένα
δείγµα διακοσίων δεκατριών χιλιάδων οχτακοσίων ενενήντα δύο
επιχειρήσεων, που είναι ΑΕ και ΕΠΕ. Και λέει ότι, οι ασυνεπείς
είναι 36,7 στη βιοµηχανία, 55,19 στο εµπόριο και 34,51 στις υπη-
ρεσίες. 

Εµείς λοιπόν, να µιλήσουµε για το one stop shop και να δούµε
τι θα κάνουµε, για να ιδρύονται επιχειρήσεις, την ώρα που αυτές
κλείνουν. Νοµίζω ότι πράγµατι είχε δίκιο ο κ. Χατζηδάκης, που
έλεγε ότι θα είναι λίγο σουρεαλιστική η σηµερινή συζήτηση. Να
πω ακόµα, ότι βγαίνει από αυτή τη µελέτη, ότι υπάρχει επιδεί-
νωση της πιστοληπτικής ικανότητας κατά 26% των επιχειρήσεων
και βελτίωση κατά 13%. Το συµπέρασµα που µπορεί να βγάλει
κανένας, είναι ότι σε κάθε επιχείρηση που η πιστοληπτική της
ικανότητα αναβαθµίστηκε, αντιστοιχούν δύο επιχειρήσεις που η
πιστοληπτική τους ικανότητα επιδεινώθηκε.

Είναι γνωστό πως και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ µιλούν
για ανάπτυξη. Το αναπτυξιακό µοντέλο όµως που ακολούθησαν,
το έχουµε βιώσει και είναι αυτό που µας οδήγησε στην τραγική
κατάσταση που βιώνουµε σήµερα. 

Δυστυχώς, η στήριξη της επιχειρηµατικότητας πάντα είχε να
κάνει µε την στήριξη του κεφαλαίου και όχι µε τη στήριξη των µι-
κρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων. Βέβαια, νόµοι που θα απλο-
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ποιούσαν τις διαδικασίες και θα δηµιουργούσαν δυνατότητες
στους πολίτες να ιδρύσουν εταιρίες ψηφίστηκαν και από τη Νέα
Δηµοκρατία το 2005 και από το ΠΑΣΟΚ µε το ν.3853/2010.  Και
οι δύο αυτοί νόµοι που ανέφεραν και τη σύσταση Γενικού Εµπο-
ρικού Μητρώου -αυτό που συζητάµε σήµερα- είχαν παραποµπές
σε κοινές υπουργικές αποφάσεις για την οργάνωση και στελέ-
χωση των υπηρεσιών τους. 

Το είχαµε τονίσει και σε ανάλογες περιπτώσεις, ότι είναι πάγια
η θέση µας, πως πρέπει να ορίζονται τέτοιες αρµοδιότητες στις
διατάξεις του νόµου ως άρθρα τους και να µην παραπέµπονται
αργότερα σε κοινές υπουργικές αποφάσεις για τις οποίες βλέ-
πετε σήµερα τι γίνεται. Κάνουµε ένα καυγά ο οποίος δεν έχει
καµµία σηµασία για το ποιος το έκανε, για το ποιος δεν το έκανε
και γιατί. Αν ήταν µέσα στο νόµο τώρα αυτά, δεν θα µπορούσαν
να συζητηθούν και θα είχαν ήδη γίνει. Αυτό είναι πολύ λογικό,
νοµίζω. 

Αυτό συµβαίνει και µε την εφαρµογή του ν.3853 για την απλο-
ποίηση των διαδικασιών σύστασης των εταιρειών που καθυστε-
ρεί, καθώς και του Γενικού Εµπορικού Μητρώου, που θα
λειτουργούσε ως υπηρεσία µίας στάσης και δεν έχει τεθεί ακόµα
σε λειτουργία. 

Σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 3853 για την απλοποίηση των
διαδικασιών σύστασης προσωπικών και κεφαλαιουχικών εται-
ρειών, όπως αναγράφεται στο νόµο, το ΓΕΜΗ θα έπρεπε να έχει
ενεργοποιηθεί από τις 17 Σεπτεµβρίου, προκειµένου οι διαδικα-
σίες σύστασης των εµπορικών εταιρειών να µειωθούν σε ένα
βήµα, αντί των δεκαπέντε και ο απαιτούµενος χρόνος ίδρυσης
να περιοριστεί σε µια µέρα αντί των τριάντα οκτώ ηµερών. Βέ-
βαια, δεν είναι αυτό το κυρίαρχο ζήτηµα στην ελληνική αγορά.
Είναι, όµως, σηµαντικό και θα µπορούσε να λυθεί. 

Ο νόµος, λοιπόν, θέτει το χρονικό περιορισµό των τριών µηνών
από τη δηµοσίευση στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης ως ανώ-
τατο χρονικό όριο για την άµεση ενεργοποίηση του ΓΕΜΗ µε την
εντός τριµήνου απαραίτητη έκδοση της προβλεπόµενης από το
νόµο κοινής υπουργικής απόφασης. 

Σηµειώνεται πως το Γενικό Εµπορικό Μητρώο θεσπίστηκε το
2005 µε το νόµο που είχε φτιάξει η Νέα Δηµοκρατία, που προέ-
βλεπε τη δυνατότητα ηλεκτρονικής πρόσβασης των επιµελητη-
ρίων και των επιχειρήσεων. 

Ωστόσο, αν και ο ν. 3419 τροποποιήθηκε, µια σειρά από δια-
δικαστικά θέµατα, που θα έπρεπε να έχουν ήδη ρυθµιστεί µέσα
στην τελευταία πενταετία, παραµένουν σε εκκρεµότητα. Ενδει-
κτικά, δεν είναι γνωστό πώς θα παρασχεθούν τα απαραίτητα δε-
δοµένα από τις µέχρι σήµερα αρµόδιες αρχές στο ΓΕΜΗ, µε τι
κόστος και κυρίως πότε. 

Ακόµη δεν έχει διευκρινιστεί πώς θα περνούν οι µεταβολές
στην αρµόδια υπηρεσία ΓΕΜΗ του επιµελητηρίου, ο ρόλος των
ΚΕΠ, το κόστος συντήρησης του µητρώου και πώς θα υποστη-
ρίζει τις υποδοµές του. Άλλωστε, αυτά τα είχαµε τονίσει και όταν
συζητούσαµε το σχέδιο νόµου της Κυβέρνησης για το ΓΕΜΗ,
που είναι ο ψηφισµένος ν. 3853. Πρέπει να τονιστεί πως η ενερ-
γοποίηση του Γενικού Εµπορικού Μητρώου µέχρι τα τέλη του τε-
τάρτου τριµήνου του 2010 αποτελεί και υποχρέωση που είχε
αναλάβει η Κυβέρνηση έναντι της τρόικας και καταγράφεται
ρητά και στο µνηµόνιο. Θεωρείται δε κρίσιµη, καθώς σε συν-
δυασµό µε τις διατάξεις του ν. 3853 θα συµβάλει στη µείωση του
κόστους σύστασης των εταιρειών κατά 70%. 

Αυτά, όµως, δεν έχουν γίνει. Μέσα στον Οκτώβριο ετέθη θέµα
από τον κ. Χατζηδάκη σχετικά µε τις καθυστερήσεις που εντοπί-
ζονται στη µείωση της γραφειοκρατίας για την επιχειρηµατικό-
τητα και συγκεκριµένα ότι οι εκκρεµότητες στο ΓΕΜΗ φρενά-
ρουν την υπηρεσία µε ενστάσεις. 

Ο Υπουργός Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας, που είναι και σήµερα παρών, απάντησε: «Το ΓΕΜΗ και θα
λειτουργήσει, όταν καλυφθούν τα καθοριστικής σηµασίας σχε-
τικά κενά και οι παραλείψεις που κληροδότησε η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και σε τεχνικό
και σε νοµικό και οργανωτικό επίπεδο». Ακριβώς αυτό είχε πει. Το
διαβάζω.  

Ο ένας δηλαδή ρίχνει το µπαλάκι στον άλλο και τελικά, ενώ το
ΠΑΣΟΚ έφερε το ν. 3853, για να συµπληρώσει και να τροποποι-

ήσει το ν. 3419, καταργώντας τη γραφειοκρατία, όπως ισχυριζό-
ταν, δεν εξέδωσε την κοινή υπουργική απόφαση και έτσι είµαστε
πάλι σήµερα στην ίδια αφετηρία. Να πω πως δεν θεωρώ ότι είναι
το σηµαντικότερο ζήτηµα και γι’ αυτό εγκαλώ ότι δεν έγινε, αλλά
ούτε τα µη σηµαντικά δεν µπορείτε να φέρετε σε πέρας. 

Να σας θυµίσω ότι σας είχαµε πει –η κ. Αµµανατίδου, που ήταν
τότε στη θέση που είµαι εγώ σήµερα- επί λέξει τα εξής: «Σίγουρα
ο ν. 3419/2005 της Νέας  Δηµοκρατίας είχε προεδρικά διατάγ-
µατα και υπουργικές αποφάσεις, αλλά εδώ υπάρχει θέµα και σε
αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο δεν ορίζει πώς καθορίζονται τα έγ-
γραφα για την ίδρυση της εταιρείας, που θα υπάρχουν στο φά-
κελο και στο ΓΕΜΗ, ενώ αυτά παραπέµπονται αργότερα σε
υπουργικές αποφάσεις».

Ο κ. Χρυσοχοΐδης στο συνέδριο της Κεντρικής Ένωσης Επι-
µελητηρίων Ελλάδας στα Ιωάννινα τόνισε πως θα προχωρήσει
σε υιοθέτηση και υλοποίηση σχεδίου δράσεως για µια φιλική Ελ-
λάδα για τις επιχειρήσεις. Ειδικά για την ολοκλήρωση του ΓΕΜΗ
τόνισε πως η Κυβέρνηση πρέπει οπωσδήποτε να κλείσει αυτήν
την εκκρεµότητα που υπάρχει από το 2005, το αργότερο µέχρι το
Μάρτιο του 2010, καθώς αυτή είναι η καταληκτική ηµεροµηνία,
που τίθεται πια µε το επικαιροποιηµένο µνηµόνιο. 

Εγώ να σας θυµίσω ότι στην Ελλάδα ο συνολικός αριθµός των
µικρών και πολύ µικρών επιχειρήσεων που απασχολούν έως πε-
νήντα εργαζόµενους ξεπερνά τις οκτακόσιες χιλιάδες και απο-
τελεί τη συντριπτική πλειοψηφία των επιχειρήσεων της χώρας
τούτης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, αν είναι εύκολο, θέλω να έχω την ανοχή σας.
Έτσι και αλλιώς, δεν θα πάρω ξανά το λόγο. 

Οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις κρύβουν 2,5 εκατοµµύρια θέσεις
εργασίας και αντί στήριξης έχουν µια απαξίωση, παρ’ όλο που
κάποιος, αν δεν είναι γνώστης  του αντικειµένου και ακούσει τις
εξαγγελίες που κάνουν οι κυβερνήσεις και παλαιότερα, αλλά και
τώρα, µπορεί να θεωρήσει ότι όλες οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις
είναι σ’ ένα προνοµιακό στάδιο και ότι η Κυβέρνηση δεν κάνει τί-
ποτα άλλο παρά να στηρίζει τη βιωσιµότητά τους. 

Δυστυχώς, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις κλείνουν και µάλιστα
σε αρκετές περιπτώσεις οι επιχειρηµατίες χάνουν και τα περιου-
σιακά τους στοιχεία, αφού είναι καταχρεωµένες στις τράπεζες
από τα επαγγελµατικά δάνεια που έχουν πάρει. Μάλιστα, όπου
δεν τους έφθανε το επαγγελµατικό, συνέχιζαν και µε τα κατανα-
λωτικά και ξέρετε ότι αυτό είναι πια µια πραγµατικότητα της ελ-
ληνικής κοινωνίας. Γνωρίζουµε όλοι τι σηµαίνει καταναλωτικό
δάνειο και πόσο υψηλά είναι τα επιτόκια. Βέβαια, είναι καταχρε-
ωµένοι και στους προµηθευτές τους. Αυτό επηρεάζει όλη την
αγορά. 

Οι λόγοι που είναι στην κατάσταση αυτή οι µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις είναι πολλοί. Η ένταξη του ανταγωνισµού µε την απε-
λευθέρωση των αγορών και την είσοδο νέων µεγάλων παικτών
στην αγορά, όπως είναι τα πολυκαταστήµατα, έχει οξύνει και πα-
ροξύνει τα τελευταία χρόνια ακόµη περισσότερο τις πιέσεις στις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. 

Θα έπρεπε, λοιπόν, να µιλήσουµε εδώ όχι µόνο για τις υπηρε-
σίες αυτές που θα µπορούν να ιδρύουν νέες εταιρείες, αλλά θα
έπρεπε να µιλήσουµε για µια πολιτική, που θα µπορούσε να θε-
ραπεύει αυτά τα προβλήµατα, που δεν τα λέω εγώ. Εγώ τα λέω
βλέποντας την ελληνική κοινωνία. Θα έλεγα ότι αυτές οι πολιτι-
κές κατ’ ανάγκη θα συνιστούσαν µια αντιµονοπωλιακή πολιτική,
ειδάλλως δεν θα ήταν αποτελεσµατική µε κανένα τρόπο και για
κανένα λόγο. Ισχύει, λοιπόν, η ρήση «το µεγάλο ψάρι τρώει το
µικρό».

Θα σας πω ότι υπάρχουν διάφορα θέµατα, αλλά υπάρχει αυτή
τη στιγµή ο περιορισµός του χρόνου. Καρτέλ και µονοπωλιακές
καταστάσεις διαµορφώνουν εξωφρενικές αυξήσεις και εξελίξεις
στην ελληνική κοινωνία. Το χθεσινό χτύπηµα του ΣΕΒ, ο οποίος
για µια ακόµη φορά προβάλλει ένα προαποφασισµένο σχέδιο –
που φαίνεται να είναι και συζητηµένο, δεν το έφερε έτσι, δεν είναι
κεραυνός εν αιθρία- για τις µεγάλες επιχειρήσεις, προφανώς,
σφαγιάζει τους εργαζόµενους, αλλά και διαλύει τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις και τις εργασιακές σχέσεις και προτάσσει το
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άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων έναντι των υπολοίπων.
Αυτό µας µάρανε! Σ’ αυτό δεν έχει απαντήσει ούτε η Κυβέρνηση
ούτε η Νέα Δηµοκρατία και νοµίζω ότι αυτό είναι το µείζον ζή-
τηµα.

Κλείνοντας, κύριε  Πρόεδρε –και ευχαριστώ για την ανοχή- θα
σας πω το εξής. Δεν είναι το µείζον ζήτηµα το να φτιάξουµε υπη-
ρεσίες που να καλούν γρήγορα την ίδρυση των νέων επιχειρή-
σεων, διότι αυτές είναι λίγες. Το θέµα είναι να µπορέσουµε να
µην κλείσουν αυτές που κλείνουν, διότι επιτείνουν το πρόβληµα
της χώρας, το οποίο δεν λύνεται ούτε µε το µνηµόνιο ούτε µε
αυτή τη µνηµονιακή πολιτική. 

Γι’ αυτό θα πρέπει να υπάρξει µια αντίσταση σ’ αυτό και νο-
µίζω ότι δεν θα προκύψει από το υπάρχον πολιτικό σκηνικό, το
οποίο είναι αδύνατον να το καταφέρει, αλλά θα πρέπει να προ-
κύψει από τον ίδιο τον ελληνικό λαό, από τον ενεργό πολίτη, από
τα κινήµατα τα µικρά και τα µεγάλα, τα καινούργια και τα παλιά. 

Εν πάση περιπτώσει, η λύση απ’ αλλού µόνο µπορεί να προ-
έλθει και σε άλλη κατεύθυνση.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντο-
λογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελικής
Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά
Βουλευτών.

Εισερχόµεθα τώρα στον κατάλογο των αγορητών.
Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Αικατερίνη Μπα-

τζελή.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε  Πρόεδρε.
Για µια ακόµη φορά, όταν αναδεικνύουµε τον τρόπο, τα εργα-

λεία που θέλουµε σε αυτήν τη χώρα να προχωρήσουµε την ανά-
πτυξη µε πραγµατικούς ρυθµούς, µε ρυθµούς που οφείλουµε να
δώσουµε σε αυτή τη χώρα, ανακαλύπτουµε κάθε φορά τους λό-
γους για τους οποίους δεν έχουν προχωρήσει οι αλλαγές. Δεν
µιλάω µόνο γι’ αυτήν την περίοδο µεσούσης της οικονοµικής κρί-
σης όχι µόνο σε εθνικό, αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Απο-
δεικνύεται ότι η παθογένεια του εθνικού οικονοµικού συστήµατος
σε µεγάλο βαθµό οφείλεται και στο γραφειοκρατικό, το συντε-
χνιακό τρόπο µε τον οποίο έχει οργανωθεί η εθνική µας οικονο-
µία.

Η πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας την οποία συζητάµε σή-
µερα, –µία πρόταση η οποία έρχεται κατά τη γνώµη των συνα-
δέλφων της Νέας Δηµοκρατίας να τροποποιήσει το νόµο του ΠΑ-
ΣΟΚ, που ψηφίστηκε πριν περίπου πέντε µήνες- θα πω προσωπικά
ότι κινείται προς µία κοινοβουλευτική διαδικασία πολύ σωστή και
ότι κάθε φορά θα πρέπει να έχουµε και ολοκληρωµένες προτά-
σεις από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και από όλες
τις πολιτικές οµάδες. Πιστεύω, λοιπόν, ότι θα πρέπει να εξεταστεί
ως προς τα θετικά ζητήµατα και τη θετική διάστασή του.

Εκείνο όµως το οποίο, κύριε  Πρόεδρε, θα ήθελα να τονίσω
είναι το ζήτηµα της απλοποίησης των διαδικασιών, όπου από την
πρώτη στιγµή η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το είχε προτάξει ως το
βασικό εργαλείο της ανάπτυξης αυτού του τόπου. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά –έχει επισηµανθεί και σε ευρωπαϊκό
επίπεδο και ο κ. Χατζηδάκης το γνωρίζει πολύ καλά- όσον αφορά
την απελευθέρωση της αγοράς στον τοµέα των υπηρεσιών, ότι
σε µεγάλο βαθµό τα εµπόδια τα οποία υπάρχουν για την επι-
βράδυνση της ανάπτυξης, οφείλονται στον τρόπο µε τον οποίο
είναι οργανωµένος ο τοµέας των υπηρεσιών σε κάθε τόπο, σε
κάθε κράτος-µέλος και η οργάνωση αυτή εµποδίζει ακόµα και τις
διακρατικές και ενδοκοινοτικές συναλλαγές.

Σ’ αυτά, λοιπόν, τα πλαίσια να κάνω δύο βασικές παρατηρήσεις.
Πρώτον, οφείλουµε κάθε φορά να απλοποιούµε τα συστήµατα

µε τα οποία έχει οργανωθεί η ελληνική διοίκηση. Θα µου επιτρέ-
ψετε, όµως, να σας πω ότι θα πρέπει και οι οικονοµικοί εταίροι,
όπως τα επιµελητήρια στη συγκεκριµένη φάση, να επαναξιολο-
γήσουν τον τρόπο µε τον οποίο είναι κι αυτά οργανωµένα. Διότι
πάρα πολλές µεγάλες αδυναµίες του συστήµατος κρίνονται και
από τον τρόπο µε τον οποίο είναι οργανωµένα τα περιφερειακά
κυρίως επιµελητήρια –δεν µιλώ για την κεντρική οργάνωση- αλλά
για τα µέλη των επιµελητηρίων, που κουβαλούν µαζί τους όλη
την παθογένεια, µε την οποία είναι οργανωµένος ο κοινωνικός

και οικονοµικών ιστός, κυρίως των µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
Απαντώντας στην πρόταση του κ. Χατζηδάκη σχετικά µε το

θέµα του τεχνολογικού πάρκου, όπου είναι µια πρόταση διαχρο-
νική σε ζητήµατα επιθετικής ανάπτυξης, να πω ότι κανείς δεν θα
µπορεί να διαφωνήσει επί της αρχής. Και ξέρετε πολύ καλά ότι
για να γίνει ένα τεχνολογικό πάρκο απαιτείται η βούληση από
πλευράς βιοµηχανιών, κλαδική οργάνωση και πανεπιστηµιακή
συνεργασία ιδιαίτερα µε τα ερευνητικά κέντρα. Αυτό είναι ακρι-
βώς το µοντέλο της νέας βιοµηχανικής πορείας και το προφίλ,
που πρέπει να έχει ο δευτερογενής τοµέας. 

Γνωρίζουµε πολύ καλά και µάλιστα σ’ αυτήν την οικονοµική πε-
ρίοδο, ότι είναι πολύ δύσκολο να προωθηθεί χωρίς να υπάρχει η
κλαδική συνεργασία, η ενίσχυση της έρευνας και η ενίσχυση κατ’
αρχήν κι από το ίδιο το ΕΣΠΑ, που δηλώνει για πρώτη φορά και
τέτοιες δραστηριότητες. Άλλωστε, ως προς το πλαίσιο της απλο-
ποίησης και της ενεργοποίησης της ανάπτυξης, η Κυβέρνηση και
η Βουλή, ψήφισαν τη διαδικασία του fast track, που είναι µια πρω-
τόλεια νοµοθεσία, αν θέλετε, αλλά ο βασικός πυρήνας της απλο-
ποίησης όλων των γραφειοκρατικών διαδικασιών που θα
συµπαρασύρει σταδιακά και όλα τα επιµέρους άλλα ζητήµατα,
που αφορούν και το ΓΕΜΗ.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι την πρόταση νόµου της Νέας Δηµοκρα-
τίας, την οποία συζητούµε σήµερα, µπορώ και εγώ µαζί µε τον κ.
Χαραλαµπόπουλο να τη χαρακτηρίσω ως αξιόλογη, ως εµπερι-
στατωµένη. Είναι µια πρόταση, όπου πρέπει να παγιωθεί και να
βρίσκουµε κοινό έδαφος συνεργασίας σε ζητήµατα ενίσχυσης
της ανταγωνιστικότητας. 

Εδώ, όµως, να µου επιτρέψετε να σας πω ότι ο νόµος της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ προχωράει αρκετά βήµατα πιο µπροστά
και θέτει πιο φιλόδοξους στόχους από τις προτάσεις της Νέας
Δηµοκρατίας. Συγκεκριµένα, µε την πλήρη ενεργοποίηση του
ηλεκτρονικού ΓΕΜΗ, η ίδρυση των εταιρειών θα συντελείται µε
ένα βήµα σε µια υπηρεσία αντί για δύο βήµατα σε δύο υπηρε-
σίες, όπως προτείνεται από τη Νέα Δηµοκρατία. Αυτό επιτυγχά-
νεται µε την είσπραξη του ενιαίου τέλους απευθείας από τις
υπηρεσίες µιας στάσης, αντί από τις ΔΟΥ. Και γνωρίζετε ότι το
Υπουργείο Οικονοµικών θα περάσει σε µία πλήρη αναδιοργά-
νωση των ΔΟΥ, δηµιουργώντας άλλα κέντρα, ηλεκτρονικά κέ-
ντρα, στα οποία απευθείας ο πολίτης θα πηγαίνει για να
καταθέτει ακόµη και τις φορολογικές του δηλώσεις. Δηλαδή η
ΔΟΥ είναι ένα σχήµα, το οποίο είναι της προηγούµενης γενιάς,
της προηγούµενης οικονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησής µας.
Δηµιουργείται επίσης ένα ευρύτερο δίκτυο υπηρεσιών µιας στά-
σης για τις ανώνυµες εταιρείες και τις εταιρείες περιορισµένης
ευθύνης. Το ρόλο τον αναλαµβάνουν οι συµβολαιογράφοι. Για
τις προσωπικές εταιρείες, για τις οµόρρυθµες, επιστρατεύονται,
όχι µόνο τα επιµελητήρια, αλλά και τα επιλεγµένα ΚΕΠ. Εδώ, λοι-
πόν, στα πλαίσια της συντόµευσης του χρόνου δεν ξέρω κατά
πόσο το Υπουργείο στην επεξεργασία των υπουργικών αποφά-
σεων -οι οποίες είναι αρκετές- µπορεί να συµπεριλάβει και ορι-
σµένες προτάσεις απλοποίησης από τις προτάσεις της ίδιας της
Νέας Δηµοκρατίας.

Κλείνοντας, θέλω να επισηµάνω, ότι πέρα του ΓΕΜΗ και του
µητρώου των εµπόρων η Κυβέρνηση δεν σταµατά. Έρχεται µ’
ένα νοµοσχέδιο για την απλοποίηση των διαδικασιών αδειοδό-
τησης των επιχειρήσεων, που θα οδηγήσει σε µία σηµαντική βελ-
τίωση του επιχειρηµατικού περιβάλλοντος της χώρας, αλλά και
του νέου επενδυτικού νόµου. Άλλωστε, προχθές ολοκληρώθηκε
και αυτή η διαβούλευση. 

Βλέπουµε, λοιπόν, ότι η αγωνία όλων µας για την ανάπτυξη
του τόπου είναι να µειώσουµε τη γραφειοκρατία, να έχουµε ευ-
έλικτα σχήµατα και πλήρη ενεργοποίηση των οικονοµικών εταί-
ρων οι οποίοι πρέπει να είναι συνυπεύθυνοι, αλλά και συναρµό-
διοι για την ανάπτυξη του τόπου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μουσουρούλης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Το πόσο γρήγορα µία επιχείρηση µπορεί να αποκτήσει νοµική

2084 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



προσωπικότητα σίγουρα δεν είναι το κυρίαρχο ζήτηµα που µας
απασχολεί σήµερα. Ο συνάδελφος κ. Τζέκης είπε ότι µια τέτοια
συζήτηση συνιστά «πρόκληση». Ωστόσο σε µια εποχή πτώσης
του ΑΕΠ, της ρευστότητας, της ανταγωνιστικότητας και ρα-
γδαίας αύξησης της ανεργίας -οι εγγεγραµµένοι άνεργοι στον
ΟΑΕΔ είναι περίπου εξακόσιες πενήντα χιλιάδες που πρέπει να
βρουν σ’ ένα χρόνο δουλειά προκειµένου να διατηρήσουν το δι-
καίωµα να έχουν επίδοµα και ασφάλιση, χωρίς να υπολογίζουµε
εκείνους που δουλεύουν µε µειωµένο ωράριο και µε µειωµένες
αποδοχές. 

Εµείς κύριοι συνάδελφοι, ως υπεύθυνη και σοβαρή Αντιπολί-
τευση πρέπει να κάνουµε τη δουλειά µας. Γι’ αυτό και συντάξαµε
και καταθέσαµε δύο προτάσεις νόµου, µια προ τετραµήνου για
τα επιχειρηµατικά πάρκα και µια προ επταµήνου για τον εκσυγ-
χρονισµό του ΓΕΜΗ και την απλούστευση της διαδικασίας ίδρυ-
σης επιχειρήσεων. Η πρώτη πρόταση νόµου αφορά τη συνέργεια
µεταξύ επιχειρήσεων που εγκαθίστανται σ’ ένα πάρκο και η δεύ-
τερη αφορά την ταχύτητα. 

Επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι µ’ αυτές τις δύο
λέξεις, δηλαδή, συνέργεια και ταχύτητα, έχετε πάρει «διαζύγιο»,
ακόµη και στο εσωτερικό της Κυβέρνησης. Πρώτον µε τις συ-
νέργειες διότι αντιλαµβάνεστε ότι το νοµοσχέδιο που συζητάµε
δεν είναι υπόθεση της κ. Κατσέλη πριν και του κ. Χρυσοχοΐδη σή-
µερα. Δεν µπορείτε να φανταστείτε τι εµπλοκή έχει παραδείγ-
µατος χάριν το Υπουργείο Δικαιοσύνης, για το πτωχευτικό δίκαιο
και κ.ο.κ..

Και δεύτερον, µε την ταχύτητα, διότι σας θυµίζω ότι ξεκίνησε
η συζήτηση του σχεδίου νόµου του ΠΑΣΟΚ τον Απρίλιο του 2010
για να ψηφιστεί τον Ιούνιο του 2010 και να παραµείνει έκτοτε
«στο ψυγείο». 

Να το πω αλλιώς: Από την επικοινωνιακή «βιτρίνα» της Κυβέρ-
νησης, πέρασε στη νοµοθετική της «αποθήκη». Γιατί µη µου
πείτε, ότι δεν υπάρχουν και άλλες πρωτοβουλίες και άλλες νο-
µοθετικές πράξεις της Κυβέρνησης που σήµερα βρίσκονται σ’
αυτήν την «αποθήκη». Πάντως ένα είναι βέβαιο: ότι αυτή η πρω-
τοβουλία µας βοηθάει στην ανταγωνιστικότητα και στην απα-
σχόληση.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι το ΓΕΜΗ ήταν µια προσπάθεια να
αποκτήσει η χώρα ένα κεντρικό µητρώο, ενοποιώντας όλα τα µη-
τρώα που τηρούνται σε διαφορετικές αρχές: στα επιµελητήρια
για τις ατοµικές επιχειρήσεις, στο πρώην Υπουργείο Ανάπτυξης
και στις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις για τις ανώνυµες εταιρείες
και στα πολιτικά δικαστήρια για τις ΕΠΕ και για τις προσωπικές
εταιρείες, δηλαδή τις ΟΕ, ΕΕ. 

Όλα αυτά είχαν στόχο: Πρώτον, να βελτιώσουν την ασφάλεια
των συναλλαγών, πάγιο αίτηµα και όλου του εµπορικού κόσµου
της χώρας. Δεύτερον και πολύ βασικό: Εµείς θέλαµε µέσα από
την ηλεκτρονική χαρτογράφηση –φανταστείτε το ΓΕΜΗ σαν ένα
κτηµατολόγιο για τις επιχειρήσεις- να πετύχουµε συνέργεια µε-
ταξύ κράτους και επιχειρήσεων, αλλά και συνεργασία µεταξύ των
ιδίων επιχειρήσεων: δηλαδή να ξέρει ο ένας πού βρίσκεται ο
άλλος και ούτω καθεξής. Και τέλος να παρακολουθούµε καλύ-
τερα την επιχειρηµατική δραστηριότητα, κάτι που είναι πολύ ση-
µαντικό, γιατί µε τον τρόπο αυτό θα βλέπουµε και τις τάσεις που
επικρατούν- ποιες επιχειρήσεις, σε ποιους κλάδους ανοίγουν
αλλά και τη γεωγραφική κατανοµή τους- δηλαδή που ανοίγουν.
Και αν τα είχαµε αυτά τα στοιχεία, µέσα από µια τέτοια ψηφιακή
χαρτογράφηση, πιστέψτε µε, ότι θα µπορούσαµε και πολιτικές
να χαράξουµε καλύτερα, αλλά και εργαλεία να φτιάξουµε.

Κοιτάξτε για παράδειγµα τον επενδυτικό νόµο: ανεξάρτητα µε
το πού θα το πάει ο κ. Χρυσοχοΐδης, του λείπουν αυτά τα στοι-
χεία. Δεν µπορώ να καταλάβω για παράδειγµα µε ποιον τρόπο
θα αποφασίσει να ενισχύσει τον ένα ή τον άλλο κλάδο ή να  προ-
τάξει τη µια ή την άλλη περιοχή µε τα ποσοστά ενίσχυσης, αν
δεν έχει τέτοια δεδοµένα.

Ήταν, λοιπόν, ανάγκη για τη χώρα να αποκτήσει ένα ψηφιακό
σύστηµα εµπορικής δηµοσιότητας, όπως λέµε. Τι θα κάνει αυτό;
Και διαδικασίες ταχύτατες σε µια µέρα, αλλά και µεταβολές δια-
δικασιών. Μάλιστα, είχαµε προβλέψει µε τον κ. Χατζηδάκη και τη
µετάπτωση όλων των στοιχείων των άλλων επιχειρήσεων, όχι
µόνο για τις νεοϊδρυόµενες δηλαδή µε όχηµα το ΓΕΜΗ, θα επι-

χειρούσαµε µια µεταρρύθµιση και θα εκσυγχρονίζαµε και το
Εµπορικό Δίκαιο.

Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση και αντί να δουλέψει πάνω σε
αυτήν την πρόταση, που προβλέπει στην ουσία σε ένα σηµείο
διεκπεραιώνονται τα πάντα, αρχίζει και το «απλώνει». Ξεκινάει µε
τους συµβολαιογράφους: Τρεις χιλιάδες διακόσιοι συµβολαιο-
γράφοι εµπλέκονται για τις ανώνυµες εταιρείες και τις ΕΠΕ. Προ-
χωράει στα επιµελητήρια, περίπου εκατό και εµπλέκει και τα
ΚΕΠ, εκατό περίπου, τα οποία φόρτωσε, µέσα στο νόµο πλειάδα
διαδικασιών όπως για παράδειγµα την παραλαβή όλων των εγ-
γράφων και τη συνοµιλία τους µε όλες τις επιχειρήσεις του Κρά-
τους: δηλαδή µε τον ΟΑΕΔ, µε τον ΟΑΕΕ, µε το TAXIS κ.λπ.. Και
βέβαια να εισπράττουν και χρήµατα γι’ αυτές τις υπηρεσίες.

Αναρωτιέµαι αν τα ΚΕΠ µπορούν από το νόµο να κάνουν αυτή
τη δουλειά και πολύ περισσότερο να κάνουν και έλεγχο νοµιµό-
τητας.

Όλα αυτά δηµιούργησαν στην επιχειρηµατική κοινότητα µια
απίστευτη σύγχυση. Πού θα πάνε οι επιχειρήσεις όταν ο φυσι-
κός τους χώρος είναι τα επιµελητήρια;

Επιπλέον, δεν µειώθηκε και το κόστος. Το «Ενιαίο Τέλος» που
αποκαλείτε «Γραµµάτιο Ενιαίου Κόστους Σύστασης Εταιρείας»,
δεν περιλαµβάνει το Φόρο Συγκέντρωσης Κεφαλαίου, την αµοιβή
των συµβολαιογράφων και το παράβολο της Επιτροπής Αντα-
γωνισµού.

Αυτό νοµίζω, κύριε Υπουργέ, οδήγησε τον κ. Χρυσοχοΐδη, σύµ-
φωνα µε δηµοσιεύµατα για να µην παρεξηγηθώ, να αποκαλέσει
το νόµο της κ. Κατσέλη «νεοφιλελεύθερη σαχλαµάρα». Διότι δεν
µπορώ να πιστέψω ότι επί της αρχής υπάρχει διαφωνία του κ.
Χρυσοχοΐδη. Αν είναι δυνατόν! 

Κύριοι συνάδελφοι, η πιο βασική διάσταση της επιχειρηµατι-
κότητας, είναι ο χρόνος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και επειδή αναφέροµαι στο χρόνο να σας πω και κάτι άλλο.
Το µνηµόνιο σας θέτει καταληκτική ηµεροµηνία για να εφαρ-

µοστεί ο νόµος το Μάρτιο. Εσείς, κάθεστε και τον κοιτάτε. Πρέ-
πει λοιπόν να δεσµευτείτε: Θα τον αλλάξετε αυτόν τον νόµο ή θα
τον ενεργοποιήσετε ως έχει; Άλλος δρόµος δεν υπάρχει. Μιλάτε
για αναθέρµανση της οικονοµίας αλλά πρέπει να την αποδείξετε
µε πράξεις.

Γιατί σήµερα οι πάντες σ’ αυτήν τη χώρα, οι άνεργοι, οι επι-
χειρήσεις έχουν µια θηλιά περασµένη στο λαιµό τους δεν αντέ-
χουν άλλο.

Αν κύριε Υπουργέ -και κλείνω - η Κυβέρνηση είχε πλεόνασµα
αναπτυξιακού σχεδίου, αναπτυξιακής στρατηγικής ίσως να µην
χρειάζονταν όλα αυτά. Αλλά έχει έλλειµµα. Σε αυτό το έλλειµµα
προσκρούουν οι επενδύσεις και όχι µόνο στη γραφειοκρατία,
στην έλλειψη ρευστότητας και στη χαµηλή ανταγωνιστικότητα.

Κύριε Υπουργέ. Αφού δεν έχετε στρατηγική -και είµαι βέβαιος
γι’ αυτό- κατεβάστε ιδέες και κάντε τις έργο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υπουργός Οικονο-
µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, ο κ. Ρόβλιας έχει το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας):  Δεν θα καθυστερήσω, κύριε
Πρόεδρε.

Ήθελα να απαντήσω στον εκλεκτό συνάδελφο σε σχέση µε το
σηµείο της οµιλίας του ότι δήθεν ο κ. Χρυσοχοΐδης αποκάλεσε το
νόµο της κ. Κατσέλη «νεοφιλελεύθερη σαχλαµάρα».

Κύριε συνάδελφε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Σύµφωνα µε δηµοσιεύ-

µατα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας):  Ναι. Αυτό ακριβώς. Θέλω να
σας πω ότι ήµουν παρών στο συγκεκριµένο ΚΤΕ. Τέτοιες φρά-
σεις δεν ελέχθησαν και πολύ περισσότερο δεν ελέχθησαν για το
συγκεκριµένο νόµο που τροποποίησε το νόµο του 2005.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Επαναλαµβάνω, σύµ-
φωνα µε δηµοσιεύµατα.
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Περισσότερα θα σας πω κατά
την αγόρευσή µου. Ήθελα, όµως, να υπάρξει αυτή η διευκρίνιση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άδωνις Γεωργιά-
δης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, προφα-
νώς δεν θα µπορούσε να είχε αποκαλέσει το νόµο της κ. Κατσέλη
«νεοφιλελεύθερη σαχλαµάρα» ο κ. Χρυσοχοΐδης. Οτιδήποτε έχει
να κάνει µε το νεοφιλελευθερισµό και την κ. Κατσέλη νοµίζουµε
όλοι ότι δεν µπορεί να έχει καµµία απολύτως σχέση. 

Αν κρίνουµε, όµως, από την εφαρµογή του νόµου, δηλαδή ότι
έχουν περάσει τόσοι πολλοί µήνες και στην πραγµατικότητα δεν
έχει λειτουργήσει καθόλου, θα µπορούσαµε να πούµε µε ειλι-
κρίνεια ότι είναι απλώς µία σαχλαµάρα. Όχι νεοφιλελεύθερη. Σα-
χλαµάρα όµως. Διότι το πρώτο που πρέπει να έχει ένας νόµος
είναι να λειτουργεί. 

Αν εδώ ερχόµαστε, κύριε Υπουργέ, λέτε εσείς ωραίες κουβέ-
ντες –όχι εσείς ως φυσικό πρόσωπο, εννοώ ως Κυβέρνηση- λέµε
εµείς δικές µας ωραίες κουβέντες, ψηφίζουµε, δεν ψηφίζουµε,
φεύγει ένας νόµος, φεύγουµε από εδώ και τελικά ερχόµαστε
µετά από έξι µήνες και ανακαλύπτουµε ότι ο νόµος αυτός δεν
έχει καµµία πρακτική εφαρµογή, µε συγχωρείτε, αλλά αυτό είναι
µία σαχλαµάρα. Κάναµε µία σαχλαµάρα. Ξοδέψαµε το χρόνο
µας, ξοδέψαµε χρήµατα του ελληνικού λαού, δαπανώντας εδώ
χρόνο από το Κοινοβούλιο, για να φτιάξουµε κάτι που τελικά δεν
λειτουργεί. 

Άρα, το πρώτο που πρέπει να µας πείτε –κι αυτό θα περιµέ-
νουµε να ακούσουµε στην αγόρευσή σας µε πολύ µεγάλη προ-
σοχή- είναι γιατί φτιάξατε ένα νόµο ο οποίος τελικά δεν
λειτουργεί. Έχει γι’ αυτό κάποια ευθύνη η Κυβέρνηση; Έχετε να
µας πείτε κάποια δικαιολογία, γιατί ενώ σε αυτό το Κοινοβούλιο
µας έλεγε η κ. Κατσέλη πόσο πρακτικός είναι ο νόµος της και
πόσο θα συντοµεύσει τις διαδικασίες και πόσο αλλάζει το επι-
χειρηµατικό περιβάλλον στην Ελλάδα, τελικώς τίποτα απ’ όλα
όσα είπατε δεν έγινε;

Για να απαντήσω λίγο και στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
στον κ. Χατζηδάκη ιδιαίτερα: 

Ανέφερε πριν, κύριε Υπουργέ, ο κ. Μουσουρούλης για τις προ-
βλέψεις του µνηµονίου ως προς το συγκεκριµένο θέµα και την
καταληκτική ηµεροµηνία του Μαρτίου για την εφαρµογή του
νόµου «Περί απλουστεύσεων των διαδικασιών». Ξέρετε, το τρι-
σκατάρατο και επάρατο για τη Νέα Δηµοκρατία µνηµόνιο, έχει
ορισµένες θετικές προβλέψεις χρόνου. Εγώ τις κρίνω εξαιρετι-
κώς θετικές. Και θα σας αποδείξω γιατί, κύριε Χατζηδάκη:

Ειρήσθω εν παρόδω, ο νόµος τον οποίο προτείνετε είναι πάρα
πολύ καλός. Αν εµένα µε ρωτούσατε αν θα τον ψήφιζα, σας λέω
ευθέως ότι θα τον ψήφιζα. Μακάρι να ψηφιζόταν σήµερα και να
λειτουργούσε αύριο. Και το λέω όχι µόνο ως Βουλευτής, αλλά
και ως επιχειρηµατίας. 

Γράφετε, λοιπόν, εσείς στην αιτιολογική σας έκθεση: «Παράλ-
ληλα το 2005 ενεργοποιήθηκε από το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
«ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟΤΗΤΑ» και ολοκληρώθηκε το 2008 το συγχρη-
µατοδοτούµενο έργο ανάπτυξης του σχετικού λογισµικού και των
υποδοµών πληροφορικής για το ΓΕΜΗ, οι οποίες έχουν εγκατα-
σταθεί στην Κεντρική Ένωση Επιµελητηρίων Ελλάδος…» κ.λπ.. 

Θέλω να υπενθυµίσω για λόγους ιστορίας στο Σώµα, ότι η Νέα
Δηµοκρατία εγκατέλειψε την εξουσία τον Οκτώβριο του 2009,
δηλαδή ένα χρόνο -τέλος πάντων κάποιους µήνες, αρκετούς
µήνες πάντως για να γίνει µία νοµοθετική πρωτοβουλία, πράξη-
µετά την ολοκλήρωση του Προγράµµατος «ΑΝΤΑΓΩΝΙΣΤΙΚΟ-
ΤΗΤΑ» και άρα, του βασικού εργαλείου της ηλεκτρονικής δια-
συνδέσεως για να ψηφιστεί αυτός ο νόµος. 

Αν τότε είχατε µία δέσµευση ενός τότε τρισκατάρατου µνηµο-
νίου που έλεγε στο Χατζηδάκη –σε εσάς προσωπικά- «έχεις πε-
ριθώριο, κύριε Χατζηδάκη, έναν, δύο, τρεις µήνες να µας το
φέρεις στη Βουλή για να λυθούν τα προβλήµατα της χώρας», πι-
θανόν να είχατε ψηφίσει αυτό το νόµο προτού αποχωρήσετε και
να είχατε γλιτώσει από την ταλαιπωρία πάρα πολλούς ανθρώ-
πους.

Να, λοιπόν, γιατί το να υπάρχουν συγκεκριµένες χρονικές δε-

σµεύσεις όχι µόνο δεν είναι κακό, αλλά για το δικό µας ειδικό
κράτος ενδεχοµένως να είναι και εξαιρετικά ευεργετικό, κύριε
Υπουργέ.

Θέλω να σας µιλήσω µε πολύ µεγάλη ειλικρίνεια. Άκουσα χθες
και εγώ, όπως και όλοι µας, τον Πρόεδρο του ΣΕΒ ο οποίος έκανε
διάφορες προτάσεις -θα µου επιτρέψετε να πω ορισµένες από
αυτές έως και εξοργιστικές- για το πώς πρέπει να µειώσουµε τα
εργασιακά δικαιώµατα. 

Εγώ, ξέρετε, δεν είµαι κανένας εργατοπατέρας, ούτε κανένας
που εµπορεύεται αυτού του είδους τις ευαισθησίες για ψήφους,
όµως πρέπει να σας πω –και σας µιλώ πάλι ως επιχειρηµατίας- το
εργασιακό κόστος είναι ένα πολύ µικρό κοµµάτι της δυσκολίας
µιας επιχειρήσεως στην Ελλάδα; Όχι δεν είναι το πρώτο, δεν
είναι καν το πέµπτο. Εάν, δηλαδή, θέλουµε να µιλήσουµε πράγ-
µατι για το πώς θα βοηθήσουµε την επιχείρηση να αναπτυχθεί
σε αυτό το πραγµατικά πολύ δύσκολο περιβάλλον που ζούµε,
για να φθάσουµε στο εργασιακό κόστος, θα πρέπει προηγουµέ-
νως να έχουµε λύσει όλα τα άλλα. Και εάν όλα τα άλλα προβλή-
µατα δεν έχουν λύση, να δούµε εάν θα έπρεπε να φτάσουµε και
εκεί, όπου πραγµατικά πλήττουµε την ίδια την κοινωνική συνοχή.

Θα σας πω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι έχω φτιάξει στη ζωή
µου επιχειρήσεις σχεδόν όλων των νοµικών µορφών στην Ελλάδα
και ανώνυµη εταιρεία και ΕΠΕ και ΟΕ. Έχω φτιάξει και επιχεί-
ρηση στην Κύπρο.

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ποια είναι η εµπειρία που απεκόµισα;
Για να φτιάξω και για να λύσω την επιχείρηση στην Κύπρο, χρει-
άστηκε να κάνω ένα τηλεφώνηµα στο λογιστή και στο δικηγόρο
µου εκεί και να στείλω ένα e-mail και τα χρήµατα που χρειάζο-
νταν, που ήταν πάρα πολύ λίγα. Για να κάνω το αντίστοιχο
πράγµα στην Ελλάδα, έπρεπε στην κυριολεξία «να φτύσω αίµα».
Και ξέρετε πόσο επιζήµιο για µια επιχείρηση είναι αυτό; Είναι βα-
σικός παράγων για να µην ξεκινήσει κάποιος να κάνει κάτι. 

Λέµε, λοιπόν, ότι το καράβι βουλιάζει και ερχόµαστε εδώ ως
Κοινοβούλιο και λέµε ότι ψηφίσαµε ένα νόµο τον Ιούνιο και δεν
έχει λειτουργήσει µέχρι τον Δεκέµβριο. Αλλά τώρα µας είπε η
συµπαθεστάτη κ. Μπατζελή, πως ο κ. Χρυσοχοϊδης θα φέρει νέα
νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία θα λύνει τα προβλήµατα και
δεν θα είναι δύο τα βήµατα που λέει η Νέα Δηµοκρατία, αλλά θα
είναι ένα το βήµα που λέει τώρα η κ. Μπατζελή.

Μα, γιατί χάνουµε χρόνο; Θέλω να µου απαντήσετε γιατί χά-
νουµε χρόνο, αφού όλοι συµφωνούµε ότι ο τρόπος και η γρα-
φειοκρατία στην Ελλάδα είναι τόσο µεγάλα που καταστρέφουν
την επιχειρηµατική δραστηριότητα. Εκείνοι λένε δύο βήµατα,
εσείς λέτε ένα βήµα. Πολύ ωραία! Συµφωνώ µε το ένα. Καµµία
αντίρρηση, αλλά κάντε το, γιατί στην επιχείρηση δεν µετράει
µόνο η πρόθεση, µετράει και ο χρόνος, κύριε Χατζηδάκη. Αυτός
ο χρόνος που πέρασε, στον οποίο δεν ψηφίσατε αυτό το νόµο
εσείς, έχει κοστίσει στην ελληνική οικονοµία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Εγώ;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Η κυβέρνησή σας κι εσείς

ως Υπουργός. Μπορούσατε κι εσείς να το φέρετε. Γιατί όχι εσείς;
Κι εσείς προσωπικά, Γιατί όχι; Δεν κατάλαβα γιατί. Μέλος της κυ-
βερνήσεως ήσασταν. Τι ήσασταν; Περαστικός;

Επανέρχοµαι. Εάν η κυβέρνησή σας το είχε κάνει αυτό, θα είχε
γλιτώσει το ελληνικό κράτος πολλά χρήµατα σε εργασιακό κό-
στος. Γιατί, λοιπόν, να µη συζητήσουµε γι’ αυτές τις ανεπάρκειες;

Κλείνω µόνο µε µία ιστορική επισήµανση, για να καταλαβαί-
νουµε «σε ποια χώρα ζούµε, Αλέκο» και µε ποιους ανθρώπους
συνοµιλούµε. 

Σε αυτό το Κοινοβούλιο –κύριε Χατζηδάκη σας ενδιαφέρει-
είχα φέρει το προεκλογικό πρόγραµµα της Νέας Δηµοκρατίας
του 2004. Υπενθυµίζω ότι δεν είχατε εκδώσει το 2007, είχατε
αφήσει το ίδιο για δύο εκλογικές αναµετρήσεις. 

Σε εκείνο το προεκλογικό σας πρόγραµµα είχα σηµειώσει ότι
είχατε τριάντα έξι αναφορές στην πάταξη της γραφειοκρατίας.
Ήταν Υπουργός ο κ. Αλογοσκούφης τότε και του έδειχνα τις σε-
λίδες. Εδώ, σε αυτό το Βήµα γύρναγα τις σελίδες και έλεγα: «Να,
µία φορά, δύο φορές, τρεις φορές, τέσσερις φορές, πέντε
φορές». Ωραία! Κυβερνήσατε πεντέµισι χρόνια. Ποια είναι τα
αποτελέσµατα που έχετε να παρουσιάσετε ως προς την πάταξη
της γραφειοκρατίας; Κανένα! Έχουµε ένα Κώδικα Βιβλίων και
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Στοιχείων τέτοιον, φτιαγµένο µοναδικό στην Ευρώπη, µόνο και
µόνο για να µπαίνει ο εφοριακός σε µία επιχείρηση και να έχει
λόγους να σου βρίσκει παραβάσεις για να τα παίρνει. Για κανέ-
ναν άλλο λόγο. Και δεν καταφέρατε µετά από πεντέµισι χρόνια
ούτε αυτό να εξαφανίσετε. Αυτές είναι οι ανεπάρκειες, τις οποίες
σας καταλογίζουµε και ευχόµαστε τα λάθη του παρελθόντος να
γίνονται διδάγµατα για το µέλλον.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα µόνο δύο απαντήσεις: Πρώτον, γιατί
δεν λειτούργησε ο νόµος Κατσέλη και εάν έχετε κάποια ευθύνη
ως Κυβέρνηση γι’ αυτό, για το χαµένο δηλαδή χρόνο και δεύτε-
ρον, αυτά που µας είπε η κ. Μπατζελή, πότε θα γίνουν; Κανονικά
έπρεπε να γίνουν σήµερα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας):   Ποια λέτε;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Η απλοποίηση της διαδι-
κασίας µε ένα βήµα, που θα είναι ο νόµος που θα φέρει ο κ. Χρυ-
σοχοίδης ακόµη καλύτερος. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας, κ. Σταύρος Καλογιάννης, έχει το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµφωνούµε όλοι ότι η οικονο-

µική κατάσταση σήµερα στη χώρα είναι εξαιρετικά δύσκολη. Τα
µέτρα που έχει επιβάλει το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο είναι ου-
σιαστικά αµιγώς ταµειακού χαρακτήρα. Περιορίζονται οι δηµό-
σιες δαπάνες µε τη µείωση των µισθών, των συντάξεων, των
επιδοµάτων και επιχειρείται από την Κυβέρνηση η αύξηση των
κρατικών εσόδων µόνο δια της επιβολής νέων φορολογικών επι-
βαρύνσεων.

Ταυτόχρονα, όµως, οι οφειλές των συµπολιτών µας στα ασφα-
λιστικά ταµεία και στις εφορίες διογκώνονται καθηµερινά. 

Επιτρέψτε µου, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, στο σηµείο αυτό να
κάνω µία πολύ µικρή αναφορά στη συζήτηση που έγινε σήµερα
το πρωί στο Κοινοβούλιο µε δική σας πρωτοβουλία, για το θέµα
της γαλακτοβιοµηχανίας ΔΩΔΩΝΗ. Η απάντηση που έδωσε ο αρ-
µόδιος Υφυπουργός Οικονοµικών στην επίκαιρη ερώτησή σας
νοµίζω ότι ξεκαθαρίζει απολύτως τα πράγµατα.

Η Αγροτική Τράπεζα έχει προαποφασίσει να πουλήσει τη «ΔΩ-
ΔΩΝΗ». Επιτρέψτε µου, όµως, να πω ότι η τακτική που ακολου-
θεί η Κυβέρνηση είναι απαράδεκτη. Κατ’ αρχάς, δεν έχει
ενηµερώσει κανέναν απολύτως στην Ήπειρο. Από την οµιλία σας
το πρωί στο Κοινοβούλιο κατάλαβα ότι δεν έχει ενηµερώσει ούτε
τους συναδέλφους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Δεν γνωρίζουµε µε
ποιον τρόπο θα πουληθεί από την Κυβέρνηση η ΔΩΔΩΝΗ. Δεν
γνωρίζουµε, εάν έχει γίνει αποτίµηση της βιοµηχανίας. Δεν γνω-
ρίζουµε, επίσης, εάν προτιµηθούν οι κτηνοτρόφοι κατά τη διαδι-
κασία πώλησης, οι υγιείς κτηνοτρόφοι και οι υγιείς συνεταιρισµοί
τους. Αυτό είναι ένα θέµα µείζονος σηµασίας για ολόκληρη την
Ήπειρο. Θα ήθελα να σας ευχαριστήσω και εγώ ως Ηπειρώτης,
ως Γιαννιώτης, για την πρωτοβουλία που πήρατε. Η Κυβέρνηση,
όµως, οφείλει να δώσει εξηγήσεις σε όλους τους Ηπειρώτες για
το θέµα αυτό. 

Επανέρχοµαι στο θέµα που συζητάµε. Πιστεύω απολύτως ότι
θα συµφωνήσουµε επίσης όλοι µας, ότι θα πρέπει η Κυβέρνηση
να πάρει επιτέλους µέτρα ανάπτυξης της οικονοµίας και τόνωσης
της ιδιωτικής πρωτοβουλίας. Δυστυχώς, όµως και µε πράξεις και
µε παραλείψεις έχει εξουδετερώσει πλήρως το αναπτυξιακό σκέ-
λος της οικονοµίας.

Αναφέρω ενδεικτικά ότι πρώτον, παρά το γεγονός ότι το ΕΣΠΑ
αποτελεί ίσως το πιο βασικό εργαλείο ανάπτυξης, οι µέχρι σή-
µερα απορροφήσεις του είναι εξαιρετικά χαµηλές. Τα περισσό-
τερα προγράµµατα υλοποιούνται ουσιαστικά µε τα έργα-
γέφυρες του Γ’ Κοινοτικού Πλαισίου Στήριξης. Τη χαµηλότερη
δε απορρόφηση πόρων από τα προγράµµατα του ΕΣΠΑ, κάτω
από το 2%, εµφανίζει το πρόγραµµα για τη διοικητική µεταρ-
ρύθµιση, το οποίο θα µπορούσε να ενισχύσει ουσιαστικά το σχέ-
διο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Δεύτερον, όσον αφορά τον αναπτυξιακό νόµο, η προηγούµενη
Υπουργός Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότητας είχε δεσµευθεί
στη Βουλή ότι τον περασµένο Απρίλιο αρχικά και στη συνέχεια το
Μάιο θα έφερνε νέο επενδυτικό νόµο. Τελικά το καλοκαίρι κατε-

τέθη ένα προσχέδιο του νέου αναπτυξιακού νόµου. Άλλαξε εν τω
µεταξύ ο Υπουργός και πήρε πίσω το προσχέδιο νόµου, το οποίο
είχε εγκρίνει το Υπουργικό Συµβούλιο. Είναι απίστευτα τα πράγ-
µατα τα οποία συµβαίνουν. Έχουµε φτάσει στα Χριστούγεννα και
ακόµη δεν έχουµε στη Βουλή προσχέδιο νέου αναπτυξιακού
νόµου!

Τρίτον, έχουν σταµατήσει επί ένα και πλέον χρόνο οι συµπρά-
ξεις ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα. 

Τέταρτον, το δηµόσιο έχει ουσιαστικά κηρύξει στάση πληρω-
µών. Δεν πληρώνει, δεν καταβάλλει ούτε τις συντάξεις στους
νέους συνταξιοδοτούµενους, δεν πληρώνει επενδυτές, δεν πλη-
ρώνει τους κατασκευαστές, οφείλει στους εργολάβους, δεν επι-
στρέφει τον ΦΠΑ. Αναρωτιέται, συνεπώς, κάθε καλόπιστος
πολίτης, πώς είναι δυνατόν η χώρα να βγει από το τέλµα στο
οποίο βρισκόµαστε µε τη συγκεκριµένη πολιτική που ακολου-
θείτε. Οφείλει –είναι προφανές αυτό- η Κυβέρνηση να αναλάβει
πρωτοβουλίες τόνωσης και της ιδιωτικής πρωτοβουλίας και της
ρευστότητας στην αγορά. 

Εµείς ακολουθούµε µια πάρα πολύ υπεύθυνη στάση. Το γεγο-
νός ότι από τον περασµένο Μάρτιο έχουµε καταθέσει συγκεκρι-
µένη πρόταση νόµου –αυτή που συζητάµε σήµερα- για την
τόνωση της επιχειρηµατικότητας, είναι απόδειξη της πολιτικής
µας ευθύνης. Η πρότασή µας είχε ως κύριο στόχο την απλοποί-
ηση της διαδικασίας ίδρυσης µιας εταιρείας µε την αξιοποίηση
του νέου Ηλεκτρονικού Γενικού Εµπορικού Μητρώου. Σκοπεύ-
αµε στην περαιτέρω µείωση του χρόνου και του κόστους της δια-
δικασίας, διότι –και απαντάω στο συνάδελφο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού- έχουν γίνει πολύ σηµαντικά βήµατα
στην κατεύθυνση αυτή τα προηγούµενα χρόνια επί Νέας Δηµο-
κρατίας -αναφέροµαι στο ν.3419/2005 –θέλουµε να ενισχύσουµε
ακόµα περισσότερο την επιχειρηµατικότητα στη χώρα.

Την προηγούµενη εβδοµάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
έγινε στα Γιάννενα η Γενική Συνέλευση της Κεντρικής Ένωσης
Επιµελητηρίων της χώρας, τις εργασίες της οποίας παρακολού-
θησα. Σας διαβεβαιώνω ότι το θέµα το οποίο κυριάρχησε ήταν το
Γενικό Εµπορικό Μητρώο. 

Η πρόταση νόµου περιελάµβανε δυο µέρη: Το πρώτο αφο-
ρούσε τις ειδικές ρυθµίσεις που διέπουν τη λειτουργία του Γενι-
κού Εµπορικού Μητρώου, ενώ στο δεύτερο µέρος περιλαµβά-
νονται οι αλλαγές που θα έπρεπε να γίνουν στο θεσµικό πλαίσιο
των ανωνύµων εταιρειών, των εταιρειών περιορισµένης ευθύνης,
των προσωπικών εµπορικών εταιρειών, έτσι ώστε το νοµικό κα-
θεστώς να είναι συµβατό µε τις ρυθµίσεις περί ΓΕΜΗ. 

Συζητάµε, όµως, µια πρόταση νόµου, όπως πολύ ορθά είπε ο
εισηγητής µας, την οποία αναλύσαµε στην αρµόδια Επιτροπή τον
περασµένο Μάιο. Στη συνέχεια η Κυβέρνηση έφερε δικό της σχε-
τικό νοµοσχέδιο, ψηφίστηκε τον Ιούνιο και εκ των υστέρων ερ-
χόµαστε να συζητήσουµε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας. Η
Κυβέρνηση ουσιαστικά µεθόδευσε να έρθει η πρότασή µας στη
Βουλή, µε πάρα πολύ µεγάλη καθυστέρηση. Παρ’ όλα αυτά είναι
πολύ χρήσιµη η συζήτηση που γίνεται στο Κοινοβούλιο, διότι
αναδεικνύει πολλά πράγµατα, τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί
η Κυβέρνηση, τα κενά που υπάρχουν στη νοµοθεσία και τα οποία
ανέδειξαν οι προηγούµενοι συνάδελφοί µου της Νέας Δηµοκρα-
τίας. 

Η πρόταση νόµου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την οποία εί-
χαµε καταθέσει, ήταν πλήρης. Αυτό ακούστηκε από όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής. Αποτελούσε µια µοναδική ευκαιρία η
υιοθέτησή της, βοηθώντας ακόµη περισσότερο τις νέες επιχει-
ρήσεις και το επιχειρείν σήµερα στη χώρα µας.  Ως υπεύθυνη
Αντιπολίτευση συνεχίζουµε το έργο µας, συνεχίζουµε να κατα-
θέτουµε συγκεκριµένες προτάσεις. Από τον περασµένο Ιούλιο
εκκρεµεί στο Κοινοβούλιο πρόταση νόµου για την ανάπτυξη των
επιχειρηµατικών πάρκων, προκειµένου να εκσυγχρονιστεί πε-
ρισσότερο το επιχειρηµατικό περιβάλλον στη χώρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν αποµένει στην Κυβέρνηση, παρά να φέρει στην Ολοµέλεια

της Βουλής, τη συγκεκριµένη πρόταση νόµου και να την αποδε-
χθεί.
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Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Καλογιάννη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
δυο εκπαιδευτικοί από το 5ο Γυµνάσιο Αγίας Παρασκευής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ολοκληρώνουµε τον κατάλογο των οµιλητών µε τη Βουλευτή

της Νέας Δηµοκρατίας  κ. Όλγα Κεφαλογιάννη.
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η γρα-

φειοκρατία αποτελεί το σηµαντικότερο πρόβληµα που αντιµετω-
πίζει η επιχειρηµατικότητα στην Ελλάδα. Το κόστος της αποτελεί
πραγµατικό αποτρεπτικό παράγοντα για την εθνική ανταγωνι-
στικότητα και ανάπτυξη, περιορίζοντας την αποδοτικότητα, τόσο
των ιδιωτικών επιχειρήσεων όσο και των δηµοσίων οργανισµών.

Η επιχειρηµατικότητα στην Ελλάδα ασφυκτιά και περιορίζεται
από το δαιδαλώδες και πολύπλοκο ρυθµιστικό πλαίσιο που διέ-
πει τη λειτουργία των επιχειρήσεων, του οποίου οι αρνητικές επι-
πτώσεις εντείνονται περαιτέρω από την παρουσία συναρµο-
διοτήτων και επικαλύψεων µεταξύ του πλήθους των εµπλεκόµε-
νων δηµόσιων φορέων. 

Μέσα σε αυτόν τον πραγµατικό λαβύρινθο του νοµοθετικού
και διοικητικού συστήµατος ο Έλληνας επιχειρηµατίας προσπα-
θεί να ιδρύσει και να λειτουργήσει την επιχείρηση του σε χρόνο
ελέγχων και αδειοδότησης και µε κόστος πολλαπλάσιο από τους
αντίστοιχους των υπόλοιπων κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Το κόστος της γραφειοκρατίας στην Ελλάδα υπολογί-
ζεται στο 6,8% του ΑΕΠ, σύµφωνα µε τα επίσηµα στοιχεία του
ΟΟΣΑ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το 6,8% του ΑΕΠ διασπαθί-
ζεται από τις επιχειρήσεις, αλλά και το κράτος για τη συµµόρ-
φωση µε περιττές και δίχως προστιθέµενη αξία ρυθµίσεις και
διαδικασίες οι οποίες στραγγίζουν τη ρευστότητα των επιχειρή-
σεων και αυξάνουν το κόστος λειτουργίας των δηµοσίων οργα-
νισµών. 

Η µείωση των διοικητικών βαρών, κατά 25%, ένας στόχος τον
οποίο η Ελλάδα έχει δεσµευτεί να επιτύχει µέχρι το 2013, θα τρο-
φοδοτούσε το ΑΕΠ της χώρας µε 5,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αντι-
λαµβάνεστε, εποµένως, τη σηµασία της µείωσης των διοικητικών
βαρών, ειδικά στην παρούσα οικονοµική κατάσταση. Τα διοικη-
τικά βάρη, όµως, δεν µειώνονται µε εξαγγελίες, αλλά µε την
εφαρµογή συγκεκριµένων ρυθµιστικών πολιτικών, όπως αυτή
που προτείνουµε σήµερα και η οποία σε αντίθεση µε το εαρινό
νόµο του Υπουργείου Ανάπτυξης διαλαµβάνει όλων των θεµά-
των, στα οποία η εφαρµογή των καλών προθέσεων απλούστευ-
σης έχει προσκρούσει καθιστώντας το νόµο 3853 µέχρι σήµερα
ανενεργό.

Η µείωση της γραφειοκρατίας θα πρέπει να αποτελέσει πραγ-
µατική εθνική πολιτική προτεραιότητα για την αντιµετώπιση των
συνεπειών της οικονοµικής κρίσης και την επάνοδο της χώρας
στην ανάπτυξη και την ευηµερία µέσα από την ανάπτυξη ενός
νέου µοντέλου κράτους, το οποίο θα λειτουργεί υποστηρικτικά
ως προς την επιχειρηµατικότητα και θα ανταποκρίνεται µε τον
πλέον ανταποδοτικό τρόπο στις ανάγκες των πολιτών και των επι-
χειρήσεων. Στην αναγκαία αυτή πάταξη της γραφειοκρατίας και
την προώθηση της επιχειρηµατικότητας αποσκοπεί η συγκεκρι-
µένη νοµοθετική πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας.

Μια πρωτοβουλία η οποία αντιµετωπίζει την παθογένεια της
γραφειοκρατίας στις πραγµατικές ρίζες και πηγές της όπως την
ασάφεια του ρυθµιστικού πλαισίου, την έλλειψη προτυποποίη-
σης των διαδικασιών, την παρουσία συναρµοδιοτήτων και επικα-
λύψεων και την υποχρέωση συµµόρφωσης των επιχειρήσεων µε
περιττές διαδικασίες και ελέγχους.

Μονάχα µέσα από τη µείωση της γραφειοκρατίας και τον διοι-
κητικών βαρών που αυτή δηµιουργεί στις επιχειρήσεις, µπορεί
πραγµατικά να προωθηθεί η ανταγωνιστικότητα και η ευελιξία

των ελληνικών επιχειρήσεων και να δηµιουργηθεί ένα ελκτικό για
τις ξένες επενδύσεις ρυθµιστικό περιβάλλον στη χώρα µας.

Συνεπώς ορθώς και επιβεβληµένα, σύµφωνα µε τις εθνικές
ανάγκες, η συγκεκριµένη νοµοθετική πρόταση στοχεύει στη µεί-
ωση της γραφειοκρατίας τόσο σε επίπεδο επιχειρήσεων όσο και
σε επίπεδο Δηµόσιας Διοίκησης και ενδοδιοικητικών βαρών. 

Ειδικότερα η πρόταση νόµου της Νέας Δηµοκρατίας, µέσα
από την τυποποίηση των διαδικασιών και τον περιορισµό των συ-
ναρµοδιοτήτων, επεµβαίνει στον περιορισµό του κόστους της
γραφειοκρατίας σε τρία βασικά στάδια του κύκλου ζωής των επι-
χειρήσεων: Τη σύσταση των επιχειρήσεων, τη µεταβολή των δρα-
στηριοτήτων τους, τη λύση της λειτουργίας τους. Τρεις φάσεις
της λειτουργίας των επιχειρήσεων οι οποίες επιδρούν ιδιαίτερα
αρνητικά ως προς την ανταγωνιστικότητα. 

Η µείωση της γραφειοκρατίας στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο
επιχειρείται µέσα από την εισαγωγή µιας πραγµατικά καινοτό-
µας και δραστικής πολιτικής για την πάταξη της στην αγορά και
το δηµόσιο τοµέα. Μια πολιτική η οποία βασίζεται στην τυποποί-
ηση και απλούστευση των διαδικασιών σύστασης, µεταβολής και
λύσης των επιχειρήσεων, στην οµογενοποίηση των διαδικασιών
για το σύνολο των επιχειρήσεων, στο δραστικό περιορισµό των
συναρµοδιοτήτων, στην προώθηση την ολοκληρωµένης παρο-
χής υπηρεσιών ηλεκτρονικής διακυβέρνησης προς τις επιχειρή-
σεις, e-ΓΕΜΗ και την παροχή του συνόλου των υπηρεσιών από
ένα µοναδιαίο σηµείο επαφής και συνδιαλλαγής του υποψηφίου
επιχειρηµατία µε τις δηµόσιες υπηρεσίες, one stop shop serv-
ices επιµελητήρια και επικουρικά τα ΚΕΠ. 

Η τυποποίηση των διαδικασιών σύστασης, µεταβολής και
λύσης του συνόλου των επιχειρήσεων, η καθιέρωση του πρότυ-
που καταστατικού και του ενιαίου τέλους ίδρυσης επιχειρήσεων
καθώς και η λειτουργία του e-ΓΕΜΗ, για την καταχώρηση και
εποπτεία των επιχειρήσεων, αποτελούν δράσεις οι οποίες εγ-
γυώνται τον πραγµατικό περιορισµό της γραφειοκρατίας.

Η απλούστευση των υφιστάµενων διαδικασιών ίδρυσης και λει-
τουργίας των επιχειρήσεων σε συνδυασµό µε τη χρησιµοποίηση
αποτελεσµατικών εφαρµογών ηλεκτρονικής διοίκησης, περιορί-
ζει το χρόνο συµµόρφωσης µε τις ρυθµιστικές υποχρεώσεις, ενώ
παράλληλα προωθεί τη διαφάνεια στην όλη διαδικασία.

Η καθιέρωση της υπηρεσίας µιας στάσης για τη σύσταση των
επιχειρήσεων αποτελεί βασική τοµή της συγκεκριµένης πρότα-
σης για την προώθηση της επιχειρηµατικότητας, καθώς συγκε-
ντρώνει σε ένα και µοναδικό φορέα το σύνολο των διάσπαρτων
αρµοδιοτήτων σε υπηρεσίες του δηµοσίου τοµέα. Η συγκέ-
ντρωση των αρµοδιοτήτων σε ένα σηµείο επαφής για τον επιχει-
ρηµατία και η καθιέρωση µιας και µοναδικής επίσκεψης σε αυτό
για τη σύσταση της επιχείρησης αποτελεί τη βάση για τη µείωση
των διοικητικών βαρών –χρόνος, κόστος- µέσα από την πλέον
αποδοτική και ποιοτική παροχή των απλουστευµένων υπηρεσιών
προς τις επιχειρήσεις, όπως αυτές ορίζονται στον προτεινόµενο
νόµο. 

Η καθιέρωση της θεσµικής µορφής της υπηρεσίας µιας στά-
σης θα συνδράµει περαιτέρω στην αποσυµφόρηση της λειτουρ-
γίας των δηµόσιων φορέων και στον περιορισµό του κόστους
λειτουργίας που προκύπτει από τις συναρµοδιότητες και την έλ-
λειψη συντονισµού.

Οι υπηρεσίες µιας στάσης µειώνοντας τη γραφειοκρατία και
τις συναρµοδιότητες εξυπηρετούν πληρέστερα και σύµφωνα µε
τις εξειδικευµένες ανάγκες τους επιχειρηµατίες, ενώ παράλληλα
βελτιώνουν την ποιότητα εργασίας των δηµοσίων υπαλλήλων
µέσω της τυποποίησης των διαδικασιών εξυπηρέτησης των υπο-
ψηφίων επιχειρηµατιών και τη βελτίωση του βαθµού συντονισµού
και συνεργασίας µε τους υπόλοιπους εµπλεκόµενους φορείς. Ο
περιορισµός των σηµείων επαφής του επιχειρηµατία µε τη διοί-
κηση αποµειώνει επιπλέον τις πιθανότητες ανάπτυξης πελατεια-
κών δικτύων και φαινοµένων διαφθοράς. 

Η ψηφιακή παροχή µεγάλου µέρους των υπηρεσιών προς τις
επιχειρήσεις και ιδιαίτερα η λειτουργία του e-ΓΕΜΗ λειτουργεί
συµπληρωµατικά ως προς την καθιέρωση των υπηρεσιών µιας
στάσης για τους επιχειρηµατίες, συµβάλλοντας περαιτέρω στον
περιορισµό του κόστους και του χρόνου συµµόρφωσης, καθώς
και στην άρση των γεωγραφικών περιορισµών που αντιµετωπί-
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ζει η επιχειρηµατικότητα στην περιφέρεια. 
Η µείωση του χρόνου ίδρυσης των επιχειρήσεων που επιτυγ-

χάνεται για το σύνολο σχεδόν των περιπτώσεων σε δύο ηµέρες,
αποτελεί πραγµατική εγγύηση για την ενίσχυση της επιχειρηµα-
τικότητας και τη λύτρωσή της από τα υφιστάµενα δεσµά της γρα-
φειοκρατίας. Η µείωση της γραφειοκρατίας µέσα από την
απλούστευση των διαδικασιών και την πραγµατική εισαγωγή της
ηλεκτρονικής διακυβέρνησης αποτελεί τη βάση για την ανάπτυξη
της επιχειρηµατικότητας στην Ελλάδα και την πάταξη της δια-
φθοράς. Γιατί η διαφθορά δεν περιορίζεται από την απλή δηµο-
σιοποίηση των αποφάσεων της διοίκησης στο διαδίκτυο, αλλά
απαιτεί τη δηµιουργία ενός ρυθµιστικού πλαισίου και διοικητικού
συστήµατος απλουστευµένου, το οποίο θα χτυπά τη διαφθορά
στη βάση της, η οποία δεν είναι άλλη από τη γραφειοκρατία. 

Η απλούστευση των διαδικασιών και η εισαγωγή των υπηρε-
σιών ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, που εισάγει το προτεινόµενο
νοµοσχέδιο, αποτελούν τη βάση για την προώθηση της επιχει-
ρηµατικότητας, τη βελτίωση της λειτουργίας των δηµοσίων υπη-
ρεσιών και την πάταξη της διαφθοράς.

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Υφυπουργός Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Ρόβλιας, έχει το
λόγο για δώδεκα λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να ευχαριστήσω τους συναδέλφους όλων των Κοµµά-
των για τις εποικοδοµητικές τους παρατηρήσεις στο θέµα του
ΓΕΜΗ και στο θέµα της ίδρυσης εταιρίας σε µια µέρα από υπη-
ρεσία µιας στάσης. 

Οφείλω να οµολογήσω ότι η πρόταση νόµου, την οποία συζη-
τάµε είναι µια καλή πρόταση νόµου. Είναι επιµεληµένη, είναι προ-
σεγµένη. Ήλθε λίγο καθυστερηµένα. Θα µπορούσατε να την
είχατε φέρει, όταν ήσασταν κυβέρνηση, κύριε Χατζηδάκη. Δεν
ξέρω γιατί δεν το κάνατε. Σας πρόλαβε µετά η κ. Κατσέλη µε το
ν. 3853/2010.

Οι δύο νόµοι, η πρόταση νόµου και ο ήδη ισχύων νόµος, έχουν
πολλά κοινά σηµεία. Επιτρέψτε µου, όµως, να σας πω, ότι το πρό-
βληµα δεν είναι νοµοτεχνικό, αλλά είναι τεχνικό. Και αρχίζω να
απαντώ στο γιατί δεν έχει ακόµη εκδοθεί η ΚΥΑ και γιατί δεν άρ-
χισε να εφαρµόζεται η υπηρεσία µιας στάσης που εύλογα όλοι
θέσατε ως ερωτήµατα. 

Κατ’ αρχάς, αντιλαµβάνεστε ότι µπορούµε να συντάξουµε µια
ΚΥΑ, µπορούµε να συντάξουµε µια κοινή υπουργική απόφαση.
Δεν υπάρχει κάποιος που να πιστεύει ότι δεν µπορούµε να συ-
ντάξουµε την κοινή υπουργική απόφαση, για να µην σας πω ότι
η ΚΥΑ είναι έτοιµη. Όµως, το πρόβληµα δεν είναι να τη συντά-
ξουµε, αλλά να µπορεί να εφαρµοστεί. 

Σας είπα ότι το πρόβληµα είναι τεχνικό. Αν δεν λυθούν, λοιπόν,
τα τεχνικά προβλήµατα τα οποία έχουν να κάνουν µε τις υπηρε-
σίες, µε τις διαδικασίες και τη γραφειοκρατία, όσους νόµους και
αν γράψουµε, όσες υπουργικές αποφάσεις και αν συνυπογρά-
ψουµε, πάλι θα κοιταζόµαστε στο τέλος. 

Ελήφθη η πολιτική απόφαση, όπως είχε ληφθεί και από εσάς.
Έγινε και η νοµοθετική ρύθµιση, αλλά τεχνικά το σύστηµα ακόµα
δεν λειτουργεί. Θα λειτουργήσει τον Ιανουάριο. Είναι αυτό το
οποίο σας λέω σήµερα. Επίσης, θέλω να θυµίσω ότι ναι µεν η
υποχρέωση για την ΚΥΑ ήταν να βγει τον Οκτώβριο, αλλά η
έναρξη λειτουργίας του συστήµατος ήταν για τον Ιανουάριο. 

Θέλω, λοιπόν, να ελπίζω ότι δεν θα καθυστερήσουµε ως προς
την έναρξη λειτουργίας της υπηρεσίας µιας στάσης, προκειµέ-
νου να έχουµε την ίδρυση εταιρειών σε µια µέρα. Το δε συνολικό
σύστηµα του ΓΕΜΗ θα λειτουργήσει την άνοιξη. 

Κύριε Χατζηδάκη, τα είπαµε και όταν συζητήθηκε η επίκαιρη
ερώτησή σας. Το 2008, πριν από εσάς, παρέλαβε το Υπουργείο
σας, το Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστι-
κότητας, όπως σήµερα ονοµάζεται, ένα έργο πληροφορικής που
είχε να κάνει µε το ΓΕΜΗ. Όµως, έλειπε ένα ουσιώδες στοιχείο
αυτού του έργου που είναι η αναγκαία προϋπόθεση της λει-
τουργίας του e-ΓΕΜΗ και της λειτουργίας µε ηλεκτρονική µορφή
της υπηρεσίας µιας στάσης. Η βάση δεδοµένων αυτού του έργου

ήταν άδεια. Δεν είχε γίνει µεταφορά των στοιχείων των επιµελη-
τηρίων στην κεντρική βάση δεδοµένων. Αν, λοιπόν, τα στοιχεία
από τα επιµελητήρια όλης της χώρας δεν είναι συγκεντρωµένα
σε µια βάση, δεν µπορεί να λειτουργήσει το σύστηµα. 

Σε αυτό βρέθηκα εγώ µπροστά και γι’ αυτό δεν υπογράφω την
ΚΥΑ. Θα µου πείτε «τώρα το καταλάβατε;». Δεν ξέρω πότε το κα-
ταλάβατε εσείς και πότε το καταλάβαµε εµείς. Εγώ πάντως το
κατάλαβα όταν έγινα Υφυπουργός. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Το είχα πει. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Και τώρα τρέχουµε ...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όµως, είχαµε προειδοποιή-

σει την κ. Κατσέλη. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Δεν ήµουν παρών στις συζητή-
σεις, κύριε Χατζηδάκη. 

Και τώρα τρέχουµε, λοιπόν, πραγµατικά ώστε να γίνει η µετά-
πτωση, όπως λέµε, αυτών των δεδοµένων, δηλαδή των δεδοµέ-
νων όλων των επιχειρήσεων από όλα τα επιµελητήρια της χώρας
στην κεντρική βάση δεδοµένων. Γιατί αλλιώς τι να συζητάµε; 

Δεν θέλω τώρα να αναχθώ στο παρελθόν, ούτε να σας κάνω
αντιπολίτευση. Αναφέρω τα γεγονότα καλοπίστως, όπως καλό-
πιστη ήταν και η δική σας η τοποθέτηση και οµιλία. 

Επιτρέψτε µου, όµως, να πω ότι το µείζον πρόβληµα αυτήν τη
στιγµή της επιχειρηµατικότητας και της οικονοµίας δεν είναι ο
χρόνος ίδρυσης µιας εταιρείας. Εάν σήµερα οι εταιρείες ιδρύο-
νται σε δύο ή σε τρείς µέρες -µπορεί και σε µια εάν τρέξει πολύ
ο δικηγόρος ή ο λογιστής ή ο επιχειρηµατίας- δεν σώζει την κα-
τάσταση εάν αυτό περιοριστεί σε µία µέρα. Σαφώς το θέλουµε,
σαφώς θα περιορίσει τη γραφειοκρατία. Προγραµµατίζουµε –και
αυτό σας καταθέτω σήµερα- ότι από τον Ιανουάριο θα αρχίσει
να λειτουργεί.

Αλλά τα µεγάλα προβλήµατα είναι άλλα. Τα προβλήµατα,
όπως τα ξέρετε και τα έχουµε ξαναπεί, είναι η ανύπαρκτη αυτήν
τη στιγµή ρευστότητα στην αγορά, είναι η γραφειοκρατία που
αφορά τις άδειες λειτουργίας των εταιρειών και είναι και η πολύ
κακή ψυχολογία, το κακό κλίµα που υπάρχει αυτή τη στιγµή στην
αγορά από την πλευρά και των καταναλωτών και των επιχειρη-
µατιών.

Επειδή θίξατε κάποια θέµατα, θα σας δώσω εν συντοµία κά-
ποιες απαντήσεις για κάποιες πολιτικές, οι οποίες σχεδιάζονται
και εφαρµόζονται. Πρώτα-πρώτα την επόµενη ή τη µεθεπόµενη
εβδοµάδα θα περάσει από το Υπουργικό Συµβούλιο το σχέδιο
νόµου της Κυβέρνησης για τις ΒΕΠΕ. 

Αντιλαµβάνοµαι ότι λόγω φόρτου εργασίας της Βουλής δεν
προηγήθηκε η δική σας πρόταση νόµου. Δεν νοµίζω να υπήρχε
άλλη σκοπιµότητα. Ελπίζω και εύχοµαι ότι θα συµµετάσχετε πάλι
εποικοδοµητικά  στη συζήτηση και αυτού του νοµοσχεδίου. Επί-
σης, τις επόµενες εβδοµάδες θα έρθουν στο Υπουργικό Συµ-
βούλιο και εν συνεχεία στη Βουλή, γιατί είναι έτοιµα, ο αναπτυ-
ξιακός νόµος και ο καινούργιος νόµος για τον ανταγωνισµό. 

Είναι σηµαντικές, αναγκαίες παρεµβάσεις για την αγορά. Και
πολύ περισσότερο είναι αναγκαίες για την αγορά κάτω από τις
συγκεκριµένες οικονοµικές συνθήκες, κάτω από τη συγκεκριµένη
κατάσταση στην οποία βρίσκεται η οικονοµία της χώρας. 

Το πρώτο πρόβληµα το οποίο όλοι οι φορείς της αγοράς µας
θέτουν ως κυρίαρχο, είναι η ρευστότητα. Είναι ότι οι τράπεζες
δεν χρηµατοδοτούν, δεν διευκολύνουν τις επιχειρήσεις. Δεν τους
δίνουν µπλοκ επιταγών, δεν τους δίνουν δάνεια. 

Εκεί γίνονται αυτήν τη στιγµή δύο σηµαντικές παρεµβάσεις
από την Κυβέρνηση, έτσι ώστε µέχρι το τέλος του 2011 να έχουν
δοθεί στην αγορά 5 δισεκατοµµύρια ευρώ, πάνω από 2,5 δισε-
κατοµµύρια ευρώ από το ΕΤΕΑΝ,  το Εθνικό Ταµείο Επιχειρηµα-
τικότητας και Ανάπτυξης και πάνω 2 δισεκατοµµύρια ευρώ από
την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. 

Μάλιστα τα χρήµατα της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων,
τα οποία θα δοθούν ως δάνειο στις ελληνικές τράπεζες και αυτές
θα τα περάσουν στην αγορά, στους επιχειρηµατίες, θα είναι µε
πολύ χαµηλό επιτόκιο. Θα ανακουφίσουν την αγορά. Αυτά είναι
προγραµµατισµένα. Είναι δροµολογηµένα. Πιστεύουµε ότι θα
δώσουν µία ανάσα. Δεν µπορούν να γίνουν θαύµατα από τη µία
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µέρα στην άλλη. Το ξέρετε και το αντιλαµβάνεστε.
Στην πολιτική κρινόµαστε εκ του αποτελέσµατος. Θα µας δώ-

σετε, λοιπόν, λίγο χρόνο. Η αγορά µας τον δίνει αυτό το χρόνο.
Είµαστε σε συνεχή διάλογο µε τους φορείς, µε τα επιµελητήρια,
µε τους εµπορικούς συλλόγους. Θα µας δώσετε λίγο χρόνο, έτσι
ώστε µετά η κριτική σας να είναι µεν αυστηρή, αλλά να είναι και
δίκαιη.

Αυτά ήθελα να πω. Κλείνοντας, θέλω να επαναλάβω ότι επί της
ουσίας, ακόµα και στο θέµα το οποίο συζητάµε σήµερα, δεν
έχουµε καθυστέρηση. Και εάν εφαρµοστεί από τον Ιανουάριο,
όπως πιστεύουµε, τότε δεν θα έχουµε καθόλου καθυστέρηση. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριοι συνάδελφοι,

έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερω-
τήσεων της Παρασκευής 3 Δεκεµβρίου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ πρώτου κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 273/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ
Στρατάκη προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε το Σχολείο Ευρωπαϊκής Παιδείας
κ.λπ..        

2. Η µε αριθµό 267/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
υποχρηµατοδότηση του Νοσοκοµείου Θηβών κ.λπ..     

3. Η µε αριθµό 281/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Άγγελου Τζέκη
προς τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Οικονοµικών, σχετικά
µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Οχηµάτων κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 277/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατο-
λάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το
Ολυµπιακό Αθλητικό Κέντρο Αθηνών κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 275/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Προστασίας του Πολίτη
και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχε-
τικά µε τη διαφυγή του στελέχους της Siemens Φόλκ Γιούνγκ
στη Γερµανία κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3  του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 271/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικολάου Σα-
λαγιάννη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ανανέωση της άδειας χρήσης νερού από τις αρ-
δευτικές γεωτρήσεις κ.λπ..        

2. Η µε αριθµό 268/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Χαλκίδη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
υλοποίηση του προγράµµατος κατασκευής σχολικών κτηρίων
κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 282/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μω-
ραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων,  σχετικά µε τη βιοµηχανία ζωοτροφών Δωδώνης «Ζω-
οτροφές Δωδώνης» πρώην ΕΛΒΙΖ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 278/30-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος–Αδώ-
νιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις γερµανικές αποζηµιώ-
σεις, το δικαίωµα παρέµβασης του Ελληνικού Κράτους στο Διε-
θνές Δικαστηρίου της Χάγης κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 254/29-11-2010 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή κ. Γεωργίου Κοντογιάννη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το Αεροδρόµιο
Ανδραβίδας κ.λπ..   

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, δεν περίµενα ποτέ η Κυβέρνηση να είναι τόσο
περιγραφική, όσο ήσασταν εσείς σήµερα, σε ό,τι αφορά τα προ-
βλήµατα, τις καθυστερηµένες διαπιστώσεις, τα αδιέξοδα, τις δυ-
σκολίες, τη µη εφαρµογή των ίδιων των δικών σας νόµων. Δεν
περίµενα ποτέ µία Κυβέρνηση, µετά από ένα πια χρόνο στον
οποίο κυβερνά και γνωρίζει πολύ καλά τα επείγοντα προβλήµατα
της οικονοµίας, τα αδιέξοδα των πολιτών σε όλους τους τοµείς
και στον τοµέα της ίδρυσης επιχειρήσεων και στον τοµέα του µη-
τρώου, να µην έχει λύσεις, αλλά να έχει µόνο χρονοδιαγράµµατα.

Ξέρετε ότι αυτό είναι ανησυχητικό. Ζητήσατε χρόνο. Από εµάς,
την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, έχετε όσο χρόνο θέλετε. Από την
κοινωνία δεν έχετε χρόνο, από τους ανέργους δεν έχετε χρόνο,
από τους απελπισµένους µικροεπιχειρηµατίες δεν έχετε χρόνο,
από τις τράπεζες δεν έχετε χρόνο, από τη ρευστότητα δεν έχετε
χρόνο. Μιλήσατε για ρευστότητα, που είναι βασικό συστατικό
της ίδρυσης επιχειρήσεων.

Κύριε Υπουργέ, διερωτηθήκατε γιατί δεν υπάρχει ρευστότητα;
Η δικιά σας η Κυβέρνηση δεν έκανε εκείνον τον περίφηµο δια-
φηµισµένο Σύµφωνο Χρηµατοδότησης των Τραπεζών από τις εγ-
γυοδοσίες του κράτους, όπου το 1/3 θα πήγαινε στη ρευστότητα;
Γιατί δεν πήγε; Δεν πήγε γιατί δεν τηρήθηκε το Σύµφωνο; Βγείτε
και πείτε το. Δεν τηρήθηκε γιατί τα πήραν και δεν τα έδωσαν;
Πείτε το. Μήπως δεν τηρήθηκε γιατί το τραπεζικό σύστηµα βλέ-
πει τη µη προσδοκία ίδρυσης επιχειρήσεων ή τη µη προσδοκία
επιτυχίας σ’ αυτό το κοινωνικό και οικονοµικό κυρίως σκηνικό,
στο οποίο ζούµε και για το οποίο έχετε τις δικές σας ευθύνες σε
ό,τι αφορά τις αποφάσεις και έχουµε ως πολιτικό σύστηµα τις
δικές µας ευθύνες σε ό,τι αφορά τα αποτελέσµατα; Μήπως βλέ-
πουν οι τράπεζες ότι ρισκάρουν τα χρήµατά τους, δανείζοντας
µικροεπιχειρηµατίες για να ανοίξουν επιχειρήσεις, που µπορεί
να µην ανοίξουν; Δεν σας έχει, δηλαδή, προβληµατίσει ότι κάτι
πρέπει να αλλάξει στον πυρήνα της πολιτικής για να αυξηθεί,
έστω ελάχιστα, η ρευστότητα; 

Από διαπιστώσεις έχουµε χορτάσει κι εµείς και οι πολίτες.
Πράξεις µπορούµε να έχουµε; Χρόνο έχετε για πράξεις για να
µπορείτε να µας γυρίσετε πίσω; Αυτό είναι το ζητούµενο.

Δεν µπορείτε να λέτε, κύριε Υπουργέ –γιατί είστε σοβαρός
Υπουργός και έµπειρος και ειλικρινής οποτεδήποτε µιλούσατε
και ως Βουλευτής και σήµερα ως µέλος της Κυβέρνησης- ότι
τώρα το καταλάβατε ότι δεν είχε γεµίσει το ΓΕΜΗ. Θα ήθελα να
σας πω κάτι: Και το δικό σας το κόµµα και το δικό µας το κόµµα
τα εκατοντάδες χιλιάδες µέλη τα µηχανογραφεί µέσα σε εικοσι-
τετράωρα. Σε εβδοµάδες, σε ένα µήνα, δεν µπορεί το κράτος σ’
αυτές τις επείγουσες οικονοµικές συνθήκες να κάνει το δικό του
ρόλο; Μπορεί.

Σε κάθε περίπτωση δεν έχασε και «η Βενετιά βελόνι», γιατί δεν
βλέπω και πολλούς να θέλουν να ξεκινήσουν επιχειρήσεις. Αλλά,
λέµε τώρα για να µη µιλούµε ως ανεµόµυλοι και ως ατέρµονες
κοχλίες, υπάρχει περίπτωση ποτέ να γίνουµε αποτελεσµατικοί
για να ενισχύσουµε αυτό το οποίο αποτελεί το µεγαλύτερο αντι-
κίνητρο και το οποίο λέγεται ψυχολογία της αγοράς; Και η ψυ-
χολογία της αγοράς δεν εξαρτάται µόνο από το χρήµα.
Εξαρτάται από τη γραφειοκρατία, από τις δυνατότητες που δίνει
το κράτος, από τη διάθεση την οποία δείχνουµε όλοι µας στο να
βοηθήσουµε αυτούς τους ανθρώπους. Επ’ αυτού τίποτα. Τίποτα
στη ρευστότητα! Πολλές διαπιστώσεις!

Πάµε και στη βοήθεια του κράτους. Εγώ θυµάµαι –νοµίζω ήταν
καλοκαίρι- εκείνες τις ολοσέλιδες καταχωρήσεις στις εφηµερί-
δες για τα 9,5 δισεκατοµµύρια που θα έπεφταν στην αγορά το
2010 από το ΕΣΠΑ, από το ΤΕΜΠΜΕ. Νοµίζω ήταν η κ. Κατσέλη,
που είχε τότε την ευθύνη του Υπουργείου για 9,5 δισεκατοµµύ-
ρια! 

Που είναι αυτά, κύριε Υπουργέ; Δεν υπάρχουν ούτε ως πρό-
θεση πια. Υπάρχει ένα «κουτσουρεµένο» ΤΕΜΠΜΕ, το οποίο
έδωσε λιγότερο από τα µισά και πολύ λιγότερο από το 40% από
την περσινή και προπέρσινη χρηµατοδότησή του. Τώρα το κά-
νουµε ΤΕΑΜ και θα κερδίσουµε και άλλο µισό χρόνο για να δούµε
πώς θα το πάµε. Το ΕΣΠΑ είναι ακινητοποιηµένο. Τα σύµφωνα
µε τις περιφέρειες σε ό,τι αφορά τα έργα είναι ακινητοποιηµένα.
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Όχι µόνο χρήµα, ρευστότητα και ψυχολογία δεν υπάρχει, αλλά
δεν υπάρχει ούτε στοιχειώδης αποτελεσµατικότητα.

Εµείς σας έχουµε στηρίξει σε όλες τις µεταρρυθµίσεις. Δεν
υπάρχει ούτε µία µεταρρύθµιση που να µην τη στήριξε η Νέα Δη-
µοκρατία. Σας έχουµε στηρίξει στα µισά σχέδια νόµου σ’ αυτήν
την πορεία του πρώτου έτους της Κυβέρνησής σας. Σας προτεί-
νουµε σχέδια νόµου για να διορθώσουµε, όπως είπατε µε το δικό
σας τρόπο, τις αβλεψίες οι οποίες υπήρχαν µέσα στο δικό σας
σχέδιο νόµου. Τι άλλο θέλετε να κάνουµε ως Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση; Δηλαδή, τι άλλο πρέπει να κάνει θεσµικά η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση εδώ για να βοηθήσει σ’ αυτή τη συγκυρία; 

Το µόνο το οποίο περισσεύει να κάνουµε και το οποίο σας ζη-
τάµε επιτακτικά, είναι να συνεννοηθείτε µεταξύ σας. Μην ακυ-
ρώνετε ο ένας τον άλλο! Μη διαφηµίζει ο ένας και όταν φεύγει
από το Υπουργείο, ο άλλος τα ξεχνάει! Μη µαθαίνουµε από τις
εφηµερίδες τι λέτε στα ΚΤΕ! Δεν ενδιαφέρει, κύριε Υπουργέ, τι
λέτε στα ΚΤΕ του ΠΑΣΟΚ! Ουδόλως ενδιαφέρει την κοινωνία!
Εδώ είναι ο ναός της δηµοκρατίας! Έχουµε αποτελεσµατικό-
τητα; Έχουµε προώθηση ζητηµάτων; Να το χειροκροτήσουµε και
εµείς. Όταν το πετύχετε, εδώ είµαστε να το ξαναψηφίσουµε.
Μέχρι τότε, θα ακούτε από εµάς αυτά τα οποία λέει η κοινωνία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Πρωτόπαπας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πράγµατι θε-
τικό ότι συζητάµε σήµερα µία πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρα-
τίας. Συγχαίρω τους συναδέλφους γι’ αυτήν την πρωτοβουλία
τους που αφορά το σηµαντικό θέµα –σηµαντικό είναι, εν τέλει-
της αναπτυξιακής πορείας της χώρας. Βεβαίως, έχει προηγηθεί
το νοµοσχέδιό µας για την ίδρυση επιχειρήσεων και πολλά ση-
µεία καλύπτονται σ’ αυτό. Μ’ αυτήν την έννοια, όπως τόνισε και
ο εισηγητής µας κ. Γιώργος Χαραλαµπόπουλος, εκ των πραγµά-
των πάρα πολλά θέµατα καλύπτονται.

Όµως, θέλω να πω στον κ. Χατζηδάκη ότι και εµείς ως Κοινο-
βουλευτική Οµάδα του ΠΑΣΟΚ µε ιδιαίτερη προσοχή θα µελε-
τήσουµε το σχέδιο νόµου που καταθέσατε για τα επιχειρηµατικά
πάρκα και θέλω να πιστεύω ότι και ο παριστάµενος Υπουργός, µε
τη συναινετικότητα που τον διακρίνει, θα δώσει την απαραίτητη
προσοχή σ’ εκείνα τα σηµεία της πρότασής σας, τα οποία µπο-
ρούν να αξιοποιηθούν.

Σε τελική ανάλυση, στο θέµα της ανάπτυξης και των προσπα-
θειών για την τόνωση της ανταγωνιστικότητας της χώρας, πι-
στεύω ότι δεν έχουµε να µοιράσουµε και πολλά πράγµατα µε
όλες τις δυνάµεις εδώ, στο Κοινοβούλιο. Όλους µας ενώνει η
ανάγκη να συµβάλουµε στο να προχωρήσει η χώρα µπροστά. Και
όσο µας αφορά, αυτή θα είναι η συµπεριφορά µας. Θέλω, επί-
σης, να πιστεύω ότι όλοι θα αναλάβουµε τις ευθύνες µας. 

Ας γίνουµε συγκεκριµένοι για κάποια ζητήµατα. Κατ’ αρχάς,
όσον αφορά το θέµα της εφαρµογής του νοµοσχεδίου για την
ίδρυση επιχειρήσεων σε µία ηµέρα, ακούσαµε όλοι τον παρι-
στάµενο Υπουργό κ. Ντίνο Ρόβλια, ο οποίος αναφέρθηκε σ’ αυτό
το θέµα και έδωσε τις απαντήσεις για τα θέµατα που τέθηκαν. 

Πρέπει να τονίσω, κύριε Υπουργέ, ότι είµαι βέβαιος ότι θα κα-
ταβάλετε όλη την προσπάθεια που χρειάζεται προκειµένου να
εφαρµοστεί απόλυτα ο σχετικός νόµος που ψήφισε η Βουλή. Το
έχουµε ξεκαθαρίσει προς όλες τις κατευθύνσεις. Είναι ένα βήµα
που πρέπει να γίνει. Μπορεί να µην είναι το µεγαλύτερο βήµα,
γιατί αναµφίβολα υπάρχουν και πολύ µεγαλύτερα, αλλά είναι ένα
σηµαντικό βήµα και από τη στιγµή που το ψηφίσαµε, όπως οτι-
δήποτε ψηφίζεται σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα, θα πρέπει να εκτε-
λείται και να γίνεται πράξη µέσα στις προθεσµίες που προβλέ-
πονται. Είµαι βέβαιος ότι εσείς προσωπικά –σας γνωρίζω εξάλ-
λου σαράντα χρόνια- έχετε και τη βούληση και την ικανότητα να
το φέρετε σε πέρας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Σαράντα χρόνια;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ναι, σαράντα χρόνια! Ήµασταν

συµµαθητές!
Και αν υπάρχουν, λοιπόν, αντιστάσεις από γραφειοκρατίες,

από παράγοντες ή από οτιδήποτε άλλο, θα πρέπει να τις κά-
µπτουµε. Δεν µπορεί ο Πρωθυπουργός της χώρας να έχει ανα-

φερθεί τέσσερις ή πέντε φορές σ’ αυτό το βήµα το οποίο ψηφί-
σαµε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα και αυτό το βήµα ακόµα –βε-
βαίως είµαστε εντός των προθεσµιών- να µην είµαστε απόλυτα
έτοιµοι να το εκτελέσουµε κατά τον πιο αποτελεσµατικό τρόπο!
Είµαι βέβαιος ότι σ’ αυτό το σηµείο το Υπουργείο θα κάνει τα βή-
µατα που πρέπει.

Τέθηκαν και ορισµένα ζητήµατα και από τον κ. Μαρκόπουλο.
Κύριε Μαρκόπουλε, τα ΚΤΕ του ΠΑΣΟΚ, όπως ελπίζω και τα

ΚΤΕ της Νέας Δηµοκρατίας ή των άλλων κοµµάτων, είναι χώρος
διαλόγου και έκφρασης των Βουλευτών.  Νοµίζω ότι σ’ αυτό θα
συµφωνήσουµε…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν µας ενδιαφέρουν
αυτά…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Δεν σας ενδιαφέρουν. Ενδιαφέ-
ρουν όµως εµάς! Και θα έπρεπε να σας ενδιαφέρουν και τα δικά
σας, διότι οι Βουλευτές πρέπει να εκφράζονται. Οι Βουλευτές
δεν είναι ούτε λόχος ούτε συντεταγµένες διµοιρίες. Οι Βουλευ-
τές έχουν άποψη. Οι Βουλευτές πρέπει να εκφράζονται, πρέπει
να έχουν θέση. Κατά το Σύνταγµά µας, τα κόµµατα είναι θεσµοί
της Δηµοκρατίας και πρέπει να λειτουργούν δηµοκρατικά. Το
δικό µας κόµµα λειτουργεί και θα λειτουργεί δηµοκρατικά. 

Εµένα δεν µε ενδιαφέρει, τι διαρροές γίνονται. Με ενδιαφέρει
να είναι σοβαρός και αποτελεσµατικός ο διάλογος, να ακούνε οι
Υπουργοί και να διορθώνουν, να βελτιώνουν τα νοµοσχέδια, για
να µπορούµε να φθάνουµε σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα έχοντας
φέρει το καλύτερο δυνατό αποτέλεσµα για τον κόσµο, για τον
πολίτη, για την κοινωνία, για την οικονοµία και για την προοπτική
της χώρας.

Αυτό είναι το καθήκον µας κι εµείς αυτό το καθήκον µας θα το
κάνουµε αποτελεσµατικά και δεν µε ενδιαφέρει τι γράφει ο χ ή ο
ψ. Με ενδιαφέρει αυτό που πρέπει να γίνει και θα γίνεται µε πραγ-
µατικά θρησκευτική προσήλωση σ’ αυτό το σηµείο, όπως του-
λάχιστον και ο ίδιος ο Γεώργιος Παπανδρέου έχει ξεκαθαρίσει.

Κλείνω µε ορισµένα θέµατα ανάπτυξης. Όντως είναι ένα στοί-
χηµα που πρέπει να κερδίσουµε. Οι διαρθρωτικές αλλαγές είναι
δύσκολες αλλαγές, είναι αλλαγές που στοιχίζουν αλλά θα γίνουν
και είµαστε αποφασισµένοι να τις προχωρήσουµε και να τις προ-
χωρήσουµε γρήγορα µέσα στις προθεσµίες που προβλέπεται
από το µνηµόνιο, από τη δανειακή σύµβαση που έχουµε υπο-
γράψει. 

Οι αλλαγές αυτές φιλοδοξούν να δηµιουργήσουν καλύτερο
περιβάλλον και στην επιχειρηµατικότητα. Οι αλλαγές αυτές φι-
λοδοξούν να δηµιουργήσουν καλύτερο περιβάλλον και για επεν-
δύσεις στη χώρα. Θα τις κάνουµε στην ώρα τους. Αυτή είναι
απόφαση και η απόφαση αυτή θα γίνει, αφού προηγηθεί και ο
αναγκαίος διάλογος και η αναγκαία συζήτηση µε τα πολιτικά κόµ-
µατα, ως ο Κανονισµός της Βουλής προβλέπει. 

Εκείνο όµως που θέλω να τονίσω είναι ότι το αναπτυξιακό
µέρος, το οποίο θα ευνοηθεί απ’ αυτές τις αλλαγές, είναι ιδιαί-
τερα σηµαντικό και γι’ αυτό όπως µας έχει πει η Κυβέρνηση σύ-
ντοµα θα έχουµε τον αναπτυξιακό νόµο εδώ, σύντοµα θα έχουµε
τον ειδικό νόµο για τη µετατροπή του ΤΕΜΠΜΕ σε ένα είδος
επενδυτικής παρέµβασης, τράπεζας για την ενίσχυση των µι-
κροµεσαίων. 

Θέλω να πω ιδιαίτερα ότι διάβασα µε προσοχή την οµιλία του
κ. Σαµαρά στο Ελληνοαµερικανικό Επιµελητήριο τη Δευτέρα. Βε-
βαίως διαφωνούµε πλήρως µε τον κ. Σαµαρά στις εκτιµήσεις του
για το µνηµόνιο. Θεωρώ ότι είναι ορισµένα ζητήµατα που πρέπει
να αντιµετωπίζονται µε µεγαλύτερη προσοχή διότι όλοι γνωρί-
ζουµε σε ποια κατάσταση βρέθηκε η χώρα µε ευθύνη της Νέας
Δηµοκρατίας και τι χρειάστηκε να κάνουµε για να βγούµε απ’
αυτήν τη δύσκολη θέση.

Ανεξάρτητα όµως απ’ αυτό, είναι µία διαφορά που έχει κατα-
γραφεί. Θα πω ότι ορισµένα από τα θέµατα που έθιξε ο κ. Σαµα-
ράς είναι αυτονόητα. Βεβαίως βαδίζουµε στη µεγαλύτερη
ενεργοποίηση του ΕΣΠΑ και όλοι πρέπει να καταθέσουµε τη συµ-
βολή µας για να γίνει αυτό. Βεβαίως χρειάζονται τα ΣΔΙΤ. Στα πε-
ριφερειακά αεροδρόµια που πρότεινε για παράδειγµα, σαφώς
µπορούµε να δούµε την ενεργοποίηση του ΣΔΙΤ και να δηµιουρ-
γήσουµε καλύτερες συνθήκες και για τον τουρισµό και για την
ανάπτυξη της χώρας. Βεβαίως χρειάζεται  µείωση των εισφορών
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στα ασφαλιστικά ταµεία αλλά αυτή δεν µπορεί να γίνει απότοµα,
διότι κινδυνεύει να βουλιάξει το ΙΚΑ. 

Θέλω όµως να θυµίσω και στον κ. Χατζηδάκη, τον εκλεκτό συ-
νάδελφο και στον κ. Σαµαρά ότι µειώσαµε τις ασφαλιστικές ει-
σφορές µε τα προγράµµατα του ΟΑΕΔ. Για τις περιπτώσεις
προσλήψεων νέων εργαζοµένων τις επιδοτούµε, όπως και µειώ-
νουµε τις ασφαλιστικές εισφορές για σειρά επιχειρήσεων µε ένα
πολύ µεγάλο πρόγραµµα, το οποίο εξήγγειλε η κ. Κατσέλη και
εφαρµόζεται αυτήν τη στιγµή, που δίνει επιδότηση ασφαλιστι-
κών εισφορών για διατήρηση θέσεων εργασίας. Άρα στην ίδια
κατεύθυνση δουλέψαµε. 

Θέλω να θυµίσω και τις πρόσφατες εξαγγελίες του κ. Παπαν-
δρέου και του κ. Παπακωνσταντίνου για την επιδότηση του ΦΠΑ,
για τη µείωση του φόρου στις τουριστικές επιχειρήσεις και για το
γεγονός –όπως είπαµε και στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης-
ότι στα µη διανεµόµενα κέρδη τα οποία θα χρησιµοποιηθούν για
επενδύσεις, ο φορολογικός συντελεστής µειώνεται στο 20% σε
ένα χρόνο εντός του 2011.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Στα διανεµόµενα πόσο είναι; 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Στα µη διανεµόµενα είπα, κύριε Ρο-

ντούλη. 
Να σας πω και κάτι, εγώ προσωπικά συµφωνώ και νοµίζω ότι

όλοι συµφωνούµε στο ότι στην προοπτική θα πρέπει να µειώ-
σουµε τη φορολογία και στα υπόλοιπα, δηλαδή ακόµα και στα
φυσικά πρόσωπα. 

Αυτό όµως έχει να κάνει και µε τα οικονοµικά της χώρας, όταν
είµαστε επί ξυρού ακµής, όταν µε το παραµικρό στραβοπάτηµα
µπορεί να έχουµε τεράστια προβλήµατα και να φτάσουµε σε αµ-
φισβήτηση της χώρας. 

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτό είναι το λάθος επιχείρηµα.
Αυτή είναι η λάθος οπτική. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ακούστε µε. 
Αυτά θέλουν ιδιαίτερα προσεκτικές και σοβαρές κινήσεις, να

µετράµε τα λόγια µας και να είµαστε συγκροτηµένοι την ώρα που
πρέπει να κάνουµε τις πράξεις. 

Δεν λέει κανείς «όχι». Λέει ότι µε τη βελτίωση της οικονοµίας
τέτοια ζητήµατα σαφώς θα πρέπει να αντιµετωπιστούν γιατί όλοι
θέλουµε την επιτάχυνση της ανάπτυξης. 

Όµως δώσαµε αντικίνητρα για απολύσεις, µειώσαµε ασφαλι-
στικές εισφορές για προσλήψεις και διατήρηση θέσεων εργα-
σίας, µειώσαµε τη φορολογία για τον τουρισµό για να ανα-
πτυχθεί, να δηµιουργήσει θέσεις εργασίας, να φέρει εισόδηµα
στη χώρα, µειώσαµε τη φορολογία για επενδύσεις, ακριβώς για
να εκσυγχρονιστούν οι επιχειρήσεις, να αναπτυχθούν, να δηµι-
ουργήσουν θέσεις εργασίας για τους νέους ανθρώπους. Και µε
τη βελτίωση της οικονοµίας µέσα από το διάλογό µας και την
κουβέντα µας, σαφώς µπορούµε να κάνουµε πολύ περισσότερα. 

Λέµε «ναι» στις διαρθρωτικές αλλαγές, «ναι» στην ανάπτυξη,
«ναι» στις αλλαγές, «ναι» σε µια νέα Ελλάδα. Πιστεύω ότι σε αυτό
µπορούµε όλοι να ενώσουµε τις δυνάµεις µας. Πραγµατικά και η
πρωτοβουλία που πήρατε, αγαπητοί συνάδελφοι, ανεξάρτητα αν
δεν µπορεί –διότι έχει ψηφιστεί σχετικός νόµος- εξολοκλήρου να
ευοδωθεί, όπως και µελλοντικές πρωτοβουλίες, τις οποίες θα πά-
ρετε, θεωρώ ότι είναι σηµαντικές, θετικές και συµβάλλουν σε
αυτήν την κατεύθυνση. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο κ. Τζέ-
κης για τη δευτερολογία του. 

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ήταν χρήσιµη η σηµερινή συζήτηση, γιατί βγαίνουν και χρή-

σιµα και κρίσιµα συµπεράσµατα. Ακούσαµε πάρα πολλά, κύριε
Πρόεδρε, που έχουν σχέση µε την ανάπτυξη της χώρας, µε την
ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας και ότι πρέπει µέσα από τον
εκσυγχρονισµό διαφόρων µεθόδων να ενισχυθούν όλα αυτά. 

Αποδείξαµε, όµως, µε στοιχεία ότι και η πρόταση νόµου της
Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και γενικά οι νόµοι που έχουν ψηφιστεί
µέσα από τη Βουλή και όσον αφορά την ενίσχυση της επιχειρη-
µατικότητας κάνουν διαχωρισµό µεταξύ των µικρών, των πολύ
µικρών επιχειρήσεων και, βέβαια, των µεσαίων προς τους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους. Η ίδια η ζωή το αποδεικνύει. Κα-

τέθεσα συγκεκριµένα στοιχεία, που δόθηκαν στη δηµοσιότητα,
από το ελληνικό εµπόριο, όπου πραγµατικά γίνεται ο αφανισµός
της µικρής και πολύ µικρής επιχείρησης προς όφελος, βέβαια,
της συγκέντρωσης σε κάθε κλάδο, προς όφελος µεγάλων επι-
χειρηµατικών οµίλων. 

Ακούσαµε και σήµερα για το περίφηµο ΕΣΠΑ. Ο ένας κατηγο-
ρεί τον άλλο. Εµείς έχουµε κάνει, κύριε Πρόεδρε, συγκεκριµέ-
νες προτάσεις µε όλες τις κυβερνήσεις. Φέρτε, λοιπόν, τα
στοιχεία, ώστε να δούµε το Α’ και το Β’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήρι-
ξης. Φέρτε στοιχεία και για το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και
ελάτε να κουβεντιάσουµε εδώ, βασιζόµενοι σε πραγµατικά στοι-
χεία και όχι σε υποθέσεις. Ελάτε να δούµε, πού πήγαν τα εκατο-
ντάδες δισεκατοµµύρια  του εργαζόµενου λαού, ποιος τα
καρπώθηκε και γιατί έχουµε αυτό το αποτέλεσµα, δηλαδή την
κρίση του κεφαλαιοκρατικού τόπου παραγωγής, ο οποίος διο-
χετεύει τεράστια κέρδη στους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµί-
λους και οδηγεί τον εργαζόµενο λαό και τους µικρούς αυτοαπα-
σχολούµενους επαγγελµατίες στον αφανισµό, στην εξαθλίωση
και στη φτώχεια. 

Άρα, δεν είναι ζήτηµα κακής ψυχολογίας των καταναλωτών ή
των επιχειρήσεων, διότι τότε, κύριε Πρόεδρε, µε µια επίσκεψη
στον άλφα ή βήτα ψυχολόγο, θα βρίσκαµε και τη θεραπεία. Όχι.
Είναι ο πυρήνας της πολιτικής που ακολουθεί σήµερα η Κυβέρ-
νηση και χθες οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας – δηλαδή
διαχρονικά - που πραγµατικά παράγει το σηµερινό αποτέλεσµα
που ζει στο πετσί του ο εργαζόµενος λαός. 

Ένα άλλο στοιχείο που ακούγεται, κύριε  Πρόεδρε, είναι η ρευ-
στότητα. Μα, δώστε µας, επιτέλους, εξηγήσεις. Μέχρι στιγµής
οι τράπεζες µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, µε κυβερ-
νήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και µε εσάς έχουν πάρει
πάνω από 70 δισεκατοµµύρια ευρώ µέσω της Ευρωπαϊκής Κε-
ντρικής Τράπεζας µε 1% επιτόκιο και έρχεστε τώρα εδώ και λέτε
για έλλειψη ρευστότητας;

Μα, αυτά τα διοχετεύουµε ακριβώς προς την αγορά και ιδίως
προς το λαό που υποφέρει και ψάχνει να βρει και κανένα δάνειο
ή προς ένα µικροεπιχειρηµατία. Εκεί τον δανείζουν, βέβαια,  µε
υπέρογκα  επιτόκια. Έχω στα χέρια µου έγγραφα του Βιοµηχα-
νικού Επιµελητηρίου Βορείου Ελλάδας και διαπιστώνω ότι εκεί
αποκλείουν την πλειοψηφία των µικρών επιχειρήσεων που προ-
σφεύγουν για δανεισµό στις τράπεζες. Άρα, ποιος κερδίζει; 

Οι τράπεζες, κύριε Υπουργέ, δεν είναι κάτι ακαθόριστο. Είναι
συγκεκριµένοι µεγαλοµέτοχοι εκεί. Έχουν όνοµα και διεύθυνση,
είτε είναι έµποροι είτε εφοπλιστές είτε βιοµήχανοι. Αυτοί έχουν
στα χέρια τους και το χρηµατοπιστωτικό σύστηµα, για να ενι-
σχύουν ακόµη περισσότερο την κερδοφορία τους. Αυτά είναι πα-
σίγνωστα. 

Έτσι, λοιπόν, λέµε το εξής: Έχει έλλειψη η Εθνική Τράπεζα,
όταν έκλεισε το εννιάµηνο µε 250 εκατοµµύρια κέρδη καθαρά ή
η EUROBANK µε 60 εκατοµµύρια  κέρδη; Και βέβαια, την έλλειψη
ρευστότητας επικαλείται και η σηµερινή Κυβέρνηση, όπως και οι
προηγούµενες, για να µειωθούν οι δαπάνες που έχουν κοινωνικό
περιεχόµενο, που έχουν δηλαδή σχέση µε την παιδεία,  την υγεία
και την πρόνοια. Αυτά, ως κοινωνικά αγαθά, θα έπρεπε να παρέ-
χονται δωρεάν και ισότιµα προς όλους. Όµως, εµπορευµατο-
ποιούνται, ιδιωτικοποιούνται, υπάρχει συγχώνευση και κλείσιµο
νοσοκοµείων και, βέβαια, σχολείων, πανεπιστηµίων ή ΤΕΙ, που θα
ακολουθήσουν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Έτσι λοιπόν, κύριε Πρόεδρε –την ανοχή σας παρακαλώ για
λίγο- βλέπουµε ότι υπάρχει µία γενικευµένη, πλέον, επιθετικό-
τητα από πλευράς της Κυβέρνησης, αλλά ιδίως από τους εκ-
προσώπους του κεφαλαίου, να ισοπεδωθούν όλα τα δικαιώµατα
του λαού.

Και αυτό δεν είναι αποκλειστικό προνόµιο της χώρας µας.
Όπου και να πάµε µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θα δούµε ότι
συµβαίνει το ίδιο. Είναι στρατηγική επιλογή του ευρωπαϊκού κε-
φαλαίου να µειωθεί η εργατική δύναµη και τα δικαιώµατά της,
ούτως ώστε έτσι να ξεπεραστεί η κρίση, µέσα στην κρίση να
υπάρχουν κέρδη, αλλά όµως να έχουν πάρει πίσω όσα µε αγώ-
νες δεκαετιών απέσπασε το εργατικό και το λαϊκό κίνηµα γενι-
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κότερα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-

πρόεδρος της Βουλής κ.  ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)
Για µας είναι συγκεκριµένο ότι δεν µπορεί να αποδεχόµαστε

την καταστροφή παραγωγικών δυνατοτήτων και δυνάµεων στη
χώρα µας. Όχι. Υπάρχουν οι παραγωγικές δυνατότητες και οι δυ-
νάµεις να αναπτυχθεί ο τόπος προς όφελος του λαού. Υπάρχει
και το χρήµα, µε µία µόνη διαφορά: Ότι µέσα από διάφορα ερ-
γαλεία αυτή η τεράστια περιουσία διοχετεύεται σε λίγους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους. Εξάλλου, µέσω του µνηµονίου
έχει υποθηκευθεί αυτή η τεράστια περιουσία του ελληνικού λαού
και της χώρας και έχουν παραχωρηθεί και κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της χώρας. 

Εµείς λέµε και το εξής: Η συνδιαχείριση του Αιγαίου που προ-
ωθείται µέσα από τις αστικές τάξεις των δύο χωρών, τους µεγά-
λους επιχειρηµατικούς οµίλους και µέσα από τις δύο κυβερνή-
σεις, που θα είναι κάτω από την απόλυτη κυριαρχία των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών ή και της Ευρωπαϊκής Ένωσης η διαχείριση-εξό-
ρυξη φυσικού αερίου και πετρελαίου, θα είναι προς όφελος των
λαών ή προς όφελος των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων; Κάτι
που έχουµε ζήσει σε άλλες περιοχές παγκόσµια, που από εκεί
προέρχεται και το µεγάλο µεταναστευτικό ρεύµα. Γιατί ακού-
σαµε, κύριε Πρόεδρε –Βουλευτής το επικαλέστηκε- ότι οι µετα-
νάστες είναι υπεύθυνοι για τη µεγάλη ανεργία.

Εµείς λέµε το εξής ότι ο µετανάστης που δουλεύει πρέπει να
έχει τα ίδια δικαιώµατα µε τον Έλληνα εργαζόµενο. Αλλά όµως,
δεν είναι τυχαίο ότι κανείς δεν πηγαίνει στην πηγή δηµιουργίας
του µεγάλου µεταναστευτικού ρεύµατος. Ποια είναι εκείνη η πο-
λιτική που δηµιουργεί αυτό το µεταναστευτικό ρεύµα προς την
Ευρωπαϊκή Ένωση και σε άλλες χώρες; 

Μα, ακριβώς είναι η πολιτική εκείνη που επιβάλλει εισβολές,
όπως στο Ιράκ, στο Αφγανιστάν, στο Πακιστάν, αλλά ακόµα και
στην Παλαιστίνη, προκειµένου αυτός ο τεράστιος πλούτος αυτών
των χωρών να µην αποσπαστεί προς όφελος των λαών των πε-
ριοχών αυτών, αλλά προς τους µεγάλους επιχειρηµατικούς οµί-
λους, είτε αµερικάνικους είτε ευρωπαϊκούς. Το ίδιο συµβαίνει και
µε τις δικτατορίες στη Σοµαλία και στη Ν. Αφρική. Η εκµετάλ-
λευση, δηλαδή, ολόκληρων περιοχών είναι εκείνη που δηµιουρ-
γεί το µεγάλο µεταναστευτικό ρεύµα. Δεν µπορούµε εµείς σε
καµµία περίπτωση να λέµε ότι ο µετανάστης εργάτης θα πρέπει
να έχει λιγότερα δικαιώµατα απ’ ότι ο εργαζόµενος. Όχι, ο πα-
τριωτισµός είναι δεµένος µε τον διεθνισµό και αυτό το έχουµε
αποδείξει κατ’ επανάληψη.

Εποµένως για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας είναι γεγο-
νός, κύριε Πρόεδρε –κατέθεσα και ορισµένα στοιχεία, αλλά απά-
ντηση δεν πήρα, έβαλα και το µεγάλο ζήτηµα της περαίωσης- ότι
κάνει προσπάθεια και αγώνα η Κυβέρνηση να µαζέψει 600-700
εκατοµµύρια ευρώ. Εγώ κατέθεσα, µέσα από την απόφαση του
Ελεγκτικού Συνεδρίου µε ηµεροµηνία 31/12/2009 για τον Απο-
λογισµό-Ισολογισµό του 2009, συγκεκριµένα στοιχεία και πάνω
σε αυτά δεν ακούσαµε τίποτα. 

Επιτρέψτε µου να πω δύο νούµερα. ΦΑΕΕ Αθηνών: Είναι 13 δι-
σεκατοµµύρια οι βεβαιώσεις και εισπράχθηκαν µόνο 7 δισεκα-
τοµµύρια. Τα υπόλοιπα 4 πού είναι; ΦΑΕΕ Αθηνών 65 και µένει
ένα υπόλοιπο 3 δισεκατοµµυρίων. Πού είναι; Στη ΦΑΕΕ Θεσσα-
λονίκης µένουν άλλα 1.500. Πού είναι; Γιατί δεν µας λέτε; Γιατί
δεν τα πήρατε αυτά µέσα σε ένα χρόνο; Είναι εφορίες που αφο-
ρούν ανώνυµες µεγάλες επιχειρήσεις, επιχειρηµατικούς οµίλους. 

Φορογιουρούσι, λοιπόν, στους µικρούς επαγγελµατίες να τους
ξεζουµίσουµε, αλλά φορολογική ασυλία για τους µεγάλους επι-
χειρηµατικούς οµίλους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Τζέκη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας.

Το λόγο έχει ο κ. Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Παρακολούθησα µε ενδιαφέρον την

τοποθέτηση του κ. Τζέκη και θα επιθυµούσα να κάνω µια διευ-
κρίνιση κρίσιµης σηµασίας. 

Θεωρώ ότι όλα τα κόµµατα του ελληνικού Κοινοβουλίου συ-
µπαρατάσσονται µε την άποψη που θέλει να κατοχυρώνονται τα
δικαιώµατα των µεταναστών, όχι όµως και των λαθροµετανα-

στών. Υπάρχει τεράστια διαφορά. Αυτό το λέω, για να µην υπάρ-
χουν παρερµηνείες τουλάχιστον όσον αφορά την τοποθέτηση
του δικού µας πολιτικού σχηµατισµού.

Έρχοµαι στο βασικό αντικείµενο της σηµερινής συζήτησης,
που αφορά την πρόταση νόµου της Νέας Δηµοκρατίας για το
ΓΕΜΗ.

Κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, θεωρώ ότι περίσ-
σεψε στην Αίθουσα ο φαρισαϊσµός και η υποκρισία. Η πραγµα-
τικότητα σε σχέση µε το αντικείµενο που συζητάµε, είναι µία:
Πέντε Υπουργοί διαφορετικών κυβερνήσεων, κυβερνήσεων του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας, επί πέντε χρόνια δεν µπόρε-
σαν να λειτουργήσουν το ηλεκτρονικό Γενικό Εµπορικό Μητρώο. 

Επιτρέψτε µου να καταθέσω την πραγµατικότητα. Το 2005
έχουµε πράγµατι το νόµο Σιούφα από τη Νέα Δηµοκρατία. Τον
παρέλαβε ηµιτελή ο κ. Φώλιας. Στη συνέχεια, ήρθε ο κ. Χατζη-
δάκης, ο οποίος προσπάθησε να κάνει κάποιες βελτιώσεις, αλλά
τον πρόλαβαν οι πολιτικές εξελίξεις. Έρχεται η κ. Κατσέλη, όπου
κατεβάζει ένα νόµο µεγάλων προσδοκιών και ελπίδων και τελικά
τι αποδεικνύεται; Ώδινεν όρος και έτεκε µυν. Ανενεργός µέχρι
σήµερα ο νόµος. Και έρχεται και ο πέµπτος Υπουργός στη σειρά,
ο κ. Χρυσοχοίδης, ο οποίος λέει ότι θα λειτουργήσει το υφιστά-
µενο νοµοθετικό πλαίσιο µέχρι το Μάρτιο του 2011. Ειρήσθω εν
παρόδω -και το γνωρίζετε- κύριε Υπουργέ, βάσει του µνηµονίου
θα έπρεπε να λειτουργεί το Γενικό Εµπορικό Μητρώο µέχρι τα
τέλη του 2010.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Λάθος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Δεν είναι καθόλου λάθος. Κοιτάξτε
το. 

Εδώ εµείς πάµε στο Μάρτιο του 2011. Η ουσία είναι ότι πάµε
από παράταση σε παράταση εδώ και µια πενταετία. Αν αυτό
εσείς θεωρείτε ότι δείχνει, καταδεικνύει, πιστοποιεί τη φερεγ-
γυότητα και την αποτελεσµατικότητα του ελληνικού κράτους,
καλώς.

Και ενώ γίνονται όλα αυτά, η οικονοµία µας αντιµετωπίζει µία
κατάσταση στασιµοπληθωρισµού. Πληθωρισµός, δηλαδή, αυξη-
µένος από τη µία πλευρά και ένα καθοδικό σπιράλ ύφεσης ταυ-
τοχρόνως από την άλλη. Αναµενόµενη η κατάσταση αυτή;
Αναµενόµενη, γιατί όπως τονίστηκε κι από άλλους συναδέλφους,
λείπουν οι απαραίτητες αναπνοές που πρέπει να δοθούν στην
ελληνική οικονοµία. Χαρακτηριστικά παραδείγµατα αναφέρθη-
σαν και τα αναφέρω ακροθιγώς.

ΕΣΠΑ: Οι ρυθµοί απορροφητικότητας δεν είναι ικανοποιητικοί.
Ναι, κλιµακώθηκαν το τελευταίο διάστηµα, κύριε Υπουργέ –για
να µην είµαστε µηδενιστές- αλλά δεν φθάσατε ακόµη στους επι-
θυµητούς ρυθµούς απορρόφησης.

Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων: Πετσοκοµµένο λόγω και
της δηµοσιονοµικής ανάγκης, αλλά αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα: Ανύπαρκτες. 
Επενδυτικός νόµος: Αναµενόµενος µεν, δυσλειτουργικός δε

διότι καλώς εχόντων των πραγµάτων θα αρχίσει να λειτουργεί
από 1/1/2011 και οι πρώτες εντάξεις θα γίνουν το καλοκαίρι του
2011. Το λέω αυτό για να ξέρουµε ποια είναι η πραγµατικότητα. 

Βεβαίως το µέγιστο ζήτηµα στο οποίο αναφερθήκατε κι εσείς
προσωπικά –και σας τιµά αυτό- είναι ότι οι τράπεζες έχουν κλεί-
σει την «κάνουλα» των χορηγήσεων στις επιχειρήσεις. Φωνάζουν
οι επιχειρήσεις, φωνάζουν τα επιµελητήρια ότι υπάρχει µεγάλο
πρόβληµα ρευστότητας. Έγινε µία συγκέντρωση αυτές τις
µέρες, πενήντα εννέα επιµελητηρίων της χώρας και το µέγιστο
πρόβληµα που ανέδειξαν ήταν αυτό ακριβώς. Θέλουν µία άλλη
συµπεριφορά από τις τράπεζες. 

Βεβαίως ζητήσατε την ανοχή ηµών διότι είπατε ότι θα λει-
τουργήσει το Ταµείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης. Είπατε
ότι θα δοθούν δύο δις περίπου, αν σας άκουσα καλά, από την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων και ζητήσατε την ανοχή µας
και πίστωση χρόνου. 

Εµείς να σας τον δώσουµε, κύριε Υπουργέ, αλλά κάνετε
λάθος. Η αγορά δεν σας δίνει την ανοχή αυτή. Γιατί η αγορά δεν
σας δίνει την ανοχή αυτή; Διότι κλιµακώνονται και αυξάνονται
διαρκώς τα λουκέτα. Κάθε µέρα που περνάει µπαίνουν λουκέτα
στην αγορά, άρα το να ζητάµε πίστωση χρόνου σε τέτοιους και-
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ρούς είναι πολυτέλεια διότι εµείς τι θα πούµε ως Βουλευτές, ως
πολιτικό σύστηµα; «Ξέρετε, ας περιµένουµε και ένα εξάµηνο και
ένα πεντάµηνο και ένα οκτάµηνο»; Μα, η αγορά δεν αντέχει. Κλεί-
νουν επιχειρήσεις, άνθρωποι χάνουν την εργασία τους, η ανερ-
γία κλιµακώνεται, η φτώχεια είναι σε µία προϊούσα κατάσταση.
Άρα, δεν µπορούµε να περιµένουµε. Δεν έχετε την πολυτέλεια
να ζητάτε κάτι τέτοιο από το Κοινοβούλιο.

Βεβαίως αυτή είναι η πραγµατικότητα που περιέγραψα και δεν
είναι περίεργο που αντιµετωπίζουµε, κύριε Υπουργέ, το φαινό-
µενο της επιχειρηµατικής µετανάστευσης. Τα τελευταία τρία
χρόνια χίλιες πεντακόσιες επιχειρήσεις έχουν φύγει από την Ελ-
λάδα και έχουν εγκατασταθεί στη βαλκανική ενδοχώρα και στην
Κύπρο και µέχρι τα τέλη του έτους, σύµφωνα µε µελέτη που έχει
γίνει από το ΕΒΕΑ -αν δεν κάνω λάθος- ή από την Εθνική Συνο-
µοσπονδία Εµπορίου, άλλες εκατόν πενήντα ετοιµάζονται να µε-
ταναστεύσουν. Γιατί γίνεται αυτό; Νοµίζω ότι όλοι καταλα-
βαίνουµε το γιατί. Διότι οι επιχειρήσεις διαλέγουν να πάνε σ’ ένα
άλλο περιβάλλον όπου µπορούν να κάνουν τζίρους, να πάνε σ’
ένα άλλο περιβάλλον το οποίο τους δίνει µία δυνατότητα άντλη-
σης δανείων από τις εγχώριες εκεί τράπεζες και βεβαίως τους
δίνει τη δυνατότητα να αντιµετωπίσουν ένα φιλικό επενδυτικό πε-
ριβάλλον και πάνω απ’ όλα, τους δίνει τη δυνατότητα των κερδών
λόγω ενός φιλικού φορολογικού καθεστώτος που υπάρχει στις
περιοχές στις οποίες µετακινούνται οι ελληνικές επιχειρήσεις,
γιατί το µέγιστο κίνητρο ενός επιχειρηµατία –ας µην έχουµε αυ-
ταπάτες- είναι το κέρδος. Άρα, µετακινούνται στις περιοχές
αυτές απλά για να αυξήσουν τα κέρδη τους.

Έρχοµαι σ’ ένα κρίσιµο σηµείο. Δεν µπορείτε να καταλάβετε –
και αυτό είναι το πρόβληµα- ότι έχετε ρίξει την ελληνική οικονο-
µία σ’ ένα φαύλο κύκλο φόρων και ύφεσης. Ο κ. Πρωτόπαπας
είπε: «Τι να κάνουµε; Πρέπει να επιδιώξουµε στο στάδιο αυτό µία
δηµοσιονοµική σταθερότητα». Το πρόβληµα είναι ότι µε την
υψηλή φορολογία και µε τις αλλεπάλληλες αυξήσεις του ΦΠΑ
επιτυγχάνετε δύο πράγµατα: Πρώτον, επιτείνετε την υφεσιακή
διαδικασία και δεύτερον, ταυτόχρονα δεν έρχονται και έσοδα
στα κρατικά ταµεία, για να δικαιολογήσω την άποψη που άκουσα
από τον κ. Πρωτόπαπα. Αν είχαµε έσοδα στα κρατικά ταµεία, θα
µπορούσα να αποδεχθώ τη λογική αυτή, αλλά χάνουµε έσοδα
από τα κρατικά ταµεία. 

Θα σας πω χαρακτηριστικά παραδείγµατα. Η αγορά του αυ-
τοκινήτου έχει «καθίσει». Γιατί; Διότι αυξήθηκε η φορολογία, βά-
λαµε και επιπρόσθετο φόρο πολυτελείας και «κάθισε» η αγορά
του αυτοκινήτου. Περιµέναµε, αν θυµάµαι καλά, γύρω στα πε-
ντακόσια εκατοµµύρια ευρώ έσοδα και είναι ζήτηµα αν εισπρά-
ξαµε µέχρι τώρα διακόσια εβδοµήντα εκατοµµύρια ευρώ,
δηλαδή περίπου το ήµισυ. 

Άλλο παράδειγµα: Η αγορά των ακινήτων. Φόροι επί φόρων
στα ακίνητα. Τι έγινε; Έσοδα στο κράτος; Όχι. Τα έσοδα στα
κρατικά ταµεία πέφτουν, αλλά παράλληλα επιτείνεται η ύφεση
στον τοµέα της οικοδοµής, που µπορεί να λειτουργήσει και ως
ατµοµηχανή, υπό άλλες συνθήκες, για την ελληνική οικονοµία.

Άρα, εσείς αυτό το πράγµα, το τόσο απλό, δεν το έχετε κατα-
λάβει. Δεν έχετε καταλάβει ότι η χώρα για να βγει από αυτή την
ύφεση, από την υπανάπτυξη, πρέπει να έχει ένα απλό, σταθερό
επιτέλους, κατανοητό φορολογικό σύστηµα µε χαµηλούς φορο-
λογικούς συντελεστές. 

Και γιατί είναι αναγκαιότητα να γίνει αυτό το πράγµα; 
Είναι αναγκαιότητα, κύριε Υπουργέ, γιατί γύρω µας συντελεί-

ται µία φορολογική κοσµογονία. Δυστυχώς, δεν είµαστε µόνοι
µας πάνω στον πλανήτη αυτό. Αν δείτε την Κύπρο, τη Βουλγαρία,
τα Σκόπια, την Αλβανία, τη Ρουµανία έχουν φορολογικό συντε-
λεστή 10% για τα επιχειρηµατικά κέρδη κι έχουν και πολύ χαµη-
λότερους ηµών συντελεστές ΦΠΑ, όταν ο δικός µας ο ΦΠΑ έχει
φτάσει στο 23%.

Άρα, γιατί να έρθει ένας επιχειρηµατίας να επενδύσει σε εµάς;
Απλή λογική.

Σας θυµίζω και κάτι άλλο, το οποίο αποτελεί ράπισµα για την
πρακτική που ακολουθήθηκε από την ελληνική Κυβέρνηση κατά
τη διαπραγµάτευση του µνηµονίου. Η Ιρλανδία, όταν κατέφυγε
στο µηχανισµό αυτό κι έκανε διαπραγµατεύσεις, στύλωσε τα
πόδια πάνω σε δύο πράγµατα. Είπε: Δεν θα αυξήσω το ΦΠΑ και

δεν θα αυξήσω και τους φορολογικούς συντελεστές επί των επι-
χειρηµατικών κερδών. Την πίεζαν οι Γερµανοί, την πίεζαν οι Γάλ-
λοι, την πίεζαν οι Άγγλοι. Κι, όµως, η Ιρλανδία δεν υποχώρησε,
γιατί ήθελε να διατηρήσει για την οικονοµία της αυτές τις ανα-
πτυξιακές ανάσες, πράγµα το οποίο εσείς δεν κάνατε.

Βεβαίως, καταλήγοντας, κύριε Πρόεδρε, κάνω µία έκκληση,
τουλάχιστον από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού: Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να επικρατήσει ένας επιχειρη-
µατικός πατριωτισµός στη χώρα. Αυτός, όµως, ο επιχειρηµατικός
πατριωτισµός πρέπει να στηριχθεί σε δύο βάθρα. 

Το πρώτο βάθρο είναι το βάθρο των κινήτρων. Ο επιχειρηµα-
τίας για να έρθει εδώ να ιδρύσει την επιχείρησή του σε µία µέρα,
σε δύο µέρες, µε ένα µηχανισµό που θα του επιτρέψει τη σµί-
κρυνση του χρόνου και του κόστους για την ίδρυση της επιχεί-
ρησής του, θέλει και κίνητρα, για να λειτουργεί από εκεί και πέρα
την επιχείρησή του όπως πρέπει να τη λειτουργήσει, µε κερδο-
φορία. Διαφορετικά δεν θα έρθει. Κατεβάστε πέντε, δέκα, δεκα-
πέντε νόµους για Ηλεκτρονικά Γενικά Εµπορικά Μητρώα. Το
θέµα δεν είναι µόνο η ίδρυση. Είναι και η κινητροδότηση του επι-
χειρηµατία, προκειµένου να λειτουργεί µε κερδοφορία στη συ-
νέχεια, να µην του κάνετε τη ζωή δύσκολη µε τη γραφειοκρατία,
να µην του κάνετε τη ζωή πατίνι. Πρέπει να αγαπήσουµε τον επι-
χειρηµατία. Δεν πρέπει να είναι µονίµως στο στόχαστρο του κρά-
τους.

Βεβαίως, η δεύτερη σηµαντική προϋπόθεση, το δεύτερο
βάθρο, είναι να καλλιεργήσουµε ως κράτος, ως πολιτεία, αλλά
και ως κοινωνία, έναν πατριωτικό καταναλωτισµό. 

Με άλλα λόγια, θα πρέπει να στείλουµε ένα µήνυµα –κι ας ελ-
πίσουµε ότι αυτό είναι το µήνυµα που θα στείλει η σηµερινή µας
συνεδρίαση, κύριε Πρόεδρε- στην ελληνική κοινωνία, να αγορά-
ζει ελληνικά αγαθά, ελληνικά προϊόντα. Έχουµε εξαίρετες επι-
χειρήσεις, εξαίρετους επιχειρηµατίες, µε ποιοτικά προϊόντα τα
οποία θα πρέπει ο Έλληνας να τα προτιµά, γιατί αυτό το χρήµα
θα επιστρέψει στον ίδιο, στην ελληνική κοινωνία για την ανάπτυξή
της.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αστέριο Ροντούλη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» κι ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα τρεις µαθητές και µαθήτριες, καθώς
και εκπαιδευτικοί, από το Γυµνάσιο Γερακίου Λακωνίας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνστα-
ντίνος Χατζηδάκης, για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή
συζήτηση, στο βαθµό που κάποιος την παρακολούθησε βέβαια,
ήταν χρήσιµη για να εξαχθούν συµπεράσµατα σε σχέση µε την
αναπτυξιακή πολιτική από την πλευρά της Κυβέρνησης και τις
θέσεις των κοµµάτων. Με αφορµή αυτήν τη συζήτηση έγιναν και
γενικότερες παρατηρήσεις ευρύτερα για την οικονοµική πολι-
τική.

Εµείς, από την πλευρά µας έχουµε µια ξεκάθαρη θέση σε
σχέση µε το µείγµα της οικονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησης.
Πιστεύουµε ότι ως προς τη δηµοσιονοµική προσαρµογή θα
έπρεπε να δοθεί πολύ µεγαλύτερη σηµασία στον περιορισµό των
δαπανών, της σπατάλης, ξεκινώντας, αν θέλετε, από τον τοµέα
τον νοσοκοµείων -είναι χαρακτηριστική περίπτωση- και πολύ λι-
γότερη έµφαση να δοθεί στους φόρους.

Η Ιρλανδία έκανε και κάνει αυτό που ακριβώς προτείνουµε
εµείς. Νοµίζω ότι αυτό επιτάσσει και η κοινή λογική. Παράλληλα,
λέµε ότι θα πρέπει να ληφθούν και αντισταθµιστικά µέτρα, έτσι
ώστε η Ελλάδα να µην πέσει σε ένα βαθύ τέλµα ύφεσης. Προς
αυτήν την κατεύθυνση είναι χρήσιµο να ενεργοποιηθεί το ΕΣΠΑ,
να ενεργοποιηθεί το ΤΕΜΠΜΕ, να ενεργοποιηθούν άλλα χρηµα-
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τοδοτικά εργαλεία που έχει στη διάθεσή του το κράτος.
Προφανώς, να προωθηθούν και µια σειρά από διαρθρωτικές
αλλαγές, οι οποίες θα στείλουν ένα ισχυρό αναπτυξιακό σινιάλο
από την πλευρά της Ελλάδος στις διεθνείς αγορές.

Κύριε Υπουργέ, θέλω, όµως, να σταθώ σε κάτι που ίσως δεν
έχει τονισθεί επαρκώς. Ανεξάρτητα από το οποιοδήποτε
οικονοµικό µίγµα ακολουθείτε ή δεν ακολουθείτε, η Κυβέρνηση
αυτή έχει ένα πρόβληµα στην εφαρµογή. Αν υποθέσουµε
θεωρητικά πως έχετε την τέλεια οικονοµική πολιτική, δεν
εφαρµόζεται αυτή η πολιτική. Το ότι συζητάµε σήµερα για το
Γενικό Εµπορικό Μητρώο και την απλούστευση της ίδρυσης
εταιρειών και διαπιστώνουµε πως οι προβλέψεις του νόµου που
περάσατε τον περασµένο Μάιο, Ιούνιο παραµένουν θεωρητικές
προβλέψεις, έρχεται να αποδείξει του λόγου το αληθές. Δεν
είναι, όµως, η εξαίρεση, είναι ο κανόνας.

Δείτε τι έγινε σε ένα κρίσιµο θέµα για την ανάπτυξη και για τον
περιορισµό του χρέους, όπως είναι οι αποκρατικοποιήσεις.
Ακυρώσατε πέντε δικά µας σχέδια, διότι ήταν ανάλγητα και
νεοφιλελεύθερα ως συνήθως. Στη συνέχεια προβλέψατε έσοδα
από δικές σας σοσιαλιστικές, καλές αποκρατικοποιήσεις της
τάξεως των 2.500.000.000 ευρώ. Αναθεωρήσατε την πρόβλεψη
στο 1.500.000.000 ευρώ στη µέση της χρονιάς και κλείνει η
χρονιά µε µηδέν, διότι δεν υπάρχει κάποιος άνθρωπος να
ασχοληθεί σοβαρά µε το θέµα. Ο κ. Παπακωνσταντίνου δεν ξέρει
από που να ξεκινήσει και που να τελειώσει, του έχει πέσει ο
ουρανός στο κεφάλι µε όλα τα προβλήµατα που πραγµατικά έχει
να αντιµετωπίσει και υπάρχει ένα ουσιώδες πρόβληµα
µάνατζµεντ στο ζήτηµα αυτό.

Το ίδιο συµβαίνει µε την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας.
Ο,τιδήποτε λέγεται είναι θεωρίες. Δεν υπάρχει τίποτα το
συγκεκριµένο και χειροπιαστό. Στα ΣΔΙΤ και στις Συµβάσεις
Παραχώρησης εγκαταλείψατε την παλιά ρητορεία, στην οποία
εγώ είχα βρεθεί απέναντι. Θυµάµαι τους συνδικαλιστές σας, όταν
ήµουν Υπουργός Μεταφορών, να έχουν αναρτήσει το κινητό µου
τηλέφωνο µαζί µε την ένδειξη «µεσίτης», επειδή θέλαµε να
ξεκινήσουµε ως κυβέρνηση τότε το πρόγραµµα των αερο-
δροµίων.

Τώρα, προσχωρήσατε τις ιδέες µας και λέτε ότι πρέπει να
αναπτυχθούν µε αυτές τις µεθόδους τα περιφερειακά αερο-
δρόµια. Επί έναν ολόκληρο χρόνο, όµως,  δεν έχει γίνει τίποτα.
Και επειδή τα πράγµατα αυτά θέλουν και ένα χρόνο ωρίµανσης,
φοβάµαι ότι θα περάσουν κάµποσα χρόνια ακόµα και εµείς θα
συνεχίσουµε να συζητάµε το θέµα.

Το ίδιο συµβαίνει µε το περίφηµο ζήτηµα της ρευστότητος.
Σας είπα και πριν για το σύµφωνο της ρευστότητος. Σύµφωνα µε
τις εξαγγελίες του κ. Χρυσοχοΐδη και του κ. Παπακωνσταντίνου
το 30% του πακέτου εγγυήσεων στις τράπεζες θα διοχετευόταν
άµεσα στην αγορά.

Τι σηµαίνει αυτό το «άµεσα»; Πέρασαν δύο µήνες από τις εξαγ-
γελίες αυτές και πάντως δεν είδαµε τίποτα το συγκεκριµένο.
Καλό είναι να αποφεύγονται δηλώσεις, όταν στη συνέχεια αυτά
που εξαγγέλλονται δεν µπορούν να εφαρµοστούν. 

Αυτό ισχύει και για τις τιµές. Δεν θα αναφερθώ σε αυτό το
οποίο είχε πει προεκλογικά ο κ. Χρυσοχοΐδης –το συζητήσαµε
και παλιότερα σε µια επερώτηση εδώ- ότι θα πέσουν οι τιµές
κατά 10% σε όλα τα βασικά αγαθά. Θα αναφερθώ στη νεότερη
εκδοχή, αυτά που είχε δηλώσει αµέσως µετά τον ανασχηµατισµό
το Σεπτέµβριο, ότι δηλαδή µέχρι τα Χριστούγεννα θα πέσουν οι
τιµές όλων των προϊόντων των πολυεθνικών µε το transfer pricing
κατά 30% µέχρι τα Χριστούγεννα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Δεν ελέχθη τέτοιο πράγµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Είπε ότι οι τιµές είναι κατά
30% παραπάνω απ’ ό,τι δικαιολογείται και ότι µέχρι τα Χριστού-
γεννα θα υπάρχουν συγκεκριµένα αποτελέσµατα. 

Τα Χριστούγεννα πλησιάζουν. Εγώ θέλω να σας δώσω το πλε-
ονέκτηµα της αµφιβολίας, διότι δεν έχουν έλθει τα Χριστούγεννα
και ποιος ξέρει; Ο Χριστούλης που θα γεννηθεί µπορεί να κάνει
κάποιο θαύµα και να πέσουν οι τιµές αυτών των προϊόντων κατά
30%. Όµως, επειδή το πιθανότερο είναι ότι δεν θα συµβεί κάποιο
θαύµα, την επόµενη µέρα, όπως κι εσείς θα κάνατε εάν ήσασταν

στη θέση µας, πρέπει να σας ελέγξουµε. Είναι αυτή η θεσµική
µας υποχρέωση.

Εποµένως, κύριε  Υπουργέ, βεβαίως έχουµε αµφιβολίες στο
µείγµα της οικονοµικής σας πολιτικής, αλλά υπάρχει ένα µείζον
θέµα ως προς την εφαρµογή των πολιτικών αυτών. Εµείς έχουµε
υποχρέωση ως Αντιπολίτευση να είµαστε σοβαροί και αξιόπιστοι
και στο πλαίσιο αυτής της αντίληψης καταθέσαµε αυτή τη συ-
γκεκριµένη πρόταση νόµου, καταθέσαµε την άλλη για τα επιχει-
ρηµατικά πάρκα και θα κινηθούµε προς αυτή την κατεύθυνση και
γενικότερα, αλλά και στον κρίσιµο τοµέα της ανάπτυξης, γιατί
ξέρουµε ότι η κοινωνία αυτό απαιτεί από εµάς και µας ελέγχει
κάθε µέρα στις κινήσεις µας και στις δράσεις µας. 

Ελέγχει, όµως κι εσάς, καθώς είστε η Κυβέρνηση του τόπου
και σε σας πέφτει το βάρος της ευθύνης. Δίνετε εξετάσεις κάθε
µέρα, αλλά φοβούµαι ότι έτσι όπως προχωρείτε, µάλλον στο
τέλος δεν θα περάσετε τις εξετάσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, κ. Γεώργιος Χαραλα-
µπόπουλος για επτά λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ –ΕΡΝΕΣΤΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ,
κύριε  Πρόεδρε.

Κύριε Χατζηδάκη, µας θυµίσατε τις εποχές εκείνες του Υπουρ-
γείου Μεταφορών και τον τρόπο µε τον οποίο κλείσατε το θέµα
της Ολυµπιακής τότε. Τώρα σκέφτοµαι τι θα κάνουν τους τρια-
κόσιους πενήντα πιλότους, πού θα τους µετατάξουν. Στο ΙΚΑ
Νέας Ιωνίας; Να κάνουν τι; Να διδάσκουν µαθήµατα αεροπλοΐας;
Υπάρχουν ορισµένα πράγµατα που έγιναν, δηλαδή, και καλό είναι
να τα αποφύγουµε στο µέλλον.

Μερικοί συνάδελφοι αναφέρθηκαν στο σηµερινό θέµα, δηλαδή
ότι η δηµιουργία µιας νέας επιχείρησης σε µια µέρα, σε µια
στάση, δεν είναι ένα πράγµα για το οποίο όλοι κοπτόµεθα, αλ-
λιώς δεν µπορούµε να κοιµηθούµε το βράδυ. Μπορούµε να ζή-
σουµε ίσως και µε το υπάρχον καθεστώς. 

Ο Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ είπε, ότι αυτό που έχουµε σαν πρό-
βληµα σήµερα είναι το κλείσιµο των υφιστάµενων επιχειρήσεων,
δεν είναι το πρόβληµά µας η έναρξη. Εγώ θα διαφωνήσω και θα
το πιάσω από εκεί, γιατί θέλω να καταλήξω πάλι στο θέµα µας
αναφερόµενος σε δύο παραδείγµατα.

Το πρώτο παράδειγµα είναι το εξής: Κοπέλα σεναριογράφος
στο Βέλγιο, πολύ καλή, από Έλληνες γονείς, αποφασίζει να έλθει
στην Ελλάδα –πέρσι έγινε αυτό- και να ξεκινήσει το επάγγελµα
του σεναριογράφου στο σπίτι των γονιών της. Δεν είχε λεφτά να
µισθώσει επαγγελµατική στέγη, γιατί αυτό απαιτεί η νοµοθεσία.
Για να δικαιολογηθεί, όµως, ως επαγγελµατική στέγη ένα δωµα-
τιάκι που πήρε στο διαµέρισµα των γονιών της, έπρεπε να έλθει
αυτοψία από την εφορία, από την αρµόδια ΔΟΥ. Αυτοψία για
όσους δεν ξέρουν, σηµαίνει ότι έρχεται κάποιος από την εφορία
και κοιτάει εάν ο επαγγελµατικός χώρος είναι ο κατάλληλος για
την άσκηση του επαγγέλµατος.

Ο άνθρωπος αυτός ήλθε να δει ένα δωµάτιο µε ένα κοµπιού-
τερ και µια κοπέλα η οποία γράφει σενάρια για τον κινηµατο-
γράφο και της είπε: «εκατό ευρώ, για να τελειώνουµε», κάτι το
οποίο αρνήθηκε η κοπέλα και της απέρριψε την αίτηση, γιατί,
λέει, η επαγγελµατική στέγη σεναριογράφου δεν είχε έξοδο κιν-
δύνου.

Μπορώ να σας αναφέρω πάρα πολλά παραδείγµατα από την
επαγγελµατική µου ζωή, από χιλιάδες άλλους φίλους που έχουν
καταθέσει τέτοιες µαρτυρίες.   Καταλαβαίνετε, δηλαδή, ότι δεν
είναι µόνο το θέµα ότι είναι σε µια στάση και σε µια µέρα. Αυτό
είναι το επίτευγµα που επιτέλους πρέπει να γίνει. Από πίσω,
όµως, είναι να καταργήσουµε αυτήν την ουρά της διαπλοκής,
του µανδαρινισµού και της διαφθοράς. Είναι ένα από τα πετρα-
δάκια που πρέπει να βάλουµε µέσα σε ένα οικοδόµηµα πολύ γρή-
γορα –όπως ένα άλλο µεγαλύτερο πετραδάκι είναι ο νόµος του
Υπουργού Επικρατείας για το fast trαck- για να τελειώνουµε µε
αυτό το κράτος, στο οποίο κυριαρχούν ορισµένοι µανδαρίνοι, µε-
γάλοι, µεσαίοι και µικροί, οι οποίοι είναι µια θλιβερή µειοψηφία
µέσα στον πληθυσµό των ανθρώπων που απασχολούνται στο
κράτος και όµως αυτοί καταφέρνουν και µας έχουν φτάσει σε
αυτό το αποτέλεσµα. 
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Το είπε και η κ. Κεφαλογιάννη -συµφωνώ και εγώ- 6,7% κοστί-
ζει στο ΑΕΠ το διοικητικό βάρος και άλλα 20% η διαφθορά.
Μέσα, όµως, στο 6,7% του διοικητικού βάρους υπάρχει και εκεί
διαφθορά. 

Τα νέα παιδιά αυτήν τη στιγµή µας ακούνε και λένε: «Εντάξει,
δηλαδή, εσείς εδώ µας λέτε: Μην επιχειρήσετε, µην τολµήσετε,
µην κάνετε τίποτα. Περιµένετε να σας διορίσουµε στο δηµόσιο
κάποτε -γιατί δεν µπορούµε πλέον- και εν τω µεταξύ τώρα πη-
γαίνετε σε κάποιο σούπερ µάρκετ για να βρείτε δουλειά, γιατί
δεν είµαστε έτοιµοι να σας δώσουµε κάτι πιο εύκολο απ’ ό,τι πή-
ραµε εµείς». Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο είναι, να µην ξεχνάµε ότι δεν είµαστε µόνοι µας. Δί-
νουµε και κάποια προβολή της συµπεριφοράς µας και στο εξω-
τερικό, στις αγορές και γενικότερα στον κόσµο. Ο δείκτης της
περίπτωσης της µιας στάσης σε µια µέρα είναι µέσα στους δεί-
κτες της Παγκόσµιας Τράπεζας, κάτι που το χάσαµε πέρυσι. Το
ανέφερε και κάποιος άλλος συνάδελφος, αλλά για κάποιους λό-
γους ενός µήνα δεν το προλάβαµε µε το νέο νοµοθέτηµα και κα-
τεβήκαµε και από την εκατοστή πήγαµε στην εκατοστή είκοσι
θέση. Δεν θυµάµαι ακριβώς, από ένα νούµερο και έπειτα τα
έχασα, γιατί κάποιοι µας λένε ότι είµαστε κάπου µαζί µε την Μπο-
τσουάνα, µε την Ουγκάντα, µε τη Βόρεια Κορέα. 

Κάτι πρέπει να κάνουµε για την εικόνα που έχουµε στο εξωτε-
ρικό για τις µετρήσεις. Δεν είναι θέµα επικοινωνίας, είναι θέµα
µετρήσεων. Διότι, υπάρχει και ο ανταγωνισµός. 

Το είπε και κάποιος άλλος συνάδελφος –νοµίζω από το ΛΑΟΣ-
ότι πηγαίνουν στη Βουλγαρία, πηγαίνουν στα άλλα Βαλκανικά
κράτη οι δικοί µας, διότι εκεί η φορολογία είναι 10% κ.λπ.. Δεν
είναι µόνο αυτό. Είναι και το θέµα της µιας στάσης σε µια µέρα.
Αν δείτε διαφήµιση στο CNN, λέει: «Ελάτε στην πρώην Γιουγκο-
σλαβική Δηµοκρατία της Μακεδονίας να ιδρύσετε την εταιρεία
σας σε τρεις ώρες». Παίζει, λοιπόν και αυτό ρόλο. Το σηµαντι-
κότερο, όµως, απ’ όλα είναι, ότι αυτό που εσείς είχατε την πρό-
νοια να το σχεδιάσετε και να το φέρετε σήµερα σαν πρόταση
νόµου κι εµείς συµπληρώνοντας και βελτιώνοντας το και πηγαί-
νοντάς το ένα βήµα παραπέρα µε το νόµο που ψηφίσαµε τον πε-
ρασµένο Ιούνιο, είναι ένα πετραδάκι σε ένα ολόκληρο οικο-
δόµηµα. 

Το πρώτο είναι το οικοδόµηµα που αναφέραµε και πριν: Δη-
λαδή το να βελτιωθεί το επιχειρηµατικό κλίµα, να προωθηθεί η
επιχειρηµατικότητα, καταργώντας, εάν είναι δυνατόν, σε µια
µέρα, σε µια στάση όλη αυτήν τη γραφειοκρατία που µαστίζει
έναν άνθρωπο που θέλει να πάρει ένα ρίσκο. 

Το δεύτερο είναι πώς θα φτιάξουµε ένα δεύτερο πυλώνα µαζί
µε τον πρώτο που θα στηρίξει το επιχειρείν από την πρώτη
στιγµή που θα ξεκινήσει, που θα γίνει η µικρή, η µεσαία επιχεί-
ρηση και που θα φτάσει να γίνει και µεγάλη ώστε να βγει και στο
εξωτερικό. Αυτό είναι και το δεύτερο που αφορά και τον επεν-
δυτικό νόµο και όλους τους νόµους που περιµένουµε να έρθουν
σύντοµα.

Υπάρχει µεγάλη πολυνοµία. Υπάρχουν πάρα πολλοί οργανι-
σµοί που ιδρύθηκαν εποπτευόµενοι από το Υπουργείο σας, κύριε
Υπουργέ, που υποτίθεται ότι ασχολούνται µε τη στήριξη και την
προώθηση των επιχειρήσεων. Δυστυχώς, δεν έκαναν σχεδόν τί-
ποτε. Πρέπει να τα δείτε όλα αυτά, να κοιτάξετε να συγκεντρο-
ποιήσετε το κράτος, να φτιάξετε ένα φορέα ενιαίο που να µπορεί
να στηρίζει το επιχειρείν από την πρώτη µέρα µέχρι την τελευ-
ταία. 

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
εισηγητή του ΠΑΣΟΚ, κ. Γεώργιο Χαραλαµπόπουλο. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, για πέντε λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να κλείσουµε τη σηµερινή συζήτηση µε τον τίτλο
«Αισιοδοξία για ανάπτυξη». Και σε αυτό πρέπει να βοηθήσουµε
και να συµβάλουµε όλοι. Όλα τα κόµµατα, ο καθένας προσωπικά.
Κάνω έκκληση και προς τα Μέσα Επικοινωνίας: «Αισιοδοξία για
ανάπτυξη». 

Μπορούµε να είµαστε αισιόδοξοι και είµαστε αισιόδοξοι. Θέλω
να σας πω ότι έχουµε µπροστά µας 20 δισεκατοµµύρια ευρώ από
το ΕΣΠΑ και την επόµενη χρονιά θα διπλασιάσουµε το ρυθµό
απορρόφησης. Έχουµε έτοιµο τον καινούργιο αναπτυξιακό νόµο
ο οποίος απευθύνεται στις ζωντανές και σοβαρές επιχειρήσεις.
Έχουµε έτοιµο το πρόγραµµα εξωστρέφειας για να ενισχύσουµε
τις επιχειρήσεις που µπορούν και πρέπει να διευρυνθούν και έξω
από την αγορά της χώρας µας. 

Σας ανέφερα προηγουµένως το πρόγραµµα ρευστότητας για
5 δισεκατοµµύρια ευρώ µέχρι τέλος του 2011 από το Εθνικό Τα-
µείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης και από την Ευρωπαϊκή
Τράπεζα Επενδύσεων µε στοχευµένα και ειδικά προγράµµατα.
Έχουµε την απλοποίηση της αδειοδότησης των επιχειρήσεων
που είναι πολύ πιο σηµαντικό θέµα από την απλοποίηση της ίδρυ-
σης των επιχειρήσεων.

Κύριε Χατζηδάκη, δεν έφτασαν ακόµα τα Χριστούγεννα για να
δούµε αν θα µειωθούν ή όχι οι τιµές. Περιµένετε µερικές µέρες. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι διαρθρωτικές αλλαγές θα συ-
νεχιστούν και αυτή είναι η µεγάλη υποχρέωση της Κυβέρνησης.
Πιστεύουµε ότι αυτή η κρίση είναι η ευκαιρία για να αλλάξουµε
και να γίνουµε καλύτεροι.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Ρόβλια.
Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί

της αρχής της πρότασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Εκσυγχρονι -
σµός του Γενικού Εµπορικού Μητρώου και απλούστευση διαδι-
κασίας ίδρυσης επιχειρήσεων».

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση νόµου παρακαλώ να εγερθούν.
(Εγείρονται οι αποδεχόµενοι την πρόταση νόµου)

Δεν ηγέρθη ο απαιτούµενος και προβλεπόµενος από τον Κα-
νονισµό της Βουλής αριθµός Βουλευτών και η πρόταση νόµου
«Εκσυγχρονισµός του Γενικού Εµπορικού Μητρώου και απλού-
στευση διαδικασίας ίδρυσης επιχειρήσεων» απορρίπτεται.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.42’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 3 Δεκεµβρίου 2010 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 9/6/18-11-2010 επίκαιρης επερώτησης των Βουλευ-
τών της Νέας Δηµοκρατίας  προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, µε θέµα: «Καθυστερήσεις και
παλινωδίες στο κυβερνητικό έργο» σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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